





မြေမု

နှစ်တစ်ရာပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့မှသည် ...

ယနေ့သည် မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၂ ခု တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက် ခရစ်နှစ် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နှစ်တစ်ရာပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ဖြစ်သည်။

ထိုနေ့သည် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးအတွက် ဂုဏ်ယူလေးစားတန်ဖိုးထားရမည့်နေ့ ဖြစ်သည်။ အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အား ၁၂၈၂ ခု တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်နေ့ကို စတင်သတ်မှတ်ခဲ့ရာ ယခု ၁၃၈၂ ခု ယနေ့တွင် နှစ်(၁၀၀)တိတိ ပြည့်ခဲ့ပေသည်။

၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် အမျိုးသားနေ့မှ အစပြုခဲ့သည့် မြန်မာတို့၏ အမျိုးသားအားမာန်များသည် နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ကာလတိုင်သော်လည်း မယုတ်မလျော့ မပျက်မယွင်း ယနေ့ထက်တိုင် မြဲမြံခိုင်ကျည်လျက်ရှိသည်။

ထို့ကြောင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နှစ်တစ်ရာပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့တွင် ကျောင်းနေအရွယ်လူငယ်အားလုံး အခြေခံပညာသင်ယူခွင့်ရရှိရေး၊ လူမှုစီးပွားရေးအတွက် လက်တွေ့ကျကျအကျိုးပြုသည့် ဘာသာရပ်များ တစ်သက်တာသင်ယူမှုအခွင့်အလမ်းရရှိရေး၊ ပြည်ထောင်စုကြီး ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားဒေသများ၌ ပညာရေးတွင် ပိုမိုပံ့ပိုးရင်းနှီးမြှုပ်နှံရေး၊ ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် နည်းပညာနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံများ ပြည့်ဆည်းရေးနှင့် တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ စုပေါင်းအားဖြင့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးဟူသော ပညာကိုအခြေခံသည့် ဦးတည်ချက်ငါးရပ် ချမှတ်ထားသည်ကို တွေ့ရသည်။

ပညာကိုအခြေခံသည့်ဆိုရာ၌ တိုင်းပြည်တိုးတက်ရေးတွင် ခေတ်မီပညာရပ်ဆိုင်ရာတို့ကို နိုင်ငံတကာနှင့်တန်းတူ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရန် အဆင့်မြှင့်တင်လေ့လာသင်ယူကြရမည်ဖြစ်သော်လည်း အစဉ်ထာဝရ မပျောက်ပျက်သင့်သော တိုင်းပြည်အပေါ်ထားအပ်သည့် အမျိုးသားစိတ်ဓာတ်အနေဖြင့် မူမြန်မာနိုင်ငံကိုအထူးပြုသည့် မြန်မာနိုင်ငံနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ဘာသာ၊ စာပေ၊ ယဉ်ကျေးမှုများ မပျောက်ပျက်အောင်၊ မတိမ်ကောအောင် ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်လေ့လာဆည်းပူးကြရမည် ဖြစ်သည်။

ယခုအခါ မြန်မာစာပေ၊ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှု၏ သိမ်မွေ့နက်နဲမှုနှင့် လေးနက်တည်ကြည်မှုတို့ကို သိမြင်လာကြသဖြင့် တိုင်းတစ်ပါးလူမျိုးခြားများကပင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စာပေယဉ်ကျေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတို့ကို ဂုဏ်ယူမြတ်နိုးတန်ဖိုးထားကာ လေ့လာလိုက်စားလာကြပေသည်။ ဤဂုဏ်ယူဖွယ်ရာသမိုင်းအစဉ်အလာရှိသည့် စာပေယဉ်ကျေးမှုတို့ကို ပိုမိုရှင်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်သည့် မြန်မာတို့က ပိုမိုမြတ်နိုးတန်ဖိုးထား အလေးထားထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ ဤထားရှိရမည့်စိတ်ဓာတ်သည် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့မှပေါက်ဖွားလာသည့် အမျိုးသားစိတ်ဓာတ်ပင် ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ ၁၂၈၂ ခု၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်၊ ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် အမျိုးသားနေ့တွင် စတင်ပေါ်ပေါက်လာသည့် အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ခွန်အားများသည် မိမိနိုင်ငံ၊ မိမိလူမျိုး အကျိုးစီးပွားဖြစ်ထွန်းရေး၊ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးအတွက်ဖြစ်ရာ ၁၃၈၂ ခုနှစ် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်ရာပြည့်အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့မှစတင်၍ မိမိတိုင်းပြည်ကို ချစ်မြတ်နိုးသည့် ပညာလိုလားသော နိုင်ငံသားများဖြစ်အောင် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ပြီး ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီး ဖြစ်ပေါ်လာစေရန် ဝိုင်းဝန်းလက်တွဲဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။



ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးစင်တာ(ဖောင်ကြီး)သို့ အလှူရှင်များက အလှူငွေနှင့် စည်သွတ်ဘူးမျိုးစုံ လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၈ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးစင်တာ (ဖောင်ကြီး)၌ ဆောင်ရွက်နေသော ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေး လုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုရန် အတွက် အလှူငွေနှင့် စည်သွတ်ဘူးမျိုးစုံ အလှူရှင်များက ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် လာရောက်လှူဒါန်းကြသည်။

Table with 2 columns: Bank Name and Amount. Includes MCB, FPB, TMH, EFR with various donation amounts.

Table with 4 columns: Donor Name, Amount, and other details. Includes 'ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း'.



# ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နှစ်တစ်ရာပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ ဦးတည်ချက်များ

- ☆ ကျောင်းနေအရွယ် လူငယ်အားလုံး အခြေခံပညာသင်ယူခွင့်ရရှိရေး၊
- ☆ လူမှုစီးပွားရေးအတွက် လက်တွေ့ကျ အကျိုးပြုသည့် ဘာသာရပ်များ တစ်သက်တာ သင်ယူမှု အခွင့်အလမ်း ရရှိရေး၊
- ☆ ပြည်ထောင်စုကြီး ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားဒေသများ၌ ပညာရေးတွင် ပိုမိုပံ့ပိုးရင်းနှီးမြှုပ်နှံရေး၊
- ☆ ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် နည်းပညာနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံများ ဖြည့်ဆည်းရေး၊
- ☆ တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ စုပေါင်းအင်အားဖြင့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေး

# ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နှစ်တစ်ရာပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ ဆောင်ပုဒ်

ရာပြည့်အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့မှသည် တိုင်းရင်းသားအားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လို့ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်စို့။

၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် (၁၀)ရက် (၉-၁၂-၂၀၂၀)

### ☆ ရှေ့ဖူးမှ

အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့သည် မြန်မာတစ်မျိုးသားလုံး၏ အမျိုးသားရေး စိတ်ဓာတ်ကို အခိုင်အမာဖော်ကျူးပြသနိုင်ခဲ့ပြီး မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုနှင့် မြန်မာ့ပညာရေးခရီးတို့အတွက် အရေးပါသောသမိုင်းဝင် နေ့ထူးနေ့မြတ် ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ ကိုလိုနီလက်အောက်သို့ ကျရောက်ခဲ့ပြီးနောက် နယ်ချဲ့အစိုးရသည် ကိုလိုနီပညာရေးစနစ်ကို သွတ်သွင်းလာခဲ့ပါသည်။ ကိုလိုနီ ပညာရေးစနစ်သည် ကိုလိုနီအုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားအတွက် လိုအပ်သည့် အောက်ခြေခံထမ်းများ မွေးထုတ်ပေးပြီး ၎င်းတို့ကို အလုပ်အကျွေးပြုနိုင်ရေး အတွက်သာ အဓိကရည်ရွယ်ခဲ့သည့် ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပါသည်။

၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် ကိုလိုနီအစိုးရက အတည်ပြု ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သော ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အက်ဥပဒေသည် မြန်မာနိုင်ငံသားတို့အား ပညာသင်ယူခွင့်မရအောင် ချုပ်ချယ်ထားခြင်း၊ ဝေးလံသောဒေသများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ပညာသင်ကြားခွင့်ကို ပိတ်ပင်ထားခြင်း၊ ငွေကြေးချမ်းသာသူများသာ ပညာသင်ကြားခွင့်ရရှိနိုင်ပြီး ငွေကြေးချို့တဲ့သူ များအဖို့ စရိတ်စကမတတ်နိုင်၍ ပညာသင်ကြားခွင့် ဆုံးရှုံးခြင်း၊ ကောလိပ် ကျောင်းအာဏာပိုင်များက အရည်အချင်းမပြည့်မီသေးဟုဆိုလျှင် ဆက်လက်၍ ပညာသင်ယူခွင့် မရနိုင်ခြင်းစသည့် ကန့်သတ်ချုပ်ချယ်မှုများစွာပါဝင်သော အက်ဥပဒေဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံသား တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား မျိုးချစ်လူငယ်များသည် ၁၂၈၂ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက် (၁၉၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့)တွင် ကိုလိုနီပညာရေးစနစ်ကို ပယ်ဖျက်ပေးရန် ပထမအကြိမ် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်သပိတ်ကြီးကို စတင်ဆင်နွှဲခဲ့ ကြပါသည်။ ထိုသပိတ်တိုက်ပွဲကြီးသည် မြန်မာ့ပညာရေး၊ မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေး၊ မြန်မာ့နိုင်ငံရေးတို့အတွက် အမျိုးသားရေး စိတ်ဓာတ်များ ဒီရေအလား တိုးပွား စေခဲ့ပြီး နိုင်ငံရေးအသိအမြင်များ နိုးကြားလာစေခဲ့ပါသည်။ ထို့ကြောင့် အမျိုး သားရေးစိတ်ဓာတ်များ မွေးပွားစေခဲ့သော ထိုသပိတ်တိုက်ပွဲစတင်သည့်ရက်ကို အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ဂုဏ်ပြုကျင်းပခဲ့ရာ ယနေ့ဆိုလျှင် နှစ်ပေါင်းတစ်ရာပြည့်မြောက်သည့် ရာပြည့်သဘင်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ ဖြစ်ပါသည်။

ထိုသပိတ်ကြီးကြောင့် ၁၂၈၂ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လဆန်း ၇ ရက် (၁၉၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့) ၌ ရန်ကုန်မြို့တွင် မြို့မအမျိုးသားကျောင်း စတင်ပေါက်ဖွားလာခဲ့ကာ တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် အမျိုးသားကျောင်းများ ဆက်လက်ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ပြီး အမျိုးသားပညာရေးစနစ် ရုပ်လုံးပေါ်လာခဲ့ပါ သည်။ အမျိုးသားကျောင်းများမှ မျိုးချစ်စိတ်ထက်သန်သော နိုင်ငံ့ခေါင်းဆောင် ကောင်းများကို မွေးထုတ်ပေးခဲ့ပြီး မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးအတွက် တွန်းအား တစ်ရပ်ဖြစ်စေခဲ့ပါသည်။ ရေနံချောင်းအမျိုးသားကျောင်းတွင် အမျိုးသား အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၊ ဝါးခယ်မအမျိုးသား ကျောင်းတွင် ဝန်ကြီးချုပ်ဦးနု၊ ပန်းတနော် အမျိုးသားကျောင်းနှင့် မြို့မအမျိုး သားကျောင်းတွင် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် ဦးသန့်တို့သည် အမျိုးသားကျောင်းများ၏ အောင်မြင်မှု စံနမူနာပြုပုဂ္ဂိုလ်များ ဖြစ်ကြပါသည်။

ဤကဲ့သို့ အမြော်အမြင်ပြည့်ဝပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် လူငယ်များကို ပညာရေးက မွေးထုတ်ပေးနိုင်သည့်ဖြစ်ရာ ကျောင်းနေအရွယ် လူငယ်အားလုံး အခြေခံပညာသင်ယူခွင့်ရရှိရေးသည် နိုင်ငံတော်အတွက် အရေးကြီးသော ဦးစားပေးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်ဖြစ်ပါသည်။ အနာဂတ် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုကြီးတွင် အမြော်အမြင်ပြည့်ဝပြီး အတွေးအခေါ် ရင့်ကျက်မှန်ကန်

- နိုင်ငံသားများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နေ့စဉ်လူမှုဘဝတွင် အသုံးချနိုင်မည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာရပ်များ ပိုမိုလေ့လာသင်ယူခွင့်ရရှိရေး၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိရေး၊ အရည်အသွေးမြင့်မားသည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ တိုးပွားလာစေရေးတို့သည်လည်း အရေးပါသော လုပ်ငန်းများဖြစ်သဖြင့် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားကြရမည်
- ပညာရေးသည် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၏ အဓိက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖြစ်ရာ တောင်ပေါ်မြေပြန့်မကျန် ပညာရေးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ပိုမိုတိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်သွားရမည်
- ပြည်ထောင်စုကြီး ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်အတွက် တိုင်းရင်းသားတို့၏ ဒေသများတွင် ပညာရေး၌ ယခုထက် ပိုမိုရင်းနှီးမြှုပ်နှံသွားမည်
- ပညာရေးပိုမိုမြင့်မားတိုးတက်လာအောင် တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ပညာရေးဆိုင်ရာ လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်များ၊ ပညာရေးဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံများ၊ နည်းပညာများ စသည်အားဖြင့် ဘက်ပေါင်းစုံမှ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားမည်

သည့်လူငယ်များ ပေါ်ထွက်လာရေးသည် အမျိုးသားရေးတာဝန်တစ်ရပ်ပင် ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံသားများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နေ့စဉ် လူမှုဘဝတွင် အသုံးချနိုင်မည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာရပ်များ ပိုမို လေ့လာသင်ယူခွင့်ရရှိရေး၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိရေး၊ အရည် အသွေးမြင့်မားသည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ တိုးပွားလာစေရေးတို့သည် လည်း အရေးပါသော လုပ်ငန်းများဖြစ်သဖြင့် အလေးထားဆောင်ရွက်သွား ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ပညာရေးသည် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၏ အဓိက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖြစ်ရာ တောင်ပေါ်မြေပြန့်မကျန် ပညာရေးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ကို ပိုမိုတိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်သွားရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အထူးသဖြင့် ပြည်ထောင်စု ကြီး ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်အတွက် တိုင်းရင်းသားတို့၏ ဒေသများ တွင် ပညာရေး၌ ယခုထက် ပိုမိုရင်းနှီးမြှုပ်နှံသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် ပညာရေးပိုမိုမြင့်မားတိုးတက်လာအောင် တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ပညာရေးဆိုင်ရာ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ၊ ပညာရေးဆိုင်ရာ အခြေခံ အဆောက်အအုံများ၊ နည်းပညာများ စသည်အားဖြင့် ဘက်ပေါင်းစုံမှ တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ပညာရေးတွင် ပိုမိုရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းသည် နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေး အတွက် မဖြစ်မနေလိုအပ်သော ကောင်းမွန်သည့် လူသားအရင်းအမြစ်များ၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းများ စဉ်ဆက်မပြတ်ဖြစ်ထွန်းနေအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ် ကြောင်း ယုံကြည်ပါသည်။ သဘာဝသယံဇာတအရင်းအမြစ်များဆိုသည်မှာ လူသားတို့ထုတ်ယူသုံးစွဲမှုကြောင့် တစ်ချိန်ချိန်တွင် လျော့နည်း၊ ကုန်ခန်းသွား မည်ဖြစ်ပါသည်။ လူသားအရင်းအမြစ်များမှာမူ အစဉ်တိုးပွားလျက်ရှိပြီး ယင်းလူသားအရင်းအမြစ်များ၏ စွမ်းအားများဖြင့်ပင် နိုင်ငံတော်တည်ဆောက် ရေး ယန္တရားများအား လည်ပတ်စေရမည် ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေ

ဖြင့် နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားအားလုံး၏ အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ၊ အတွေးအခေါ်၊ အမြော်အမြင်၊ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေး မြင့်မားလာရေးအတွက် ပညာရေးကဏ္ဍ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးစေရန် ကြိုးပမ်းနေခြင်းလည်းဖြစ်ပါသည်။

ထို့အပြင် နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရာတွင် အရေးအကြီးဆုံးဖြစ်သည့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို နိုင်ငံတော်အစိုးရ အနေဖြင့် တစိုက်မတ်မတ် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးတို့အတွက် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်း ရေးညီလာခံ-(၂၁) ရာစုပင်လုံအစည်းအဝေးများကို စတုတ္ထအကြိမ်အထိ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ခဲ့ပြီး ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက် ရေးအတွက် အရေးကြီးသော သဘောတူညီချက်များရရှိခဲ့ကာ ၂၀၂၀ အလွန် ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်မည့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်း သဘော တူချမှတ်နိုင်ခဲ့ပါသည်။

ထို့ကြောင့် “ရာပြည့်အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့မှသည် တိုင်းရင်းသားအားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လို့ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်စို့” ဆိုသည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နှစ်တစ်ရာပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ နိုင်ငံတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးသည် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းမှု ရရှိရေးနှင့် စစ်မှန်သော ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုဖြစ်ပေါ်ရေးတို့ အတွက် ဘက်ပေါင်းစုံမှ အားကြီးမာန်တက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ သည်။ ရရှိပြီးသောအောင်မြင်မှုရလဒ်များကို အဓိအရည်ကိုးပြီး ရှေ့ဆက် ရမည့်ဒီမိုကရေစီခရီးတွင် ကြံ့တော့ရှေ့မည့်အခက်အခဲများ၊ စိန်ခေါ်မှုများကို တိုင်းရင်းသားပြည်သူ ညီအစ်ကိုမောင်နှမများအားလုံး စုစည်းညီညွတ်သော စွမ်းအားဖြင့် အောင်မြင်စွာ ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားသွားကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးသည် အတူတကွ တွဲလက်ညီစွာဖြင့် ဒီမိုကရေစီပန်းတိုင်သို့ အရောက်လှမ်းရင်း ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နှစ်တစ်ရာပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့၏ အမျိုးသားရေး ဦးတည်ချက်(၅)ရပ် ဖြစ်သော-

- (၁) ကျောင်းနေအရွယ် လူငယ်အားလုံး အခြေခံပညာသင်ယူခွင့်ရရှိရေး၊
- (၂) လူမှုစီးပွားရေးအတွက် လက်တွေ့ကျ အကျိုးပြုသည့် ဘာသာရပ် များ တစ်သက်တာ သင်ယူမှုအခွင့်အလမ်းရရှိရေး၊
- (၃) ပြည်ထောင်စုကြီး ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တိုင်းရင်း သားဒေသများ၌ ပညာရေးတွင် ပိုမိုပံ့ပိုးရင်းနှီးမြှုပ်နှံရေး၊
- (၄) ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် နည်းပညာနှင့်အခြေခံအဆောက်အအုံများ ဖြည့်ဆည်းရေး၊
- (၅) တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ စုပေါင်းအင်အားဖြင့် ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး။

တို့ကို အောင်မြင်အောင် ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် သွားကြပါရန် ဤရာပြည့်အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ နေ့ထူးနေ့မြတ်အခါသမယ၌ အလေးအနက် တိုက်တွန်းလျက် သဝဏ်လွှာပေးပို့အပ်ပါသည်။

- “ရာပြည့်အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့မှသည် တိုင်းရင်းသားအားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လို့ ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်စို့” ဆိုသည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နှစ်တစ်ရာပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ နိုင်ငံတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးသည် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းမှုရရှိရေး နှင့် စစ်မှန်သော ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုဖြစ်ပေါ်ရေးတို့အတွက် ဘက်ပေါင်းစုံမှ အားကြီး မာန်တက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ
- ရရှိပြီးသောအောင်မြင်မှုရလဒ်များကို အဓိအရည်ကိုးပြီး ရှေ့ဆက်ရမည့်ဒီမိုကရေစီခရီးတွင် ကြံ့တော့ ရမည့်အခက်အခဲများ၊ စိန်ခေါ်မှုများကို တိုင်းရင်းသားပြည်သူ ညီအစ်ကိုမောင်နှမများအားလုံး စုစည်း ညီညွတ်သောစွမ်းအားဖြင့် အောင်မြင်စွာ ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားသွားကြရမည်



# ပြည်သူ့သာလျှင် အဓိက

## ○ ဒုတိယသမ္မတမှ

ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ဆွေးနွေးကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ဒုတိယသမ္မတက မသန်စွမ်းသူများ၏ဘဝ ဘက်စုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကဏ္ဍပေါင်းစုံမှ နိုင်ငံတော်အဆင့်ထိထိရောက်ရောက် အင်တိုက်အားတိုက်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခု ကာလတွင် ကြုံတွေ့နေရသော ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ကပ်ရောဂါ COVID-19 နှင့် ရင်ဆိုင်ရချိန်တွင် မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ မကျန်ရစ်စေသောမူဝါဒဖြင့် နိုင်ငံတော်ဘက်က မသန်စွမ်းသူများ ကိုဗစ်-၁၉ အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ၊ မြန်မာနိုင်ငံမသန်စွမ်းသူများ အသင်းချုပ်နှင့် ပူးပေါင်း၍ အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး လုပ်ဆောင်မှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ COVID-19 ကပ်ရောဂါအလွန် ကာလများတွင်လည်း ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ကြရာတွင် မသန်စွမ်းသူများဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းစဉ် များကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများက ပူးပေါင်းချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက် သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

### အစပြုအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေ

မသန်စွမ်းသူများဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် မသန်စွမ်းသူများအားလုံး အကျိုးဝင်ပါဝင် စေရန် အခြေခံအုတ်မြစ်တစ်ခုဖြစ်သည့် မသန်စွမ်းသူများမှတ်ပုံတင်ခြင်းနှင့် မသန်စွမ်းမှုအဆင့် သတ်မှတ်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်သည်လည်း အဓိကအဖြစ် ပါဝင် ပါကြောင်း၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီး ဌာနနှင့် ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာကော်မတီများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်း သူများအသင်းချုပ်၊ မသန်စွမ်းအဖွဲ့အစည်းများနှင့် UNICEF (မြန်မာ)တို့၏ နည်းပညာ၊ ငွေကြေးပံ့ပိုးမှုတို့ဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ်နှင့် ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်တို့၌ လူ့အခွင့်အရေး နှင့် လူမှုရေးမော်ဒယ်နည်းပညာဖြင့် အစပြုအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် နေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ဆရာဖြစ်သင်တန်းများနှင့် မှတ်ပုံတင်ကြီးကြပ်ရေးမှူးသင်တန်းများကို ကျေးရွာ၊ ရပ်ကွက်များတွင် သင်တန်းများပေးနေချိန် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ်လတွင် ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ COVID-19 ဖြစ်ပွားသောကြောင့် အကောင်အထည်ဖော်မှုကို ခေတ္တရပ်ဆိုင်းထားသော်လည်း ယခုအခါ COVID-19 ကာကွယ်ရေးလမ်းညွှန်ချက် များနှင့်အညီ အဝေးရောက်အကဲဖြတ်ခြင်းနည်းစနစ် (Remote Assessment Methodology) နှင့် မသန်စွမ်းမှုသတင်းအချက်အလက်စနစ် (Management Information System) တည်ဆောက်ပြီး ကရင်ပြည်နယ်၌ စတင်အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်သည့်အတွက် သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရများက ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားလိုပါကြောင်း။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ထူးခြားစွာလုပ်ဆောင်နေမှုတစ်ခုမှာ မသန်စွမ်းသူ များ၏ အခွင့်အရေးများကို ပေါင်းစပ်ထည့်သွင်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသော အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း ကာလလတ် (၂၀၂၀-၂၀၂၅)ကို ရေးဆွဲဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုနှစ်ကုန်တွင် မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း(မူကြမ်း) ထွက်ပေါ်လာရေးအတွက် Technical Core Group နှင့် ဆက်ဆံမတ်(၉)ခုတို့က ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးကြရန် မှာကြား လိုပါကြောင်း။

မသန်စွမ်းသူများအနေဖြင့် ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာနှင့် အမှီအခိုကင်းစွာ ဘဝ ရပ်တည်နိုင်ရေးအတွက် မသန်စွမ်းမှုအမျိုးအစားအလိုက် သက်ဆိုင်ရာဒေသနှင့် ကိုက်ညီသော အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ခြင်း၊ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းနှင့် ကိုယ်ပိုင်ဝင်ငွေများရရှိစေရန် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် ခြင်းလုပ်ငန်းများကို နိုင်ငံတော်က ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ မသန်စွမ်းသူများ အတွက် ရေရှည်အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် ရန်ပုံငွေတစ်ရပ်ဖြစ်သော ငွေကျပ် ၃ ဘီလီယံအား အရင်းမပျောက် မတည်ငွေစနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီးဖြစ်သည့် အတွက် COVID-19 အလွန်ကာလများတွင် Microfinance Institute များနှင့် ပူးပေါင်း၍ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားကြရန် မှာကြားလိုပါကြောင်း။

မသန်စွမ်းသူများ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း ရရှိရေးအတွက် အလုပ် သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနကလည်း လုပ်ငန်း ရှင်များ၊ မသန်စွမ်းအဖွဲ့အစည်းများနှင့် မူဝါဒချမှတ်နေမှုအစည်းအဝေးများ ကျင်းပနေသည်ကို သိရှိရသည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊ COVID-19 အလွန်ကာလတွင် မသန်စွမ်းသူများအတွက် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့်အစည်းအဝေး ကျင်းပသွားရန်လည်း လိုအပ်ပါကြောင်း။

မသန်စွမ်းသူများအတွက် Barrier Free Community ဖြစ်စေရန် နေပြည်တော် ရေပန်းဥယျာဉ်နှင့် မြို့မဈေးတို့၌ စံနမူနာပြဆောင်ရွက်ထားရှိပြီး ဖြစ်သည့်အတွက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရမှ တာဝန်ရှိသူများကလည်း မိမိဒေသအတွင်း ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားကြရန်နှင့် COVID-19 အလွန်ကာလ ဟိုတယ်လုပ်ငန်းနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ပြန်လည် စတင်သည့်အခါတွင် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနက ရေးဆွဲ



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး ရှင်းလင်းပြောကြားစဉ်။

ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် မသန်စွမ်းသူများအနေဖြင့် အတားအဆီးကင်းစွာ သွားလာ နိုင်ရေး ရှေ့ပြေးစီမံကိန်း (Myanmar Barrier Free Pilot Project)ကို တစ်ချိန် တည်း တစ်ပြိုင်တည်း အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးကိုလည်း ကြိုတင်ပြင်ဆင် ထားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

### အစီရင်ခံစာ စာအုပ်ထုတ်ဝေနိုင်ခဲ့

မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ စတင် ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအထိ ဆောင်ရွက်ချက်များကို မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ နှစ်ပတ်လည် အစီရင်ခံစာ စာအုပ်ထုတ်ဝေနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည့်အတွက် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်ချက်များကိုလည်း နှစ်ပတ်လည်အစီရင်ခံစာ ပြုစုထုတ်ဝေနိုင်ရေး အတွက် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဆောင်သောကော်မတီက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးရန် မှာကြားလိုပါကြောင်း၊ တစ်ဆက်တည်းတွင် မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာကုလသမဂ္ဂကော်မတီ၏ Concluding Observation ပါ အကြံပြုချက်များအပေါ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် သည့် အစီရင်ခံစာအတွက်လည်း အထောက်အကူပြုစေမည့် လုပ်ငန်းစဉ်စုံ ဖြစ်သကဲ့သို့ ၎င်းအစီရင်ခံစာတင်သွင်းရမည့် နောက်ဆုံးရက်ဖြစ်သော ၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၇ ရက်မတိုင်မီ တစ်နှစ်ခန့်အလို ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၇ ရက်တွင် မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂကော်မတီက ပြုစုမည့် List of Issues နှင့်အညီ Simplified Reporting Procedure ဖြင့် တင်သွင်းရေး အစီရင်ခံစာ ရေးသားပြုစုရေးအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းရန်လည်း လိုအပ်ပါကြောင်း။

၂၀၁၉ ခုနှစ် ကြားဖြတ်လူဦးရေ သန်းခေါင်စာရင်းရှေ့ပြေးရလဒ်များအရ မြန်မာနိုင်ငံ၌ မျက်မှန်တပ်သည့်တိုင်အောင် အမြင်ခက်ခဲခြင်းမှာ ၆ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်း၊ နားကြားကိရိယာတပ်ထားသည့်တိုင် အကြားခက်ခဲခြင်းမှာ ၅ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း၊ လမ်းလျှောက်/လှေကား တက်ရာတွင် ခက်ခဲခြင်းမှာ ၅ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း၊ မှတ်ဉာဏ်/ သင်ယူလေ့လာရာတွင် ခက်ခဲခြင်းမှာ ၄ ဒသမ ၄ ရာခိုင် နှုန်း၊ မိမိကိုယ်မိမိ စောင့်ရှောက်ရာတွင် (တစ်ကိုယ်ရေ သန့်ရှင်းရေးနှင့် အဝတ် အစားဝတ်ဆင်ရာတွင်) ခက်ခဲခြင်းမှာ ၁ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း၊ အခြားသူများနှင့် ဆက်သွယ်ရာတွင် ခက်ခဲခြင်းမှာ ၁ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်ကို သိရှိရပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာကဏ္ဍသည် တစ်စထက်တစ်စ အရေးပါသည့် အခန်းကဏ္ဍတွင် ပါဝင်လာသည့်အတွက် ရှေ့ဆက်၍ ပြောင်းလဲလာသော အခြေအနေများကိုမူတည်ကာ ပိုမိုထိရောက် သည့် အကာအကွယ်ပေးနိုင်ရန် မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးဥပဒေကို ပြန်လည်သုံးသပ်ညှိနှိုင်းခြင်းလုပ်ငန်းများကိုလည်း ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွား ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကာလမတိုင်မီ မသန်စွမ်းသူများ ပါဝင်မဲပေးနိုင်ရေးအတွက် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မဲစာရင်းကောက်ယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မဲပေးပိုင်ခွင့် ရှိသော မသန်စွမ်းသူများ အားလုံးမဲပေးနိုင်ရေး မဲရုံများတွင် မသန်စွမ်းသူများ အဆင်ပြေလွယ်ကူစွာ ဝင်ထွက်သွားလာနိုင်ရေးအတွက် လျှော့စောက်များ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ မသန်စွမ်းမှုအလိုက် လိုအပ်သည်များကို ကူညီပံ့ပိုးပေး ခြင်းများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မသန်စွမ်းသူ စုစုပေါင်း ၈၇၀၀၀ ကျော် ပါဝင်မဲပေး နိုင်ခဲ့သည်ကိုသိရှိရပါကြောင်း၊ ယခင် ရွေးကောက်ပွဲများထက် မသန်စွမ်းသူများ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှု ပိုမိုတိုးတက်များပြားလာသည်ကို အသိအမှတ်ပြုရမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ အစည်း အဝေး (၁/၂၀၂၀) အစည်းအဝေးက ချမှတ်ခဲ့သည့် အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက် ၂၅ ချက်အပေါ် ဆောင်ရွက်ပြီး၊ ဆောင်ရွက်ဆဲနှင့် ဆောင်ရွက်ရန်ကျန်လုပ်ငန်း များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ကြရာတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင် ဆွေးနွေးတင်ပြစဉ်။

ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့် မူဝါဒ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ချိတ်ဆက်၍ မသန်စွမ်းသူ များအပေါ် အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမှု၊ ပြည်သူများ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုများကို အသိ အမှတ်ပြု အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးကြရန်နှင့် COVID-19 အလွန်ကာလများ တွင် မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ စဉ်ဆက်မပြတ် အကောင် အထည်ဖော်ရန်အတွက် ယခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မသန်စွမ်းသူများနေ့က သတ်မှတ်ခဲ့သော “ ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် COVID-19 အလွန်ကာလ တည်ဆောက်မှု မသန်စွမ်းသူများ လက်လှမ်းမီပါဝင်ပြီး ရေရှည်တည်တံ့စေရန် ကြိုးစားစို့” ဟူသော ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ အားလုံးအတူ ပါဝင်သော လူ့အသိုက်အဝန်းတစ်ခု ဆီသို့ စည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့် လျှောက်လှမ်းနိုင်ကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

### ရှင်းလင်းပြောကြား

ထို့နောက် အမျိုးသားကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁)၊ မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး က မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ စတင် ဖွဲ့စည်းခဲ့မှု၊ လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ အစည်းအဝေးများ ကျင်းပခဲ့မှုနှင့် ဆက်ဆံမတ်များ ဖွဲ့စည်းခဲ့မှုအခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂)၊ မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်း သူများအသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကိုမြင့်က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် အမျိုးသားကော်မတီအတွင်းရေးမှူး လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ် ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးအောင်က မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ (၁/၂၀၂၀) အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် ဆက်လက်ဆောင် ရွက်သွားမည့် အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်က အမျိုးသားကော်မတီ (၁/၂၀၂၀) အစည်း အဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေ အနေနှင့် မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာကုလသမဂ္ဂကော်မတီသို့ Simplified Reporting Procedure ဖြင့် အစီရင်ခံစာ တင်သွင်းရေးကိစ္စရပ်များ ကို ဆွေးနွေးတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ကချင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာခင်အောင်၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးတင်မြင့်၊ ဗိုလ်ချုပ်စိုးတင်နှင့် ဗိုလ်ချုပ်မြင့်နွယ်၊ ဦးအောင်လှထွန်း၊ ဦးကျော်မျိုး၊ ဦးဝင်းမော်ထွန်းနှင့် ဒေါက်တာမြလေးစိန်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးအောင်မြင်ထွန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့် အရေးကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာနန္ဒာမ္မန့်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် များမှ လူမှုရေးဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ တက်ရောက်လာကြသူများက မသန်စွမ်းအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ မသန်စွမ်းသူများအပေါ် ပြစ်မှုကျူးလွန်မှုများကို အရေးယူဆောင်ရွက်ခဲ့မှု၊ အကျဉ်းထောင်များရှိမသန်စွမ်း သူများအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးနေမှု၊ မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အများပြည်သူသို့ အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု၊ သင်တန်းများဖွင့်လှစ်ပို့ချရေး၊ နှစ်ပတ်လည်အစီရင်ခံစာ ရေးသားဆောင်ရွက်ခဲ့မှု၊ New Normal ပုံစံသစ်တွင် မသန်စွမ်းသူများ၏အခွင့်အရေးများ လျှော့ပါးမှုမရှိစေ ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ မသန်စွမ်းသူများအတွက် အထောက်အကူ ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးမှု၊ ကိုဗစ်-၁၉ စီးပွားရေးကုစားမှုအစီအစဉ်အရ မသန်စွမ်းသူများအား ထောက်ပံ့ပေးမှု၊ မသန်စွမ်းသူများအတွက် ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များ၊ အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ်



### စုပေါင်းပြီးတော့ ထူထောင်ထားတဲ့ တိုင်းပြည်ကြီး

ပြည်ထောင်စုဆိုတဲ့ ဝေါဟာရဟာ အင်မတန်မှ လှပပါတယ်။ အင်မတန်မှ တင့်တယ်ပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ ဒီဝေါဟာရကို ချစ်ခင် မြတ်နိုးတန်ဖိုးထားဖို့ အင်မတန်မှ အရေးကြီးပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုဟာ စုပေါင်းပြီးတော့ ထူထောင်ထားတဲ့ ပြည်ထောင်စုကြီးလို့ အဓိပ္ပာယ်ဖြစ်ပါတယ်။ စုပေါင်းပြီးတော့ ထူထောင်ထားတဲ့ နိုင်ငံဆိုတာဟာ စုပေါင်းပြီးတော့ ထူထောင် ထားခြင်းမရှိတဲ့ တိုင်းပြည်တွေနဲ့ မတူပါဘူး။ ကျွန်ုပ်တို့မတူကွဲပြား မှုတွေကို အင်အားဖြစ်အောင်လို့ စုစည်းပြီးမှ ပြည်ထောင်စုတစ်ခု ကို ထူထောင်နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။

(နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ (၁၅-၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် ကယားပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနား၌ ပြောကြားသည့် နှုတ်ခွန်းဆက်စကားမှ ကောက်နုတ်ချက်)



မြန်မာ့ရိုးရာ ဦးရွှေရိုး ဒေါ်မိုးအက။

ဓာတ်ပုံ - ဇော်မောင်မောင်ဦး(စန္ဒကူး)

○ စာမျက်နှာ ၄ မှ သက်ဆိုင်ရာဌာနများအလိုက် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုနှင့် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေတို့ကို ရင်းလင်းတင်ပြ အကြံပြုဆွေးနွေးကြ သည်။ ထို့နောက် အမျိုးသားကော်မတီ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးမြတ်သူဝင်းက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အမျိုးသား

ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ကော်မတီ စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် အချိန်မှစ၍ သုံးနှစ်ကျော် ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေကို သုံးသပ်လျှင် အတိုင်းအတာတစ်ခု အထိ အောင်မြင်မှုရရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီးတွင် မသန်စွမ်းမှု အလိုက် လိုအပ်သည့် ကူညီပံ့ပိုးမှုများ ပေးနိုင်ခဲ့သဖြင့် ယခင်ကျင်းပခဲ့သည့် ရွေးကောက်ပွဲများထက် မသန်စွမ်းသူဦးရေ ပိုမိုပေးနိုင်ခဲ့ခြင်းသည် မှတ်တိုင်

တစ်ခုပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း သွားလာမှုဆိုင်ရာ အကန့် အသတ်များကြားမှ မသန်စွမ်းသူများအတွက် ပံ့ပိုးကူညီမှုများကို အတတ်နိုင်ဆုံး ဆောင်ရွက်ပေးနေသကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်ဆဲနှင့် ဆောင်ရွက်ရန်ကျန် လုပ်ငန်း များကိုလည်း ယခုအစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေးအကြံပြုချက်များနှင့် ချိတ်ဆက် ကာ အားလုံးပိုင်းဝန်းပူးပေါင်း အကောင်အထည်ဖော်သွားစေလိုကြောင်း ပြောကြားပြီး အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

သတင်းစဉ်

## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင် 8<sup>th</sup> Global Infrastructure Cooperation Conference (GICC 2020) ၏ High-Level Bilateral Talks (G2G Meetings) အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်



နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၈  
ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်သည် ယနေ့တွင် ကိုရီးယားသမ္မတ နိုင်ငံ မြေယာ၊ အခြေခံအဆောက်အအုံနှင့် ပို့ဆောင်ရေး ဝန်ကြီး Ms. Kim Hyun-mee ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည့် 8<sup>th</sup> Global Infrastructure Cooperation Conference (GICC 2020) ၏ High-Level Bilateral Talks (G2G Meetings) အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်သည်။  
အစည်းအဝေးတွင် Korea EXIM Bank မှ EDCF ချေးငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၂၅ သန်းဖြင့် မန္တလေး- မြစ်ကြီးနား ရထားလမ်းပေါ်ရှိ ၅၄ ဒဿမ ၆ ကီလိုမီတာ အရှည်ရှိ ဂျိုးထောင်-မဲဇော၊ မော်ဟန်-ကာဒူလမ်းပိုင်းကို အဆင့်မြှင့်တင်မှုမိမိမံ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေ နှင့် မန္တလေး-မြစ်ကြီးနား ရထားလမ်းပိုင်းတစ်ခုလုံးအတွက် ဆက်သွယ်ရေးနှင့် အချက်ပြစနစ်များ တပ်ဆင်နိုင်ရေး Korea EXIM Bank မှ EDCF ချေးငွေ ထပ်မံရယူနိုင်ရန်

မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ အဆိုပြုထားသည့်ကိစ္စ၊ ရန်ကုန် မြို့ပတ်ရထားလမ်းပိုင်းရှိ အင်းစိန်ဘူတာနယ်မြေ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးစီမံကိန်းတွင် ကိုရီးယားကုမ္ပဏီများက ပါဝင် ဆောင်ရွက်ရန် စိတ်ဝင်စားမှုရှိသဖြင့် တင်ဒါပေါ်လှူလျှင် ကိုရီးယားကုမ္ပဏီများ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရန်ကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံမှ အကူအညီပေးလျက် ရှိသည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ နည်းပညာ အကူအညီ ချေးငွေနှင့်ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်လျက်ရှိသည့် ကိစ္စရပ်များအပေါ် နှစ်ဦးနှစ်ဖက် ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။  
အစည်းအဝေးသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုး၊ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဦးဝင်းခန့်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံဘက်မှ Assistant Minister for Infrastructure Affairs, Mr. Kwon Hyuck-Jin တို့ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## ကျောက်ဖြူမြို့နယ် အထက်မဒေးကျွန်း(အလကခွဲ) ကျောင်းအတွက် ကွန်ပျူတာ၊ ကာလာပရင်တာ၊ မီးစက်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်

ကျောက်ဖြူ ဒီဇင်ဘာ ၈  
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ဝေးလံခေါင်ဖျား နယ်စပ်ဒေသများတွင် ပညာရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးရန် ရည်ရွယ်၍ လျှပ်စစ်မီးမရရှိသေးသည့် ကျောက်ဖြူမြို့နယ် အလံချိန်ကျေးရွာအုပ်စု အထက်မဒေးကျွန်း(အလကခွဲ)ကျောင်းတွင် အသုံးပြုရန် ကွန်ပျူတာ၊ ကာလာပရင်တာ၊ မီးစက်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ် ခဲ့ကြောင်း ကျောက်ဖြူခရိုင်ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးရုံးမှ သိရသည်။  
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကွန်ပျူတာ၊ ကာလာပရင်တာ၊ မီးစက်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းကြောင့် အထက်မဒေးကျွန်း (အလကခွဲ) ကျောင်းတွင် ပညာသင်ကြားနေသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ နှင့် ဆရာ ဆရာမများအတွက် အထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ဟန်လင်းနိုင်



## မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်တွင် အလင်းရောင် ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက် အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၈  
ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် အလင်းရောင်ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက် အဆောက်အအုံသစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ပေါက်ကုန်းရပ်ကွက် သုခလမ်းမပေါ်ရှိ အလင်းရောင်အဆောက်အအုံသစ်ရှေ့၌ ကျင်းပသည်။  
အခမ်းအနားတွင် အလှူရှင်ဒေါက်တာနေစိုးမောင်က အဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်သည့် စာရွက်စာတမ်းများနှင့် အဆောက်အအုံတို့ကို စာကြည့်တိုက် နာယကကြီး၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတင်ဦးထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် အလှူရှင်ဒေါက်တာနေစိုးမောင်က လှူဒါန်းရခြင်းအကြောင်းကို မုဒိတာစကားပြောကြားပြီး စာကြည့်တိုက်များကွန်ရက် ဦးဆောင်ဒါရိုက်တာ ဦးမောင်မောင်စိုးက အမှတ်တရစကားပြောကြားကာ အလင်းရောင်စာကြည့် တိုက် နာယကကြီး ဦးတင်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့သည်။  
ဌေးကြိုင်



နှစ် (၁၀၀) ပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

# ရာပြည့်အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့မှသည် တိုင်းရင်းသားအားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လို့ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်စို့ .....

## တက္ကသိုလ်ပွင့်သူအောင်

တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်နေ့သည် ပြည်ထောင်စုဖွားတိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုသမိုင်းတွင် အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်မြှင့်တင်ရာတွင် ကိုလိုနီပညာရေးစနစ် တွန်းလှန်ဖယ်ရှားပြီး အမျိုးသားပညာရေးစနစ်သို့ ပြောင်းလဲပေးနိုင်ခဲ့သည့် နေ့ပင် ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ပြည်ထောင်စုဖွားတိုင်းရင်းသားအားလုံးတို့ ဆုံးရှုံးလက်လွှတ်ခဲ့ရသော လွတ်လပ်ရေးကို ပြန်လည်ရယူရန်အတွက် ဇာတိသွေး၊ ဇာတိမာန်၊ မျိုးချစ်စိတ်၊ ပြည်ချစ်စိတ်၊ အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်များ တဖွားဖွားပေါ်ပေါက်လာစေခဲ့သောနေ့လည်း ဖြစ်သည်။

၁၉၂၂ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဂျူဗီလီဟောသွင်ကျင်းပသော မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အသင်းချုပ် (ဂျီစီဘီအေ) (General Council of Burmese Association-GCBA) အထူးကွန်ဖရင့်က မြန်မာတစ်မျိုးသားလုံး၏ အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ကို မြှင့်တင်ပေးခဲ့သည်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အက်ဂျဒီအက် မကျေနပ်၍ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများ စတင်အရေးဆိုခဲ့သော နေ့ ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၅ ရက် (မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၂၈၂ ခုနှစ်) တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်) ကို အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ရာ ယခုနှစ် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၉ ရက်၊ (မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၂ ခုနှစ်) တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်) ၌ နှစ်တစ်ရာပြည့်ပြီ ဖြစ်သည်။

### အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ဆိုသည်မှာ

အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ဆိုသည်မှာ တစ်နိုင်ငံလုံး ကြီးပွားတိုးတက်ရေးစိတ်ဓာတ်ပင် ဖြစ်သည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် ဝံသာနုရက္ခိတစိတ်ဓာတ်ဟူ၍လည်း ခေါ်ဝေါ်ကြသည်။ ဤစိတ်ဓာတ်ဖြင့် နှစ်ပေါင်းတစ်ရာကျော် သူ့ကျွန်ဘဝမှရုန်းထွက်ပြီး လွတ်လပ်ရေး အရယူပေးနိုင်ခဲ့သည်။ အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်သည် တစ်မျိုးသားလုံးနှင့် သက်ဆိုင်သော အရေးအရာကိစ္စများအားလုံးကို အောင်မြင်နိုင်အောင်ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် စိတ်ဓာတ်မျိုးဖြစ်သည်။ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးစသည့် ကဏ္ဍအစုံတွင် အခြားနိုင်ငံများနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ရှေ့တန်းရောက်အောင် ကြိုးပမ်းလိုသည့် စိတ်ဓာတ်သည်လည်း သင့်မြတ်သော အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ် ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်သည် ဆက်လက်တည်ရှိနေရန်လိုအပ်ပြီး အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ် ကိန်းအောင်းရှင်သန်ရန်အတွက် နှစ်စဉ် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်နေ့ရောက်တိုင်း နိုင်ငံအနှံ့အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့များကို ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။



အထက(၂) ဒဂုံ(ယခင် မြို့မအမျိုးသားကျောင်း) ဓာတ်ပုံ-တင်စိုး

အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်အစ အမျိုးသားကျောင်းက မြန်မာ့သမိုင်းတွင် ၁၉၂၀ အမျိုးသားရေးနိုးကြားလာမှု ဖြစ်စဉ်များက အလွန်အရေးပါခဲ့သည်။ ထိုကာလက စည်းရုံးရေးဩဇာလွန်စွာကြီးမားပြီး အမျိုးသားရေး၊ ဘာသာရေးကို အထူးပြုရည်ရွယ် ဆောင်ရွက်ခဲ့သော အသင်းကြီးမှာ ဗုဒ္ဓဘာသာကလျာဏယုဝအသင်း (ပိုင်အမ်ဘီအေ) (Young Man's Buddhist Association-YMBA) ပင် ဖြစ်သည်။ ပိုင်အမ်ဘီအေအသင်းကြီးသည် ၁၉၀၆ ခုနှစ်တွင် စတင်သန္ဓေတည်ပေါက်ဖွားလာခဲ့ရာ ယခုနှစ်၌ ၁၁၄ နှစ်တိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ အသင်းကြီး၏ရည်ရွယ်ချက်အား “အမျိုး၊ ဘာသာ၊ သာသနာ၊ ပညာကြီးပွားတိုးမြှင့်ရေး” ဟု သတ်မှတ်ခဲ့သည်။ ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာလတွင် ပိုင်အမ်ဘီအေနှင့် အလားတူအသင်းများ၏ နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ကွန်ဖရင့်ကို ပြည်မြို့၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ ထိုအစည်းအဝေးမှာပင် ပိုင်အမ်ဘီအေအသင်းအနေဖြင့် အမျိုးသားရေးအပြင် အခြားတာဝန်များကို ကျယ်ပြန့်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်

အသင်းချုပ်၏အမည်ကို မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အသင်းချုပ် (ဂျီစီဘီအေ) (General Council of Burmese Association-GCBA) အဖြစ် ပြောင်းလဲခေါ်ဝေါ်ခဲ့ကြသည်။ ဂျီစီဘီအေအသင်းကြီးသည် ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် လွတ်လပ်ရေးဦးတည်ချက်များကို ရှေ့တန်းတင်၍ နိုင်ငံရေးအနှစ်သာရအလေးအနက် ပါဝင်လာခဲ့ခြင်းကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ ပြည်ထောင်စုဖွားတိုင်းရင်းသားအားလုံးကို လှုပ်ခတ်အားတက်သွားစေခဲ့သည်။ အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်များအုံကြွလာပြီး ကိုလိုနီဆန့်ကျင်ရေး၊ နယ်ချဲ့တော်လှန်ရေးအယူအဆများ ပိုမိုကျယ်ပြန့်လာခဲ့သည်။ ဒုတိယ အင်္ဂလိပ်-မြန်မာစစ်ပွဲအပြီး ၁၈၅၃ ခုနှစ်တွင် အောက်မြန်မာနိုင်ငံတစ်ခုလုံး ဗြိတိသျှနယ်ချဲ့လက်အောက်သို့ ကျရောက်သွားခဲ့သည်။ ဗြိတိသျှနယ်ချဲ့အစိုးရအုပ်ချုပ်သည့် အောက်မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပညာရေးစနစ် အပြောင်းအလဲနှင့်အတူ ၁၈၇၀ ပြည့်နှစ်မှစ၍ အင်္ဂလိပ်-မြန်မာနှစ်ဘာသာ သင်အစိုးရကျောင်းများ၊ ခရစ်ယာန်သာသနာပြုကျောင်းများ

တည်ထောင်လာသည်။ ထိုစဉ်က ဗြိတိသျှနယ်ချဲ့အစိုးရ၏ ပညာရေးမူဝါဒမှာ မြန်မာနိုင်ငံသားတို့၏ ပညာရေးကို အစိုးရတာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရန်မဟုတ်ဘဲ ကိုယ့်ဘာသာ ကိုယ်တည်ထောင်သော ကျောင်းများကို ထောက်ပံ့ပေးရန်၊ စည်းကမ်းချမှတ်ရန်၊ စစ်ဆေးရန် အတွက်သာ ဖြစ်သည်။

ထိုစဉ်မှာပင် မြန်မာနိုင်ငံကို အိန္ဒိယနှင့် ပေါင်းစည်းထားခြင်းအား ခွဲထုတ်ရန်နှင့် ပညာရေးတွင်လည်း ကာလကတ္တားတက္ကသိုလ် လက်အောက်ခံမဟုတ်ဘဲ သီးခြားလွတ်လပ်သည့် တက္ကသိုလ်တည်ထောင်ပေးရန် အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်၊ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ် ကိန်းအောင်းနေပြီဖြစ်သော မြန်မာတို့၏ တောင်းဆိုမှုများ ပြင်းထန်လာခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ဗြိတိသျှနယ်ချဲ့အစိုးရသည် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အက်ဂျဒီအက် (Rangoon University Act) ကို လေးနှစ်ခန့်ကြာအောင် ရေးဆွဲခဲ့ပြီး ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် ဇွန်လတွင် အဆိုပါအက်ဂျဒီအက် မြန်မာပြည်သူတို့အား ချပြခဲ့သည်။ ထိုအခါ မြန်မာပြည်သူတို့က ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အက်ဂျဒီအက်သည် ပညာတတ်နည်းပါးပြီး အောက်တန်းကျသည့် အလုပ်များကိုသာ လုပ်ကိုင်နိုင်စေရန် ရည်ရွယ်ထားသည်ဟူ၍ ဝေဖန်ရှုတ်ချကာ “ကျွန်ုပ်ပညာရေးအလိုမရှိ” ဟူသော ကြွေးကြော်သံများဖြင့် နယ်ချဲ့အစိုးရကို ပထမအကြိမ်အဖြစ် စတင်အန်တုကာ နိုင်ငံရေးအရ နိုးကြားလာခဲ့သည်။

မည်သို့ပင်ဆိုစေ၊ ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁ ရက် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် အက်ဂျဒီအက် ပြင်ဆင်ချက် အနည်းငယ်မျှသာ ပြင်ဆင်ပြီးနောက် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကို စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ ယင်းရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဖွင့်လှစ်သည့်နေ့မှာပင် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများက သပိတ်မှောက်ကြပြီး ဗြိတိသျှနယ်ချဲ့အစိုးရက ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဖွင့်ပွဲကို ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် ဖွင့်လှစ်ရန် ကြေညာလိုက်သည်ကိုပါ အကြောင်းပြု၍

စာမျက်နှာ ၇ သို့ ●

**အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ဆိုသည်မှာ တစ်နိုင်ငံလုံး ကြီးပွားတိုးတက်ရေးစိတ်ဓာတ်ပင် ဖြစ်သည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် ဝံသာနုရက္ခိတစိတ်ဓာတ်ဟူ၍လည်း ခေါ်ဝေါ်ကြသည်။ ဤစိတ်ဓာတ်ဖြင့် နှစ်ပေါင်းတစ်ရာကျော် သူ့ကျွန်ဘဝမှရုန်းထွက်ပြီး လွတ်လပ်ရေးအရယူပေးနိုင်ခဲ့သည်။ အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်သည် တစ်မျိုးသားလုံးနှင့်သက်ဆိုင်သော အရေးအရာကိစ္စများအားလုံးကို အောင်မြင်နိုင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် စိတ်ဓာတ်မျိုး ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးစသည့် ကဏ္ဍအစုံတွင် အခြားနိုင်ငံများနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ရှေ့တန်းရောက်အောင် ကြိုးပမ်းလိုသည့် စိတ်ဓာတ်သည်လည်း သင့်မြတ်သော အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ဖြစ်။**



● စာမျက်နှာ ၆ မှ

မျိုးချစ်ကောလိပ်ကျောင်းသားကြီးများက ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၅ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)၌ ကျောင်းကိုစွန့်ခွာပြီး ရွှေတိဂုံဘုရား အနောက်တောင်ထောင့်တွင် စတင်စုဝေး သပိတ်မှောက်ဆန္ဒပြခဲ့ကြသည်။

ထိုကဲ့သို့ အမျိုးသားပညာရေး စတင်ပေါက်ဖွားရန်အတွက် သပိတ်မှောက်ကျောင်းသားတို့က မြန်မာ သက္ကရာဇ် ၁၂၈၂ ခုနှစ် နတ်တော်လဆန်း ၇ ရက် (၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁၇ ရက်) နံနက် ၁၁ နာရီ ရွှေတိဂုံဘုရားအရှေ့ဘက် ဗဟန်းကြားတောရလမ်းရှိ ဦးအရိယကျောင်း၌ သပိတ်စခန်းဖွင့်ကာ အမျိုးသားကျောင်းကို စတင် ထူထောင်ကြသည်။ “အမျိုးသားပညာရေးအစဦးအရိယဘုန်းကြီးကျောင်းက” ဟု ဆိုစမှတ်ဖြစ်ခဲ့သည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် မြို့မအမျိုးသားကျောင်းကြီးသည်လည်း ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် စတင်ပေါက်ခဲ့ရာ ယခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် နှစ်တစ်ရာပြည့်မြောက်တော်မူသည့် ဖြစ်သည်။ မြို့မအမျိုးသားကျောင်းကြီး၏ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီးမှာ မြို့မဦးဘလွင် (ခေါ်) ဆရာကြီးဦးဘလွင်ပင် ဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ကျောင်းသားသပိတ်ကြီးကြောင့် အမျိုးသားပညာရေးစနစ် (National Education) ရုပ်လုံးပေါ်လာခဲ့ပြီးနောက် မြန်မာပြည် အနှံ့အပြား ကိုယ့်အား ကိုယ်ကို “အမျိုးသားကျောင်းများ” (National Schools) ပေါ်ပေါက်လာကာ အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ပြင်းထန်ကြသူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အနက် ဗြိတိသျှနယ်ချဲ့အစိုးရဝန်ထမ်း မြို့အုပ်ရာထူးမှ နုတ်ထွက်၍ အမျိုးသားကျောင်းဆရာအဖြစ် ဆရာဦးဘချို (ဒီးဒုတ်ဦးဘချို)နှင့် ဆရာလွန်း (ဆရာကြီးသခင်ကိုယ်တော်မှိုင်း) တို့က အမျိုးသားကျောင်းများ စတင်တည်ထောင်ခဲ့ကြသည်။ ထိုဆရာကြီးတို့သည် ဗြိတိသျှနယ်ချဲ့အစိုးရက ပေးထားသော ကျောင်းဆရာလစာကျပ် ၂၀၀ ကို စွန့်လွှတ်ပြီး မိမိတို့ကို စေတနာ သဒ္ဓါတရားဖြင့် ထောက်ပံ့ပေးသည့် ငွေကျပ် ၁၅၊ ၂၀ ကျပ်တို့ကိုသာ ယူကြကာ အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ကို ဖော်ထုတ်ပြသခဲ့သည်။

ယခု မြို့မကျောင်း အဆောက်အအုံသည် ၁၉၂၉ ခုနှစ်တွင် ဆောက်လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး နဝမအကြိမ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့နှင့်အတူ မြို့မအမျိုးသားကျောင်းကြီးကို အုတ်မြစ်ချ၍ ၁၉၃၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၄ ရက် (မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၂၉၃ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက် သောကြာနေ့) အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့၌ စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းပင် ဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့ မြို့မအမျိုးသားကျောင်းကြီးအပေါ်အင် နိုင်ငံအနှံ့ အမျိုးသားကျောင်းပေါင်း ၉၃ ကျောင်းအထိ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ခြင်းမှာ

အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ကြောင့်ဖြစ်သဖြင့် တစ်မျိုးသားလုံးစိတ်ဓာတ်အစ အမျိုးသားကျောင်းကဟု မှတ်တမ်းတင်နိုင်ခဲ့သည်။ မြို့မအမျိုးသားကျောင်းကြီးသည် ပင်လျှင် ဗဟိုနေရှင်နယ်ကျောင်းအဖြစ် အမည်တွင်ခဲ့သည်။

အမျိုးသားကောလိပ်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့မှတ်တမ်းများအရ မြို့မအမျိုးသားကျောင်းကြီးနှင့် မောင်နှမကျောင်းအဖြစ် မြို့မအမျိုးသမီးအထက်တန်းကျောင်းသည် ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် ပထမအကြိမ် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ကျောင်းသားကောလိပ်၌ ပါဝင်ခဲ့သူ “မစီ”၏ ကြိုးပမ်းမှုဖြင့် ရန်ကုန်မြို့ ၃၂ လမ်းရှိ အိမ်တစ်အိမ်ကို ငှားရမ်းဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ မစီသည် စိန်မေရီကျောင်း (ပန်းဘဲတန်း) မှ ဆရာမအေးနှင်းလွင်ကို စည်းရုံး၍ ကျောင်းအုပ်အဖြစ် တာဝန်ယူစေခဲ့သည်။ ထို့နောက် ၁၉၃၅ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်မြို့ ကင်္ဂမီ(Camp) လမ်းသို့ အိမ်တစ်အိမ်ကို ငှားရမ်းဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြန်သည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် ရန်ကုန်မြို့ ဒဂုံမြို့နယ်ရှိ နှစ်ထပ်အဆောက်အအုံကို ပြောင်းရွှေ့ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ကိုယ်တူကိုယ်တူ အမျိုးသားကျောင်းများ ပေါ်ထွက်လာပြီးနောက် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများအတွက်လည်း ရန်ကုန်မြို့၌ အမျိုးသားကောလိပ်ကိုတည်ထောင်ကာ ကျောင်းသားများ ပညာသင်ကြားရေးအတွက် မိဘပြည်သူများက စီမံဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရာ ၁၉၂၁ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ၌ ဗဟန်းရွှေကျင်ကျောင်းတိုက်တွင် အမျိုးသားကောလိပ်ကို အောင်မြင်စွာ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားနိုင်ခဲ့သည်။ ထိုအမျိုးသား ကောလိပ်တွင် ဆရာကြီးသခင်ကိုယ်တော်မှိုင်း၊ ဆရာတော် ဦးညဏ၊ ဒီးဒုတ်ဦးဘချိုသော ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးများက ပါမောက္ခ၊ ကထိက ဆရာကြီးအဖြစ်ပါဝင်၍ စေတနာ့ဝန်ထမ်းစာပြ ပေးခဲ့ကြသည်။

ယင်းကဲ့သို့ အမျိုးသားကောလိပ်နှင့် အမျိုးသားကျောင်းများ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ခြင်း၏ အကျိုးကျေးဇူးအဖြစ် ဗြိတိသျှနယ်ချဲ့အစိုးရက နည်းမျိုးစုံဖြင့် ကန့်သတ်ထားခဲ့သော မြန်မာစာ၊ မြန်မာမှုနှင့် အမျိုးသားဇာတ်မာန်များ နှီးကြားတက်ကြွစေသော ရာဇဝင်၊ ဇာတ်နိပါတ်တို့ကို အဆိုပါကျောင်းများ၌ သင်ကြားခွင့်ရခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ရှိရင်းစွဲ အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်များသည် ပို၍ပြင်းထန်ထွားလာခဲ့သဖြင့် လူငယ်များ၏ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်အရှိန်အဟုန်မှာ မြင့်မားလာခဲ့သည်။ ထိုကဲ့သို့ အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်များ ပိုမိုမြင့်မားလာခဲ့သည်နှင့်အညီ “မြန်မာစာသည်...ဒို့စာ” “မြန်မာစကားသည်...ဒို့စကား” “မြန်မာပြည်သည်...ဒို့ပြည်” ဟူသော ကြွေးကြော်သံများဖြင့် ပြည်ထောင်စုဖွားတိုင်းရင်းသား မြန်မာမျိုးချစ်လူငယ်များစွာ မွေးထုတ်နိုင်ခဲ့သည်။

အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးကို တည်ဆောက်စို့ အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်သည် စည်းလုံးခြင်း၊ ညီညွတ်ခြင်း၊ ပေါင်းစည်းခြင်း၊ အနစ်နာခံ စွန့်လွှတ်ခြင်း

### စာရေးသူ၏ ကိုယ်ရေးအကျဉ်း



အမည်ရင်း - ဦးပွင့်သူအောင်  
ကလောင်အမည် - တက္ကသိုလ်ပွင့်သူအောင်  
❖ မော်လမြိုင်မြို့၊ မော်တင်လိန်းဂျွန်ဆင် အ-ထ-က (ယခု အမှတ်(၆) အ-ထ-က၊ မော်လမြိုင်)မှ ၁၉၆၈ ခုနှစ်တွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို “က” အဆင့်ဖြင့် အောင်မြင်ခဲ့ပါသည်။  
❖ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်လက်အောက်ခံ မော်လမြိုင်ကောလိပ် (ယခုမော်လမြိုင်တက္ကသိုလ်) တွင် ၁၉၆၈-၆၉ ခုနှစ်မှ ၁၉၇၁-၇၂ ခုနှစ်အထိ ဓာတုဗေဒအဓိကဖြင့် ပညာသင်ယူခဲ့ပြီး ၁၉၇၂ ခုနှစ်၌ B.Sc (Chemistry) ဘွဲ့ ရရှိခဲ့ပါသည်။  
❖ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့ (PSC) မှ ခေါ်ယူသော မြို့နယ်မြေစာရင်းဦးစီးဌာနမှူး ရာထူးစာမေးပွဲအောင်မြင်ခဲ့၍ ၁၉၇၆ ခုနှစ်မှစ၍

ကြေးတိုင်နှင့် မြေစာရင်းဦးစီးဌာန (ယခု လယ်ယာမြေ စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန) တွင် မြို့နယ်မြေစာရင်းဦးစီးဌာနမှူး (ဦးစီးအရာရှိ) အဖြစ်လည်းကောင်း၊ ခရိုင်မြေစာရင်းဦးစီးဌာနမှူး (လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး) အဖြစ် လည်းကောင်း (၃၅)နှစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် ဧပြီလတွင် သက်ပြည့်အငြိမ်းစားယူခဲ့ပါသည်။  
❖ ၁၉၇၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလထုတ် သွေးသောက်မဂ္ဂဇင်းတွင် ဂျာမန်စာရေးဆရာမကြီး အင်နာဆီဂါ ဆောင်းပါး စတင်ရေးသားခဲ့ပြီး ၁၉၇၁ ခုနှစ်မှစတင်၍ စာပေလောကသို့ ရောက်ရှိခဲ့ကာ သတင်းစာ၊ ဂျာနယ်၊ မဂ္ဂဇင်းများတွင် ဆောင်းပါး၊ ဝတ္ထုတို၊ ဝတ္ထုရှည် ပုဒ်ရေစုစုပေါင်း (၉၀၀) ကျော် ရေးသားခဲ့ပါသည်။  
❖ နိုင်ငံတော်မှကြီးမှူးကျင်းပလျက်ရှိသော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာနေ့ကြီးရက်ကြီးများ ဗဟိုအဆင့် အလွတ်တန်းဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲများကို ၁၉၇၂ ခုနှစ်မှ စတင်ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ယနေ့အထိ ပထမဆုံး ဒုတိယဆု၊ တတိယဆု၊ နှစ်သိမ့်ဆု စုစုပေါင်း (၁၈) ဆု ရရှိခဲ့ပါသည်။ မကြာသေးခင်က ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်တစ်ရာပြည့်အထိမ်းအမှတ် အလွတ်တန်းဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲတွင် တတိယဆုရရှိခဲ့ပါသည်။  
❖ မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်းအဖွဲ့ဝင်အမှတ် ၀၄၇၅ ဖြစ်ပြီး မြို့နယ်စာပေလုပ်သားအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ၊ မြို့နယ်စာပေနှင့်စာနယ်ဇင်းအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌများအဖြစ် စာပေတာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပါသည်။ ယခုအခါ တောင်ငူမြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းတွင် အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးအဖြစ် စာပေတာဝန်များကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

တို့အပေါ်တွင် အခြေခံထားသည်။ ပြည်ထောင်စုဖွားတိုင်းရင်းသားအားလုံးသည် အတိတ်သမိုင်းတစ်လျှောက်လုံး ဤအမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ဖြင့် နိုင်ငံကို ထူထောင်ခဲ့ကြသည်။ ပစ္စုပ္ပန်တွင်လည်း ထိုနည်းလမ်းအတိုင်း ဆောင်ရွက်နေကြသည်။ အထူးသဖြင့် ယနေ့မျက်မှောက်ကာလသည် အတိတ်သမိုင်းကို သင်ခန်းစာယူ၍ သံသယနှင့် ပဋိပက္ခများကင်းစင်ပျောက်ပြီး ရေရှည်တည်တံ့သည့် စစ်မှန်သော ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန် တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမများ ပြည်ထောင်စုဖွား တိုင်းရင်းသားများအားလုံး တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး၊ နားလည်မှု ယုံကြည်မှုရရှိရေးအတွက် အမျိုးသားရေး

စိတ်ဓာတ်နှင့် ခိုင်မာသော ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အားလုံးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေး တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းမှုနှင့်အတူ ဒီမိုကရေစီစနစ် ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးလာမည်ဖြစ်သည်။  
အထူးသဖြင့် တိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကိုမောင်နှမများ အားလုံးက လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းစဉ်ကာလကဲ့သို့ပင် အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ကို အခြေခံသည့် စုပေါင်းအင်အားဖြင့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးကို တည်ဆောက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရာပြည့်အမျိုးသား အောင်ပွဲနေ့ကို ဂုဏ်ပြုရေးသားလိုက်ရပါသည်။ ။

## ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလထုတ် သုတပဒေသာစာစောင် ထွက်ရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၈  
၁၉၇၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လမှ စတင် ထုတ်ဝေခဲ့ပြီး နှစ်ပေါင်း ၄၀ ကျော် စာချစ်သူများ လက်ခံအားပေးလာခဲ့သော သုတပဒေသာစာစောင်ကို မျက်နှာဖုံးဒီဇိုင်း၊ အကြောင်းအရာနှင့် စာအုပ်အပြင်အဆင်တို့ အပြောင်းအလဲများ ပြုလုပ်ပြီး အသက် ၁၈ နှစ်မှ ၂၅ နှစ်အတွင်းရှိ လူငယ်များကို ဦးတည်ပရိသတ်အဖြစ် ထားကာ လစဉ်ထုတ်ဝေလျက်ရှိပါသည်။ နိုင်ငံတကာထုတ် စာအုပ်စာစောင်များမှ ကောင်းနိုးရာ ခေတ်မီအကြောင်းအရာများနှင့် ယခုလအတွက် အထူးပြုရေးသားသည့် “ကိုဗစ်အလွန် ခရီးသွားကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး” မျက်နှာဖုံးဆောင်းပါးကြီးများ ပါဝင်သော သုတပဒေသာစာစောင် (ဒီဇင်ဘာလ) ကို ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်က ဖြန့်ချိလိုက်ပြီ ဖြစ်သည်။  
၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလထုတ် သုတပဒေသာစာစောင်တွင် ဆရာဌေးအောင် (ခရီးသွား)၊ သတိုးလွင် (ပထဝီဝင်)၊ ဇင်ဇင် (ခရီးသွား) တို့၏ “ကိုဗစ်အလွန် ခရီးသွားကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး” မျက်နှာဖုံးဆောင်းပါးများ၊ မောင်ပေါ်ထွန်း၊ ထင်ဇော်မျိုးသင် တို့၏ အတွေးအခေါ်နှင့် တက်ကျမ်းဆိုင်ရာ ဆောင်းပါးများ၊ နေမျိုးနိုင်၊ လင်းထက်သော်တာ၊ အေးဖြူ၊ သောင်းထိုက်ဦး (သမီးနန်းကျွန်း



ကြီး)တို့၏ နိုင်ငံတကာဆိုင်ရာဆောင်းပါးများ၊ ဆောင်းဝင်းလတ်၊ ဦးဦးသိန်းတို့၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ရှုထောင့်ဆိုင်ရာ ဆောင်းပါးများ၊ ရှင်စောဖြူ၊ အိမ်နီသုန် (မန်းတက္ကသိုလ်)တို့၏ လူကုန်ကူးမှုနှင့် ကလေးအလုပ်သမားဆိုင်ရာဆောင်းပါးများ၊ ရဲရင့်နီ၊ မြသိန်း၊ ဒေါက်တာ မြင့်သန်း (သန္ဓေသား)၊ ဒေါက်တာမြင့်သန်း (ညောင်လေးပင်)၊ ရဲထက်ဇော်တို့၏ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ဆောင်းပါးများ၊ ပိုးရန်နိုင် (ကျောက်ကြီး)၊ ဦးဘသန်း (မဟာဝိဇ္ဇာ)၊ ကျော်ဝင်းဟိန်း (ပုဂံကျွန်း)၊ နိုင်ဇော် (ဒသန)၊ ပါမောက္ခ ဦးသိန်းလှိုင်၊ နိုင်သောင်းထွဋ်၊ ဝင်းထွဋ်ဦး၊ မြင့်မြတ်သိတာ၊ ဆူးထက်အောင်၊ စိန်ဝင်းမော်၊ မော် (သန်လျင်)တို့၏ ကဗျာ၊ ဟာသ၊ ဖြစ်ရပ်မှန်၊ ဝတ္ထုတိုနှင့် အထွေထွေကဏ္ဍများကို ရောင်စုံ၊ ဖြူမည်း သရုပ်ဖော်ပုံ ဝေဝေဆာဆာဖြင့် စီစဉ်တင်ဆက်ထားသည်။  
အဆိုပါ သုတပဒေသာစာစောင်ကို တစ်အုပ်လျှင် ကျပ် ၂၅၀၀ နှုန်းဖြင့် စာပေဗိမာန် စာအုပ်အရောင်းဆိုင်၊ အမှတ် (၁-၅၅)၊ သပြေကုန်းဈေး၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်း ၀၆၇-၃၄၁၄၆၈၁၊ စာပေဗိမာန် စာအုပ်အရောင်းဆိုင်၊ အမှတ် (၅၂၉-၅၃၁)၊ ကုန်သည်လမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာပေဗိမာန် စာအုပ်အရောင်းဆိုင်၊ ၈၆ လမ်း၊ ၂၀ လမ်းနှင့် ၂၂ လမ်းကြား၊ မန္တလေး၊ ဖုန်း ၀၂-၄၀၃၀၁၈၆၊ ရန်ကုန်မြို့ရှိ စာအုပ်ဆိုင်ကြီးများ၊ မန္တလေးမြို့ရှိ ထွန်းဦးစာပေ၊ နဂါးစာပေနှင့် မြို့အသီးသီးရှိ စာပေဗိမာန် ကိုယ်စားလှယ်များထံ ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပြီး လက်ကားမှာယူလိုပါက စာပေဗိမာန် စာအုပ်အရောင်းဆိုင် အမှတ် (၅၂၉-၅၃၁)၊ ကုန်သည်လမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၁-၂၄၉၀၃၁၊ ၀၁-၃၈၁၄၄၈ သို့ ဆက်သွယ်မှာယူနိုင်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

## တစ်လမှန်ညှင်း ဈေးကောင်းသဖြင့် စိုက်ပျိုးတောင်သူများ အဆင်ပြေ

ကောလင်း ဒီဇင်ဘာ ၈  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကောလင်းမြို့နယ်နှင့်ဝန်းသိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများမှ တောင်သူအချို့သည် ဒေါင်းမြူးချောင်းကို အခြေခံ၍ တစ်လမှန်ညှင်းစိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ ယခင်နှစ်ထက် ဈေးကောင်းသဖြင့် စိုက်ပျိုးတောင်သူများ အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
“တစ်လမှန်ညှင်းကို နှစ်တိုင်း သုည ဒသမ ၂၀ ဧကခန့်စိုက်ပျိုးပါတယ်။ ကုန်ကျစရိတ်က သုည ဒသမ ၂၀ ဧကကို မျိုးဖိုး၊ မြေဩဇာ၊ ပိုးသတ်ဆေးဖိုး ရောင်းရသည်အထိ စုစုပေါင်းကုန်ကျစရိတ် နှစ်သောင်းခွဲခန့် ကုန်ကျပါတယ်။ အရင်နှစ်က ၁၀ စည်းထုပ် တစ်စည်းကို ၅၀၀ လောက်သာ ဈေးရရှိပါတယ်။ ဒီနှစ်ကျတော့ ၁၀ စည်းထုပ်တစ်စည်းကို ၈၀၀ ရောင်းရပြီး တစ်ရက်ခြား ပုံမှန် အစည်း ၃၀၀ ကနေ ၄၀၀ အထိရတဲ့အတွက် တစ်ရက်ခြား ပုံမှန် နေ့စဉ်ဝင်ငွေ ၁၅၀၀၀ အထိရပါတယ်။ ဒီနှစ်က တစ်လမှန်ညှင်းစိုက်ပျိုးသူတွေမှာ ကုန်ကျစရိတ်အနည်းငယ်နဲ့ အမြတ်များများရတဲ့အတွက် အဆင်ပြေပါတယ်” ဟု တစ်လမှန်ညှင်းစိုက်ပျိုးသူ အုပ်ဖိုကျေးရွာမှ ဒေါ်အမာက ပြောသည်။  
“ကျွန်မကတော့ သီးနှံမျိုးစုံကို တစ်ဆင့်ပြန်ဝယ်ပြီး ရောင်းတာပါ။ တစ်လမှန်ညှင်းကို အောက်ပိုင်းဆို မန္တလေး၊ ရွှေဘို၊ ကန့်ဘလူ၊ ချပ်သင်းစတဲ့မြို့တွေနဲ့ အထက်ပိုင်း မိုးညှင်း၊ မိုးကောင်း၊ ဟိုပင်၊ အင်းတော် စတဲ့မြို့တွေကို မီးရထား၊ ကားတွေနဲ့ လူမလိုက်ဘဲ တင်ပို့ပေးရပါတယ်” ဟု တစ်ဆင့်ပြန်လည် ရောင်းချသူ မကြိုင်က ပြောသည်။ မြင့်ထွန်းမင်း(ကောလင်း)



နှစ် (၁၀၀) ပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

# အမျိုးသားနေ့မှသည် ရာပြည့်အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ဆီ..သို့

## ဒေါက်တာလေးငုံ

မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၅၂ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက် (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၉ ရက်) နေ့သည် နှစ်တစ်ရာပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ ဖြစ်ပါသည်။ အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့သည် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် အက်ဥပဒေကို အတည်ပြုလိုက်သည့်အတွက် ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်ပြီး ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နှင့်အတူ အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့သည် စတင်ပေါက်ဖွားခဲ့သည်။

### အမျိုးသားနေ့

မြန်မာတို့သည် နယ်ချဲ့အင်္ဂလိပ်လက်အောက်၌ နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော် ကျွန်ုပ်တို့ နေခဲ့ကြရသည်။ မြန်မာတိုင်းရင်းသားတို့သည် သူ့ကျွန်ုပ်တို့မှ လွတ်မြောက်ရန် စည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့် နယ်ချဲ့ကို တွန်းလှန်တိုက်ခိုက်၍ လွတ်လပ်ရေးကို အရယူခဲ့ကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးရရှိရန် အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်အခြေခံကို မွေးဖွားနိုင်သည့်နေ့မှာ “အမျိုးသားနေ့” ပင်ဖြစ်သည်။ အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့သည် မြန်မာတို့၏ လွတ်လပ်ရေးတံခါးပေါက်ကို ဖွင့်ပေးလိုက်သောနေ့ဟု ဆိုလျှင်လည်း မမှားနိုင်ပေ။

ကိုလိုနီနိုင်ငံဖြစ်ခဲ့သော မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဘုရင်ခံက ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သော ယူနီဗာစီတီအက်ဥပဒေကို ကောလိပ်ကျောင်းသားများက မကျေနပ်၍ ဆူပူကန့်ကွက်သပိတ်မှောက်ခဲ့သည်။ ထိုနေ့သည် “အမျိုးသားနေ့” ဖြစ်လာခဲ့သည်။ နယ်ချဲ့အင်္ဂလိပ်တို့၏ ကျွန်ုပ်တို့ပညာရေးစနစ်ကိုတော်လှန်၍ အမျိုးသားကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ ထိုအမျိုးသားကျောင်းများမှ ကျောင်းဆရာများ၊ ကျောင်းသားများသည် နောင်သော အခါ မြန်မာပြည် အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတိုက်ပွဲ၏ ဦးစီးခေါင်းဆောင်များ ဖြစ်လာကြသည်။

ကိုလိုနီခေတ် မြန်မာပြည်တွင် သင်ကြားရသော စနစ်မှာ ကျွန်ုပ်တို့ရည်စေမည့်စနစ် ဖြစ်သည်။ ထိုပညာရေးစနစ်သည် အမှန်ပင် ကျွန်ုပ်တို့ပညာရေးစနစ် ဖြစ်ကြောင်းကို ဗြိတိသျှပါလီမန်မှ မြန်မာပြည်သို့ လာရောက်လည်ပတ်သော ဗိုလ်မှူးကြီးဝက်ဂျုဒ် (Wedgwood) ၏မိန့်ခွန်းတွင် “မြန်မာနိုင်ငံတွင် European Code English Schools ခေါ် အင်္ဂလိပ်ကျောင်းများ သင်ကြားရသောစနစ်သည် သင်ရစနစ်ဖြစ်စေသောစနစ် ဖြစ်ကြောင်း၊ Anglo-Vernacular Schools ခေါ် မြန်မာကျောင်းများ သင်ကြားရသောစနစ်သည် ကျွန်ုပ်တို့စနစ် ဖြစ်စေသော စနစ်ဖြစ်ကြောင်း” ဟု အတိအလင်း ဝန်ခံထားပေးသည်။

၁၉၂၀ ပြည့်နှစ်အထိ မြန်မာပြည်တွင် သီးသန့်တက္ကသိုလ်ဟူ၍ မရှိသေးပါ။ ယုဒသန့် (ဂျပ်ဆင်) ကောလိပ်နှင့် ရန်ကုန်ကောလိပ် နှစ်ခုသာရှိပြီး ကာလကတ္တားတက္ကသိုလ်၏ လက်အောက်ခံများ ဖြစ်သည်။ ယင်းကျောင်းနှစ်ကျောင်းတွင် မြန်မာကျောင်းသားများ သင်ကြားရသည့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းစာအုပ်များကို ကာလကတ္တားတက္ကသိုလ်မှ ပြဋ္ဌာန်းပေးသည်။ ကောလိပ်စာမေးပွဲကိုလည်း ကာလကတ္တားတက္ကသိုလ်မှပင်



ဗဟန်းကြားတောရလမ်းရှိ ရန်ကုန်ကောလိပ်နှင့် ဂျပ်ဆင် (ယုဒသန့်) ကောလိပ်ကျောင်းသားကြီးများ၏ အထိမ်းအမှတ်အောင်မြေကျောက်စာတိုင်နှင့် ဦးအရိယကျောင်းကြီးအား ယနေ့တိုင် မပျက်စီးဘဲတည်ရှိနေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

စစ်ဆေးပြီး အဆုံးအဖြတ်ပေးသည်။ ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံလူထု၏ တောင်းဆိုချက်အရ အထက်ပါ ကောလိပ်ကျောင်း နှစ်ကျောင်းကို တက္ကသိုလ်အဆင့်သို့ မြှင့်တင်ပေးရန် လိုအပ်လာသဖြင့် ဗြိတိသျှအစိုးရက ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် တက္ကသိုလ်အက်ဥပဒေကို ထိုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့၌ အတည်ပြုကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

### ကန့်သတ်ခဲ့သည့် ဥပဒေ

တက္ကသိုလ်အက်ဥပဒေသစ်မှာ မြန်မာလူမျိုးများ တက္ကသိုလ်ပညာ မသင်ကြားနိုင်အောင် ဟန့်တားပိတ်ဆို့သည့်ဥပဒေ ဖြစ်သည်။ မြန်မာလူမျိုး ဆင်းရဲသားများ၏ သားသမီးများ ပညာသင်ကြားရေးကို များစွာပိနှိပ်တားဆီးသော ဥပဒေဖြစ်သည်။ ထိုဥပဒေအရ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားတစ်ဦး၏ ပညာသင်စရိတ်သည် တစ်နှစ်လျှင် ငွေကျပ် ၆၀၀ ခန့်ဖြစ်ပြီး ပျမ်းမျှ လစဉ်ငွေကျပ် ၅၀ ခန့် အကုန်အကျခံရပေမည်။ ထိုစဉ်က အလုပ်သမားတစ်ဦး၏ တစ်လပျမ်းမျှဝင်ငွေမှာ ငွေကျပ် ၂၀ ခန့်သာ ရရှိရာ ဆင်းရဲသားသားသမီးများအဖို့ တက္ကသိုလ်ကို မည်သို့မျှ တက်ရောက်နိုင်စွမ်းမရှိချေ။ ထို့ကြောင့် အဆိုပါ ဥပဒေ

သည် မြန်မာလူမျိုးများ တန်းတူပညာသင်ကြားနိုင်ရေးကို ကန့်သတ်ခဲ့သည့် ဥပဒေဖြစ်ခဲ့သည်။

### ကောလိပ်ကျောင်း နှစ်ကျောင်း

ထိုဥပဒေကို ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြရန်အတွက် ကောလိပ်ကျောင်းသားကြီးများဖြစ်ကြသော ဦးဘဦး (ဘီအေအထက်တန်း)၊ ဦးဘရင် (ဘီအက်စီအထက်တန်း)၊ ဦးညီပိတ် (ဘီအက်စီ အထက်တန်း)၊ ဦးအေး (ဘီအေအထက်တန်း)၊ ဦးလှတင် (ဘီအေအထက်တန်း)၊ ဦးဖေသိန်း (အိုင်အေအထက်တန်း)၊ ဦးထွန်းဝင်း (အိုင်အေအထက်တန်း)၊ ဦးဘရင် (အိုင်အေအထက်တန်း)၊ ဦးဘဝင် (အိုင်အေအထက်တန်း)၊ ဦးအောင်ဒင် (အိုင်အေအထက်တန်း)၊ ဦးဘရင် (အိုင်အေအထက်တန်း)၊ ၁၁ ဦးတို့သည် ဒီဇင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့တွင် ရွှေတိဂုံဘုရား စနေထောင့် ဗောဓိပင်ရေ၌ စုစည်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (ယခု ထိုနေရာကို မော်ကွန်းကမ္ဘည်းထိုးထားသည်) ထိုအစည်းအဝေးမှ ကောလိပ်ကျောင်းသားများ သပိတ်မှောက်ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြသည်။ ဒီဇင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့တွင် ကောလိပ်ကျောင်းနှစ်ကျောင်းမှ ကျောင်းသားများကို ခေါ်ယူလျက် ဗဟန်းဦးအရိယကျောင်း

တွင် အစည်းအဝေးတစ်ရပ် ကျင်းပခဲ့သည်။ ထိုအစည်းအဝေးသို့ ကောလိပ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၀၀ ကျော် တက်ရောက်ပြီးနောက် ကောလိပ်ကျောင်းသားများ သပိတ်မှောက်ရန် တစ်ခဲနက်ဆုံးဖြတ်ကြလေသည်။

ထို့နောက် ဒီဇင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့ (၁၂၅၂ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်နေ့) တွင် ကောလိပ်ကျောင်း နှစ်ကျောင်းမှ ကောလိပ်ကျောင်းသားများ သပိတ်မှောက်ကြောင်း ကြေညာလေသည်။ ထိုသတင်းကို ကြားသဖြင့် ရန်ကုန်ရှိ အထက်တန်းကျောင်းသားများအား ထောက်ခံရန် သပိတ်မှောက်လေသည်။ ထိုသတင်းသည် မြန်မာတစ်ပြည်လုံး ပျံ့နှံ့သွားရာ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်ရှိ အထက်တန်းကျောင်းသားများ ကလည်း သပိတ်မှောက်ကြောင်း ကြေညာလေသည်။

### ကောလိပ်ကျောင်းသားကြီး ၁၁ ဦး

ထိုအခါ “ယူနီဗာစီတီ သပိတ်မှောက်ကောင်စီ” ကို ကောလိပ်ကျောင်းသားကြီး ၁၁ ဦးအပြင် နောက်ထပ် ၁၅ ဦး ဖြည့်စွက်လျက် စုစုပေါင်း ၂၆ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းလိုက်သည်။ ကောလိပ်ကျောင်းသားများ ဆူပူသပိတ်မှောက်သောကြောင့် အင်္ဂလိပ်အာဏာပိုင်များက တက္ကသိုလ်ဖွင့်ရက်ကို ဒီဇင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့သို့ ပြောင်းရွှေ့လိုက်လေသည်။ ကောလိပ်အာဏာပိုင်များသည် ကောလိပ်ကျောင်းသားများ ပြင်းပြင်းထန်ထန် ကန့်ကွက် နေသည့် ကြားမှ ဒီဇင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ကျောင်းမတက်သော ကျောင်းသားများကို ကျောင်းမှ ထုတ်ပစ်မည်ဟု ကြေညာလေသည်။ ထိုကြေညာချက်ကို ကြားရသော ကောလိပ်ကျောင်းသားများသည် မိမိတို့အမည်စာရင်းကို ကျောင်းသားစာရင်းမှ အပြီးတိုင် ဖယ်ထုတ်နိုင်သည်ဟု အာဏာပိုင်များအား အကြောင်းကြား တုံ့ပြန်လိုက်သည်။ အင်္ဂလိပ်အစိုးရက ကောလိပ်ကျောင်းသားများ၏ တောင်းဆိုချက်ကို လိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေ၊ မလိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေ ကျောင်းပြန်မတက်တော့ကြောင်း ဆုံးဖြတ်လိုက်လေသည်။

စာမျက်နှာ ၉ သို့ ★

မြန်မာတို့သည် နယ်ချဲ့အင်္ဂလိပ်လက်အောက်၌ နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော် ကျွန်ုပ်တို့ နေခဲ့ကြရသည်။ မြန်မာတိုင်းရင်းသားတို့သည် သူ့ကျွန်ုပ်တို့မှ လွတ်မြောက်ရန် စည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့် နယ်ချဲ့ကို တွန်းလှန်တိုက်ခိုက်၍ လွတ်လပ်ရေးကို အရယူခဲ့ကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးရရှိရန် အမျိုးသားရေး စိတ်ဓာတ်အခြေခံကို မွေးဖွားနိုင်သည့်နေ့မှာ “အမျိုးသားနေ့” ပင် ဖြစ်သည်။ အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့သည် မြန်မာတို့၏ လွတ်လပ်ရေးတံခါးပေါက်ကို ဖွင့်ပေးလိုက်သောနေ့ဟု ဆိုလျှင်လည်း မမှားနိုင်။



★ စာမျက်နှာ ၈ မှ

၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းရပ် ဦးအရိယကျောင်း (ရွှေကျင် ကျောင်းတိုက်)၌ အမျိုးသားအထက်တန်းကျောင်းကို ဖွင့်လှစ်၍ နယ်ချဲ့၏ ကျွန်ပညာရေးစနစ်ကို တော်လှန် သော အမျိုးသားကျောင်းများ စတင်ခဲ့သည်။ မြန်မာ တစ်ပြည်လုံး၌လည်း အထက်တန်းကျောင်း ၄၀ ကျော် တို့မှ အထက်တန်းကျောင်းသားများသည် သပိတ်မှောက် ၍ ကျောင်းပြန်မတက်နိုင်တော့သဖြင့် ၎င်းကျောင်းသား များအတွက် အမျိုးသားကျောင်းများကို ထူထောင် ကြလေသည်။

အဖွဲ့ဝင် ၅၀ ပါဝင်

အမျိုးသားကျောင်းများ ထူထောင်ရန်နှင့် အားပေး ကူညီကြရန် မြန်မာ့အသင်းချုပ်ကြီး (ဂျီစီဘီအေ)ကလည်း ဦးဆောင်လှုံ့ဆော်ခဲ့လေသည်။ ထို့ပြင် အမျိုးသား ကျောင်းကြီးများကို ကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်ရန်အဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်း ခဲ့သည်။ ၎င်းအဖွဲ့ကို “အမျိုးသားပညာရေးအဖွဲ့ချုပ် (Council of National Education)” ဟု ခေါ်ဆို၍ နောင်အခါတွင် စီအင်နီအီးဟု ထင်ရှားလေသည်။ ယင်းအဖွဲ့၏ဥက္ကဋ္ဌမှာ အမ်အေဦးမောင်ကြီးဖြစ်၍ အတွင်း ရေးမှူးမှာ ဦးမောင်မောင်အုန်းခိုင် ဖြစ်သည်။ အဖွဲ့တွင် အဖွဲ့ဝင် ၅၀ ပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားသည်။

အမျိုးသားကောလိပ်ကိုမူ ၁၉၂၁ ခုနှစ် ဩဂုတ် လတွင် ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည်။ စေတနာ့ဝန်ထမ်းကောလိပ် ပါမောက္ခများမှာ -

- (၁) ဆရာကြီးဦးလွန်း(သခင်ကိုယ်တော်မှိုင်း) မြန်မာစာ နှင့် သမိုင်း
- (၂) ဒီးဒုတ်ဦးဘချို၊ ကထိက၊ ပါဠိ
- (၃) ဆရာတော် ဦးညဏ၊ ပါဠိ
- (၄) မစ္စတာရောင်း(မဟာဝိဇ္ဇာ၊ ဝါရှင်တန်) စီးပွားရေး နှင့် နိုင်ငံရေး
- (၅) မစ္စတာ ချင်ဒမ်ဘရာ (ဘာမင်ဂန်) စက်မှုလက်မှုနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး
- (၆) မစ္စတာဘနာဂျီ (မဟာဝိဇ္ဇာ၊ လန်ဒန်) ဘောဂဗေဒ တို့ ဖြစ်သည်။

၁၉၂၁ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ဂျီစီဘီအေအသင်းချုပ်၏ နဝမကြိမ်မြောက် အစည်း အဝေးကြီးကို မန္တလေးမြို့၌ ကျင်းပသည်။ ထိုအစည်း အဝေး၌ မြန်မာအမျိုးသားများအတွက် နေ့ထူးနေ့မြတ် တစ်ရပ် သတ်မှတ်သင့်ကြောင်း အစည်းအဝေးမှ အဆို တင်သွင်းခဲ့သည်။ ထိုစဉ်က အစည်းအဝေး ကိုယ်စား လှယ်တစ်ဦးဖြစ်သော ကျောင်းသားခေါင်းဆောင် ဦးမြင့်က ကောလိပ်ကျောင်းသားများ သပိတ်မှောက် ခဲ့သော တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်နေ့ကို အမျိုးသားနေ့အဖြစ် သတ်မှတ်သင့်ကြောင်း တင်ပြခဲ့ သည်။ ၁၉၂၂ ခုနှစ် ဇွန်လ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသော ဂျီစီဘီအေအစည်းအဝေးကြီးမှ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် ကျော် ၁၀ ရက်နေ့ကို အမျိုးသားနေ့အဖြစ် သတ်မှတ် လိုက်ကြသည်။

ထို့ကြောင့် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀

ရက်နေ့သည် မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးတံခါးပေါက်ဆီ သို့ ပို့ဆောင်ပေးလိုက်သည့် “အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့” ဖြစ်လာခဲ့သည်။ အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့နှင့် ဆက်စပ်ကာ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် လည်း ဝတ်စုံများပေါ်ပေါက်လာခဲ့သည်။ အမျိုးသားအတွက် ပင်နီတိုက်ပုံအင်္ကျီ၊ ရှပ်အင်္ကျီအဖြူ၊ ပုဆိုးအစိမ်းရောင်၊ အမျိုးသမီးများအတွက် ပဝါအဖြူ၊ အင်္ကျီ လက်ရှည်အဖြူနှင့် ထဘီအစိမ်းရောင်တို့ ဖြစ်သည်။

ယင်းကောလိပ်ကျောင်းသားသပိတ်နှင့် တစ်ဆက် တည်းအမျိုးသားစိတ်ဓာတ်များ နိုးကြားတက်ကြွလာမှုတွင် ဝံသာနုလုပ်ငန်းများလည်း ပါဝင်ခဲ့သည်။ ဗြိတိသျှနယ်ချဲ့ သမားများ၏နိုင်ငံမှထုတ်လုပ်သော ကုန်ပစ္စည်းများ အပါအဝင် နိုင်ငံခြားဖြစ်ပစ္စည်းများကို မသုံးစွဲရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံပြည်တွင်းဖြစ် ကုန်ပစ္စည်းများကိုသာ အားပေး သုံးစွဲရန် လှုံ့ဆော်စည်းရုံးခဲ့ကြသည်။

အထက်အညာ ယောနယ်မှ အဝတ်အထည်များကို ဝယ်ယူသုံးစွဲခဲ့ကြသဖြင့် ပင်နီချောနှင့် ယောလုံချည် ယောထဘီတို့မှာ တစ်ခေတ်ဆန်းလာခဲ့ရသည်။ အညာဖျင် ပင်နီချောမှာ ရောင်းမလောက်အောင် တွင်ကျယ်လာသဖြင့် ရက်လုပ်ပြီး ပင်ဖြူထည်များကို အုန်းခေါက်အမြန်ဆိုး၍ ရောင်းချခဲ့ရသည်အထိ ဖြစ်ခဲ့ရသည်ဟု ဆိုကြသည်။

မြန်မာလူမျိုးတို့၏ ဝံသာနုစိတ်ဓာတ်ပြင်းပြမှုကြောင့် ပင်နီချောနှင့် ယောလုံချည်၊ ယောထဘီတို့မှာ မြန်မာတို့ အိမ်ဦးခန်းတွင် မရှိမဖြစ်သော ဖလားစုံ ကွမ်းအစ်ကြီးကဲ့သို့ ဖြစ်ခဲ့ပြီး ပုခွေရုနုသားကို ဝတ်ဆင်ကြသူများမှာ အတော်ပင် ကသိကအောက် ဖြစ်ခဲ့ကြရသည်ဟု အဆိုရှိခဲ့သည်။ ပုခွေရုနုသားအင်္ကျီ ဝတ်ဆင်သူ အမျိုးသမီးများနေ့ကံမှ ဘုန်းကြီးအချို့လိုက်၍ ချိတ်တပ်ထားသောတုတ်ဖြင့် ချိတ်ဆွဲခဲ့ကြသဖြင့် ပြုခဲ့ကြရသည်များ ဖြစ်ခဲ့သည်ဟု “ဇာတိမာန်စာတမ်းများ”တွင် ဖတ်ရှုရသည်။

အမျိုးသားပညာရေးစနစ်

“အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့”၏ ထူးခြားချက်တစ်ရပ်မှာ ပညာရေးနှင့်ချိတ်ဆက်ထားခြင်းဖြစ်သည်။ တက္ကသိုလ် ကျောင်းသားကြီးများ သပိတ်မှောက်ပြီးနောက် အမျိုးသား ကျောင်းများပေါ်ပေါက်လာခဲ့ရလေ့ရှိသောအခါ အမျိုးသားများ နှင့်အတူ မိမိနိုင်ငံကို မိမိကိုယ်တိုင် ဖန်တီးနိုင်သည့် အမျိုးသားပညာရေးစနစ် တည်ဆောက်ရေး လှုပ်ရှားမှုများ လည်း ပေါ်ပေါက်လာခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် နှစ်စဉ် တန်ဆောင်မုန်း လပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်နေ့ရောက်တိုင်း အစိုးရရုံးပိတ်ရက်အဖြစ် သတ်မှတ် ၍ ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲများကို တစ်နိုင်ငံလုံး စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့သော်လည်း ယခုနှစ်တွင် တစ်ကမ္ဘာလုံး ကျရောက် လျက်ရှိသော ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် စည်စည် ကားကား ကျင်းပနိုင်ခြင်း မရှိပါ။ သို့ရာတွင်လည်း မြန်မာ တစ်မျိုးသားလုံး၏ရင်ထဲတွင် “ရာပြည့်အမျိုးသားနေ့ အောင်ပွဲ” ကို အောင်စည်အောင်မောင်းသံများဖြင့် ခြိမ်းခြံမိ သံသံ အောင်ပွဲခံနေပါလိမ့်မည်။ “အောင်အတိတ် အောင်နိမိတ်များဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အနာဂတ်ပန်းတိုင်ဆီသို့ ပျော်ရွှင်စွာ လျှောက်လှမ်းဖို့ အားထုတ်ကြိုးပမ်းကြပါစို့” ဟု ဆန္ဒပြုလိုက်ရပါသည်။ ။



စာရေးသူ၏ ကိုယ်ရေးအကျဉ်း

- ❖ အမည်ရင်းမှာ မလေးငှဲ ဖြစ်သည်။
- ❖ အဘ ဦးစိန်ဝင်း- အမိ ဒေါ်မြမြရီတို့မှ ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ်တွင် ရန်ကုန်မြို့၌ မွေးဖွားခဲ့သည်။
- ❖ ၁၉၈၇ ခုနှစ် မတ်လတွင် အခြေခံပညာအထက် တန်း အောင်မြင်ခဲ့သည်။
- ❖ ၁၉၉၆ ခုနှစ်တွင် ဝိဇ္ဇာဂုဏ်ထူးဘွဲ့၊ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်တွင် မဟာဝိဇ္ဇာဘွဲ့၊ ၂၀၀၇ ခုနှစ်တွင် ပါရဂူဘွဲ့ကို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှ ရရှိခဲ့သည်။
- ❖ ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ပြည်တက္ကသိုလ်၌ နည်းပြအဖြစ် တာဝန်စတင်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ထားဝယ် တက္ကသိုလ်၊ ကျိုင်းတုံတက္ကသိုလ်တို့တွင် လက်ထောက်ကထိက၊ ကထိကရာထူးများဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။
- ❖ ယခုအခါ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် မြန်မာစာဌာနတွင် ကထိကရာထူးဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက် ရှိပြီး ပါရဂူကျမ်းများ၊ သုတေသနကျမ်းများ၊ မဟာဝိဇ္ဇာကျမ်းများကို ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

- ဦးမြင်းကိုးကား
- ၁။ စာနယ်ဇင်းသမိုင်း စာတမ်းများ (ပထမတွဲ၊ ဒုတိယတွဲ) ၁၉၇၈
  - ၂။ မောင်သစ်လွင်(လူထု) ရှေးဦးမြန်မာသတင်းစာများ ၁၉၇၃
  - ၃။ ဒေါ်အကြိုင်(ကထိက)၊ သမိုင်းဌာန၊ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ် ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ်မတိုင်မီ သတင်းစာ၊ မဂ္ဂဇင်းများမှ နိုင်ငံရေးလှုံ့ဆော်မှု မဟေသီမဂ္ဂဇင်း ၁၉၉၁၊ စက်တင်ဘာ
  - ၄။ ထီလာစစ်သူ၊ ချစ်ကြည်ရေးကြည့်ညွန့်၊ ဇာတိမာန် စာပေစာတမ်းများ ဒုတိယတွဲ ၁၉၉၂
  - ၅။ ရဲဘော်စိုးလွင် အမျိုးသားရေးကြိုးပမ်းကြပါ ၂၀၀၁

အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ တို့မမေ့

- ❖ ကျောင်းသားသပိတ်အခြေပြုလို လွတ်လပ်မှုအတွက် တို့တိုင်းပြည် စည်းလုံးခဲ့သည်။ “အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့” သက်သေတည် ပြည့်မီတဲ့ညီညွတ်ခြင်း၊ ကျွန်သက်ရှည်ရန် ရည်ရွယ်မှု အန်တုမြို့ခြင်း။
  - ❖ စည်းလုံးခြင်းသည် အောင်မြင်မှု စံပြုအပ်သမိုင်းကျန် မျိုးချစ်စိတ်မှန်၊ တက္ကသိုလ်အက်ဥပဒေထုတ်ပြန် ဗြိတိသျှဉာဏ် ကျွန်ပြုရေး၊ တို့လက်မခံ ဆန့်ကျင်တုံ့ပြန် လက်ချင်းဆက် ကန့်ကွက်ဟစ်ကြေး။
  - ❖ တို့စာပေ တို့ယဉ်ကျေးမှု ဝံသာနုစိတ်ဓာတ် အခြေခံ ထိန်းသိမ်းခဲ့ပြန်၊ နှစ်(၁၀၀)ပြည့် အမျိုးသားအောင်လံ လွင့်ပျံမြင့်ဝင့်ကြား၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော်(၁၀)ရက်နေ့ တို့မမေ့အား။ ။
- အောင်မြင့်စိုး(ရေစကြို)





# ပြည်တွင်းရေးရာ



## ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းများ တိကျစွာလိုက်နာဆောင်ရွက်ရေး ကြိုးကြပ်ဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ်များ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၈

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးသည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်းနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင်များကို ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းက ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ချိတ်ဆက်တွေ့ဆုံပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းများ တိကျစွာလိုက်နာဆောင်ရွက်ရေး ကြိုးကြပ်ဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ်များကို ဆွေးနွေးသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ တွေ့ရှိချက်အသစ်များ၊ နေရာဒေသအလိုက် ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှုပုံသဏ္ဍာန်၊ ကပ်ရောဂါပေးတွေ့ရှိချက်များအပါအဝင် ပြောင်းလဲလျက်ရှိသော အခြေအနေအရပ်ရပ်နှင့် အညီလုပ်ငန်းလမ်းညွှန်များ၊ ရောဂါကာကွယ်ရေး စည်းကမ်းလမ်းညွှန်ချက်များနှင့် ဆောင်ရန်၊ ရောင်ရန်အချက်များအား မွမ်းမံပြင်ဆင်ထုတ်ပြန်ခြင်းနှင့် နည်းဗျူဟာများ၊ မွမ်းမံပြောင်းလဲဆောင်ရွက်ခြင်းများအား လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း။

### ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ပေးစေလို

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများသည် နေ့မအား၊ ညမနားဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ၊ ကိုဗစ်-၁၉ လူနာကုသရေးလုပ်ငန်းများ၊ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး ကွင်းဆင်းလုပ်ငန်းများနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ မဟုတ်သော အခြား ရောဂါအမျိုးမျိုး ကာကွယ်ကုသခြင်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ စိတ်ရောဂါပင်ပန်းနေကြပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအား အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ကောင်းစွာထိန်းချုပ်နိုင်ရန်အတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းများကို လိုက်နာမှုရာခိုင်နှုန်းများပြားရန်အရေးကြီးနေပြီး ယခုအချိန်တွင် စည်းကမ်းလိုက်နာမှုရာခိုင်နှုန်းသည် လိုအပ်သည့် ပမာဏမရှိသေးပါကြောင်း၊ မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာနှင့် အများပြည်သူဆိုင်ရာနေရာများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ စည်းကမ်းများကို ပြည်သူများ တိကျစွာ လိုက်နာဆောင်ရွက်မှုရှိစေရေးအတွက် ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် သင့်တော်သည့် အရေးယူမှုပြုလုပ်ခြင်းများကို လုပ်ဆောင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့များက ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုပါကြောင်း။

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီမှ ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားရေးအခြေအနေအရပ်ရပ်ကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားကာ ဖြေလျှော့မှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ဖြေလျှော့မှုများ ပေးပြီးနောက် လုပ်ငန်းများလုပ်ဆောင်ရာတွင်လည်း ကောင်း၊ လူမှုစီးပွားရေးကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်းကောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းများကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရန်မှာ မဖြစ်မနေအရေးကြီးပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းများကို ပြည်သူများအကြား လိုက်နာမှု အားကောင်းစေရေးရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က တင်းကြပ်စွာဆောင်ရွက်ပေးပါရန် ပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပြည်သူများအကြားတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိနေပြီး ရောဂါလက္ခဏာ တစ်စုံတစ်ရာမပြသသူများ ရှိနေနိုင်ရာ ၎င်းတို့မှတစ်ဆင့် ရောဂါထပ်ဆင့်ပြန့်ပွားကူးစက်နိုင်သည် ဆိုသည့်အချက်ကို ပြည်သူတစ်ဦးချင်းသိရှိ လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြစေရန် “ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေး လူထုလှုပ်ရှားစီမံချက်” မှ တစ်ဆင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

သို့ဖြစ်၍ ယခုအချိန်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းများအား လိုက်နာဆောင်ရွက်မှု ရှိစေရေးအတွက် အသိပညာပေးစည်းရုံးခြင်း၊ ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် သင့်တော်သည့် အရေးယူမှုပြုလုပ်ခြင်းတို့ကို လုပ်ဆောင်ခြင်းမပြုပါက ရောဂါကူးစက်မှုများ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေမည်ဖြစ်ကာ ပြည်သူများ၏ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ပညာရေးစသည်ဖြင့် ဘက်စုံကဏ္ဍများတွင် အနှုတ်လက္ခဏာဆောင်သော အကျိုးဆက်များ ဖြစ်ပွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးသည် စီးပွားရေးမြို့တော်ရှိရာ နေရာဖြစ်ခြင်း၊ စက်ရုံနှင့် အလုပ်ရုံများ များပြားခြင်း၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် လူမှုစီးပွားရေး အခြေအနေအမျိုးမျိုးရှိသောသူများ နေထိုင်ကြခြင်း၊ လူဦးရေထူထပ်များပြားခြင်း၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာနှင့် ပြည်တွင်းလေဆိပ်ရှိခြင်း၊ အများပြည်သူသုံး သယ်ယူ



ပို့ဆောင်ရေး ယာဉ်များစွာရှိခြင်း၊ အခြားတိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များနှင့် ဝင်ထွက်ပေါက်များစွာ ချိတ်ဆက်မှုရှိကာ ကူးလူးသွားလာမှု များပြားခြင်းစသည့် ကွဲပြားခြားနားပြီး ထူးခြားသည့် အခြေအနေများရှိခြင်းကြောင့် အခြားတိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ကျင့်သုံးနေသော နည်းလမ်းများအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရန် မဖြစ်နိုင်ဘဲ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် သင့်တော်သော နည်းလမ်းများဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ စည်းကမ်းလိုက်နာမှုရှိစေရေး လုပ်ငန်းများအား ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က အမြန်ဆုံး ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုပါကြောင်း။

ကိုဗစ်-၁၉ သည် အသက်ရှူလမ်းကြောင်းမှတစ်ဆင့် ကူးစက်သောရောဂါဖြစ်သဖြင့် ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာ၌ ဆုံးဖြတ်ချက်များကို လျင်မြန်စွာ ဆုံးဖြတ်ဆောင်ရွက်ရန်မှာ အရေးကြီးပါကြောင်း၊ တစ်နာရီတစ်ရက် နောက်ကျလျှင် နောက်ကျသလို ရောဂါဖြစ်ပွားကူးစက်မှု ပိုမိုဖြစ်ပွားစေနိုင်ပါကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့အနေဖြင့်လည်း ယခုကဲ့သို့ ကပ်ရောဂါဖြစ်စဉ်များတွင် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးပြဋ္ဌာန်းချက် (International Health Regulations 2005) ကို ထုတ်ပြန်ထားကာ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် အဆိုပါပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့် အညီ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်များ၊ စံလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ စည်းကမ်းလမ်းညွှန်ချက်များ မည်မျှပင် ကောင်းမွန်စေကာမူ လိုက်နာမှုမရှိပါက အချည်းနှီးပင်ဖြစ်ပါကြောင်း။

သို့ဖြစ်ပါ၍ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ တိုင်ပင်ဆွေးနွေးကာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၏ လက်ရှိ အခြေအနေအရပ်ရပ်နှင့် ကိုက်ညီသော ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးစည်းကမ်းများ ချမှတ်ကာ ပြည်သူများ လိုက်နာစေရေးအတွက် အမြန်ဆုံး စတင်နိုင်ရန်အတွက် ပြောကြားလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်းက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းမှ ပိုင်းဝန်းကျင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ ပင်ပန်းနွမ်းနယ်နေသည်ကို တွေ့ရှိသိမြင်နေရပါကြောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးသည် နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးအတွက် အရေးကြီးသော တိုင်းဒေသကြီးဖြစ်ကာ အခြားတိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များရှိ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှ ဗိုတည်နေသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများစွာရှိနေပါကြောင်း၊ အဆိုပါလုပ်ငန်းများသည် အခက်အခဲများ ရင်ဆိုင်နေကြရခြင်း၊ ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွား ထိခိုက်မှုများရှိနေခြင်းနှင့် ပြည်သူများအကြား စိတ်ဓာတ်ကျမှုများရှိနေခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိနေပါကြောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ပြည်သူများအကြား လူမှုစီးပွားပြဿနာများ မဖြစ်ပွားစေရေးတို့ကို ချိန်ဆဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း။

လက်ရှိတွင် မိမိတို့ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် လူစုလူဝေးမဖြစ်ပွားစေရန် ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် လမ်းဘေးတွင် ထိုင်ခုံများချ၍ အစားအသောက် ရောင်းချခြင်းနှင့် စားသောက်ခြင်းတို့ကို ပိတ်ပင်တားမြစ်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ရပ်ရွာလူထုမှ အပေါင်းလက္ခဏာနှင့် အပြုသဘောဆန်သည့် စောင့်ကြည့်ကူညီသည့် ပုံစံဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ဖြစ်ပွားသည့်လူနာများနှင့် မိသားစုများကို ပံ့ပိုးကူညီသည့် ပုံစံဖြစ်လာစေရန် အသိပေးစည်းရုံးခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ကုန်တင်ယာဉ်မောင်းများ၊

ယာဉ်နောက်လိုက်များ၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံမှ ဝန်ထမ်းများအားလုံးကို ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်-၁၉ စစ်ဆေးခြင်းမှတ်တမ်းနှင့် ကျန်းမာရေးအခြေအနေမှတ်တမ်းများကို ကွန်ပျူတာဖြင့် မှတ်တမ်းတင်ပြီး QR Code ဖြင့် စစ်ဆေးနိုင်ရန် ပူးပေါင်းစီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

### ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းထား

ကိုဗစ်-၁၉ လူနာနှင့်ထိတွေ့ခဲ့သူများ၊ ကိုဗစ်-၁၉ လူနာတစ်ဦးချင်းစီ၏ နေအိမ်အဆင့်အခြေအနေ၊ လူမှုစီးပွားရေးနှင့် အသိပညာအဆင့်အခြေအနေ၊ ရောဂါပြင်းထန်မှုအခြေအနေအပေါ်မူတည်၍ နေအိမ်၊ လူထုအခြေပြုအသွားအလာကန့်သတ်ရာနေရာများ၊ ဟိုတယ်၊ ဆေးရုံ/ ကုသရေးဌာနများ စသည်ဖြင့် သင့်လျော်သည့်နေရာတွင် ထားရှိပြုစုကုသနိုင်ရေး ဆွေးနွေးနေပါကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနက နီးနွယ်ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပူးပေါင်းကာ “ပြည်သူ့လူထုအခြေပြု ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအထူးစီမံချက်” အား ကနဦး (pilot) ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က ပံ့ပိုးပါဝင်ဆောင်ရွက်သွားရန် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းထားပါကြောင်း၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများနှင့်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်းနှင့် လူနာကုသရေးလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုများ ဆောင်ရွက်ထားရှိပါကြောင်း၊ မိမိတို့ အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းများ လိုက်နာစေရေးအတွက် အသိပညာပေးခြင်း၊ ပြည်သူများ အချင်းချင်း၊ အသင်းအဖွဲ့အချင်းချင်း အပြန်အလှန်ကြီးကြပ်စေခြင်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများမှ ကြီးကြပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ပံ့ပိုးပါဝင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ဆေးတက္ကသိုလ်(၁) ပါမောက္ခချုပ် ပါမောက္ခဒေါက်တာဇော်ဝေဇိုးက ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နေသကဲ့သို့ “ပြည်သူ့လူထုအခြေပြု ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးအထူးစီမံချက်”ကို အကောင်အထည်ဖော်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် ပြင်ဆင်မှုများလည်း လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပါကြောင်းနှင့် ခေတ်မီသတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေး(ICT)နည်းပညာကို အသုံးချကာ လူစုစီးအားအရင်းအမြစ်များ ချွေတာအသုံးပြုနိုင်ရေး အကြံပြုချက်များ တင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာထွန်းမြင့်က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေးစီမံချက် ဆောင်ရွက်နေမှုများကို သက်ဆိုင်ရာ နီးနွယ်ဌာနဆိုင်ရာများ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် “ပြည်သူ့လူထုအခြေပြု ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအထူးစီမံချက်”အား ပြည်သူ့အခြေပြုပုံစံဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း တင်ပြသည်။

ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီးဦးနိုင်ငံလင်းက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများအား ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် တာဝန်ပေးပေးအပ်ကာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေမှုများအား ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြလေးစိန်နှင့် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းတို့က ရန်ကုန်တိုင်း

ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့် တိုက်ရိုက်ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မည့်ကိစ္စရပ်များကို ပြောကြားသည်။  
ယင်းနောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး ဦးစိုးစိုးဇော်က ခရိုင်နှင့် မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဝန်ထမ်းများက ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအလိုက် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှု အခြေပြုမြေပုံများ ရေးဆွဲရာတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဦးဖြိုးမင်းသိန်းက နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် စီမံချက်ဆောင်ရွက်ရာ၌ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ နေရာဒေသအနေအထားများအလိုက် ရောဂါကူးစက်မှု အခြေအနေများကို စောင့်ကြည့်အကဲဖြတ်ရေးအတွက် ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှု အခြေပြုမြေပုံများ ရေးဆွဲရန် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ ပြုစုထားသော ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ အခြေပြုမြေပုံများ ရှိပါကြောင်း၊ ယခုလက်ရှိတွင် ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ ပုံမှန်အစည်းအဝေးများ ပြုလုပ်နေသကဲ့သို့ “ပြည်သူ့လူထုအခြေပြု ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး အထူးစီမံချက်” ဆောင်ရွက်ချိန်တွင်လည်း ပုံမှန်အစည်းအဝေးများ ပြုလုပ်ကာ ဆွေးနွေးတိုင်ပင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

မိမိတို့ အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ဖြစ်ပွားကူးစက်မှုကို အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ကောင်းမွန်စွာ ထိန်းချုပ်နိုင်ရေး၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးလျော့စေရေး၊ ပြည်သူများ လူမှုစီးပွားထိခိုက်မှု မရှိစေရေး တို့အတွက် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းကာ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် မိမိအိမ်တွင် နေထိုင်ရေး (Stay at home) အစီအစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ မြို့နယ်တစ်ခုလုံးအနေအထားဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းမှ ရောဂါဖြစ်ပွားပျံ့နှံ့မှုပုံသဏ္ဍာန်နှင့် နေအလိုက် ပြောင်းလဲမှုပုံသဏ္ဍာန်၊ လတ်တလော ဖြစ်ပွားသူအရေအတွက်နှင့် နေရာအလိုက် အရလိုက်ဖြစ်ပွားမှု၊ လူအများ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာမှုမာဏနှင့် အရှိန်အဟုန် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ၊ လမ်းများ၏ တည်နေရာ၊ လူဦးရေထူထပ်မှု စသည့် အချက်များအပေါ်မူတည်၍ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ၊ လမ်းအလိုက်သာ မိမိအိမ်တွင်နေထိုင်ရေး (Stay at home) အစီအစဉ်ကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနနှင့် ဗဟိုကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးဌာနခွဲတို့ အသေးစိတ်ညှိနှိုင်းမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိပါကြောင်း။

### ကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းများ တိကျစွာလိုက်နာရေး

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ပြည်သူများ လူမှုစီးပွားလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းများကို တိကျစွာ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်အား ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ပေးပါရန်၊ ဈေးဝယ်သူများ ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း စနစ်တကျမဝတ်ဆင်ဘဲ ဈေးအတွင်း ဝင်ရောက်ခွင့်မပြုရန်၊ ဈေးရောင်းချသူများတွင် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်းနှင့် မျက်နှာအကာ တပ်ဆင်ခြင်းမရှိက ရောင်းချခွင့်မပြုရန်၊ အများပြည်သူဆိုင်သောနေရာများတွင် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (mask) တပ်ဆင်ခြင်းမပြုဘဲ သွားလာမှု မရှိစေရန်၊ အများပြည်သူသုံး ဘတ်စ်ကားများတွင် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (mask) တပ်ဆင်ခြင်းမပြုဘဲ စီးနင်းခွင့်မပြုရန်နှင့် စီးနင်းနေစဉ် လမ်းခရီးတွင် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (mask) ကိုချွတ်ခြင်း (သို့မဟုတ်) မေးသိုင်းခြင်းများ ပြုလုပ်ပါက ဆက်လက်စီးနင်းခွင့် မပြုရန်၊ ဘတ်စ်ကားမောင်းသူများ ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်းနှင့် မျက်နှာအကာမဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရန်၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းများ တိကျစွာ လိုက်နာရေးဆောင်ရွက်ရန်တို့ကို ပိုင်းဝန်းပံ့ပိုး ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုပါကြောင်း။

ကိုဗစ်-၁၉ လူနာတစ်ဦးချင်းအား ကုသမှုလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ဆရာဝန်၊ သူနာပြုနှင့် ကုသမှုအထောက်အကူပြုပညာရှင်များသည် အစွမ်းကုန်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ရာ ပင်ပန်းနေကြပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ လူနာအသစ်ဖြစ်ပွားမှု ကျဆင်းစေရန်အတွက် ကူးစက်မှုကွင်းဆက်ကို ဖြတ်တောက်နိုင်ရေး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးပညာရှင်များ အားထည့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခုဖြစ်ပွားနေသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှု ဒုတိယလှိုင်းကြောင့်မည့်အချိန်ကာလသည် ပြည်သူများ စည်းကမ်းလိုက်နာမှု ရှိ မရှိ ဆိုသည့်အချက်နှင့် တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ပြည်သူများက တာဝန်သိစွာဖြင့် စည်းကမ်းလိုက်နာဆောင်ရွက်မှသာ ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှု လျော့ပါးနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ စာမျက်နှာ ၁၁ သို့



# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဟန်ဇော် 8<sup>th</sup> Global Infrastructure Cooperation Conference ( GICC 2020 ) သို့ အွန်လိုင်းဖြင့် တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၈  
ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဟန်ဇော်သည် ယနေ့မနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ကိုရီးယား သမ္မတနိုင်ငံ မြေယာ၊ အခြေခံ အဆောက်အအုံနှင့် ပို့ဆောင်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ကြီးမှူးကျင်းပသည့် 8<sup>th</sup> Global Infrastructure Cooperation Conference (GICC 2020) အခမ်းအနားသို့ နေပြည်တော် ရှိ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အွန်လိုင်းဖြင့် တက်ရောက်သည်။



အကူအညီပေးမှုများ ရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ ကိုရီးယား-မြန်မာ (ဒလ)တံတား စီမံကိန်းနှင့် KMIC စက်မှုဇုန်စီမံကိန်းများသည် ထင်ရှားသော စီမံကိန်းများ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ အောင်မြင်မှု အသီးအပွင့်များ ခံစားရသည်မှာ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ မြေယာ၊ အခြေခံအဆောက်အအုံနှင့် သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အဓိက ပူးပေါင်းကူညီပံ့ပိုးမှုများကြောင့် ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

၂၀ ရာစုခိုင်နှုန်းပြီးစီး  
မြန်မာ-ကိုရီးယားချစ်ကြည်ရေး (ဒလ)တံတားသည် စုစုပေါင်းအရှည် ၁၈၆၈ မီတာရှိပြီး လေးလမ်းသွား Cable - Stayed Bridge အမျိုးအစား ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စီမံကိန်းတန်ဖိုးမှာ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံဘက်မှ ချေးငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅၇ ဒသမ ၈၃ သန်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ ထည့်ဝင် ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၀ ဒသမ ၃၄ သန်း စုစုပေါင်းစီမံကိန်း တန်ဖိုး

အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၈၈ ဒသမ ၁၇ သန်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တည်ဆောက် ရေးလုပ်ငန်းများအား ၂၀၁၉ မေလ ၂၉ ရက်မှ စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလတွင် အပြီး သတ် တည်ဆောက်သွားရန် မျှော်မှန်း ထားပါကြောင်း၊ သတ်မှတ်ကာလ အတွင်း အချိန်မီပြီးစီးနိုင်ရေးအတွက် တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများအား နေ့၊ ည ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ စုစုပေါင်း တံတားတစ်စင်းလုံးအနေ ဖြင့် လုပ်ငန်းအားလုံး၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးပြီဖြစ်ပါကြောင်း။

အလားအလာကောင်းမည်  
KMIC စက်မှုဇုန်စီမံကိန်းသည် အချိန် နှင့်တစ်ပြေးညီ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး EDCF ချေးငွေ ဖြင့် တည်ဆောက်ရန်ရှိသော အပြင် ဘက် အခြေခံအဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ပြီးစီးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ KMIC စက်မှုဇုန်တွင် နိုင်ငံတကာရင်းနှီး

မြှုပ်နှံသူများအနေဖြင့် အကောင် အထည်ဖော်ရန် စတင်နိုင်မည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင် Phase 1 အား စတင်ခြင်း ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး KMIC စက်မှုဇုန် စီမံကိန်းသည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ နှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အလားအလာကောင်းမည်ဟု ယုံကြည် ပါကြောင်း။

မြို့သစ်စီမံကိန်းတစ်ခုဖြစ်  
ဒလမြို့သစ် စီမံကိန်းအနေဖြင့် ရန်ကုန်မြို့ CBD ဧရိယာနှင့် နီးကပ်စွာ ရှိသော ဒလမြို့သည် ဒလတံတား စီမံကိန်းပြီးစီးပါက အလားအလာ ကောင်းသော မြို့သစ်စီမံကိန်းတစ်ခု ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒလတံတားစီမံကိန်း တိုးတက်မှုနှင့်အတူ ဒလမြို့သစ်၏ Spatial Development မှာလည်း စနစ်တကျ စတင်နိုင်မည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ဒလမြို့သစ်စီမံကိန်းနှင့် K City Program အတွက် နည်းပညာ အကူညီနှင့် F.S ဆောင်ရွက်ပေးနေမှု

## ပင်လုံညီလာခံနှင့် ပင်လုံသဘောတူညီချက် လက်မှတ်ရေးထိုးသူ ၂၃ ဦး၏ အတ္ထုပ္ပတ္တိ စာအုပ်ထုတ်ဝေ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၈  
ဦးကျော်ငြိမ်း (မြန်မာသမိုင်း အဖွဲ့ဝင်) ပြုစုရေးသားသည့် ပင်လုံညီလာခံနှင့် ပင်လုံသဘော တူညီချက် လက်မှတ်ရေးထိုးသူ ၂၃ ဦး၏ အတ္ထုပ္ပတ္တိစာအုပ်ကို Bagan Princess Publications မှ တန်ဖိုး ငွေကျပ် ၅၀၀၀ ဖြင့် ထုတ်ဝေလိုက် ကြောင်း သိရသည်။  
အဆိုပါစာအုပ်တွင် မြန်မာ့ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုသမိုင်း၌ မော်ကွန်းဝင်ညီလာခံဖြစ်သည့် ပင်လုံညီလာခံ၏ သမိုင်းကြောင်းသာမက ပင်လုံသဘောတူညီချက် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည့် ပြည်ထောင်စုမြန်မာ နိုင်ငံမှ ဗိသုကာ ၂၃ ဦး၏ အတ္ထုပ္ပတ္တိနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ယခင်က ပြီးပြည့်စုံစွာ စုစည်းရေးသားထားခြင်း မရှိသေးသည့်ကို ယခုစာအုပ်တွင် သမိုင်းကြောင်း မှန်ကန်၍ ပြီးပြည့်စုံစွာ ဖတ်ရှုလေ့လာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။



သတင်းစဉ်

များကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ရှိပါ ကြောင်း။  
ကိုရီးယား-မြန်မာ ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်မှုဖြင့် အနာဂတ်တွင် ဒလမြို့သစ် ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းအား ဆက်လက် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။  
ယခုကဲ့သို့ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ် ထိန်းချုပ် ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့်ဗဟို ကော်မတီမှ ယခုအချိန်ကာလတွင် လူတိုင်းကိုယ်စီကျန်းမာပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကို အတူတကွ ကျော်ဖြတ်နိုင်ပါစေ ကြောင်းနှင့် ယခု (GICC 2020) အစည်းအဝေးမှ အောင်မြင်သော ဆွေးနွေးမှုရလဒ်ကောင်းများ ခံစား နိုင်စေရန် ဆန္ဒပြုအပ်ပါကြောင်း

ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။  
ယနေ့ကျင်းပသည့် Global Infrastructure Cooperation Conference (GICC 2020) သည် အခြေခံအဆောက်အအုံကဏ္ဍနှင့် မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးမှုကဏ္ဍတို့တွင် ပြည့်စုံသော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို မြှင့်တင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှ စတင် ကျင်းပခဲ့ပြီး ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ၏ အကြီးမားဆုံး အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ညီလာခံများအနက် တစ်ခုအပါအဝင် ဖြစ်ကာ ယခုနှစ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကမ္ဘာ့ကျပ်ရေးအခြေအနေကြောင့် အွန်လိုင်းဖြင့် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

● စာမျက်နှာ ၁၀ မှ  
လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများ၊ လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များ၊ ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည်များကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သိရှိနိုင်ရေး အတွက် စောင့်ကြည့်အကဲဖြတ်မှု စာရင်းပုံစံများဖြင့် စောင့်ကြည့်အကဲ ဖြတ်မှုနှင့် ဆန်းစစ်မှုများကို ဆောင် ရွက်သည့်ကိစ္စရပ်များ၌လည်း ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ ပါဝင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးစေလိုပါကြောင်း။  
ကိုဗစ်-၁၉ စတင်ဖြစ်ပွားစဉ်မှစ၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ဦးဆောင်မှုနှင့် ပံ့ပိုးမှုများကြောင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကို ယခုလက်ရှိအခြေအနေ အတိုင်းအတာအထိ ထိန်းချုပ်ထား နိုင်သည်ကို အသိအမှတ်ပြု ကျေးဇူး တင်ရှိပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို တိုင်းဒေသ ကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေး ဦးစီးဌာနမှ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆုံးဖြတ်ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ဆောင်ရွက် မှုအခြေအနေကိုသာ ဗဟိုသို့ အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ အကြောင်းကြားရန် လိုပါ ကြောင်း၊ ယခု ကိုဗစ်-၁၉ ဖြစ်ပွားစဉ် ကာလ၌ မူဝါဒပိုင်းဆိုင်ရာ၊ မဟာဗျူဟာ ပိုင်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကိုသာ ဝန်ကြီး ဌာနသို့ ဆက်သွယ်ပြောကြားခွင့်ပြု ချက် တောင်းခံရန်နှင့် လိုအပ်ပါက မိမိတို့မှ COVID-19 ကာကွယ် ထိန်းချုပ် ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့်ဗဟို ကော်မတီသို့ တင်ပြ၍ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ သတင်းစဉ်

## နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင်သုံးသပ်ပြင်ဆင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၈  
နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင် သုံးသပ်ပြင်ဆင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်း အဝေး ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်း ရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ၌ ဆက်လက် ကျင်းပသည်။  
တက်ရောက် အစည်းအဝေးသို့ အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်၊ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမင်းနောင်နှင့် ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်လင်းဒွေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အတွင်း ရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးခင်ဇော်ဦး (ငြိမ်း)၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စား

လွယ် ဦးပြုံးချို (ခ) ဦးဌေးဝင်းအောင်၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အကြံပေး အဖွဲ့ဝင် ဦးလှမောင်ရွှေ၊ ဦးမိုးဇော်ဦး နှင့် နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီး ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေး တို့ တက်ရောက်ကြသည်။  
အသေးစိတ်ဆွေးနွေး အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စု သဘောတူစာချုပ်၊ အစိတ်အပိုင်း(၃) ပါ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အလွန် အဆင့်လိုက် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် အဆင့်လိုက် အကောင်အထည်ဖော်မှုများကို အခြေခံ ၍ လက်တွေ့ကျသည့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင်ဖြစ်ပေါ် လာရေး၊ ရရှိလာသည့် သဘောတူညီ ချက်များကို အကောင်အထည်ဖော် မည့် ယန္တရားများ ဖွဲ့စည်းရေးလုပ်ငန်း စဉ်များ ပါဝင်သည့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှု ဆိုင်ရာမူဘောင် ဖြစ်ပေါ်လာရေး၊ အဆင့်လိုက် သဘောတူညီချက်များ



နှင့် အဆင့်လိုက် အကောင်အထည် ဖော်မှုများ ဟန်ချက်ညီ ဖော်ဆောင် နိုင်သည့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင် ဖြစ်ပေါ်လာရေး စသည်တို့ ကို အသေးစိတ် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းပြီး

အစိုးရ၊ လွှတ်တော်၊ တပ်မတော် အစိုးရအစုအဖွဲ့၏ နိုင်ငံသို့ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင် ဖြစ်ပေါ်လာရေး စသည်တို့ ကို အသေးစိတ် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းပြီး

ဆိုင်ရာ မူဘောင်သုံးသပ်ပြင်ဆင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး အောင်မြင် စွာ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

## ထိုကော်ကိုး-ကျော်ခိုကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းပေါ်၌ သံကူကွန်ကရစ်တံတား နှစ်စင်း တည်ဆောက်မည်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၈  
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုး များဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး(ပြည်ထောင်စု) ရန်ပုံငွေကျပ် ၂၃၀ ဒသမ ၄၂၁ သန်းဖြင့် ကော့ကရိတ်မြို့နယ် ထိုကော်ကိုး-ကျော်ခိုကျေးရွာ ချင်းဆက်လမ်းပေါ်ရှိ ၆၅ ပေ သံကူကွန်ကရစ်တံတား နှစ်စင်း တည်ဆောက်ရန် မြေစမ်းသပ်မှုပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း ကော့ကရိတ်

ခရိုင်ဖွံ့ဖြိုးမှု ကြီးကြပ်ရေးရုံးမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစောထူး နှင့် တာဝန်ရှိသူများထံမှ သိရသည်။  
အချိန်တိုအတွင်း သွားလာနိုင်မည် အဆိုပါ တံတားတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီး ပါက ဒေသပြည်သူများသည် ကော့ကရိတ်မြို့နယ် နဘူး တံခွန်တိုင်ကျေးရွာအုပ်စု ထိုကော်ကိုးကျေးရွာမှ မြဝတီမြို့သို့ လည်းကောင်း၊ မြဝတီမြို့နယ် ရွှေကုက္ကိုးသို့လည်းကောင်း အချိန်တို

အတွင်း သွားလာနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ဒေသအတွင်းရှိ ထုတ်ကုန်များ အား သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ပိုမိုလွယ်ကူချောမွေ့စေမည့်အပြင် ယခုကာလတွင် ဒေသ၌ တံတားတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် ဒေသနေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းရရှိလာပြီး နေ့စဉ်ပုံမှန်ဝင်ငွေရရှိကာ မိသားစု စားဝတ်နေရေး အဆင်ပြေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ဇင်မင်း(ကော့ကရိတ်)

အတွင်း သွားလာနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ဒေသအတွင်းရှိ ထုတ်ကုန်များ အား သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ပိုမိုလွယ်ကူချောမွေ့စေမည့်အပြင် ယခုကာလတွင် ဒေသ၌ တံတားတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် ဒေသနေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းရရှိလာပြီး နေ့စဉ်ပုံမှန်ဝင်ငွေရရှိကာ မိသားစု စားဝတ်နေရေး အဆင်ပြေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အတွင်း သွားလာနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ဒေသအတွင်းရှိ ထုတ်ကုန်များ အား သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ပိုမိုလွယ်ကူချောမွေ့စေမည့်အပြင် ယခုကာလတွင် ဒေသ၌ တံတားတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် ဒေသနေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းရရှိလာပြီး နေ့စဉ်ပုံမှန်ဝင်ငွေရရှိကာ မိသားစု စားဝတ်နေရေး အဆင်ပြေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အတွင်း သွားလာနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ဒေသအတွင်းရှိ ထုတ်ကုန်များ အား သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ပိုမိုလွယ်ကူချောမွေ့စေမည့်အပြင် ယခုကာလတွင် ဒေသ၌ တံတားတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် ဒေသနေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းရရှိလာပြီး နေ့စဉ်ပုံမှန်ဝင်ငွေရရှိကာ မိသားစု စားဝတ်နေရေး အဆင်ပြေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဇင်မင်း(ကော့ကရိတ်)



# ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံသားများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ဖြန့်ဖြူးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် ဟွန်ဆန် ပြောကြား



**ဖနောင့်ပင် ဒီဇင်ဘာ ၈**  
 ကမ္ဘောဒီးယားအစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံသားများအား နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများရရှိသည့်အချိန်တွင် အခမဲ့ဖြန့်ဖြူးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် ဟွန်ဆန်က ယမန်နေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။  
 ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးကို မည်သည့်နိုင်ငံမှ ဝယ်ယူသင့်ကြောင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့အပါအဝင် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများထံမှ အကြံပြုချက်များ တောင်းခံလျက်ရှိကြောင်းလည်း ဟွန်ဆန်က ၎င်း၏ဖွဲ့စည်းပုံစံများနှင့် တွင် ရေးသားဖော်ပြခဲ့သည်။ ထို့အပြင် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အလုံးရေ တစ်သန်း ဝယ်ယူထောက်ပံ့နိုင်ရန်အတွက် ဘတ်ဂျက်ပြင်ဆင်ထားရန် ဝန်ကြီးချုပ်က စီးပွားရေးနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာဝန်ကြီး ပွန်မိုနိုရော့အား ညွှန်ကြားထားကြောင်း သိရသည်။  
 အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေတစ်သန်းသည် လူဦးရေ ၄၀ သိန်းအား ဆေးနှစ်ကြိမ်အထိ ထိုးနှံပေးရန်လုံလောက်မှု ရှိကြောင်းလည်း ဟွန်ဆန်က ပြောကြားခဲ့သည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ

ကာကွယ်ဆေးဖြန့်ချိရာတွင် ပြည်သူများအား အခမဲ့ထိုးနှံပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ကမ္ဘောဒီးယားအစိုးရအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ဆေး အလုံးရေ နှစ်သန်းမှ သုံးသန်းခန့်အထိ ထပ်မံဝယ်ယူလိမ့် မည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း ဝန်ကြီးချုပ် ဟွန်ဆန်က ထပ်လောင်းပြောကြားခဲ့ သည်။  
 မိမိတို့နိုင်ငံသည် ဘတ်ဂျက်အကန့်အသတ်ရှိသည့်အတွက် မိတ်ဖက်နိုင်ငံများအနေဖြင့် ငွေကြေးအကူအညီပေးရန် (သို့မဟုတ်) ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးကို သင့်တော်သည့် ဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးနိုင်ရန်လည်း မျှော်လင့်လျက်ရှိကြောင်း ဟွန်ဆန်က ပြောကြားခဲ့သည်။  
 နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုများကို ထိန်းချုပ်နိုင်ရန် အတွက် ပြခန်းများ၊ ရုပ်ရှင်ရုံများ၊ ပြဇာတ်ရုံများ၊ မင်္ဂလာဆောင်အခမ်း အနားများနှင့် လူစုလူဝေးများကို ဖနောင့်ပင်နှင့် ဆီရမ်ရီဒေသတို့တွင် ပိတ်ပင်ထားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
 ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

## စင်ကာပူ ခွင့်ရက်ရှည်ခံစားခွင့်မူဝါဒကို ပြန်လည်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မည်

**စင်ကာပူ ဒီဇင်ဘာ ၈**  
 ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် ခရီးသွားလာခွင့် ကန့်သတ်ထားသဖြင့် ဒီဇင်ဘာပိတ်ရက် ခွင့်ခံစားခွင့်နှင့်ပတ်သက်ပြီး လတ်တလောကျင့်သုံးနေ သည့် မူဝါဒများကို ပြန်လည်စိစစ်သွားရန် စင်ကာပူနိုင်ငံရှိ ကုမ္ပဏီများနှင့် လုပ်ငန်းများက ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။  
 စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် လုပ်သားများမှာ အပန်းဖြေခရီးထွက်ရန်နှင့် အနားယူရန်အတွက် ဒီဇင်ဘာတစ်လလုံးကို အားလပ်ရက်ရှည်အဖြစ် ခွင့်ခံစားခွင့်ရရှိကြသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် လုပ်သားများမှာ ၎င်းတို့နေအိမ်မှာပင် နေထိုင်ပြီး လုပ်ငန်းဆောင်တာများ လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်နေကြရသဖြင့် ခွင့်ရက်ရှည်ပေးရန် သီးခြား မလိုအပ်ကြောင်း လုပ်ငန်းရှင်အချို့ဘက်မှ ယူဆမှုရှိနေသည်။ သို့ရာတွင် လုပ်သားများ ကမူ အိမ်တွင်း၌သာ နေထိုင်ပြီး လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်နေကြရခြင်းက စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အနားရမှု မရှိသည့်ဖြစ်၍ ယခုနှစ် ပိတ်ရက်များကို လာမည့်နှစ် ပိတ်ရက်များနှင့် တစ်ပေါင်းတည်းပေါင်း၍ လာမည့်နှစ်တွင် ခွင့်ခံစားခွင့်ပြုရန် တောင်းဆို မှုများ ရှိနေသည်။

အိမ်မှာပင် လုပ်ငန်းတာဝန်များ ထမ်းဆောင်နေရခြင်းက တာဝန် လျော့နည်း ထမ်းဆောင်ရခြင်း မဟုတ်သကဲ့သို့ ဝတ္တရားများဆောင်ရွက် ခြင်းမှ ကင်းလွတ်ခွင့်လည်း မရရှိသဖြင့် လုပ်သားများ၏ ရေရှည် အကျိုးစီးပွားအတွက် ခွင့်ခံစားခွင့်မူဝါဒကို ပြန်လည်သုံးသပ်ညှိနှိုင်း ပေးရေး ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း စင်ကာပူနှင့် မလေးရှားဆိုင်ရာ ရန်စတတ်လုပ်ငန်းစု ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး မစ္စဂျာယာဒက်စ်က ရှုမြင်သည်။  
 ကုမ္ပဏီအချို့က ယခုနှစ်ခွင့်များကို လာမည့်နှစ် ခွင့်ရက်နှင့် ပေါင်း၍ ခံစားခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာခဲ့ပြီးသော်လည်း အချို့ ကုမ္ပဏီများကမူ လုပ်သားများ၏ ယခုနှစ် ခွင့်ရက်ရှည်ကို လူမှုရေး လုပ်ငန်းဆောင်တာများ လုပ်ဆောင်ရာ၌ ပါဝင်ခြင်းဖြင့် ကုန်ဆုံးစေရန် တိုက်တွန်းလျက်ရှိနေသည်။ နိုင်ငံတစ်ဝန်း ခွင့်ရက်ရှည်ခံစားခွင့် တညီ တည်းဖြစ်စေရန် အစိုးရဘက်မှ မူဝါဒလမ်းညွှန်ချက်ပေးသင့်ကြောင်း မူဝါဒလေ့လာသူများက အကြံပြုထားသည်။  
 ကိုးကား - သည်စထရိတ်တိုင်းမ်စ် ဘာသာပြန် - မေလွဲသင်း

## လျှိုက်အော်စတင်ကို ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန် ရွေးကောက်ခံသမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင် လျာထား

**ဝါရှင်တန် ဒီဇင်ဘာ ၈**  
 ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ဘဂ္ဂဒတ်မြို့ရှိ အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့များနှင့် အမေရိကန်ဗဟိုစစ်ဌာနချုပ်ကို ဦးဆောင်ခဲ့သူ လျှိုက်အော်စတင်အား ရွေးကောက်ခံသမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်က ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန် လျာထားခဲ့ကြောင်း အမေရိကန်မီဒီယာများက ဖော်ပြခဲ့သည်။  
 အီရတ်နှင့် အာဖဂန်နစ္စတန်စစ်ပြန် အသက် ၆၇ နှစ်အရွယ် အငြိမ်းစား ကြယ်လေးပွင့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး အော်စတင်က ရေပန်းစားနေသည့် လက်ထောက်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဟောင်း မစ်ချယ်ဖလော်နိုင်းကို ကျော်ဖြတ်၍ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးအဖြစ် ရွေးချယ်ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်မည့် ရွေးချယ်မှုပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်တွင် အတည်ပြု ကြေညာမည်ဟု ဂျိုးဘိုင်ဒင်က ပြောကြားခဲ့သည်။ အော်စတင်အား ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန်မှာ အထက်လွှတ်တော်၏ အတည်ပြုမှု လိုအပ်မည်ဖြစ်သည်။  
 ဝက်စ်ပိုင်းစစ်တက္ကသိုလ်မှ ဘွဲ့ရရှိခဲ့သည့် လျှိုက်အော်စတင်သည် အမေရိကန်တပ်မတော်၌ ဆယ်စုနှစ် လေးခုကြာ ရာထူးအမျိုးမျိုးဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။ ၂၀၀၃ ခုနှစ် မတ်လတွင် အမေရိကန်တို့၏ အီရတ်ကျူးကျော်စစ်ပွဲအတွင်း ကူပိုက်နိုင်ငံမှ ဘဂ္ဂဒတ်မြို့သို့ အမေရိကန် အမှတ် (၃) ခြေလျင်တပ်မဟာ ချီတက်ချိန်တွင် အော်စတင်က လက်ထောက်တပ်မှူးဖြစ်ခဲ့သည်။ ၂၀၀၃ ခုနှစ်မှ ၂၀၀၅ ခုနှစ်အတွင်း အော်စတင်က အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံရှိ အမှတ် (၁၈၀) ပူးတွဲ အထူးတပ်ဖွဲ့ကို ကွပ်ကဲရသည့်တပ်မှူးအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။  
 ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင် အော်စတင်က အီရတ်နိုင်ငံရှိ အမေရိကန် တပ်ဖွဲ့များ၏ တပ်မှူးဖြစ်ခဲ့ သည်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် ၎င်းက အရှေ့ အလယ်ပိုင်းနှင့် အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံရှိ ပင်တဂွန်၏ စစ်ဆင်ရေးများကို ကွပ်ကဲရသည့် ဗဟိုစစ်ဌာနချုပ်၏ တပ်မှူးအဖြစ် တာဝန်ယူခဲ့သည်။  
 ကိုးကား - အေအက်ဖ်ပီ ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး

## ဝေရက်တောင်၏ အမြင့်မှာ မူလအမြင့်ထက် တစ်မီတာ နီးပါး ပိုမိုမြင့်မား



**ခတ္တမနူ ဒီဇင်ဘာ ၈**  
 တရုတ်နှင့် နီပေါနိုင်ငံတို့ ပူးတွဲထုတ်ပြန်လိုက်သည့် ဝေရက်တောင်၏ အမြင့်မှာ နီပေါနိုင်ငံမှ မူလတရားဝင် ထုတ်ပြန်ထားသည့် အမြင့်ထက် သုည ၃၅၀ မီတာ ပိုမိုမြင့်မားနေသည်။ နှစ်နိုင်ငံ သဘောတူညီချက်အရ ဝေရက်တောင်၏ အမြင့်အသစ်မှာ ၈၈၄၈ ၃၅၀ မီတာဖြစ်သည်။  
 တရုတ်နိုင်ငံ၏ ယခင်ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဝေရက်တောင်၏ အမြင့်မှာ ၈၈၄၃ ၃၅၀ မီတာဖြစ်ပြီး အဆိုပါအမြင့်မှာ နီပေါနိုင်ငံမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် အမြင့်အောက် လေးမီတာ နိမ့်သည်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် နီပေါအာဏာပိုင်များက တရုတ်နိုင်ငံမှ တရားဝင် အတည်ပြု ထားသည့် အမြင့်ကိုသာ လက်သင့်ခံရန် ၎င်းတို့အနေဖြင့် ဖိအားများ ရှိနေပြီး အမြင့်ကိုတိုင်းတာရာတွင် ရေခဲတောင်ထိပ်ဖျားကို ထည့်သွင်း တွက်ချက်မှသာ တောင်တစ်ခုလုံး၏အမြင့်ကို မှန်မှန်ကန်ကန်ရရှိ မည်ဖြစ်ကြောင်း ဆိုခဲ့သည်။

ဝေရက်တောင်မှာ တရုတ်နှင့် နီပေါနိုင်ငံနယ်စပ်တွင် တည်ရှိ သည့်အတွက် တောင်တက်သမားများက နှစ်နိုင်ငံစလုံးမှ ဝေရက် တောင်သို့ တက်ရောက်နိုင်သည်။ နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းပြီး အဆိုပါ အမြင့်ကို တိုင်းတာခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း နီပေါနိုင်ငံခြားရေးနှင့် စစ်တမ်း ဌာနက ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။  
 ယခင်က ဝေရက်တောင်၏ အမြင့်ကို ထုတ်ပြန်ရာတွင်လည်း ကွဲပြားမှု ရှိနေသဖြင့် တောင်၏အမြင့်ကို တစ်သမတ်တည်းဖြစ်စေရန် ပြန်လည်တိုင်းတာခြင်းလုပ်ငန်းစဉ် ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ပြီးခဲ့ သည့်နှစ်က ခတ္တမနူသို့ တရုတ်သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင် လာရောက် လည်ပတ်စဉ် သဘောတူညီခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။  
 သို့ရာတွင် ဘူမိဗေဒပညာရှင်များက ၂၀၁၅ နီပေါလျင်က ဝေရက်တောင်၏အမြင့်ကို သက်ရောက်မှုရှိနိုင်ကြောင်း သတိပေး ထားပြီးဖြစ်သည်။  
 ကိုးကား - ဘီဘီစီ၊ ဘာသာပြန် - မေလွဲသင်း

## ကျောင်းများပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခြင်းကို ဦးစားပေးလုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် ဖော်ဆောင်ရန် အစိုးရများအား ယူနီဆက်ဖ် ပန်ကြား

**ဂျီနီဗာ ဒီဇင်ဘာ ၈**  
 အစိုးရများအနေဖြင့် ကလေးငယ်များ ကျောင်းများပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခြင်းကို ဦးစားပေး လုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် ဖော်ဆောင်ကြရန် ကုလသမဂ္ဂကလေးများရန်ပုံငွေအဖွဲ့ (ယူနီဆက်ဖ်) က တိုက်တွန်းခဲ့သည်။  
 ကျောင်းများပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခြင်းဆိုရာ၌လည်း ကျောင်းများသို့ ကလေးများ ကိုယ်တိုင် သွားရောက် သင်ကြားခြင်းသာမဟုတ်ဘဲ အဝေးသင်ပညာရေးစနစ် ( သို့မဟုတ်) အွန်လိုင်းမှ သင်ကြားခြင်းတို့ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြောင်း ယူနီဆက်ဖ်က အကြံပြုထားသည်။  
 ကျောင်းများဖွင့်လှစ်ခြင်းမှ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုနှုန်း မြင့်မားသည်ဆိုသည့်အချက်ကို အတည်ပြုရန် အထောက်အထားမရှိသော်လည်း ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံအစိုးရများက ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက် မှုကို ဟန့်တားရန်ကြိုးပမ်းရာ၌ ကျောင်းများကို ပိတ်ပစ်ရန် လျင်လျင်မြန်မြန် ဆုံးဖြတ်လေ့ရှိ ကြောင်း ယူနီဆက်ဖ်က ယူဆသည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ ကလေးငယ် သန်း ၃၂၀ (ကမ္ဘာ့ကလေးငယ် ဦးရေ၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း) မှာ စာသင်ခန်းများနှင့် ဝေးကွာနေသကဲ့သို့ နိုင်ငံတစ်လအတွင်းမှာပင် ကျောင်းမတက်ရသည့် ကလေးငယ် အရေအတွက် သန်း ၉၀ ထပ်တိုးလာခဲ့ကြောင်း ယူနီဆက်ဖ် ၏ အစီရင်ခံစာက ဖော်ပြသည်။ ယင်းအပြင် ကျောင်းများ၏ အဆင့်အတန်းနှင့် ဗိုင်းရပ်စ် ပြန့်ပွားမှုတို့ကြား ဆက်စပ်မှုမရှိသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း ယူနီဆက်ဖ်၏ နိုင်ငံပေါင်း ၁၉၁ နိုင်ငံကို လေ့လာမှုပြုခြင်းမှ အဖြေထုတ်နိုင်ခဲ့သည်။  
 ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ဂေ၊ ဘာသာပြန် - မေလွဲသင်း





# Pfizer ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးကို မျှော်မှန်းကာလထက်စောပြီး ကနေဒါ ရရှိမည်

အော့တဝါ ဒီဇင်ဘာ ၈  
ကနေဒါနိုင်ငံအနေဖြင့် ပထမအသုတ် Pfizer ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးကို မူလမျှော်မှန်းထားသည့်ထက်စောပြီး ယခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလမကုန်မီမှာပင် အလုံးရေ ၂၄၀၀၀၀ စတင်ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် ထရူးဒေါက ယမန်နေ့တွင် အတည်ပြုခဲ့သည်။

ကနေဒါနိုင်ငံ၌ Pfizer ဆေးအသုံးပြုခွင့်ကို ယခုသီတင်းပတ် အတွင်းမှာပင် အတည်ပြုသွားမည်ဖြစ်ပြီး ထရူးဒေါက “ဒီနှစ်ကတော့ ကပ်ရောဂါကြောင့် အကျပ်အတည်း ဆိုက်ခဲ့ရတဲ့နှစ်ပါ။ ဒါပေမယ့် ခုတော့ ကာကွယ်ဆေးတွေ ထွက်လာပါပြီ”ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ ပထမဆုံး ရရှိလာသည့် ကာကွယ်ဆေးများကို ဒေသ ၁၄ ခုရှိ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများအား ဦးစားပေးအနေ ဖြင့် စတင်ထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သို့ရာတွင် ဧရိယာအားဖြင့် ကမ္ဘာ့ဒုတိယအကြီးဆုံးနှင့် ဝေးလံ သီခေါင်သော ဒေသများ၌ နေထိုင်သည့် ပြည်သူများရှိရာ ကနေဒါနိုင်ငံ အတွက် ထားသို့မူစနစ် အရေးကြီးသည့် Pfizer ကဲ့သို့ ကာကွယ်ဆေးကို ထိုးနှံရေးစီမံချက်မှာ မယုံနိုင်လောက်အောင် ရှုပ်ထွေးသည့် ကိစ္စရပ်ဖြစ်

ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ်က ဆိုသည်။ ကနေဒါအနေဖြင့် Pfizer ဆေးကို ဦးစားပေးအဖြစ် ဝယ်ယူရန် ရွေးချယ်ခြင်းသည် အဆိုပါဆေး၏ အာနိသင်မှာ သက်ကြီးရွယ်အိုများအတွက်ပင် ကာကွယ်နိုင်မှုဖြင့်မား ခြင်းကြောင့် ဖြစ်သည်။

အစောပိုင်းက ကနေဒါနိုင်ငံအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ဆေးမှာ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလမှသာ ရရှိမည်ဟု မျှော်မှန်းထားသော် လည်း ယခုမူ ခန့်မှန်းကာလထက် နှစ်လစော၍ အသုံးပြုခွင့်ရရှိတော့ မည်ဖြစ်သည်။ မူလအစီအစဉ်အရ ကနေဒါ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ဆေးရရှိမှုမှာ အခြားဖွံ့ဖြိုးပြီးနိုင်ငံများနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက နောက်ကျမှု ရှိသောကြောင့် အတိုက်အခံများက ထရူးဒေါအစိုးရအဖွဲ့ကို ပြစ်တင် ဝေဖန်မှုများရှိခဲ့ရာ ယခုလို ကာကွယ်ဆေး လျင်လျင်မြန်မြန်ရရှိမှုက ထရူးဒေါအစိုးရအတွက် ဖိအားအနည်းငယ်လျော့နည်းသွားမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းနောက် ၂၀၂၁ ခုနှစ် နှစ်ဦးမှာပင် Pfizer ဆေး သုံးသန်းနှင့် မတ်လ အကုန်တွင် Pfizer နှင့် Moderna ဆေးနှစ်မျိုးပေါင်း အလုံး ခြောက်သန်း ထပ်မံရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကိုးကား - ဟိန္ဒူစတန်တိုင်းမိစ် ဘာသာပြန် - မေလှသင်း



## အာဖရိကတိုက်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂ ဒသမ ၂၆ သန်းအထိရှိလာ

အခစ်အဘာဘာ ဒီဇင်ဘာ ၈  
အာဖရိက၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂ ဒသမ ၂၆ သန်း အထိ ရှိလာခဲ့ကြောင်း အာဖရိက ရောဂါကာကွယ်ရေးနှင့် ထိန်းချုပ်ရေးဗဟိုက ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့ သည်။ အာဖရိက၌ ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြောင့် သေဆုံးသူစုစုပေါင်း ၅၃၈၅၃ ဦးအထိရှိလာခဲ့ ကြောင်း အာဖရိကရောဂါကာကွယ်ရေးနှင့် ထိန်းချုပ်ရေးဗဟို က ပြောကြားခဲ့သည်။

လက်ရှိတွင် အာဖရိက၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက် ခံရပြီးနောက် ပြန်လည်ကျန်းမာလာ၍ ဆေးရုံများမှ ဆင်းခွင့် ရရှိသူအရေအတွက် ၁၉၂၇၆၉၇ ဦးအထိ ရှိလာခဲ့ကြောင်း

သိရသည်။ အာဖရိက၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုအများဆုံး ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် နိုင်ငံများမှာ တောင်အာဖရိက၊ မော်ရိုကို၊ အီဂျစ်နှင့် အီသီယိုးပီးယားနိုင်ငံတို့ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရ သည်။ အာဖရိကတိုက်တွင် တောင်အာဖရိကဒေသသည် ကူးစက်သေဆုံးမှုတွင် အများဆုံးဖြစ်ပြီး အာဖရိက မြောက်ပိုင်းဒေသသည် ဒုတိယအများဆုံးဒေသဖြစ်ကြောင်း အာဖရိက ရောဂါကာကွယ်ရေးနှင့် ထိန်းချုပ်ရေးဗဟို၏ အချက်အလက်များအရ သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

## ပြည်သူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံစေခြင်းကို ပညာပေးလှုံ့ဆော်မှုများ ပြုလုပ်ပြီးမှသာ ဆောင်ရွက်ရန် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့လိုလား

ဂျီနီဗာ ဒီဇင်ဘာ ၈  
ပြည်သူလူထုအား ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ဆေး ထိုးနှံ လာစေရေးအတွက် ကာကွယ်ဆေး၏ အကျိုးကျေးဇူးများ ကို ဖော်ပြကာ တိုက်တွန်းခြင်းက မဖြစ်မနေ ဖိအားပေးထိုးနှံစေခြင်း ထက် ပိုမိုထိရောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ ညွှန်ကြား ရေးမှူး ကိုတိုအိုဘာရီယန်က ယမန်နေ့ တွင် သတိပေးပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်ငံချင်းစီအလိုက် ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံရေး လှုံ့ဆော်မှုအစီအမံများမှာ ကွဲပြားခြားနားမည်ဖြစ်သော်လည်း ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများမှအပ ပြည်သူ များအား ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးခြင်း ကို မဖြစ်မနေ လုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် ဖိအားပေး ဆောင်ရွက်စေခြင်းကို မိမိတို့အနေဖြင့် မလိုလားကြောင်း ကိုတိုက ဆိုသည်။  
ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ အရေးပေါ် ဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး မိုက်ကယ် ရွိုင်ယန်က “ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ လူ တွေ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံလာဖို့ စည်းရုံး ရေး ဆောင်ရွက်ရပါမယ်။ လူတွေကို ကာကွယ်ဆေး အတင်းအကျပ်ထိုးပေး ဖို့စဉ်တာထက် ကာကွယ်ဆေးထိုးရင်

ရရှိလာမယ့် အကျိုးကျေးဇူးတွေကို အချက်အလက်တွေနဲ့တကွ ရှင်းရှင်း လင်းလင်း ဖော်ပြပေးခြင်းကနေ သူတို့ကိုယ်ပိုင် စိတ်ဆုံးဖြတ်ချက်အရ ကာကွယ်ဆေးထိုးဖို့ ဆန္ဒရှိတာမျိုး ဆောင်ရွက်ရပါမယ်”ဟု ဆိုခဲ့သည်။ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရေးကို ပြည်သူ များ လက်ခံလာရေးအတွက် သီးခြား ပညာပေးအစီအစဉ်များအပြင် မီဒီယာ များ၏ နေ့စဉ် ဖော်ပြချက်များဖြင့် ပြည်သူလူထုအား လှုံ့ဆော်ဆောင်ရွက်

ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း ရွိုင်ယန်က ယူဆသည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ကာကွယ်နိုင်ရေး အပြင် လူနာများ၏ ဘေးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းစေရေးအတွက် ကာကွယ် ဆေး မဖြစ်မနေထိုးရမည်ဖြစ်ကြောင်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က ထုတ်ပြန် ထားသည်။  
ကိုးကား - စီအင်န်အေ ဘာသာပြန် - မေလှသင်း



## ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုထိန်းချုပ်ရန် ညမထွက်ရအမိန့် အစွဲရေး ထုတ်ပြန်ခဲ့

ဂျေရုဆလင် ဒီဇင်ဘာ ၈  
အစွဲရေးအစိုးရသည် မကြာသေးမီက နိုင်ငံအတွင်း ပြန်လည်ဖြစ်ပွားလာသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှု ထိန်းချုပ်ရန် ညမထွက်ရအမိန့်တစ်ရပ်ကို ယမန်နေ့က ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

သီတင်းပတ်သုံးပတ်ကြာမြင့်မည့် အဆိုပါအမိန့်သည် ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ ကြာမြင့်မည့် ဂျူးဘာသာရေးပွဲတော်မတိုင်မီ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်မှ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂ ရက်အထိ အာဏာသက်ဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း အစိုးရကထုတ်ပြန်သည့် ကြေညာချက် တစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ အသွားအလာကန့်သတ် ချက်များကို တင်းကျပ်ထားမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ညမထွက်ရအမိန့်ချိုးဖောက်သူများကိုလည်း ပြစ်ဒဏ် တိုးမြှင့်ချမှတ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ဝင်ရောက်လာသည့် ခရီးသည်များ အနေဖြင့် လေဆိပ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ မရှိ စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုခံယူရမည်ဖြစ်ပြီး အကယ်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုခံယူရန် ငြင်းဆန်သောခရီးသည်များကို ဟိုတယ်များ၌ သီးခြားစောင့်ကြည့်မှုခံယူစေရန် အစိုးရက ဆုံးဖြတ်ထားသည်။

အစွဲရေးအစိုးရသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရန် ညမထွက်ရအမိန့်ကို ချမှတ်ထားသော် လည်း နိုင်ငံ၏တောင်ဘက် အီလတ်ဆိပ်ကမ်းမြို့များတွင် ပုံမှန်လည်ပတ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အစွဲရေးနိုင်ငံသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှု တတိယလှိုင်းနှင့် စတင်ကြုံတွေ့နေ ပြီဖြစ်ရာ အမေရိကန် ဆေးဝါးကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်သည့် Pfizer ကုမ္ပဏီထံမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးရရှိရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ်ဘင်ဂျမင်နေတန်ယာဟုက ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

အစွဲရေးအစိုးရသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုထိန်းချုပ်ရန် တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် အသွားအလာကန့်သတ်မှု နှစ်ကြိမ်ချမှတ်ခဲ့ပြီး အောက်တိုဘာ ၁၈ ရက်မှစ၍ အသွားအလာ ကန့်သတ်မှုကို ဖြေလျှော့လာက စာသင်ကျောင်းများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို တဖြည်းဖြည်း ပြန်ဖွင့်လာခဲ့သည်။  
ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးအခြေအနေ	ပိုင်းရပ်စုံပိုးကူးစက်ခံရသူ	၆၈၅၅၄၆၈ ဦး
	သေဆုံးသူ	၁၅၅၃၁၅၅ ဦး
	ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ	၄၇၁၄၅၆၀၃ ဦး

## Pfizer ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အလုံးရေ သန်း ၇၀ ဘရာဇီး ဝယ်ယူမည်

ဆော်ပေါ်လို ဒီဇင်ဘာ ၈  
ဘရာဇီးအစိုးရ၏ ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေး အလုံးရေ သန်း ၇၀ ဝယ်ယူမည့် Pfizer Inc နှင့် ဆွေးနွေးမှုများမှာ တိုးတက်မှုရှိပြီး ယခုသီတင်းပတ်အတွင်း သဘောတူညီချက်တစ်ရပ် လက်မှတ်ရေးထိုးမည်ဟု ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာနက ပြောသည်။

အပြီးသတ် စမ်းသပ်မှုရလဒ်များအရ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ထိရောက်မှုရှိပြီး ဆိုးရွားသော ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးများမရှိသည့် Pfizer နှင့် BioNTech တို့ ပူးတွဲထုတ်လုပ်သော ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေးကို လာမည့်နှစ်တွင် ဘရာဇီးနိုင်ငံသို့ ပေးပို့မည်ဟု ဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန် ချက်တစ်ခုတွင် ဖော်ပြထားသည်။ အစိုးရက ဘရာဇီးပြည်သူအားလုံးသို့ ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ ထိုးပေးမည်ဟု ယမန်နေ့ အစောပိုင်းတွင် သမ္မတ ဂျာဘိုလ်ဆိုနာရိုက ပြောကြားခဲ့သည်။ ဘရာဇီးပြည်သူတိုင်းကို ဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးရာတွင် ဆေးပြတ်လပ်မှုရှိမည်မဟုတ် ဟု စီးပွားရေးဝန်ကြီးဌာနက ကတိပြုခဲ့ကြောင်း ဘိုလ်ဆိုနာရိုက တွစ်တာ လူမှုကွန်ရက်၌ ရေးသားခဲ့သည်။

တရုတ်နိုင်ငံ Sinovac Biotech Ltd မှ ထုတ်လုပ်သော CoronaVac ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေးအတွက် လိုအပ်သော အချက်အလက်များအားလုံး ကို ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ထိန်းကျောင်းရေးအဖွဲ့ Anvisa သို့ မကြာမီ ပေးပို့မည်ဟု ဆော်ပေါ်လိုပြည်နယ် ဘူတန်တန် အင်စတီကျုစင်တာ ဥက္ကဋ္ဌ ဒီမတ်စ်ကိုဗတ်က ပြောကြားပြီးနောက် ဘိုလ်ဆိုနာရိုက တွစ်တာ ၌ ထိုသို့ရေးသားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဘရာဇီးနိုင်ငံ၏ လူနေအများဆုံး ဆော်ပေါ်လိုပြည်နယ်၌ ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေး ထိုးရေးအစီအစဉ် စတင်မည်ဟု ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဒိုရီယာက ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုဗစ်ကူးစက်လူနာ ၆ ဒသမ ၆ သန်းကျော်နှင့် သေဆုံးသူ ၁၇၇၀၀၀ ရှိသော ဘရာဇီးနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှု တတိယအမြင့်ဆုံးနှင့် လူသေဆုံးမှုနှုန်း ဒုတိယအများဆုံးနိုင်ငံ ဖြစ်သည်။  
ကိုးကား - စထရိုတ်တိုင်းမိစ် ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး



# နောင်ချိုမြို့နယ်၌ ငွေကျပ် နှစ်ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၈  
နောင်ချိုမြို့နယ်၌ ငွေကျပ် နှစ်ဘီလီယံကျော် တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။  
ယင်းသတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ယမန်နေ့ည ၇ နာရီခန့်တွင် မူဆယ်-

မန္တလေးသွားကားလမ်း နောင်ချိုမြို့ အိုရီယံတယ်တိုးဂိတ် တွင် သီပေါမြို့မှ နောင်ချိုမြို့သို့ မျိုးသူကျော်(ခ)မျိုးသူ မောင်းနှင်လာသည့် ယာဉ်အား စစ်ဆေးရာမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂ ဒသမ ၄၄ သန်းကို တွေ့ရှိခဲ့သဖြင့် မျိုးသူကျော် (ခ)မျိုးသူအား ဥပဒေအရ အမှုဖွင့်အရေးယူ ထားကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်



မျိုးသူကျော် (ခ)မျိုးသူအား သိမ်းဆည်းရမိသည့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

# လားရှိုးမြို့၌ စည်းကမ်းပျက်ယာဉ်များအား အရေးယူ

လားရှိုး ဒီဇင်ဘာ ၈  
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးမြို့၌ ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက် ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခန့်က မြို့နယ်ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီက အဖွဲ့စုဖြင့် ဘူတာလမ်းမကြီးပေါ်၌ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အသစ်ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သော

မော်တော်ယာဉ်ဥပဒေသစ်အရ စည်းကမ်းပျက်ယာဉ်များအား အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မော်တော်ယာဉ် ၁၃ စီး၊ ဆိုင်ကယ် ၂၆ စီးအား အရေးယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ဇာဏီအောင်(လားရှိုး)

MRTV		SCHEDULE Wednesday December 9 2020	
6:00 AM	ရတနာသုတ် ယဇ်တရားတော်		5:20 PM
7:00 AM	BREAKFAST NEWS		5:35 PM
7:35 AM	လှုပ်ရှားမှုများ လူထုအားကစား Physical Fitness Dance လှုပ်ရှားမှု ခြံမိ သတ်မှတ်ကဏ္ဍ (ပွဲစဉ်-၃)		6:30 PM
10:00 AM	သတင်းထဲက သတင်း		7:20 PM
12:30 PM	ပွင့်သောဝါးတိုင်သွေးစေ့ဆိုင် ဆစ်တရွာရိုက်ကပြုပြင်ဆင်ခြင်		8:00 PM
2:45 PM	သားစားရန်နှင့်သင့်တော်မှုကိုပြုစုရန် တွင်ပြုစုပေးသော အထူးအဖွဲ့		9:00 PM
3:00 PM	Grade-11 ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာသင်ခန်းစာများ (ဘောလုံးအားကစား)		10:00 PM

www.mrtv.gov.mm www.facebook.com/mrtvwebmediaportal



# မြို့နယ်အချို့တွင် တရားမဝင်သစ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၈  
ပြည်သူပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် လူထုအခြေပြုစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုသတင်းစုံစနစ် (CMRS) ဖြင့် သတင်းပေးပို့ချက်အရ နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်အတွင်း သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ သစ်တောလုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် လယ်ဝေးမြို့နယ် လယ်ဝေး-ကံလှ- ကံသာ- ဝင်တဲကူ-သစ်ပုတ်ပင်သွား ဖွံ့ဖြိုးရေးလမ်းဘေး ရှမ်းစုရွာနှင့် ကံလှကျေးရွာအနီးမှ တရားမဝင် ကျွန်းသစ် ၂ ဒသမ ၃၁၆၀ တန်နှင့် ဆိုင်ကယ် ၁၁ စီး၊ ကျွန်းလှမြို့နယ် ယာဉ်ကြီးပိုင်း အကွက်အမှတ် (၃၃)၊ ပြောင်သွယ်ကြီးပိုင်းအကွက်အမှတ်(၆၃)၊ မိုင်းဝန်းကြီးပိုင်းအကွက်အမှတ် (၁၁၆) တို့အတွင်း မှ တရားမဝင် ကျွန်း/ပျဉ်းကတိုး/သစ်ရာ/အင်/ယမနေသစ် ၂၁ ဒသမ ၀၆၁၄ တန်နှင့် သစ်စက်၊ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ၊ ကလေးဝိမြို့နယ် ပလောင်ကြီးပိုင်းနှင့် ရွှေကျင်ကြီးပိုင်းတို့အတွင်းမှ တရားမဝင် ကျွန်း/ ပျဉ်းကတိုး/ သစ်ရာ/ ကညင် သစ်/ခွဲသား ၂၄ ဒသမ ၇၂၉၄ တန်၊ မင်းကင်းမြို့နယ် မောက္ခတော်အဆိုပြုကြီးပြင် ကာကွယ်တောနှင့် အင်တိုင်းကုန်း ကြီးပိုင်းတို့အတွင်းမှ တရားမဝင် ကျွန်း/ သစ်ရာ/သရက် ၃၃ ဒသမ ၉၉၃၆ တန်နှင့် ထွန်စက်နောက်တွဲ ငါးစီး၊ တောင်ငူမြို့နယ် တောင်ငူ-လိပ်သိုကားလမ်းဘေး အင်းပိုင်းကျေးရွာတွင် မော်တော်ယာဉ်ပေါ်မှ တရားမဝင် ပိတောက်ခွဲသား ၇ ဒသမ ၁၇၄၄ တန်အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။  
ထို့အပြင် သရက်မြို့နယ် မြောက်မင်းတည်ရပ်ကွက် ဦးသိန်းလွင်၏ သစ်စက်ဝင်းအတွင်း မြောက်ဘီးယာဉ်ပေါ်မှ တရားမဝင် ပျဉ်းကတိုးခွဲသား ၉ ဒသမ ၄၉၂၀ တန်နှင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူတစ်ဦး၊ လှိုင်ကော်မြို့နယ် ထေးငှားလျား ကန်အနီး ယာဉ်ပေါ်မှ တရားမဝင် ကျွန်း/ ပိတောက်/ ကျွန်းတံခါးရွက်/ ကျွန်းပန်းပုရုပ်/ ကျွန်းပုံတို/ ကျွန်းပင်စည်ပြား/ ကျွန်းမြစ်ဆုံ ၁ ဒသမ ၉၃၃၅ တန်အား ပြစ်မှုကျူးလွန်သူနှစ်ဦးနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။  
ညီညီသန်း(နေပြည်တော်)

# ရေကြည်မြို့နယ်၌ မိသားစုဝင်သုံးဦး လုပ်သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ခံရ၊ တစ်ဦးသေဆုံး

ရေကြည် ဒီဇင်ဘာ ၈  
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ရေကြည်မြို့နယ် ဂရက်အနောက်ကျေးရွာတွင် နေအိမ်ပေါ်သို့ ယမန်နေ့ည ၈ နာရီက အမျိုးသားတစ်ဦးတက်လာပြီး လုပ်သေနတ်ဖြင့် လာရောက်ပစ်ခတ်ရာ အမျိုးသားတစ်ဦး သေဆုံးပြီး နှစ်ဦးဒဏ်ရာရရှိကြောင်း သိရသည်။  
ဖြစ်စဉ်မှာ ဂရက်အနောက်ကျေးရွာနေ ဦးလှဝင်း၏ နေအိမ်ပေါ်သို့ လှည့်သွား

ဆိုသူ တက်လာပြီး ဘောစေ့ဖြင့်ပစ်ခတ်၍ရသည့် လုပ်သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ရာ ဦးလှဝင်းမှာ နေရာတွင် သေဆုံးခဲ့ကာ မိသားစုဝင်နှစ်ဦးမှာ ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ လှည့်သွားအား ကုန်းပြင်နယ်မြေရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်ထားပြီး ဖမ်းဆီးရမိရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
ဆန်းတင့်(ရေကြည်)

# လက်လုပ်မိုင်းခွဲ၍ ငါးဖမ်းရာမှ ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပြီး တစ်ဦးထိခိုက်ဒဏ်ရာရ

ကောလင်း ဒီဇင်ဘာ ၈  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကောလင်းမြို့နယ်တွင် ငါးဖမ်းရန်အတွက် လက်လုပ်မိုင်းခွဲရာမှ ပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပြီး လူတစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ဖြစ်စဉ်မှာ ကောလင်းမြို့နယ် ရှမ်းကလုံး

ကျေးရွာနေ ချိုတူးသည် ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီခန့်က ရှမ်းကလုံးကျေးရွာမြောက်ဘက် တစ်မိုင်ခန့်ဝေးသော တောင်ကျချောင်း ရေအိုင်တွင် ငါးဖမ်းရန်အတွက် ကိုယ်တိုင်ပြုလုပ်ထားသော လက်လုပ်မိုင်းကိုခွဲ၍ လက်ထဲတွင် ပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွားပြီး ပြင်းထန်စွာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ချိုတူးအား ကောလင်းရဲစခန်းက အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။  
အေးမြသက်ထား

# မြိတ်မြို့ ကန်သာယာကျေးရွာတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

ထားဝယ် ဒီဇင်ဘာ ၈  
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်မြို့မရဲစခန်းမှ ဒုရဲအုပ်မြင့်ဇော် ဦးစီးပူးပေါင်း အဖွဲ့သည် ယမန်နေ့ ညနေ ၅ နာရီခွဲက ထွန်းနိုင်(ခ)ထွန်းငယ်၊ ဆွေဆွေလတ်နှင့် ဇာနည်ထွန်း(ခ)ဥပဒေအရ အမှုဖွင့်အရေးယူ ထားကြောင်း သိရသည်။  
ဖြစ်စဉ်မှာ အဆိုပါနေ့ ညနေ ၅ နာရီက မြိတ်မြို့ ဘုရားကိုင်ရပ်ကွက်နေ ထွန်းနိုင်(ခ)ထွန်းငယ်နှင့် ဇနီး ဆွေဆွေလတ်တို့သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချလျက်ရှိကြောင်း သတင်းအရ ၎င်းတို့ကိုင်ဆောင်သော ဖုန်းနံပါတ်အား အသွင်ယူဆက်သွယ်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ကန်သာယာကျေးရွာနှင့် တက်လက်ငယ်ကျေးရွာကြား မြိတ်-တနင်္သာရီသွား ကားလမ်းမကြီးဘေးတွင် သက်သေများနှင့်အတူ စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် ထွန်းနိုင်(ခ)ထွန်းငယ်၊ ဆွေဆွေလတ် နှင့် ဇာနည်ထွန်း(ခ)ဥပဒေအရ အမှုဖွင့်အရေးယူ ထားကြောင်း သိရသည်။  
ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ၎င်းတို့သုံးဦးအား မြိတ်မြို့မရဲစခန်းတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်



ဇာနည်ထွန်း(ခ)ဥပဒေအရ အမှုဖွင့်အရေးယူ ထားကြောင်း သိရသည်။ မြိတ်မြို့မရဲစခန်းတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။

## ဥပဒေဘောင်အတွင်း နေထိုင်ခြင်း ဘေးကင်းရန်ကွာ လွန်ချမ်းသာ



# ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး လွှမ်းခြုံမှု ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း မရသေးမီ ရောဂါကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများကို ပိုမိုလိုက်နာရမည်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၈

ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးလွှမ်းခြုံမှု ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း မရသေးမီ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစား ဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသည့် ရောဂါကာကွယ်ရေး နည်းလမ်းများကို ပိုမိုလိုက်နာရမည်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာထွန်းမြင့်က ပြောသည်။

စနစ်တကျ မဖြစ်မနေ တပ်ဆင်အသုံးပြု ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တွင် ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြားနီးနွယ်ဌာနများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သည့် မီးရထားဖြင့် ခရီးသွားလာသော ပြည်သူများ ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်းကို စနစ်တကျ မဖြစ်မနေ တပ်ဆင်အသုံးပြုရေး လူထုလှုပ်ရှားမှုတွင် သတင်းမီဒီယာများနှင့်တွေ့ဆုံစဉ် ဒေါက်တာထွန်းမြင့်က ထိုသို့ ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဆက်လက်၍ ၎င်းက “ပြည်သူ့လူထုကြားထဲမှာရှိတဲ့ ရောဂါကူးစက်မှုကို မဖြတ်တောက်နိုင်ဘဲနဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ လျော့ကျရေး၊ ပပျောက်ရေးဆိုတာ ဘယ်လိုမှစဉ်းစားလို့ မရပါဘူး။ ကာကွယ်ဆေးဆိုတာကတော့ မျှော်လင့်ချက်ပေါ့။ ကာကွယ်ဆေးရလာရင်လည်း တစ်နိုင်လုံးကို တစ်ချိန် တည်း ထိုးနှံနိုင်မယ့်အခြေအနေ မရှိသေးပါဘူး။ ကာကွယ် ဆေးကို တစ်နိုင်လုံး လွှမ်းခြုံမရသေးခင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းတွေကို တောက်လျှောက်လိုက်နာ ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ တတ်နိုင်သရွေ့ အိမ်ထဲမှာနေကြပါ။



တတ်နိုင်ရင် ခရီးမသွားကြပါနဲ့။ မဖြစ်မနေ ခရီးသွားရပြီ ဆိုရင်လည်း ကျန်းမာတဲ့သူတွေပဲသွားကြပါ။ အပြင်သွားရင် လည်း Mask တပ်သွားကြပါ။ တစ်ဦးနဲ့တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာ နေကြပါ” ဟု ပြောသည်။  
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ခြင်းဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေး အသိပညာဖြန့်တင်ရေးနှင့် ပြုပြင်ဆင်သင်ရေး ဆက်သွယ် ပညာပေး လူထုလှုပ်ရှားမှု စီမံချက်ကို ကျန်းမာရေးနှင့်

အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်ချက်ဖြင့် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်မှစတင်ကာ ရန်ကုန်မြို့အပါအဝင် တစ်နိုင်လုံးရှိ ဈေးများ၊ ကုန်တိုက်များ၊ အဝေးပြေးကားဝင်းများနှင့် လူစည်ကားရာနေရာများတွင် လူထုလှုပ်ရှားမှုအသွင်ဖြင့် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

“ရန်ကုန်ရဲ့အခြေအနေက စီပွားရေးအရ ထည့်စဉ်းစား ရတယ်။ ဒီမှာ ရုန်းကန်လှုပ်ရှားနေရတဲ့သူတွေဟာ တစ်နိုင်လုံးကလာပြီး ဆောင်ရွက်နေကြရတာရှိပါတယ်။ သူတို့ရဲ့စားဝတ်နေရေးကလည်း အရေးကြီးပါတယ်။ သူတို့ရဲ့ ကျန်းမာရေးနဲ့ စားဝတ်နေရေး သဟဇာတဖြစ်အောင် ဒါကို ဆောင်ရွက်နေရတာ တော်တော်ကို ခဲယဉ်းပါတယ်။ ရန်ကုန်ဆိုတာ တခြားမြို့တွေနဲ့မတူပါဘူး။ ရန်ကုန်ဆိုတာ စီးပွားရေးမြို့တော်ကြီးပါ။ ဒါကို ဆောင်ရွက်ရတာ အလွန် ကို အကျပ်အတည်းတွေ အခက်အခဲတွေ စိန်ခေါ်မှုတွေ အများကြီးနဲ့ ဆောင်ရွက်နေရတာပါ။ ဒီလူထုလှုပ်ရှားမှုက ပြည်သူ့လူထုကြားထဲမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုကို လျော့ချတာပါ။ ဒီထက်တစ်ဆင့်မြင့်ရင်တော့ ဖြတ်တောက် ပစ်ရမယ်။ အဲဒါကြောင့် ပြည်သူ့လူထုကြားထဲမှာ ဒီလှုပ်ရှားမှုတွေ ဆောင်ရွက်ရတာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဒေါက်တာထွန်းမြင့်က ပြောသည်။

ကျန်းမာရေးအသိပညာပေး ယနေ့ပြုလုပ်သည့် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း စနစ်တကျ မဖြစ်မနေ တပ်ဆင်အသုံးပြုရေး လူထုလှုပ်ရှား မှုတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်း ဦးဆောင်ကာ မြို့ပတ်ရထားစီးနင်းလာသည့် ခရီးသွား ပြည်သူများအား နှာခေါင်းစည်းများ၊ မျက်နှာအကာများ၊ အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဝေငှခြင်း၊ ကျန်းမာ ရေးအသိပညာပေးခြင်းများ ပြုလုပ်ကြသည်။  
ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက် ၂၈ နာရီ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ တစ်သိန်းကျော်ရှိပြီး သေဆုံးသူဦးရေ နှစ်ထောင်ကျော်ရှိကြောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ ခုနစ်သောင်းကျော်ရှိပြီး သေဆုံးသူဦးရေ တစ်ထောင် ကိုးရာကျော်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
သတင်း-မင်းသစ်(MNA) ဓာတ်ပုံ-နေလင်း

## ပန်းမောက်မြို့၌ နယ်စပ်ဒေသ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်း ဖွင့်လှစ်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထား

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၈

နယ်စပ်ဒေသကျန်းမာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီး ဌာနအနေဖြင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝေးလံပြီး ပညာ ဆက်လက်သင်ကြားရန် အခက်အခဲရှိသော ပန်းမောက်မြို့ နယ် ဒေသခံလူငယ်များ၏ အခြေခံပညာကဏ္ဍမြှင့်တင် ပေးရန်ရည်ရွယ်၍ ပန်းမောက်မြို့တွင် နယ်စပ်ဒေသ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်းသစ် တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့သည့် ကျောင်းသား နှစ်ထပ်အိမ်ဆောင်၊ ကျောင်းသူ နှစ်ထပ် အိမ်ဆောင်၊ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ၊ ရေချိုးခန်း/သန့်စင်ခန်း၊ စာကြည့်တိုက်များနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် ဖြည့်တင်းပေးထားသော အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများဖြစ် သည့် အိမ်ဆောင်သုံးပစ္စည်းများ၊ စားရိပ်သာသုံးပစ္စည်းများ၊ စာရေးကိရိယာပစ္စည်းများ ဖြည့်တင်းထားရှိမှုတို့ကို စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ဦးအောင်သိန်းက ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအလွန် အခြေခံပညာကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ချိန်တွင် သတ်မှတ်အရည်အချင်းနှင့် ကိုက်ညီသော ပဉ္စမတန်း(Grade-6)နှင့် ဆဋ္ဌမတန်း (Grade-7)ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား စတင်လက်ခံ ပြီး ပြုစုပျိုးထောင်လေ့ကျင့်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။  
အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက် ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနသည် ဝေးလံ ခေါင်သီ၍ လူမှုရေးခက်ခဲသောဒေသများကို အထူးအလေး ထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အပြင် နိုင်ငံအတွင်းပိုင်းရှိ ဖွံ့ဖြိုးမှု နောက်ကျကျန်ရှိနေသောဒေသများမှ တိုင်းရင်းသား လူငယ်များအား အခြေခံ၊ အဆင့်မြင့်ပညာရပ်များ သင်ကြား လေ့ကျင့်ပေးပြီး လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး၊ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။  
၁၉၉၉-၂၀၀၀ ပညာသင်နှစ်မှစ၍ ယနေ့ထိ တိုင်း



ဒေသကြီး/ပြည်နယ်များတွင် ယခုဖွင့်လှစ်မည့် ပန်းမောက် ၄၇ ကျောင်းအထိ ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ လူငယ်သင်တန်းကျောင်းအပါအဝင် လူငယ်သင်တန်းကျောင်း သတင်းစဉ်

## ရေတာရှည်မြို့နယ်၌ လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာပြုပြင်ထိန်းသိမ်းနည်း သင်တန်းဖွင့်လှစ်

ရေတာရှည် ဒီဇင်ဘာ ၈

ကျေးလက်ဒေသနေ စိုက်ပျိုးရေးကို အခြေခံ လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော တောင်သူများ၏ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြု လယ်ယာသုံး စက်ကိရိယာပြုပြင်ထိန်းသိမ်း ခြင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ် ၂/၂၀၂၀ ကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲခန့်က မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ကြိုးစားသင်ယူကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး မြို့နယ်စက်မှုလယ်ယာဦးစီး ဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးသန်းဦးက သင်ကြား ပို့ချမည့် ဘာသာရပ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။  
ဆက်လက်၍ မြို့နယ်ကျေးလက်ဦးစီးဌာန

## ပျော်ဘွယ်မြို့နယ် ကြယ်တံခွန်လယ်ယာနှင့် အထွေထွေ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း သမဝါယမအသင်း အစည်းအဝေး ကျင်းပ

မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၈

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပျော်ဘွယ်မြို့နယ် ကျိန်ကျေးရွာ ကြယ်တံခွန်လယ်ယာနှင့် အထွေထွေ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း သမဝါယမအသင်းလီမိတက်၏ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် နှစ်ပတ်လည် အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကို ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက အဆိုပါအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ နေအိမ်၌ ကျင်းပခဲ့သည်။  
အစည်းအဝေးတွင် သဘာပတိ ဦးကျော်မင်းသိန်းက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး မြို့နယ်အဆင့် ဖွဲ့စည်းရေးကော်မတီဝင်ဖြစ်သော မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှူး ဒေါ်အိန်စာအုထွန်းက လမ်းညွှန်အမှာစကား ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင် များက လုပ်ငန်းအစီရင်ခံစာနှင့် ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းများကို ဖတ်ကြားကာ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များ ဖတ်ကြားတင်သွင်းခြင်းအပြင် ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များအား အတည်ပြု ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။  
အစည်းအဝေးသို့ မြို့နယ်အဆင့် ဖွဲ့စည်းရေးကော်မတီဝင်များဖြစ်သော မြို့နယ် သမဝါယမဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစုတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျိန်ကျေးရွာရှိ သမဝါယမအသင်း အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ အသင်းသားများနှင့် အသင်းသားကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



### ○ ကျော့ဖုံးမှ

- Rapid Antigen Diagnostic Test Kit များဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဆေးရုံကြီးများနှင့် မြို့နယ်များတွင် ဆက်လက်စစ်ဆေးလျက်ရှိပြီး အဆိုပါစစ်ဆေးမှုများတွင် အနံ့မရရှိသူများလည်း ပါဝင်ပါသည်။
- ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့သူများ၊ အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများနှင့် စောင့်ကြည့်လူနာများ၏ ဓာတ်ခွဲမူနာများအား ရယူစစ်ဆေးလျက်ရှိရာတွင် COVID-19 နေ့စဉ် စမ်းသပ်တွေ့ရှိရမှုနှုန်းမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်။ -

ပြည်သူ့စစ်ဆေးမှု နေ့စဉ်နှုန်း	၂၉-၁၁-၂၀	၃၀-၁၁-၂၀	၁-၁၂-၂၀	၂-၁၂-၂၀	၃-၁၂-၂၀	၄-၁၂-၂၀	၅-၁၂-၂၀	၆-၁၂-၂၀	၇-၁၂-၂၀	၈-၁၂-၂၀
စစ်ဆေးမှု	၂၈၉	၇၇	၇၈	၇၂	၆၂	၇၁	၆၆	၆၁	၆၆	၅၆

မှတ်ချက်။ COVID-19 စမ်းသပ်တွေ့ရှိရမှုနှုန်းမှာ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသည့်အရေအတွက်ပေါ်၌လည်း မူတည်နေပါသည်။ (၂၉-၁၁-၂၀) ရက်နေ့မှ (၈-၁၂-၂၀) ရက်နေ့အထိ နေ့စဉ်စစ်ဆေးသော ဓာတ်ခွဲမူနာအရေအတွက်မှာ အနည်းဆုံး (၁၅,၂၀) ခုမှ အများဆုံး(၂၃,၃၄၈) ခုအထိဖြစ်ပြီး ပျမ်းမျှအရေအတွက်မှာ (၁၉,၈၄၀)ခု ဖြစ်ပါသည်။

\* ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ညွှန်ကြားချက်များကို ယခုထက် ပိုမိုတိကျစွာ လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြမှသာလျှင် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှုန်း ကျဆင်းလာပါမည်။

### မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 လူနာဖြစ်ပွား၊ သေဆုံးမှုအခြေအနေ (၈-၁၂-၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

အသစ် (လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း)	ယခုအထိ စုစုပေါင်း
စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲမူနာ စုစုပေါင်း	(၂၃,၃၄၈) ဦး
COVID-19 ဆက်ခံအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း	(၁,၃၀၈) ဦး
သေဆုံးရသည့် စုစုပေါင်း	(၁၀,၇၂၆) ဦး
သေဆုံးမှု	(၁၃) ဦး

- ယနေ့ သေဆုံးသူ (၁၃) ဦးမှာ ပြည်သူ့ဆေးရုံများ၊ COVID-19 ရောဂါ ကုသရေးဌာနများနှင့် တပ်မတော်ဆေးရုံများမှဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့အနက် ရောဂါအခံရှိသူ (၁၇) ဦးပါဝင်ပါသည်။
  - တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများနှင့် ရန်ကုန်မြို့ရှိ COVID-19 ရောဂါ ကုသရေးဌာနများမှ ဆေးရုံဆင်းခွင့် ရရှိသူ စုစုပေါင်း (၁,၄၈၆) ဦးတွင်-
    - ပြည်သူ့ဆေးရုံများ (၆၉၁) ဦး
    - COVID-19 ရောဂါကုသရေးဌာနများ (ရန်ကုန်မြို့) (၇၉၅) ဦး ပါဝင်ပါသည်။
  - ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိရာနေရာများမှ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများအနက် Negative အဖြေထွက်ရှိခဲ့ပြီး နေအိမ်များတွင် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူ စုစုပေါင်း (၁,၀၆၉) ဦးတွင်-
    - Hotel Quarantine (၂၇၃) ဦး
    - Facility Quarantine (၆၆) ဦး
    - Community Based Facility Quarantine (၅၉၃) ဦး
    - Anosmia Center (၁၃၇) ဦး
- ပါဝင်ပြီး ၎င်းတို့အား နေအိမ်များတွင် အသွားအလာဆက်လက်ကန့်သတ်ထားရှိပါသည်။  
ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

### ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၁၅၃၇၃၆၈၀	၈၉၉၃၀၁၈	၂၉၀၈၁၆
၂။	အိန္ဒိယ	၉၇၀၅၀၀၅	၉၁၇၉၀၄၆	၁၄၁၀၀၅
၃။	ဘရာဇီး	၆၆၂၈၀၆၅	၅၈၀၁၀၆၇	၁၇၇၃၈၈
၄။	ရုရှား	၂၅၁၅၀၉၉	၁၉၈၁၅၆	၄၄၁၅၉
၅။	ပြင်သစ်	၂၂၉၅၉၀၈	၁၇၀၂၈၅	၅၅၅၂၁
၆။	အီတလီ	၁၇၄၂၅၅၇	၉၃၃၃၃၂	၆၀၆၀၆
၇။	ဗြိတိန်	၁၇၃၇၉၆၀	၈၈၈၈၈	၆၁၄၃၄
၈။	စပိန်	၁၇၁၅၇၀၀	၈၈၈၈၈	၄၆၆၄၆
၉။	အာဂျင်တီးနား	၁၄၆၆၃၀၉	၁၃၀၀၆၉၆	၃၉၈၈၈
၁၀။	ကိုလံဘီယာ	၁၃၇၇၁၀၀	၁၂၆၇၅၉၅	၃၇၉၉၅

### အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အင်ဒိုနီးရှား	၅၈၆၈၄၂	၄၈၃၄၉၇	၁၈၀၀၀
၂။	ဖိလစ်ပိုင်	၄၄၂၇၈၅	၄၀၈၇၉၀	၈၆၇၀
၃။	မြန်မာ	၁၀၁၇၃၉	၈၀၇၂၆	၂၁၅၁
၄။	မလေးရှား	၇၅၃၀၆	၆၄၀၅၆	၃၈၈
၅။	စင်ကာပူ	၅၈၂၈၅	၅၈၁၆၈	၂၉
၆။	ထိုင်း	၄၁၂၆	၃၈၇၄	၆၀
၇။	ဗီယက်နမ်	၁၃၇၇	၁၂၂၄	၃၅
၈။	ကမ္ဘောဒီးယား	၃၅၀	၃၀၇	၀
၉။	ဘရူနိုင်း	၁၅၂	၁၄၇	၃
၁၀။	လာအို	၄၁	၂၈	၀



## COVID-19 Call Center ကို နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ဖွင့်လှစ်ထား

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၈  
COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးတွင် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် COVID - 19 Call Center ကို ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ဆက်သွယ်ရေးဌာနကြားမှဦးစီးဌာနတို့ ညှိနှိုင်းမှုဖြင့် ဆက်သွယ်ရေးအော်ပရေတာ လေးခု Blue Ocean ကုမ္ပဏီတို့ ပူးပေါင်း၍ COVID-19 Call Center (ဖုန်းနံပါတ် ၂၀၁၉)အား ဧပြီ ၈ ရက်မှစ၍ နံနက် ၈ နာရီမှ ည ၈ နာရီအထိ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ယခုအခါ နေ့စဉ်နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ရန်ကုန်မြို့ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်း ၄၃ ဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်းမှ စေတနာ့ဝန်ထမ်းဆရာဝန် ၁၇ ဦး စုစုပေါင်း ၆၀ ဖြင့် ဖွင့်လှစ်ထားရှိပါသည်။



နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၈  
နိုင်ငံတကာခရီးသည်တင်လေယာဉ်များ ပျံသန်းမှုယာယီရပ်ဆိုင်းထားခြင်းကြောင့် ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ဆိုးလိမြို့ မြန်မာသံရုံးမှ စီစဉ်သည့် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေကြောင်း (MAI) ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်ဖြင့် ကိုရီးယား သမ္မတနိုင်ငံ အင်ချွန်းအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှတစ်ဆင့် ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့ရာ ယနေ့ ည ၇ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်တွင် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံမှ ၇၃ ဦး၊ ဆွစ်ဇာလန်မှ ၃ ဦး၊ အင်ဒိုနီးရှားမှ ၂ ဦး၊ တောင်အာဖရိကမှ ၁ ဦး၊ ဘယ်လ်ဂျီယံမှ ၃ ဦး၊ ကာတာမှ ၁ ဦး၊ ကနေဒါမှ ၁ ဦး၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုမှ ၁ ဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံသား စုစုပေါင်း ၉၃ ဦး လိုက်ပါခဲ့ကြသည်။  
၎င်းတို့ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိချိန်တွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး၊ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးရေး၊ သီးသန့်စီစဉ်ပေးသည့်

နေရာ/ သတ်မှတ်ဟိုတယ်များ၌ အသွားအလာကန့်သတ်မှု ခုနစ်ရက်နှင့် နေအိမ်တွင် အသွားအလာကန့်သတ်မှု ခုနစ်ရက် နေထိုင်စေရေးတို့ကို အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့တို့က သက်ဆိုင်ရာအခန်းကဏ္ဍအလိုက် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။  
ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ရန် Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီ၏လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများရှိ မြန်မာသံရုံးများနှင့် ပူးပေါင်းညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့ထိ ကိုရီးယား သမ္မတနိုင်ငံမှ ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ် ၃၄ ကြိမ် ပျံသန်းပြေးဆွဲပေးနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

## ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်



## နှစ်ဆန်းကို သစ်ဆန်းတဲ့ စိတ်တွေနဲ့ ရင်ဆိုင်နိုင်ဖို့ အားထုတ်ကြ



ကျွန်မတို့က တစ်ကမ္ဘာလုံးနဲ့ ယှဉ်ရမှာပါ။ ကိုဗစ်ရောဂါကို တကယ်ကားကွယ်ပေးနိုင်တဲ့ ကာကွယ်ဆေးရရှိနိုင်ရင် နိုင်ငံတွေက အားလုံးဝိုင်းပြီးတော့ ပြိုင်ပြီးတော့ ဝယ်ကြမယ်။ ကာကွယ်ဆေးသုံးပြီးပြီဆိုရင် စီးပွားရေးပြန်ပြီးတော့ နာလန်ထူဖို့အတွက် အားလုံးဝိုင်းပြီးတော့ ပြိုင်ကြမယ်။ ဒီပြိုင်တဲ့ အထဲမှာ။ ဒီပြိုင်ပွဲထဲမှာ ကျွန်မတို့က ဒီကမ္ဘာနဲ့ယှဉ်ပြီး ပြိုင်နေတဲ့ပွဲထဲမှာ ရှေ့ကိုရောက်ချင်တယ်ဆိုရင်တော့ အရင်းအမြစ်တွေ လိုပါတယ်။ လူသားအရင်းအမြစ်တွေ လိုပါတယ်။ ငွေအရင်းအမြစ်တွေ လိုပါတယ်။ ကျွန်မတို့ လူသားအရင်းအမြစ်တွေလည်း မလိုအပ်ဘဲနဲ့ မပြုန်းတီးရအောင်၊ ငွေအရင်းအမြစ်တွေလည်း မလိုအပ်ဘဲ မပြုန်းတီးရအောင် အားလုံးကနေပြီးတော့ ကိုဗစ်ရောဂါနဲ့ပတ်သက်တဲ့ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းတွေကို သေသေချာချာ လိုက်နာကြပါလို့ ကျွန်မအနေနဲ့ မေတ္တာရပ်ခံချင်ပါတယ်။ နှစ်ကလည်း ကုန်ခါနီးပြီဆိုတော့ ငြီးငွေ့တဲ့စိတ်တွေကိုလည်း ဒီနှစ်နဲ့ပဲ ထားပစ်ခဲ့ပြီးတော့ နှစ်ဆန်းကို သစ်ဆန်းတဲ့ စိတ်တွေနဲ့ ကျွန်မတို့ ရင်ဆိုင်နိုင်ဖို့အတွက် အားလုံးအားထုတ်ကြပါ။ ကျန်းမာ၊ ချမ်းသာအောင်နေကြပါ။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

(Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ၄-၁၂-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု နောက်ဆုံးအခြေအနေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူများသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

## COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၈-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ညနေ (၄:၀၀)နာရီ

(၇-၁၂-၂၀၂၀)ရက်နေ့အတွက် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၁,၂၇၆) ဦး၏ မြို့နယ်အလိုက် တွေ့ရှိရမှုအခြေအနေမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည် -

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်	မြို့နယ်	အတည်ပြု လူနာ (ဦးရေ)
၁။ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး		လှိုင်သာယာ*	၆၄
		ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)	၅၁
		မင်္ဂလာဒုံ	၄၆
		အင်းစိန်	၄၄
		မြောက်ဥက္ကလာပ	၄၂
		ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း)	၃၆
		သာကေတ	၃၃
		ကမာရွတ်	၂၈
		ရွှေပြည်သာ	၂၂
		ကာမဗွေ	၂၂
		သယံဇင်းကျွန်း	၁၉
		ဗိုလ်တထောင်	၁၉
		မရမ်းကုန်း*	၁၈
		ဇော်ဘီ	၁၇
		တောင်ဥက္ကလာပ	၁၇
		သန်လျင်	၁၂
		ထန်းတပင်	၁၂
		အလုံ	၁၀
		လှိုင်	၉
		မင်္ဂလာတောင်ညွန့်	၈
		ဒေါပုံ	၇
		တိုက်ကြီး*	၇
		ကျောက်တန်း	၇
		ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း)	၇
		ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း)	၇
		ဒလ	၇
		စမ်းချောင်း	၆
		ရန်ကင်း	၆
		လသာ	၆
		လမ်းမတော်	၅
		ဗဟန်း	၅
		ဆရမ်း	၄
		ဆိပ်ကြီးခရောင်တို	၄
		ပန်းဘဲတန်း	၃
		ကြည့်မြင်တိုင်	၃
		ဘိုးခွ	၃
လှည်းကူး	၂		
ခင်	၂		
ပုဇွန်တောင်	၁		
ကျောက်တံတား	၁		
တွဲတေး	၁		
<b>စုစုပေါင်း</b>			<b>၆၂၃</b>
	မဟာအောင်မြေ		၁၇၃
	ချမ်းအေးသာစင်		၅၉

၂။ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	အောင်မြေသာစံ	၅၆	
	အမရပူရ	၃၇	
	ပြည်ကြီးတံခွန်	၂၈	
	ချမ်းမြသာစည်	၂၅	
	ပုသိမ်ကြီး	၁၆	
	စဉ့်ကိုင်	၆	
	ငါးစူးစွန်း	၄	
	ဝမ်းတွင်း	၄	
	တံတားဦး	၃	
	မြစ်သား	၂	
	မိတ္ထီလာ	၂	
	မတ္တရာ	၂	
	ကျောက်ဆည်	၂	
	ပြင်ဦးလွင်	၁	
သာစည်	၁		
ကျောက်ပန်းတောင်း	၁		
ရမည်းသင်း	၁		
<b>စုစုပေါင်း</b>			<b>၃၅၃</b>
၃။ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	ပဲခူး	၄၁	
	ပေါ	၇	
	လက်ပံတန်း	၅	
	ကဝ	၄	
	သာယာဝတီ	၄	
	ပန်းတောင်း	၃	
	ပြည်	၂	
	ရွှေတောင်	၂	
	မင်းလှ	၁	
	နတ္ထလင်း	၁	
	အုတ်မို	၁	
	အုတ်တွင်း	၁	
	သနပ်ပင်	၁	
	<b>စုစုပေါင်း</b>		
၄။ မွန်ပြည်နယ်	မော်လမြိုင်	၂၆	
	သထုံ	၁၃	
	ပေါင်*	၆	
	ကျွန်းမရော	၃	
	ဖုဒုံ	၂	
	ချောင်းဆုံ	၁	
	ကျွန်းယု	၁	
<b>စုစုပေါင်း</b>			<b>၅၂</b>
၅။ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	မြောင်းမြ	၁၄	
	ဘိုကလေး	၁၂	
	ကျွန်းပျော်	၈	
	လမ္ဗညာ	၆	
	ပုသိမ်	၃	
	မအူပင်	၂	
	ဝါးခယ်မ	၂	
ရေကြည်	၂		
<b>စုစုပေါင်း</b>			<b>၄၉</b>
	တောင်ကုတ်	၁၇	
	မြေပုံ	၇	
	ပွဲ	၁	

၆။ ရခိုင်ပြည်နယ်	မင်းပြား	၁
	မြောက်ဦး	၁
	ရသေ့တောင်	၁
	စစ်တွေ	၁
	သံတွဲ	၁
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၅</b>
၇။ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	မကွေး	၁၁
	အောင်လံ	၂
	ဓမ္မာပင်	၂
	ရေဒဲးချောင်း	၂
	ရေစကြို	၂
	ဂန့်ဂေါ	၁
	မင်းဘူး	၁
	မင်းလှ	၁
	ပခုက္ကူ	၁
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၂၃</b>
၈။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	ရွှေဘို	၇
	မြင်းမူ	၅
	စစ်ကိုင်း	၄
	မုံရွာ	၃
	ကလေး	၂
	ဘုတလင်	၁
ဆားလင်းကြီး	၁	
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၂၃</b>
၉။ ရှမ်းပြည်နယ်	နမ့်ဆန်	၄
	တောင်ကြီး	၄
	ပင်လောင်း	၂
	ကျွန်းတုံ	၂
	နောင်ချို	၂
	မိုးမိတ်	၁
	မူဆယ်	၁
ကလေး	၁	
ရွာငါ	၁	
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၁၈</b>
၁၀။ ကချင်ပြည်နယ်	ဖားကန့်	၁၁
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၁၁</b>
၁၁။ ကရင်ပြည်နယ်	မြဝတီ	၄
	ကျောက်ရိတ်	၁
	ဘားအံ	၁
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၆</b>
၁၂။ ချင်း	ပလက်ဝ	၅
	တီးတိန်	၁
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၆</b>
၁၃။ နေပြည်တော်	ဓမ္မဿိရီ	၃
	ဓမ္မယုဒီရီ	၁
	လယ်ဝေး	၁
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၅</b>
၁၄။ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	မြိတ်	၂
	ကျွန်းစု	၁
	သရက်ချောင်း	၁
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၄</b>

(၇-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၁,၂၇၆) ဦး  
\* မြို့နယ်မှ (၄) ဦးသည် ပြည်ပနိုင်ငံမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသဖြင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိခြင်းဖြစ်ပါသည်။  
မှတ်ချက်။ (၇-၁၂-၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင် စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့သော ဓာတ်ခွဲ အတည်ပြုလူနာ (၁,၂၇၆) ဦးတွင် အနံ့မရရှိသူ (၄၇၀) ဦး ပါရှိပါသည်။  
ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန





## လွမ်းမောတသ အဆောင်နေကျောင်းသူဘဝ

### ပါမောက္ခ ဒေါက်တာခင်ခင်စန်း

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

အဆောင်ကြေး ၅၇ ကျပ်တွင် နံနက်ထမင်း၊ နေ့လယ် Tiffin တွင် လက်ဖက်ရည်၊ ကော်ဖီကြိုက်ရာ သောက်နိုင်ပြီး မုန့်တစ်မျိုးပါပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ တွဲကြသော သူငယ်ချင်းတစ်စု ဓာတ်ဘူးနှစ်ဘူးဖြင့် သုံးယောက်က လက်ဖက်ရည်၊ သုံးယောက်က ကော်ဖီ အသီးသီးထည့်၍ ညလယ်စာအဖြစ်စားသောက်ခဲ့ကြတာ မမေ့နိုင်စရာပါ။

၁၉၇၉ ခုနှစ် ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကောလိပ် အမှတ်(၂)အဖြစ် ဟာသံတတွင် ဖွင့်လှစ်သောအခါ ဇာတိမြေဖြစ်သဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့အား ရွှေ့ခဲ့ရပါသည်။ ၁၉၈၇ ခုနှစ်တွင် ကျွန်ုပ်တို့အား ပညာရေးအတွက် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်သို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ရပါသည်။ သီရိဆောင် တွင် Hall Tutor အဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရပါသည်။ ထိုစဉ်က အဆောင်မှူးမှာ ဥပဒေပညာဌာနမှ ဆရာမကြီး ဒေါ်သန်းနွဲ့ (ဒေါက်တာသန်းနွဲ့) ဖြစ်ပါသည်။

တက္ကသိုလ်၏ အမျိုးသမီး ကြီးသုံးကြီးအဆောင် တစ်ဆောင်ဖြစ်သော သီရိဆောင်ကို ၁၉၂၈ ခုနှစ်က တည်ဆောက်ထားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ကိုလိုနီခေတ် အငွေအသက်များဖြင့် အုတ်ကြွပ်မိုးကာ အနီရောင် ဆေးသုတ်ထားသည့် ယနေ့တိုင်ခိုင်ခံ့လှပခုံညားစွာဖြင့် တွေ့နေရပါသည်။ အမျိုးသမီးဆောင် ကြီးသုံးကြီးမှာ သီရိ၊ အင်းလျား၊ ရတနာဆောင်တို့ ဖြစ်ပါသည်။ သီရိ ဆောင်သည် ရှေးအခါက (သင်တန်းဆောင်)ဟု ခေါ်တွင်ခဲ့ ပါသည်။ ခြံဝင်းကျယ်ကြီးတွင် မရန်းပင်များ၊ ကံ့ကော်ပင် များဖြင့် အေးချမ်းသော အဆောင်ကြီး ဖြစ်ပါသည်။ ဂိတ်အဝင်ကံ့ကော်ပင်ကြီးမှာ အပွင့်ကြီးပြီး ပွင့်ဖတ် များမှာ ဘော်ငွေရောင်၊ ကြွေရောင်လွန်း၍ ဝတ်ဆံဝါဝါ များဖြင့် မွှေးကြိုင်လှပလှပါသည်။ အခြား ကံ့ကော်ပင်များ နှင့်မတူ ပွင့်ချိန်တွင် တစ်ဆောင်လုံး မွှေးပျံ့သင်းကြိုင် နေပါသည်။

ကျွန်မတို့ သီရိဆောင်သည် ကျောင်းသူ ၃၀၀ ခန့် ဆုံသော သုံးထပ်ဆောင် ဖြစ်သည်။ အောက်ထပ်တွင် Hall type အခန်းကျယ် A, B, C, D အခန်းများဖြစ်ပြီး ပထမနှစ် ကျောင်းသူများ ခြောက်ဦး၊ ရှစ်ဦး ခြေဆိုင်၊ ခေါင်းဆိုင်ထား၍ နေစေပါသည်။ မိဘရင်ခွင်မှ ခွဲခါစ စိတ်အားမငယ်စေရန် အဖော်များနှင့်ထားခြင်း သဘော ဖြစ်ပါသည်။

အလယ်ထပ်တွင် နှစ်ယောက်တစ်ခန်းထားရှိပြီး အပေါ်ထပ်တွင်လည်း နှစ်ယောက်ခန့်အပြင် တစ် ယောက်ခန့် အခန်းလေးခန်းခန့် ပါရှိပါသည်။ Hall Tutor apartment မှာ ရတနာ၊ အင်းလျားဆောင်များထက် ကျယ်ဝန်း၍ အတွင်းရေချိုးခန်း၊ Kitchen room မီးဖိုခန်းများ ပါရှိပါသည်။ အင်းလျားဆောင် အကောင်းဆုံး ဖြစ်ပါသည်။ မိသားစု များ ကောင်းစွာနေထိုင်နိုင်သော အခန်းကျယ်၊ ဧည့်ခန်း များ ပါရှိပါသည်။ ကျွန်မတို့ သီရိဆောင်သည် ရုပ်ရှင် များ တက္ကသိုလ်နေ့ကတ်ခံကားများ ရိုက်ကူးရာ “ပန်းတွေ နဲ့ ဝေ” ရုပ်ရှင်ကားသုံးကား ရိုက်ကူးခဲ့သော အဆောင်ကြီး ဖြစ်ပါ သည်။ ဒါရိုက်တာမောင်ဝဏ္ဏ၏ “ပန်းတွေနဲ့ ဝေ”၊ ဒါရိုက်တာ မောင်တင်ဦး၏ “ပန်းတွေနဲ့ ဝေ”၊ ဇာတ်ဆောင် မင်းသား၊ မင်းသမီးများသာ ပြောင်းသွားသည်။ ဒါရိုက်တာ သုံးဦး၏ လက်ရာများက ကောင်းမွန်လှသဖြင့် ဇာတ်ကား တိုင်း ပေါက်ခဲ့ပါသည်။

**သင်ယူရာ နယ်မြေတစ်ခုဖြစ်**  
ကျွန်မတို့ အဆောင်နည်းပြတာဝန်ထမ်းဆောင်စဉ် အဆောင်စည်းကမ်းများကို တစ်ပြည်လုံးရှိ အဆောင်များ နှင့် တစ်ပြေးညီချမှတ်ပြီး ကျောင်းသူများကို လုပ်ငန်းခွင် မဝင်မီ စည်းကမ်းတကျ လေ့ကျင့်ပေးရာ၊ ပေါင်းသင်း ဆက်ဆံရေး ချောမောပြေပြစ်စေရန် သင်ယူရာ နယ်မြေ တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ၈၈ အရေးအခင်းနောက်ပိုင်း အစိုးရ အဆောင်များ နှစ်အတန်ကြာပိတ်ထား၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အဆောင်နေခွင့်မပေးခဲ့သဖြင့် ယခင် အဆောင် Hostel Life ကို သိစေလိုသဖြင့် တင်ပြခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ကျွန်မတို့ သီရိဆောင်အကြောင်းရေးလျှင် အဆောင်နေ့စောင့် “ဂိုရမ်း” ကြီးအကြောင်းလည်းပါမူ ပြည့်စုံမည် ထင်ပါသည်။ အိန္ဒိယနွယ်ဖွား ဂိုရမ်းကြီးသည် သူတို့ ရိုးရာ ဝတ်စားဆင်ယင်မှုအတိုင်း အဖြူရောင် ဒိုတီဝတ်စုံဖြင့် နံနက် ၄ နာရီစားဖိုဆောင်ဝန်ထမ်းများဖြင့် အဆောင်ဝင်၍ ညနေ ၅ နာရီခွဲမှ ပြန်လေ့ရှိပါသည်။ စာတစ်လုံးမှ မတတ်သော်လည်း ကျောင်းသူများက

သူ့လက်မှတ်ကို လက်ထပ် သင်ပေးထားသဖြင့် နေ့စဉ် ဝန်ထမ်းအလုပ်ဆင်းတက် စာရင်းတွင် နေ့စဉ်အဆင်း အတက် မှန်ကန်စွာ လက်မှတ်ထိုးနိုင်ပါသည်။ ညနေ ဧည့်တွေ့ချိန် (Parlour) တွင် Register စာအုပ်တွင် တွေ့မည့်သူ နာမည်၊ တွေ့လိုသူနာမည်၊ အခန်းနံပါတ်တို့ကို ဖြည့်စွက်ရေးသွင်းရပါသည်။ ဂိုရမ်းက တွေ့လိုသူများ အခန်းနံပါတ်အလိုက် စာအုပ်ကိုကိုင်၍ အထပ်သုံးထပ်လုံး တစ်ခန်းဝင်တစ်ခန်းထွက် အကြောင်းကြားရပါသည်။ မတွေ့လိုပါက မှတ်ချက်တွင် ကြက်ခြေ ခတ်ပြီး တွေ့လို ပါက အမှန်ဖြစ်၍ ဖြည့်သွင်းပေးလိုက်ကြပါသည်။ တချို့ကလည်း ညနေ Roll Call အပြီးတွင် ကျောင်းသူများ ဘယ်အခန်း ဘယ်သူ့ကို ဘယ်သူ့လာတွေ့ သည်၊ Parlour အချိန်မီ ခရီးလွန်သူများလည်း ၎င်းတို့ထံ ဘယ်သူလာတွေ့ သည်ဆိုတာ သိရှိကြပါသည်။ ကျောင်းသူများသဘာဝ ငြင်းကြဲခုံကြွ နောက်ပြောင်ကြံနှင့် ပျော်စရာကြီးပါ။ Parlour ချိန် ဝရန်တာမှ ဆင်းတွေ့မည့်သူမရှိလည်း ခေါင်းငိုက်စိုက် ပြန်သွားကြသောသူများကို Nickname (နောက်ပြောင်နံမည်) များဖြင့် အော်ဟစ်နောက်ပြောင် ကြပါသည်။ သီရိဆောင်ညနေခင်းများတွင် နေ့စဉ် ဆည်းဆာည့် ဂျပ်ဆင်အဆောက်အအုံ အရိပ်၊ အဆောက် အအုံ မြက်ခင်းဆောင်တစ်လျှောက်တွင် ကျောင်းသားများ ထိုင်၍ အဆောင်သူအလှပဂေးများကို ငေးမောနေကြသော

## တက္ကသိုလ်၏ အမျိုးသမီး ကြီးသုံးကြီး အဆောင်တစ်ဆောင်ဖြစ်သော သီရိဆောင်ကို ၁၉၂၈ ခုနှစ်က တည်ဆောက်ထားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ကိုလိုနီ ခေတ် အငွေအသက်များဖြင့် အုတ်ကြွပ်မိုးကာ အနီရောင်ဆေးသုတ်ထားသည့် ယနေ့တိုင်ခိုင်ခံ့လှပ ခုံညားစွာဖြင့် တွေ့နေရပါသည်။ အမျိုးသမီးဆောင် ကြီးသုံးကြီးမှာ သီရိ၊ အင်းလျား၊ ရတနာဆောင်တို့ဖြစ်။

ကျောင်းသားများဖြင့် ပြည့်နှက်နေပါ သည်။ တနင်္ဂနွေနေ့ များတွင် Church လာတက်ကြသော ပရိသတ်များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ခရစ်ယာန်လူငယ်များ၏ ဓမ္မဇာတိ၊ စန္ဒရာသီများ ငြိမ်ညောင်းစွာဖြင့် ညနေခင်း ဆည်းဆာအလှများသည် သစ်လွင်တောက်ပလျက် ရှိခဲ့ပါသည်။ လွမ်းမောစရာများပါပေ။

**ညအခါတေးသံသာများ**  
“မောင့်သီရိမေ၊ အဆောင်သူ” တေးသံသာများဖြင့် ရာသီအလိုက် မိုးရွာ၊ နေပူ၊ နှင်းမှုန်များကြား ပျော်ဖြေ တင်ဆက်ကြသည်။ အဆောင်နှစ်ပတ်လည် Dinner များ မောင်နှမအဆောင်အလိုက် နှစ်စဉ်ပျော်ရွှင်စွာ၊ ကြီးကျယ်စွာ ကျင်းပခဲ့ကြပါသည်။ သီရိဆောင်သည် ဥပဒေကျောင်းသူ အများစုဖြစ်သဖြင့် မောင်နှမ အဆောင်အဖြစ်၊ ရွှေတိုဆောင်၊ ဒဂုံဆောင်တို့ဖြင့် မောင်နှမဆောင် ထားလေ့ရှိကြပါသည်။ ညအခါ ပြည်လမ်းဘက်ခြမ်း မာလာဆောင်ရှေ့လမ်း တွင်လည်း ညခင်းတေးဆိုသူများ အလှည့်ကျ ဖြေပျော် ကြသည်မှာ ညခင်းလေ့ရှိပုံ တိတ်ဆိတ်သော ညချမ်း အခါတွင် ဂီတသံ၊ မယ်ဒလင်သံများဖြင့် ငြိမ်ညောင်းစွာ စီးမျောခံစားသီဆိုနေကြမှုများကို အဆောင်နေသူများမှာ သိစားနိုင်ကြပါသည်။

ယခုလို တက္ကသိုလ်ကြီး ရာပြည့်ကာလတွင် အမိ တက္ကသိုလ် အမှတ်တရများက ရေးရပြောရလျှင် ကုန်နိုင်အံ့ မထင်ပေ။ ကျွန်မ သီရိဆောင်မှ စစ်တွေတက္ကသိုလ်သို့ ၁၉၉၃ ခုနှစ်တွင် ပြောင်းရွှေ့ရသောအခါ စစ်တွေဒီဂရီ ကောလိပ် “စောပြည့်ညို” အဆောင်တွင် အဆောင်မှူး အဖြစ် တာဝန်ယူရပြန်ပါသည်။ ဒီအခါတွင်တော့ ၈၈ အရေးအခင်းအပြီးဖြစ်၍ Hostel fee မှာ ကျပ် ၄၅၀ ဖြစ်ပါသည်။ ထိုစဉ်ကအထိ အခမ်းကုန်ခြောက်ပစ္စည်းများ အစိုးရက ထောက်ပံ့ဆဲဖြစ်ပါသည်။ ကျောင်းသူများအတွက် Refund ငွေများလည်း ပြန်လည်ထုတ်ပေးခဲ့ရပါသည်။ အဆောင်စည်းမျဉ်းအရ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ဦးရေ အလိုက် စားဖိုဆောင်အတွက် တစ်နေ့လျှင် တစ်ဦးကို ဆီတစ်ကျပ်သားနှုန်း ထုတ်ယူသုံးစွဲခွင့်ရှိရာ ရခိုင် တိုင်းရင်းသားများမှာ ဆီအစားနည်းသူများ ဖြစ်သဖြင့် ကျွန်မတို့အဆောင်မှူး၊ အဆောင်နည်းပြများ တိုင်ပင်၍ ဆီလျှော့ထုတ်ပေးပြီး အပိုဆီများကို နေ့စဉ်သီးခြား စုဆောင်း၍ ပြန်လည်ရောင်းချကာ ၎င်းဝင်ငွေများဖြင့်

လစဉ် Dinner အသေးစားများ ကျွေးမွေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။ မိမိအဆောင် အစီအစဉ်ဖြင့် အကောင်းဆုံးဆောင်ရွက် နိုင်ခဲ့ကြပါသည်။ ကောင်းကောင်းလည်း ကျွေးမွေးနိုင်ပြီး ကျောင်းပိတ်ရက်များတွင်လည်း အဆောင် Refund ငွေများ ပိုမိုထုတ်ပေးနိုင်သဖြင့် အိမ်အပြန်ကျောင်းသူများ ပျော်ရွှင် နေတာများလည်း သတိရမှတ်တမ်းတင်မိပါသည်။

ထိုစဉ်က ကျွန်မ၏ Hall Tutor များမှာ ဒေါ်မြတ်ခိုင် (Dr. မမြတ်ခိုင်) သင်္ချာဌာန ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး (ငြိမ်း)၊ ဒေါ်ချယ်ရီသန်း (Dr. ချယ်ရီသန်း) ရူပဗေဒဌာန၊ ဒေါ်သက် သက်မာ (Dr. သက်သက်မာ) မြန်မာစာပါမောက္ခ (ငြိမ်း) နှင့် ဒေါ်နှင်းမာလွင် ပထဝီဝင်ဌာနတို့ဖြစ်ပါသည်။

**ရခိုင်ရိုးရာ ငါးပိချက်**  
တစ်နေ့သောအခါ ဒေါ်ချယ်ရီသန်းဂျူတီအပတ်၊ နံနက်ပိုင်းစား စားဖိုဆောင်မှ အသံကျယ်ကြီးဖြင့် ကျွန်မကို အော်ခေါ်နေသဖြင့် အမြန်ဆင်းသွားရာ ပြဿနာမှာ ဈေးဝယ် ပြန်လာသော ကျောင်းသူလေးဦး၊ စားဖိုမှူးနှင့် ဒေါ်ချယ်ရီသန်း အပြန်အလှန် ပြောဆိုနေကြသော ပြဿနာ ဖြစ်သည်။ ဆန်ကောကြီးနှစ်ချပ်အပြည့် ငရုတ်သီးစိမ်း များ၊ ပလာတူးငါးများဖြစ်ရာ ထိုနေ့က ဈေးတာဝန်ကျ ကျောင်းသူက ရခိုင်ငါးပိချက်ချက်ပြီး ပလာတူးငါးကျော်မည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ဆန်ကောနှစ်ချပ် ငရုတ်သီးစိမ်းများအကုန် ငါးပိချက်ချက်မှာဖြစ်ကြောင်း

ကော်ရစ်တာအမှောင်ရိပ်မှာ ထိုင်နေခြင်းမှ အခန်းတွင်း သို့ အမြန်ကိုယ်စီပြန်ဝင်ပြီး စာဖတ်ချင်ယောင် ဆောင်ခြင်းပါ။

သူတို့အချင်းချင်း ချိတ်ဆက်လုပ်ထားပြီး ကျွန်မ အခန်းကိုလည်း ညွှန်ပြထားခြင်းပါပဲ။ တစ်ခါတစ်ရံ မိုးသည်းသည်းထဲတွင် သီချင်းသံ၊ ဂီတသံ မပျောက် သီဆိုနေသဖြင့် မိုးထဲလေထဲ အအေးပတ်ကုန်ကြမှာ စိုးလို့ ကျွန်မတို့ထင်မိ၍ တံခါးဖွင့်ကြည့်သောအခါ သစ်ရိပ်အောက်ကားတစ်စီး ရပ်ထားပါသည်။ အဆိုတော် အောင်နိုင်တို့အဖွဲ့ TownAce ကားဖြင့် လာရောက်ဆိုခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ကျောင်းသူလေးများ ပြန်ပြောမှ သိရပါသည်။

ရတနာဆောင်မှ လှိုင်နယ်မြေအင်ကြင်းဆောင်သို့ ကျွန်မအဆောင်နည်းပြတာဝန်ဖြင့် ရောက်ရှိခဲ့ရပြန်ပါ သည်။ အင်ကြင်းဆောင်သည် (၅) ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်း ကျင်းပစဉ် အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပရသောအခါ အားကစားသမားများ နေထိုင်ရန် ဆောက်လုပ်ခဲ့သော အဆောင်များဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ တစ်ယောက် ခန်းများဖြစ်ပြီး Birthroom-attachment ဖြစ်သဖြင့် နေထိုင်ရတာ Privacy ရှိ၍ ကျောင်းသူများ နှစ်သက်ကြ ပါသည်။ ထိုစဉ်က အဆောင် Dinner ညတွင် သူတို့၏ ဆရာကြီး L ဂျောက်ကြီးအား သီချင်းဆိုရန် Request လုပ်ကြပါသည်။ ထိုစဉ်က ပါမောက္ခချုပ်မှာ ဆရာကြီး ရောဘတ်ထွန်းမောင်ဖြစ်ရာ ဆရာကြီးက “ဆရာ ....ကျွန်တော်သင့်တော်ပါမလား” ဟု ခွင့်တောင်းရာ ဆရာကြီးက ခွင့်ပြုသဖြင့် လူငယ်လေးအလား RC Stage ခုံပေါ်အပြေးတက်သွားပြီး တီးဝိုင်းနှင့်ညီကာ ပရက်စ် စလေ၏ More Than I Can Say သီချင်းကို အောင်မြင် သောအသံဖြင့် သီဆိုဖြေပျော်ရာ ခန်းမဆောင်တစ်ခုလုံး လက်ခုပ်သံတဖြောင်းဖြောင်းဖြင့် အားပေးကြပါသည်။ ကျောင်းသားကျောင်းသူများက ဆရာကြီးကို ဂုဏ်ပြု ပန်းကုံးများ၊ ငွေသားများ တက်ရောက်ချီးမြှင့်ကြရာ အင်မတန်ပျော်ရွှင်စရာ ကောင်းပါသည်။ ယခုတော့ ဆရာကြီးလည်း ကွယ်လွန်ခဲ့ပါပြီ။

**နိုင်ငံတကာတွင် ဂုဏ်ဆောင်နိုင်ခဲ့**

ကျွန်မ၏ ကျောင်းသူဘဝမှသည် ဆရာမဘဝ တစ်လျှောက် အဆောင်များတွင် ကျောင်းသူဘဝ၊ ဆရာမအဖြစ် (Hall Tutor) အဆောင်မှူးတာဝန် အသီးသီးထမ်းဆောင်ခဲ့ရာ တွေ့ကြုံမှတ်သားလွန်းစရာ တမ်းတစရာများကား ကုန်နိုင်ဖွယ်ရာမရှိပါပေ။ ယခုအခါ အငြိမ်းစားဘဝရောက်ပြီး တက္ကသိုလ်ရာပြည့်ကို မိလိုက် ရသဖြင့် ကျွန်မရတနာသုံးခုကို ကြိုခွဲရတာ ဂုဏ်ယူမိပါသည်။ အထက်တန်းကျောင်းသူဘဝ အစီအစဉ်အစည်းများ၏ အပြောများ၊ အကြားများဖြင့် ကြိုခွဲရသော တက္ကသိုလ် ကြီး၏ ရွှေရတနာ ဆရာမဘဝဖြင့် ထဲထဲဝင်ဝင် ကြိုခွဲရသော စိန်ရတနာဘဝ၊ ယခုအငြိမ်းစားဘဝတွင် ကြိုရသည့် ရာပြည့်တက္ကသိုလ်ကြီး၏ လွမ်းမောတမ်းတစရာများ၊ ရင်တွင်းခံစားမှုများက ကုန်နိုင်အံ့မထင်ပါ။ အမိ တက္ကသိုလ်ကြီးမှ အဆောင်နေ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များမှ မွေးထုတ်ပေးသော ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၊ ဦးသန်း တို့မှသည် နယ်ပယ်စုံ ထင်ရှားကျော်ကြားသော ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၊ ပညာရှင်ကြီးများ၊ ဦးဖေမောင်တင်၊ ဦးဘ၊ သခင်ကိုယ်တော်စိုး၊ ဆရာမင်းသုဝဏ်၊ ဆရာ ဇော်ဂျီ၊ သန်းဖေမြင့်အစရှိသည့် မြောက်မြားစွာသော အနုပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်၊ အသိပညာရှင်များကို မွေးထုတ်ပေးပါသည်။ စစ်ပြီးခေတ်နှင့် စစ်တွင်းကာလ အာရှတစ်ခွင် လှပခုံညားသော နိုင်ငံတကာ အဆင့်မီ အောက်စဖို့ဒ်တက္ကသိုလ်၊ ကိန်းဘရစ်ချ်တက္ကသိုလ်တို့၏ စံနှုန်းထားအတိုင်း တည်ဆောက်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သော အမိတက္ကသိုလ်ကြီးသည် ယခုရာပြည့်တိုင်ခဲ့ပေပြီ။

ဗိုလ်ချုပ်တို့ ကျောင်းသားဘဝကတည်းက လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုအတွက် မကြောက်မရွံ့ ထဲထဲ ဝင်ဝင် စွန့်စားခဲ့သဖြင့် ဗိုလ်ချုပ်တို့မစားဘဲစွန့်၍ ယနေ့ ကျွန်မတို့ မစွန့်ဘဲစားနေရသော အေးချမ်းသောဘဝ ကိုယုံမြေကိုယ်ရေ ကိုယုံအနုပညာဖြင့် နိုင်ငံတကာ အလယ် ထည်ထည်ဝါဝါ ရပ်တည်နိုင်ခဲ့ပါပြီ။ အမိ တက္ကသိုလ်ကြီး၏ သားကောင်းများက နိုင်ငံတကာတွင် ဂုဏ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ကြသည်မှာ မျက်မှောက်ကာလတိုင် ဖြစ်ပါသည်။

အမိတက္ကသိုလ်ကြီး ရာပြည့်မှသည် နှစ်ပေါင်း ရှည်ကြာ တည်တံ့သက်တော်ရှည်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်တောင်းရင်း ရာပြည့်သဘင်အား ဂုဏ်ပြုလိုက် ရပါသည်။ ။





# Stay at Home အစီအစဉ်တွင် အကျုံးဝင်သော စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ လုပ်ငန်းဌာနများရှိ အလုပ်သမား၊ ဝန်ထမ်းများအား လူမှုဖူလုံရေးထောက်ပံ့ငွေများ ဆက်လက်ခွင့်ပြုထုတ်ပေးလျက်ရှိ

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

၁၄-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့မှ ၂-၁၂-၂၀၂၀ ရက်နေ့အထိ လူမှုဖူလုံရေးထောက်ပံ့ငွေ ၄၀% ဆက်လက် ခွင့်ပြုထုတ်ပေးခဲ့သည့် စက်ရုံ/အလုပ်ရုံ/အလုပ်ဌာနများစာရင်း

စဉ်	အလုပ်ဌာနအမှတ်	စက်ရုံ/အလုပ်ရုံ/အလုပ်ဌာန အမည်	အလုပ်သမား ဦးရေ	ထောက်ပံ့ငွေ (ကျပ်)
၁၄၈	17001.31.5.2.39	Myan Shwe Pyi Tractors Ltd	၁၃	၁,၃၁၆,၉၆၀.၀၀
၁၄၉	17001.31.6.2.8	Kabar Win	၆	၃၄၅,၆၀၀.၀၀
၁၅၀	17001.31.6.2.11	ဒေါ်မာမာစော်အုန်းဆံ ကြိုးကွပ်လုပ်ငန်း	၅	၁၃၀,၈၀၀.၀၀
၁၅၁	17001.31.6.2.12	ရွှေစံကောင်း Fashion Mart	၆	၂၁၆,၀၀၀.၀၀
၁၅၂	17001.31.6.2.13	ရွှေပြည်တန်ဆားစက်	၉	၃၂၄,၀၀၀.၀၀
၁၅၃	17001.31.6.2.17	Technoland	၈	၄၈၀,၀၀၀.၀၀
၁၅၄	17001.31.6.2.26	TENTAC အထည်ချုပ်	၃၅	၂,၀၁၆,၀၀၀.၀၀
၁၅၅	17001.31.7.2.2	The First Motel	၁၀	၅၅၆,၀၀၀.၀၀
၁၅၆	17001.31.7.2.6	Swen Hotel	၉	၂၄၇,၇၂၀.၀၀
၁၅၇	17001.31.7.2.7	Gandamar Ballroom	၂၈	၁,၈၆၀,၀၀၀.၀၀
၁၅၈	17001.31.7.2.17	သရဖူမိုးမြင့် ကုမ္ပဏီလီမိတက်	၅	၂၅၀,၀၀၀.၀၀
၁၅၉	17001.31.8.2.7	စိန်ရတနာဆားစက်	၅	၁၈၀,၀၀၀.၀၀
၁၆၀	17001.31.8.2.10	ဟိုတယ်လွန်ကန်	၂၅	၁,၄၄၇,၂၀၀.၀၀
၁၆၁	13001.37.1.2.21	ဧကမ္ဘာသစ်အချောထည်	၅	၁၇၁,၂၀၀.၀၀
၁၆၂	13001.37.1.2.173	ပတ္တမြားသင်္ဘောကျင်း	၁	၃၂,၀၀၀.၀၀
၁၆၃	13001.37.6.2.21	Mya Htike	၁၇	၁,၀၂၂,၀၀၀.၀၀
၁၆၄	13001.37.8.2.42	You and Me Solution Group	၄၄	၂,၈၄၈,၀၀၀.၀၀
၁၆၅	13007.312.4.2.2	PWR Fashion	၁၇၅၁	၁၀၁,၂၃၂,၀၀၀.၀၀
၁၆၆	13007.312.4.2.45	King A Limited	၁၀၃	၆,၁၂၀,၀၀၀.၀၀
၁၆၇	13007.312.4.2.52	Golden Pollen	၄၁	၂,၀၉၃,၉၂၀.၀၀
၁၆၈	13007.312.5.2.5	Myanmar Sumec Win Win	၂၅၃၂	၁၃၆,၁၄၉,၄၄၀.၀၀
၁၆၉	13007.312.5.2.8	GMT Garment	၆၄၂	၃၅,၇၆၃,၈၄၀.၀၀
၁၇၀	13007.312.5.2.31	RHINO Plastic	၆၇	၄,၀၄၃,၆၄၀.၀၀
၁၇၁	13007.312.5.2.34	CHINA PALETTE	၇၈၇	၄,၃၃၉,၅၂၀.၀၀
၁၇၂	13007.312.5.2.47	GTIG HUBO Co.,Ltd	၁,၃၂၂	၇၁,၀၃၀,၄၀၀.၀၀
၁၇၃	13007.312.5.2.51	National Paper Industry Co., Ltd	၁၀၇	၆,၀၀၀,၀၀၀.၀၀
၁၇၄	13007.312.5.2.53	Modern Era Handbags Co.,Ltd	၄၂၉	၂၅,၀၉၄,၄၀၀.၀၀
၁၇၅	13007.312.5.2.55	Proven Polyworld Co.,Ltd.	၁၀၁	၇,၆၃၀,၀၀၀.၀၀
၁၇၆	13007.312.6.2.24	Straight Success	၂၆၁	၁၅,၃၄၅,၆၀၀.၀၀
၁၇၇	13007.312.6.2.39	ZM & Associate	၉	၅၆၀,၈၀၀.၀၀
၁၇၈	13007.312.6.2.43	Honor Apparel Co.,Ltd	၇၇၂	၄၅,၀၃၃,၁၃၅.၆၀
၁၇၉	13007.312.6.2.44	Jin Dinh Steel Structural	၁၈	၁,၃၄၈,၈၀၀.၀၀
၁၈၀	13007.312.6.2.55	YAKEDA MYANMAR	၃၇၄	၂၁,၅၄၂,၄၀၀.၀၀
၁၈၁	13007.312.7.2.11	Myanmar Benevolence Group	၁၀	၅၈၈,၀၀၀.၀၀
၁၈၂	13007.312.7.2.17	Myanmar Golden Era Handbags Co;Ltd	၁၈၃	၁၀,၆၄၈,၀၀၀.၀၀
၁၈၃	13007.312.7.2.67	GY SEN	၁,၀၅၁	၄၈,၂၅၅,၂၀၀.၀၀
၁၈၄	13007.312.7.2.76	ROSMAN CO.,LTD	၁၆၄	၈,၆၁၀,၉၂၀.၀၀
၁၈၅	13007.312.8.2.19	နေရွှေလင်းကုမ္ပဏီ	၃၈၀	၁၉,၆၃၄,၃၈၀.၀၀
၁၈၆	13007.312.8.2.46	Imperial Fortune	၇	၄၀၃,၂၀၀.၀၀
၁၈၇	13008.313.1.2.423	MINGTEX (Myanmar)-1	၂,၃၂၄	၉၂,၅၇၇,၆၀၀.၀၀
၁၈၈	13008.313.2.2.174	Convenience Prosperity	၁၆၁	၁၈,၈၇၉,၂၀၀.၀၀
၁၈၉	13008.313.2.2.179	မေခေစက္ကန့်လုပ်ငန်း	၉၇	၅,၆၂၇,၅၂၀.၀၀
၁၉၀	13008.313.3.2.101	Myanmar Liang Yi Da Co., Ltd	၈၀၁	၄၆,၃၂၄,၈၀၀.၀၀
၁၉၁	13008.313.4.2.71	EVASteel	၄၀	၂,၃၄၀,၀၀၀.၀၀
၁၉၂	13008.313.7.2.80	Winning Way Co. Ltd	၅၅	၄,၆၇၄,၀၀၀.၀၀
၁၉၃	13008.313.7.2.98	SHUNRONG Garment Myanmar Co.,Ltd	၂၄၁	၁၂,၆၂၃,၁၆၀.၀၀
၁၉၄	13008.313.7.2.105	Fcs Inspection Myanmar	၇၈	၄,၂၉၃,၂၀၀.၀၀
၁၉၅	13008.313.8.2.25	HYATT KNITWEAR CO.,LTD	၁၀၆	၆,၃၆၄,၈၀၀.၀၀
၁၉၆	13008.313.8.2.66	Alland Fashion Limited	၂၀၃	၁၀,၀၈၄,၈၀၀.၀၀
၁၉၇	13009.34.1.2.103	နီဘယ်လင်း စက္ကန့်	၅	၆၀,၀၀၀.၀၀
၁၉၈	13009.34.1.2.233	အောင်ညီနောင်ပြုကုမ္ပဏီ	၆	၆၂,၄၀၀.၀၀
၁၉၉	13009.34.1.2.316	သက်တံ့ရောင်တည်းခိုခန်း	၃	၄၂,၀၀၀.၀၀

၂၀၀	13009.34.1.2.385	အောင်မြင်သိန်း ဂျပန်ကား	၆	၁၂၀,၀၀၀.၀၀
၂၀၁	13009.34.2.2.18	Century Drangon (CD Intertrade)	၅	၅၀၀,၀၀၀.၀၀
၂၀၂	13009.34.4.2.162	California Skin & Spa	၇	၃၀၂,၄၀၀.၀၀
၂၀၃	13009.34.6.2.55	ထွန်းမြတ်အောင်ကုမ္ပဏီ	၁၁	၉၀၀,၀၀၀.၀၀
၂၀၄	13009.34.6.2.125	Hla Ais & Marine Services Co.Ltd	၃	၁၂၉,၆၀၀.၀၀
၂၀၅	13009.34.7.2.128	Great Mountain Co.,Ltd	၈	၆၆၆,၀၀၀.၀၀
၂၀၆	13009.34.7.2.138	OV Solar Myanmar Co.,Ltd	၁၅	၁,၅၂၀,၀၀၀.၀၀
၂၀၇	13018.31.1.2.12	မေတ္တာမိုး ပုံနှိပ်တိုက်	၁၁	၆၃၃,၆၀၀.၀၀
၂၀၈	13018.31.1.2.33	ဦးကြည်ဝင်း (ဦးအစေ့ထုတ်လုပ်ငန်း)	၅၈	၃,၃၄၀,၈၀၀.၀၀
၂၀၉	13018.31.1.2.76	Standard International	၁၆	၉၂၀,၆၀၀.၀၀
၂၁၀	13018.31.1.2.82	Su Zar Wint Htet Co.,Ltd	၃၆	၂,၀၈၆,၀၀၀.၀၀
၂၁၁	13018.31.1.2.184	မြို့ကျော်ကုမ္ပဏီ	၁၀	၅၅၆,၀၀၀.၀၀
၂၁၂	13018.31.1.2.234	Super Soe Co,Ltd	၄	၁၂၈,၀၀၀.၀၀
၂၁၃	13018.31.1.2.360	မြသနန်းဆွဲ	၂	၅၆,၀၀၀.၀၀
၂၁၄	13018.31.1.2.386	မျိုးတင်ဆွေဘောင်းဘီ	၃	၉၆,၀၀၀.၀၀
၂၁၅	13018.31.1.2.436	Cosmic Power	၁၀	၅၅၆,၀၀၀.၀၀
၂၁၆	13018.31.1.2.439	စိန်ကိုလုံး ပလပ်စတစ်	၁၁	၆၄၀,၀၀၀.၀၀
၂၁၇	13018.31.1.2.440	စိန်လေးလုံး ပလပ်စတစ်	၁၈	၁,၀၅၇,၆၀၀.၀၀
၂၁၈	13018.31.1.2.473	မြန်မာမဏ္ဍိုင်	၅၉	၃,၃၉၈,၄၀၀.၀၀
၂၁၉	13018.31.2.2.13	Phool အထည်ချုပ်	၄၃	၂,၄၇၆,၈၀၀.၀၀
၂၂၀	13018.31.2.2.104	ဦးဌေးအောင် ပလပ်စတစ်	၃၉	၂,၃၉၆,၀၀၀.၀၀
၂၂၁	13018.31.2.2.118	Phoenix General Electrical	၁၀	၅၅၆,၀၀၀.၀၀
၂၂၂	13018.31.2.2.155	Joyful စာအုပ်ချုပ်လုပ်ငန်း	၆	၁၉၂,၀၀၀.၀၀
၂၂၃	13018.31.2.2.192	Aung Fiber Glass	၁၀	၅၅၆,၀၀၀.၀၀
၂၂၄	13018.31.2.2.231	Atelier E&M International Co,Ltd	၇၀	၄,၀၃၂,၀၀၀.၀၀
၂၂၅	13018.31.3.2.120	VANAM Co,Ltd	၁၄	၈၀၆,၄၀၀.၀၀
၂၂၆	13018.31.3.2.139	Four Diamond Pvc ကော်ဇောလုပ်ငန်း	၉	၅၂၄,၈၀၀.၀၀
၂၂၇	13018.31.2.2.136	ရွှေနန်းပါကင်ကြိုး	၈၃	၄,၈၄၃,၂၀၀.၀၀
၂၂၈	13018.31.4.2.132	ရွှေပြည်နန်း ကုမ္ပဏီလီမိတက်	၁၀၈	၆,၂၈၂,၄၀၀.၀၀
၂၂၉	13018.31.7.2.11	Rongson (Myanmar) Co,Ltd	၅၂၁	၃၀,၁၅၆,၄၀၀.၀၀
၂၃၀	13018.31.7.2.38	Prolab Analytical Laboratory(Myanmar Innovation Group of Limited)	၃	၃၂၀,၀၀၀.၀၀
၂၃၁	13018.31.7.2.64	AEAS Trading Co,Ltd	၂၃	၂,၀၆၄,၀၆၆.၄၀
၂၃၂	13018.31.7.2.72	Envirogreen Manufacturing Co.,Ltd	၁၆	၁,၃၆၀,၀၀၀.၀၀
၂၃၃	13018.31.8.2.21	Samanea Yangon Development Limited	၅၄	၄,၉၄၀,၀၀၀.၀၀
၂၃၄	13019.32.1.2.340	General Enterprises	၂,၃၈၇	၁၃၇,၄၇၀,၀၀၀.၀၀
၂၃၅	13019.32.2.2.203	SUJIN Co.,Ltd	၂၁၀	၁၀,၃၁၀,၄၀၀.၀၀
၂၃၆	13019.32.3.2.125	Grand Enterprises	၁,၅၄၅	၈၈,၉၇၀,၈၈၀.၀၀
၂၃၇	13019.32.6.2.100	General Enterprises(K)	၆၈၉	၃,၉၆၆,၄၀၀.၀၀
၂၃၈	13019.32.8.2.29	Outskin Sportwear Myanmar Ltd	၃၅	၂,၁၆၈,၈၄၄.၀၀
၂၃၉	13023.314.8.2.19	Sports Engineering And Recreation Asia (Myanmar )Ltd	၁၀	၁,၀၂၀,၀၀၀.၀၀
၂၄၀	13033.35.1.2.29	American Vision	၉	၅၁၈,၄၀၀.၀၀
၂၄၁	13033.35.1.2.517	အောင်ကမ္ဘာအထည်စက်	၉	၃၆၀,၀၀၀.၀၀
၂၄၂	13033.35.1.2.648	Phee International Shipping Myanmar Ltd.	၄၂	၄,၈၀၆,၀၀၀.၀၀
၂၄၃	13033.35.1.2.650	Myanmar Total Logistics Limited	၂၄	၂,၈၀၈,၀၀၀.၀၀
၂၄၄	13033.35.1.2.749	ရွှေသစ္စာအကြံပေးနှင့် ဝန်ဆောင်မှု ကုမ္ပဏီလီမိတက်	၉	၄၃၂,၀၀၀.၀၀
၂၄၅	13033.35.2.2.12	Myanmar Shipping Services Co., Ltd.	၁၈	၂,၁၃၆,၀၀၀.၀၀
၂၄၆	13033.35.2.2.118	Container Management Agencies Ltd.	၇	၈၄၀,၀၀၀.၀၀
၂၄၇	13033.35.2.2.119	Indochina Shipping Agencies Ltd.	၁၁	၁,၃၀၆,၀၀၀.၀၀
၂၄၈	13033.35.2.2.121	OV Logistics Myanmar Ltd.	၄၃	၅,၁၅၆,၀၀၀.၀၀
၂၄၉	13033.35.2.2.162	Hotel Platinum	၁၀	၆၂၅,၈၀၀.၀၀
၂၅၀	13033.310.1.2.31	သဇင် မိတ္တူကူးလုပ်ငန်း	၁၃	၇၄၈,၈၀၀.၀၀
၂၅၁	13033.35.3.2.129	NYK Silverbird Auto Logistics Ltd.	၄၁	၄,၈၄၀,၀၀၀.၀၀
၂၅၂	13033.35.5.2.56	Asian Tigers Mobility Ltd.	၁၄	၁,၆၈၀,၀၀၀.၀၀

၂၅၃	13033.35.5.2.77	Phee Central Limited	၂၅	၂,၄၆၀,၀၀၀.၀၀
၂၅၄	13033.36.1.2.352	မိတ်ဆွေကြီး ပုံနှိပ်တိုက်	၂	၈၆,၄၀၀.၀၀
၂၅၅	13033.36.1.2.389	ဒဂုံသမဝါယမစတိုး ၂၄	၃	၁၉၆,၆၀၀.၀၀
၂၅၆	13033.36.1.2.454	ယန္တရားရောင်းဝယ်ရေး	၁၄	၈၁၁,၂၀၀.၀၀
၂၅၇	13033.36.1.2.487	ဘေဘာ ဖက်ရှင်	၇	၃၀၂,၄၀၀.၀၀
၂၅၈	13033.36.1.2.515	Golden New Idea	၉	၅၂၀,၈၀၀.၀၀
၂၅၉	13033.36.1.2.540	အာရှ မျက်မှန်	၁	၄၃၂,၀၀၀.၀၀
၂၆၀	13033.36.1.2.552	ရွှေတိုက် တိုင်ကပ်နာရီ ရောင်းဝယ်ရေး	၂၃	၁,၃၂၄,၈၀၀.၀၀
၂၆၁	13033.36.1.2.718	ဒဂုံအထွေထွေစီးပွားရေး	၅	၂၁၆,၀၀၀.၀၀
၂၆၂	13033.36.1.2.815	MGL လျှပ်စစ်	၅	၂၁၆,၀၀၀.၀၀
၂၆၃	13033.36.3.2.100	Santa Fe Mobility Services	၄	၄၈၀,၀၀၀.၀၀
၂၆၄	13033.36.4.2.101	HHT International	၈	၇၂၀,၀၀၀.၀၀
၂၆၅	13033.36.6.2.2	Performance Auto International	၂၆	၁,၆၈၉,၆၀၀.၀၀
၂၆၆	13033.36.7.2.74	Ashro Agriculture Company Limited	၁	၁၂၀,၀၀၀.၀၀
၂၆၇	13033.36.8.2.12	Myanmar Shwe Tech Co.,Ltd	၁၆	၁,၁၆၀,၀၀၀.၀၀
၂၆၈	13033.310.1.2.41	ရွှေသစ်ခွင်မိတ်ကပ်	၁၂	၆၉၁,၂၀၀.၀၀
၂၆၉	13033.310.1.2.154	Tunn Star Co.,Ltd	၇၄	၅,၀၈၅,၆၀၀.၀၀
၂၇၀	13033.310.1.2.188	ဝင်းသီဟိုကုမ္ပဏီ	၇	၃၇၉,၂၀၀.၀၀
၂၇၁	13033.310.1.2.447	မောင်ဆောင်း အပ်ချုပ်ဆိုင်	၂	၈၆,၄၀၀.၀၀
၂၇၂	13033.310.1.2.636	PANORAMA HOTEL	၆၂	၂,၂၉၀,၀၀၀.၀၀
၂၇၃	13033.310.3.2.174	ကနုတ်ပန်း Design House	၁	၆၀,၀၀၀.၀၀
၂၇၄	13033.310.5.2.109	Success World Co.,Ltd	၂၂	၉၅၀,၄၀၀.၀၀
၂၇၅	13033.310.6.2.47	Holy Dragon Co.,Ltd	၂၄	၂,၄၆၆,၈၀၀.၀၀
၂၇၆	13033.310.6.2.61	UCS MYANMAR CO., LTD.	၆	၇၂၀,၀၀၀.၀၀
၂၇၇	13033.310.6.2.94	Panaust Services (Myanmar) Company Limited	၁၂	၁,၄၄၀,၀၀၀.၀၀
၂၇၈	13037.39.2.2.189	Shwe Taung Development Co., Ltd. (Engineering & Construction Business Sector)	၅၄၀	၄,၂၃၃,၂၇၃.၆၀
၂၇၉	13041.33.1.2.320	Asia Petroleum	၂၉	၂,၀၆၉,၆၀၀.၀၀
၂၈၀	13041.38.1.2.345	အောင်မြန်မာတက္ကသိုလ် လေ့ရှိ ကုမ္ပဏီလီမိတက် (အရောင်းပြုခန်း)	၅	၄၂၄,၀၀၀.၀၀
၂၈၁	13041.38.3.2.1	Wint & Partners Legal Services Ltd	၁၀	၁,၁၄၈,၀၀၀.၀၀
၂၈၂	13041.38.2.2.281	Information Matrix	၁၉၆	၂၂,၀၄၃,၂၀၀.၀၀
၂၈၃	13041.38.3.2.123	Green Pest Management Co.Ltd	၂၄	၁,၈၂၀,၀၀၀.၀၀
၂၈၄	13041.38.7.2.53	April Myanmar Co.,Ltd	၆	၃၈၀,၀၀၀.၀၀
၂၈၅	13041.38.7.2.188	Titan Cleaning & Hygiene Services Co.,Ltd	၂၇	၁,၈၄၈,၀၀၀.၀၀
၂၈၆	13041.38.8.2.70	Kiyomi Co.,Ltd	၁၀	၇၁၂,၀၀၀.၀၀
၂၈၇	17001.31.8.2.9	Viettel Construction Myanmar	၁၈	၁,၆၇၀,



## ကိုဗစ် - ၁၉ အကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး/အဖြေ အစီအစဉ်

မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက် ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် ထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့သည့် ကိုဗစ် - ၁၉ အကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး / အဖြေ အစီအစဉ်ကို ပြည်သူများသိရှိနိုင်ရန်အတွက် ပြန်လည်ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

### ထက်လျှံ

**အစီအစဉ်မှာ။** ။ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံတွေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဖြစ်ပွားနေတဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဟာ အသက်ရှူလမ်းကြောင်းကနေတစ်ဆင့် ကူးစက်တဲ့ရောဂါ ဖြစ်တာကြောင့် ပြည်သူတွေအနေနဲ့ လူစုလူဝေးတွေ ရှောင်တာတွေနဲ့ အပြင်ထွက်တဲ့အခါ Mask ကို စနစ်တကျ မဖြစ်မနေတပ်ဆင်သွားဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး/အဖြေ အစီအစဉ်တွင် ဒေါက်တာသန်းဝင်း၊ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာလှိုင်မြဝင်း၊ ဒေါက်တာကြည်စိုးတို့ ပါဝင်ဖြေကြားဆွေးနွေးစဉ်။

ဒါ့အပြင် အရာဝတ္ထုတစ်ခုခုကို ကိုင်တွယ်ပြီးတဲ့ အခါတိုင်းမှာ လက်ကိုဆပ်ပြာနဲ့ ရေအသုံးပြုပြီး အနည်းဆုံးစက္ကန့် ၂၀ ကြာအောင် ဆေးကြောပေးဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ဆပ်ပြာနဲ့ရေ အလွယ်တကူ မရရှိနိုင်တဲ့နေရာမှာ အယ်လ်ကိုဟော ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းပါဝင်တဲ့ လက်သန့်စင်ဆေးရည်ကို အသုံးပြုဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

အပတ်စဉ်တင်ဆက်ပေးနေတဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ အကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး/အဖြေ အစီအစဉ်မှာ ပြည်သူတွေ သိရှိလိုတဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနဲ့ပတ်သက်တဲ့ အကြောင်းအရာတွေကို ပါမောက္ခကြီးတွေ၊ သမားတော်ကြီးတွေနဲ့ ပညာရှင်တွေက ဆွေးနွေးတင်ပြပေးနေတာဖြစ်ပါတယ်။ အခုတစ်ပတ်မှာ ဒေါက်တာသန်းဝင်း [ဆေတ္တညွန့်ကြားရေးမှူးချုပ်(ငြိမ်း)]၊ နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ ကူညီပံ့ပိုးအားဖြည့်ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ဝင်၊ ပါမောက္ခဒေါက်တာလှိုင်မြဝင်း [အထူးကုသမားတော်ကြီး(ဆေးပညာ)]၊ ဆေးတက္ကသိုလ်-၁ (ရန်ကုန်)၊ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန]တို့နဲ့အတူ ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသူအဖြစ် ဒေါက်တာကြည်စိုး [ဆေးရုံအုပ်ကြီး၊ မြောက်ဥက္ကလာပဆေးရုံကြီး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန] က ဆွေးနွေးတင်ပြပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပထမဦးဆုံးအနေနဲ့ ဒေါက်တာကြည်စိုးက ဆွေးနွေးပေးဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ဦးဆောင်ဆောင်ရွက်နေတဲ့ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းတွေနဲ့လည်း အလှမ်းဝေးပြီး လွတ်နေတာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါက တစ်အချက်ပါ။

နံပါတ် ၂ အချက်က ဒီရောဂါကူးစက်ခံရသူတွေရဲ့ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းဟာ ရောဂါလက္ခဏာတွေ ပေါ်လာပါတယ်။ ပေါ်လာပြီးတဲ့အခါ သက်ဆိုင်ရာ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းတွေကို ရောက်လာတဲ့ အချိန်ကျမှသာလျှင် တာဝန်ရှိသူတွေက သံသယလူနာအဖြစ် သတ်မှတ်ကာ သီးခြားခွဲထားပြီး လိုအပ်တဲ့ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းတွေကို ဆောင်ရွက်တဲ့ အတွက်ကြောင့် ဒီလူနာတွေဟာ ကျန်းမာရေးဌာနကို စရောက်တဲ့အချိန်မှ ထိန်းချုပ်တဲ့ လုပ်ငန်းတွေနဲ့ စတင်ထိတွေ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီရောဂါရဲ့ ကူးစက်ပုံအနေအထားအရ ရောဂါလက္ခဏာ မပေါ်ခင် နှစ်ရက် / သုံးရက်၊ ရောဂါလက္ခဏာပေါ်ပြီး ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းတွေ မလာခင်မှာ ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းတွေနဲ့ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းတွေကို သူ မသုံးဘူးဆိုရင် တခြားသူကို ကူးစက်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနှစ်နေရာမှာ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းတွေက အားဖြည့်ဆောင်ရွက်ဖို့ လိုနေတယ်ဆိုတာ နည်းပညာရှင်ထောင့်ကနေ မြင်ရပါတယ်။

**ဒေါက်တာကြည်စိုး။** ။ ယနေ့ အမေး/အဖြေကဏ္ဍမှာ ဒေါက်တာသန်းဝင်းကို မူဝါဒနဲ့ မဟာဗျူဟာပိုင်းဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပေးဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ **ဒေါက်တာသန်းဝင်း။** ။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ လက်ခံရရှိထားတဲ့မေးခွန်းတွေကို စုစည်းခြုံငုံပြီး ဖြေကြားသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါအနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံကို ရောက်ရှိလာတာ ကိုးလရှိပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ အပြင်းအထန်ကူးစက်ပျံ့နှံ့နေတဲ့ ဒုတိယလှိုင်းရဲ့ဒဏ်ကို ခံစားနေရတာကလည်း ယနေ့ဆိုရင် သုံးလထဲကို ရောက်လာပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

လက်ရှိအခြေအနေအရ စာတံခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း ၉၉၀၀၀ ဖြစ်ပြီး တစ်သိန်းနီးနီးကို ရောက်ရှိနေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ သေဆုံးသူအနေနဲ့ ၂၀၀၀ ကျော်သွားပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါဟာ အချိန်တိုအတွင်းမှာ နိုင်ငံရဲ့အဓိက ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ပြဿနာ တစ်ခုဖြစ်လာပါတယ်။ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနကလည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစတင် ဖြစ်ပွားတဲ့ အချိန်ကတည်းက သက်ဆိုင်ရာ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းတွေ အားလုံးနဲ့ပူးပေါင်းပြီး ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေး လုပ်ငန်းတွေကို ဆောင်ရွက်လာပါတယ်။

#### ပညာရှင်တွေက ထောက်ပြထား

အဓိက ရောဂါပိုးမပြတ်ကူးစက်နေတဲ့ လူတွေကနေ တစ်ဆင့် ပြည်သူလူထုထဲမှာ ကူးစက်နေတဲ့ ဆိုးကျိုးတွေကို ကျွန်တော်တို့အားလုံးက နေ့စဉ်မြင်တွေ့ခံစားနေရတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါက ဘာကိုပြလိုဆိုင်ရင် နေ့စဉ်စာတံခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၁၀၀၀ ကနေ ၁၅၀၀ အတွင်း တွေ့ရှိနေတာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို ၁၀၀၀ ကနေ ၁၅၀၀ အတွင်း တွေ့ရှိနေတာကလည်း ရက်အတော်ကြာနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို နေ့စဉ် ကိုဗစ်-၁၉ လူနာသစ် ၁၀၀၀ လောက်သာ ရောက်လာတယ်ဆိုရင် ဒီလူနာတွေကို ကုသပေးနေတဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ အထူးကုဌာနတွေနဲ့ ဆေးရုံတွေမှာရှိတဲ့ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းတွေအတွက် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးဖြစ်လာပြီး မနိုင်ဝန်ကို ထမ်းနေသလိုဖြစ်နေတဲ့အခါ လူနာတွေကို အရည်အသွေးပြည့်ဝတဲ့ ပြုစုစောင့်ရှောက်မှုပေးဖို့တွေ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် သေဆုံးမှုနှုန်းကိုလျှော့ချဖို့ လုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာ အခက်အခဲတွေ ကြီးကြီးမားမား တွေ့နေရတယ်ဆိုတာကို ပညာရှင်တွေက ထောက်ပြထားပါတယ်။

**ကူးစက်သွားနိုင်**  
ဒုတိယလှိုင်းရဲ့ ဖြစ်ပွားသေဆုံးမှု အခြေအနေတွေ၊ လုပ်ငန်းတွေဆောင်ရွက်နေတဲ့အပေါ်မှာ နည်းပညာရှင်ထောင့်က သုံးသပ်ကြည့်မယ်ဆိုရင် အချို့နေရာတွေမှာ လိုအပ်ချက်တွေ၊ အားနည်းချက်တွေ၊ ဖြည့်ဆည်းဖို့ လိုအပ်နေတဲ့ရရှိနေတာကို မြင်တွေ့ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ နံပါတ် ၁ အနေနဲ့ ရောဂါ ရဲ့သဘော သဘာဝအရ ဒီရောဂါကို ကူးစက်ခံရပြီဆိုရင် ကူးစက်ခံရတဲ့လူရဲ့ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းဟာ ဘာရောဂါလက္ခဏာမှ မပြပါဘူး။ ရောဂါလက္ခဏာပြရင် နှာစေးမယ်၊ ချောင်းဆိုးမယ် ဒီလောက်နဲ့ ပျောက်သွားပြီး သူတို့က လူတွေကြားထဲမှာ လူကောင်းသဖွယ် သွားလာနေထိုင်ကြမယ်။ အဲဒီလိုသွားလာတဲ့အခါ အကာအကွယ်ပစ္စည်းတွေ၊ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းတွေကို မသုံးဘူးဆိုရင် အနီးအနားမှာရှိတဲ့ သူတွေကို ကူးစက်သွားနိုင်ပါတယ်။

ကျန်းမာရေးဌာန၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေနဲ့ မထိတွေ့ဘဲ ဖြစ်နေတဲ့နေရာတွေမှာ ကူးစက်မှုတွေကို ကာကွယ်ဖို့ အဓိက ဆောင်ရွက်ဖို့ အလွန်လိုအပ်ပါတယ်။ ကျန်းမာရေးဌာနတွေနဲ့ အလှမ်းဝေးနေတဲ့အခါ ကာကွယ်ဆေးကလည်း မပေါ်သေးဘူးဆိုတဲ့အခါ အားကိုးစရာ အနေနဲ့ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားတဲ့ တစ်ကိုယ်ရေကာကွယ်ရေး နည်းလမ်းတွေကို လိုက်နာဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ စဖြစ်ကတည်းက ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနက

ဒီရောဂါလက္ခဏာ မပြတဲ့အုပ်စုဟာ ကျန်းမာရေးဌာနကို လာစရာမရှိပါဘူး။ ရောဂါလက္ခဏာမရှိတော့ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေနဲ့ မတွေ့တဲ့အတွက်ကြောင့်

ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းတွေကို သတ်မှတ်ထုတ်ပြန်ပြီး ကျန်းမာရေး ပညာပေးလုပ်ငန်းတွေကို အခုထိ ဆောင်ရွက်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

အခုနောက်ပိုင်းမှာ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ ဒီကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းတွေထဲက အဓိက ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းတစ်ခုအဖြစ် Mask တပ်ဆင်ရေး လုပ်ရားမှုကို ဆောင်ရွက်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ အဓိက ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းကို အားထည့်ပြီး ဆောင်ရွက်နေချိန်မှာ ကျန်တဲ့နည်းလမ်းတွေကို တစ်ပြိုင်တည်း ကျင့်သုံးဖို့ တိုက်တွန်းဆော်ပြနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ်ကူးစက်ရောဂါမဆို ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းတွေ လုပ်တဲ့အခါမှာ အခုလိုပဲ အဓိကကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းကို ရွေးလေ့ရွေးထရှိပါတယ်။ ဒီကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းတွေက ရိုးရှင်းလွယ်ကူရမယ်၊ နည်းပညာ အထောက်အပံ့ မပါဘူး၊ ဘာပစ္စည်းမှ မလိုဘူး၊ လူတိုင်း လိုက်လုပ်နိုင်ရမယ်၊ နားလည်နိုင်ရမယ်၊ တတ်နိုင်တဲ့စရိတ်ဖြစ်ရမယ်၊ ထိရောက်မှုလည်း ရှိရမယ် အဲဒါတွေအပေါ်မှာ မူတည်ပြီး အဓိက နည်းပညာအနေနဲ့ ရွေးချယ်ပြီး ကူးစက်ရောဂါ နှိမ်နင်းရေးလုပ်ငန်းတွေကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက လွန်ခဲ့တဲ့ အပတ်တွေကစပြီး ကူးစက်မှုအလွန်များတဲ့ ဈေးတွေမှာ Face Shield နဲ့ Mask တပ်ဆင်ရေးလုပ်ရားမှုကို တစ်နိုင်လုံးမှာ အကြီးအကျယ်ဆောင်ရွက်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုတပ်ဆင်ခြင်းက ဘယ်လောက်အထိ ကာကွယ်နိုင်သလဲဆိုရင် ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း မကာကွယ်နိုင်သော်လည်း အထောက်အထားတွေအရ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းနီးပါး ကာကွယ်နိုင်တဲ့ နည်းလမ်းဖြစ်တာကို ဖော်ပြထားပါတယ်။

#### အများကြီးထိရောက်

ရပ်ရွာတစ်ခု၊ မြို့နယ်တစ်ခုမှာ လူတွေအားလုံးက မျက်နှာအကာအကွယ်မတပ်ဘူးဆိုရင် ကူးစက်နိုင်ခြေက ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းအထက်မှာ ရှိပါတယ်။ သဘောက တွေ့တာနဲ့ ကူးမှာဖြစ်ပါတယ်။ တကယ်လို့ Mask မတပ်တဲ့ လူတွေထဲက ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းတစ်ဝက် တပ်ဆင်လိုက်တာနဲ့ ကူးစက်မှု ဖြစ်နိုင်ခြေကို ၇၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၃ ပုံ ၂ ပုံ လျှော့ချနိုင်ပါတယ်။ ရောဂါကူးစက်မှုအနေနဲ့ လူတစ်ဝက် Mask တပ်လိုက်တာနဲ့ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်း ကျန်မှာဖြစ်ပါတယ်။ လူတွေအားလုံးရဲ့ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းက Mask တပ်လာပြီဆိုရင် ရောဂါကူးစက်မှု ရာခိုင်နှုန်းက အလွန်နိမ့်သွားပါတယ်။ ၁ ရာခိုင်နှုန်းကနေ ၂ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ကျဆင်းသွားပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အဲဒီနေရာမှာ တခြားနည်းလမ်းတစ်ခုဖြစ်တဲ့ လူအများနဲ့ ခြောက်ပေခွာပြီးတွေ့ဆုံတဲ့ နည်းလမ်းကိုပါ ပူးတွဲပြီး ကျင့်သုံးမယ်ဆိုရင် ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း အပြည့်လုံးဝ၊ လုံးဝ ကာကွယ်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် Mask တပ်ဆင်ခြင်း နည်းလမ်းက အများကြီးထိရောက်ပါတယ်လို့ ကျွန်တော်အနေနဲ့ ပြောကြားလိုပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့လက ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့အနေနဲ့ နိုင်ငံတွေမှာရှိတဲ့ ပြည်သူတွေအားလုံးက Mask ကို ၉၀

ရာခိုင်နှုန်းကျော်တပ်မယ်ဆိုရင် ယနေ့တစ်နိုင်ငံကနေ တစ်နိုင်ငံကို သွားလာခွင့်ပိတ်ထားတာ အကုန်လုံးကို လုပ်စရာမလိုဘဲ ဒါတစ်ခုတည်းနဲ့တင် ကိုဗစ်ရောဂါကို ထိန်းချုပ်နိုင်တယ်ဆိုပြီး Mask ရဲ့ အသုံးဝင်ပုံကို ထုတ်ဖော်ကြေညာထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့အားလုံးအနေနဲ့ ဒုတိယလှိုင်းရဲ့ ရိုက်ခတ်မှုဒဏ်ကြောင့် ရက်တွေလည်း ကြာလာပြီဆိုတော့ စိတ်တွေလည်း ပင်ပန်းလာပြီ၊ လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေး အခက်အခဲတွေလည်း ရင်ဆိုင်နေရတဲ့အတွက် လက်ငင်းလိုအပ်တာက ဒီဒုတိယလှိုင်းရဲ့ ပြင်းထန်တဲ့ ကူးစက်မှုကို ရပ်တန့်သွားအောင် ထိန်းချုပ်နိုင်ဖို့ လုပ်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒါကတော့ စောစောက ကျွန်တော်ပြောခဲ့တဲ့ နည်းလမ်းဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော့်အနေနဲ့ အားလုံးကို တိုက်တွန်းချင်တာက မည်သူမဆို ဘယ်အချိန်မှာဖြစ်ဖြစ် ဘယ်ကိစ္စသွားသွား အပြင်ထွက်တိုင်း Mask တပ်ပါ။ ကိုယ်တိုင်လည်း Mask တပ်ပါ။ ကိုယ့်မိသားစုကိုလည်း အပြင်ထွက်တိုင်း Mask တပ်ဖို့ တိုက်တွန်းစည်းရုံးပေးပါ။ ကိုယ့်ရဲ့ မိတ်ဆွေ အသိုက်အဝန်းမှာလည်း အပြင်ထွက်တိုင်း Mask တပ်ဖို့ကို တိုက်တွန်းစည်းရုံးပေးဖို့ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ မေတ္တာရပ်ခံရင်း ဖြေကြားမှုကို နှိုးဆော်ပါ။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ **ဒေါက်တာကြည်စိုး။** ။ ပါမောက္ခဒေါက်တာလှိုင်မြဝင်းအနေနဲ့ Clinical ပိုင်းဆိုင်ရာ တွေကို ဖြေကြားပေးဖို့ မေတ္တာရပ်ခံပါတယ်။

**ပါမောက္ခဒေါက်တာလှိုင်မြဝင်း။** ။ ယနေ့လက်ခံရရှိတဲ့ မေးခွန်းတွေ အားလုံးကို ခြုံငုံသုံးသပ်ပြီး ဖြေကြားလိုပါတယ်။ မေးခွန်းတွေ ရဲ့သဘောသဘာဝ၊ တူညီတဲ့ဦးတည်ချက်က ကိုဗစ်ရောဂါ ဖြစ်ပွားပြီးတဲ့အခါ ဆက်လက်ရင်ဆိုင်နေရတဲ့ နောက်ဆက်တွဲ အခြေအနေတွေကို အားလုံးက စိတ်ပူတဲ့ အတွက် မေးကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဆေးပညာရှင်တွေဟာ ကိုဗစ်ရောဂါနဲ့ တစ်နှစ်နီးပါးလောက် တစ်ကမ္ဘာလုံးမှာ တိုက်ပွဲဝင်နေကြရပါတယ်။ အဲဒီတော့ ဒီလူနာတွေကို ကုသရင်း၊ အသက်ကယ်ရင်းနဲ့ တစ်ဖက်ကလည်း ဒီရောဂါကအသစ်ဆိုတော့ ဆေးပညာရှင်တွေဟာ လက်လှမ်းမီသလောက် လေ့လာစူးစမ်းမှုတွေ၊ သုတေသနတွေ ဆက်လုပ်နေကြပါတယ်။ အခုလည်း ဆေးရုံကနေ ပျောက်ကင်းပြီး အိမ်ကို ပြန်ရောက်သွားတဲ့ သူတွေကို ဆက်လက်ပြီး Follow up လုပ်ပါတယ်။

အဲဒီအချိန်ကာလတွေမှာ ဆက်လက်စောင့်ရှောက်ပြီး သူတို့ရဲ့ အခြေအနေတွေ၊ ခံစားမှုတွေကို အမြဲတမ်းမေးမြန်းရင်းနဲ့ တစ်ကမ္ဘာလုံးမှာရှိတဲ့ နိုင်ငံအသီးသီးက စစ်ဆေးမှုတွေ၊ တွေ့ရှိချက်တွေအရ ကိုဗစ်ရောဂါဟာ ပထမလတ်တလောတော့ အဖြစ်နည်းနေတယ်ဆိုသော်လည်း ပျောက်ကင်းသွားတဲ့သူတွေမှာ ဆက်လက်ပြီး ရောဂါလက္ခဏာတွေ တွေ့နေရပါတယ်။ ဒါကို ဆေးပညာဝေါဟာရအရ Long Covid Syndromes လို့ခေါ်ပါတယ်။

ဒီနေ့မေးထားတဲ့ မေးခွန်းရင်အများစုရဲ့ ဆန္ဒ၊ သိချင်တာတွေဟာ ဒီအထဲမှာသွားပြီး အကျိုးဝင်နေပါတယ်။ Long Covid Syndromes ကို ခွဲခြားပြီးကြည့်တဲ့အခါ အုပ်စုကြီးလေးခုကို တွေ့ရပါတယ်။ ပထမဦးဆုံးအုပ်စုက ဒီရောဂါဖြစ်ပြီး ပျောက်သွားလို့ အိမ်ပြန်ရောက်တဲ့အခါ အဆုတ်နဲ့နှလုံးမှာ လက္ခဏာတွေကို ခံစားနေရတယ်။ ဒီနေ့မေးခွန်းရင်တွေ မေးထားတဲ့အထဲမှာလည်း ပါပါတယ်။ ပြန်သွားပြီးတဲ့အခါ ရင်တုန်တာ၊ အသက်ရှူမဝတာ၊ မောတာ၊ ချောင်းဆိုးတာတွေစသဖြင့် အဲဒါတွေ ခံစားနေရပါတယ်။

ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီးမှာဆိုရင် ပြန်လည်ပျောက်ကင်းသွားတဲ့သူတွေကို Follow up ပြန်လည်ကြည့်ရှုတဲ့အခါ ဒီပြဿနာတွေကို တော်တော်များများ ပြောကြပါတယ်။ အဲဒါကတော့ ပထမဦးဆုံးအုပ်စုဖြစ်ပါတယ်။ သူတို့ဟာ စဖြစ်တုန်းက ဝိုင်းရပ်စ်တွေဟာ အဆုတ်ရဲ့ လေအိတ်တွေ၊ နှလုံးကြွက်သားတွေကို ထိခိုက်ခဲ့တဲ့အတွက် အခုနောက်ပိုင်းမှာ သူဟာ သက်သာသွားသော်လည်း ဒီလက္ခဏာတွေ ဆက်လက်ခံစားနေရတာဖြစ်ပါတယ်။



### ရန်ကုန်-မန္တလေးရထားလမ်းတွင် ပြေးဆွဲမည့် ရထားတွဲအသစ်များ ၂၀၂၃ ခုနှစ်နောက်ပိုင်းတွင် ဆက်တိုက်ရောက်ရှိမည်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၈  
ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရက တရားဝင်ဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (Official Development Assistance, ODA) အရ မြန်မာနိုင်ငံကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ ပံ့ပိုးကူညီထားပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့မီးရထားနှင့် ပူးပေါင်းကာ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည့် ရန်ကုန်မြို့ပတ်ရထားလမ်းနှင့် ရန်ကုန်-မန္တလေးရထားလမ်းတွဲတွင် ပြေးဆွဲအသုံးပြုရန် လျာထားသည့် ရထားတွဲအသစ် ၂၄၆ တွဲကို မြန်မာနိုင်ငံသို့ ၂၀၂၃ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၅ ခုနှစ်အတွင်း ဆက်တိုက်ပေးပို့သွားရန် စီစဉ်ထားကြောင်း ဂျပန်နိုင်ငံအခြေစိုက် မစ်ဆူတိုရီကုမ္ပဏီက ယနေ့ ကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ရထားတွဲများသည် အမြင့်ဆုံးမြန်နှုန်း တစ်နာရီလျှင် ၆၀ ကီလိုမီတာဖြင့် ပြေးဆွဲပြီး မြို့ပတ်ရထားလမ်းတစ်ပတ် ပြေးဆွဲချိန်သည် လက်ရှိ မိနစ် ၁၇၀ ခန့် ကြာမြင့်သော်လည်း စီမံကိန်းအရ မိနစ် ၁၀၀ ခန့်အထိ လျှော့ချနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရန်ကုန်-မန္တလေးရထားလမ်းတွင် ပြေးဆွဲမည့် ရထားတွဲများသည် အမြင့်ဆုံးမြန်နှုန်း တစ်နာရီလျှင် ၁၀၀ ကီလိုမီတာဖြင့် ပြေးဆွဲမည်ဖြစ်ပြီး ရန်ကုန်မြို့တော်နေပြည်တော်ကို ဖြတ်သန်း၍ ဒုတိယစီးပွားရေးမြို့တော် မန္တလေးမြို့အထိ ၆၂၀ ကီလိုမီတာခန့်ရှည်လျားသော မြန်မာနိုင်ငံ၏ အဓိကရထားလမ်းကြောင်းကို ပြေးဆွဲမည်ဖြစ်သည်။

ထို့အပြင် လက်ရှိ ကြာမြင့်ချိန်ဖြစ်သော ပြေးဆွဲချိန် ၁၅ နာရီခန့်ကို စီမံကိန်းအရ ၈ နာရီခန့်အထိ အချိန်ကြာမြင့်မှုကို လျှော့ချနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

အဆိုပါရထားတွဲများ ပြေးဆွဲခြင်းဖြင့် ပြည်သူများ၏ သွားလာရေးအဆင်ပြေချောမွေ့ကာ မြန်မာနိုင်ငံစီးပွားရေးသက်ဝင်လှုပ်ရှားလာစေရေးအတွက် အထောက်အကူပြုနိုင်ရန် မျှော်လင့်ကြောင်း၊ ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အထောက်အကူပြုနိုင်မည့် အခြေခံအဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ထောက်ပံ့ကူညီမှုများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်တွင် Mitsubishi Corporation နှင့် မြန်မာမီးရထားတို့အကြား အဆိုပါရထားတွဲများနှင့် ပတ်သက်သည့် စာချုပ်ချုပ်ဆိုခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်းရထားတွဲများကို စီမံနိုင်ရန်အတွက် အကြီးဆုံးရထားတွဲထုတ်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီဖြစ်သည့် CAF ကုမ္ပဏီက ဂျပန်ထုတ်စက်ပစ္စည်းကိရိယာအချို့ကို အသုံးပြု၍ ထုတ်လုပ်သွားမည်ဖြစ်သည့်အတွက် အဆိုပါ ရထားလမ်းများတွင် အရည်အသွေးကောင်းမွန်သည့် ရထားတွဲများဖြင့် ပြေးဆွဲသွားနိုင်ရန် မျှော်လင့်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

လက်ရှိ ရန်ကုန်မြို့ပတ်ရထားလမ်းတွင် ပြေးဆွဲမည့်



### ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးအကြောင်းသိကောင်းစရာ အမေး၊ အဖြေ အစီအစဉ် ဆက်လက်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၈  
COVID-19 ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုကာလအတွင်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်လုပ်ကိုင်လည်ပတ်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ပြည်သူ့ကို ပညာပေးမှုဝေပေးမည့် “ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးအကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး/အဖြေ အစီအစဉ်” ကို နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက်မှစ၍ အပတ်စဉ် ဗုဒ္ဓဟူးနှင့် ကြာသပတေးနေ့များတွင် ညနေ ၆ နာရီခွဲမှ ည ၇ နာရီအထိ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားတွင် ထုတ်လွှင့်ပြသလျက်ရှိသည်။  
ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ Digital အသွင်ပြောင်းမှုမှာ ICT အခန်းကဏ္ဍ၏

အရေးပါမှုနှင့် လက်ရှိမြန်မာနိုင်ငံ၏ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းအခြေအနေ၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်အခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဗဟုသုတ မျှဝေပေးမည့် ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးအကြောင်း သိကောင်းစရာအစီအစဉ်အား မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာပညာရှင်အသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးငြိမ်းဦးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် စီမံခန့်ခွဲမှုပညာအသင်း (HR ကျွမ်းကျင်သူ) ဒေါ်ရွှေရည်ဝင်းလှတို့က ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်ရာ ၎င်းဆွေးနွေးချက်များကို ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

#### \* စာမျက်နှာ ၂၀ မှ

ဒုတိယအုပ်စုက အချို့သောရောဂါတွေဟာ Intensive Care Unit လိုခေါ်တဲ့ အထူးကြပ်မတ်ကုသဆောင်မှာဝင်ပြီး ကုသမှုခံယူနေရတဲ့ ရောဂါရှင်တွေပါ။ သူတို့က ပြန်လည်ကျန်းမာလာတဲ့အခါ သူတို့တွေကြုံခဲ့ရတဲ့ ပတ်ဝန်းကျင်နဲ့ စက်ကိရိယာတွေ၊ အသွေးအသန်လူနာတွေကို မြင်တွေ့ခဲ့ရတယ်ဆိုတော့ အိမ်ပြန်ရောက်ပြီးတဲ့အခါ စိတ်ဖိစီးမှုတွေ၊ စိုးရိမ်ကြောင့်ကြမှုတွေ တွေ့ရပါတယ်။

တတိယအုပ်စုက ဘယ်ဗိုင်းရပ်စ်မဆို ဝင်ပြီးရင် ဖြစ်ပြီးကျန်လေ့ရှိတဲ့ မောပန်းနွမ်းနယ်ချည့်နဲ့တာတွေ ရှိတတ်ပါတယ်။ အဲဒီလက္ခဏာတွေလည်း ခံစားရပါတယ်။ နောက်ဆုံးအုပ်စုက ကိုဗစ်ရဲ့ ထူးခြားတဲ့ ဝိသေသလို့ပဲ ပြောရမလားမသိဘူး။ ဖြစ်သွားပြီးတဲ့သူက အစကနဦးတုန်းကဖြစ်တဲ့ လက္ခဏာတွေက နောက်ပိုင်းမှာလည်း ဆက်လက်ပြီး ခံစားနေရတယ်။ ဥပမာ-အဖျား ၄၅.၅ နှင့်၊ ကောင်းကောင်း အနံ့မရတာ၊ လျှာပေါ်မှာ အရသာမတွေ့တာ ဒီလိုမျိုး အုပ်စုကြီး လေးခုတွေ ရှိရပါတယ်။

ဒီတော့ မည်သူမည်ဝါတွေဟာ ဘယ်လိုမျိုးဖြစ်ပြီး တော့ ကျန်ခဲ့မယ်ဆိုတာ အတိအကျ ခန့်မှန်းဖို့ ခက်ခဲပါတယ်။ သို့သော်လည်း မေးခွန်းရှင်တွေအနေနဲ့ စိတ်ပူပန်စရာတော့ သိပ်ပြီး မလိုပါဘူး။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ဒီလိုမျိုး နောက်ဆက်တွဲအခြေအနေတွေဟာ အချိန်ကာလတစ်ခုဖြစ်တဲ့ နှစ်လ၊ သုံးလပြီးရင် ပုံမှန်အတိုင်း ပြန်ဖြစ်သွားမှာပါ။ စိုးရိမ်စရာ မရှိပါဘူး။

သို့သော် အဲဒီကာလအတွင်း ခံစားနေရတာကို ဘယ်လိုလုပ်ရမလဲဆိုတဲ့ မေးခွန်းကို ဆက်လက်ဖြေကြားရရင် ခံစားနေရတဲ့ ချောင်းဆိုးခြင်း၊ စားသောက်လို့ မကောင်းခြင်း အစရှိတဲ့ လက္ခဏာတွေရှိမယ်ဆိုရင် သက်ဆိုင်ရာ၊ နီးစပ်ရာ မိသားစုဆရာဝန်တွေနဲ့ ကုသမှုခံယူလို့ ရပါတယ်။ ဆေးရုံက ပေးလိုက်တဲ့ ဆေးရုံဆင်းလက်မှတ်ကိုလည်း ပြသဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

ထို့ပြင် မေးခွန်းရှင်တွေက အရင်က ကိုဗစ်ရောဂါ မခံစားခင်က မိမိမှာ ရှိပြီးသား သွေးတိုး၊ ရင်ကျပ်ပန်းနာ၊ နှလုံးသွေးကြောကျဉ်းရောဂါတွေကိုလည်း ဆက်လက်ပြီး သေသေချာချာ ကုသမှုခံယူဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အခြားလိုက်နာရမယ့် အချက်တွေက အိပ်ရေးဝအောင် အိပ်တာ၊ မိမိရဲ့ အသက်အရွယ်၊ အလေးချိန်၊ ရောဂါအခြေအနေနဲ့ လိုက်လျောညီထွေရှိတဲ့ အစာအဟာရကို ပြည့်ဝစွာစားသုံးဖို့ ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားလေ့ကျင့်ခန်းကို မိမိနဲ့ လိုက်လျောညီထွေစွာ တပြည်းဖြည်းချင်း အမောခံနိုင်အောင် လုပ်တာတွေ၊ နောက်ပြီး စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အနေနဲ့ သိချင်ဆိုတာ၊ စာဖတ်တာတွေ အဲဒီလို လုပ်သွားမယ်ဆိုရင် ကာလတစ်ခုမှာ ပုံမှန်အတိုင်း

သွားလာလှုပ်ရှားနေထိုင်လို့ ရပါလိမ့်မယ်။  
သိပ်ပြီးတော့ စိုးရိမ်စရာမလို

အခြားမေးခွန်းတစ်ခုက အားလုံးလည်း သိချင်နေကြတယ်။ ပြန်ပြီးတော့ ပိုးကို မစစ်ပေးတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကလည်း ဆရာကြီးတွေ အရင်က ဖြေထားပါတယ်။ အများလက်ခံထားတဲ့ စစ်တဲ့ PCR ဒါကလည်း သုံးလလောက် အထိကို စစ်ရင်လည်း တွေ့နိုင်ပါတယ်။ ဒါတွေဟာ ဒီဗိုင်းရပ်စ်ပိုးက ခန္ဓာကိုယ်ထဲမှာ ဒုက္ခပေးနေတယ်လို့ ဆိုလိုတာ မဟုတ်ဘူး။ သူများကိုလည်း မကူးစက်နိုင်တော့ဘူး။ ဒါပေမယ့် ခန္ဓာကိုယ်ထဲကို ဒီဗိုင်းရပ်စ် ဝင်ပြီးတဲ့နောက်ပိုင်းမှာ ဒုက္ခပေးတဲ့အပိုင်းကို Test က သွားပြီး တွေ့တာပါ။ ဒါကြောင့် ကျွန်မတို့ဟာ လူနာကို ပြန်ပြီး စစ်ဖို့တော့ မရှိပါဘူး။ စစ်လေ့လည်း မရှိပါဘူး။ အဲဒီတော့ လူနာရှင်တွေ စိတ်ပူတာက သူတို့ကရှိလျက်နဲ့ ပြန်သွားတဲ့အခါ သူတို့ရဲ့ မိသားစုဝင်၊ လုပ်ငန်းခွင်က အပေါင်းအသင်းတွေ ကူးနိုင်ခြေကို စိတ်ပူကြတာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒါလည်း စိတ်ပူဖို့ မလိုပါဘူး။ အခုဆိုရင် သူများကို ကူးနိုင်ခြေကာလနဲ့ပတ်သက်ပြီး နောက်ဆုံးတွေ့ရှိထားတာက ပထမဦးဆုံး ၄ ပတ်၊ ၃ ပတ်၊ နောက် ၂ ပတ်။ အခုဆိုရင် CDC က ၁၀ ရက်လို့ ပြောနေကြတယ်။ ဒါကြောင့် အခုနောက်ပိုင်းမှာ ကူးနိုင်ခြေကာလကိုလည်း သိပ်ပြီးတော့ စိုးရိမ်စရာမလိုဘူးလို့ ဖြေကြားချင်ပါတယ်။

နောက်ဆုံးတစ်ခုကတော့ ဒီရောဂါဖြစ်ပြီး နောက်တစ်ကြိမ်ပြန်ဖြစ်နိုင်သလားဆိုတာ မေးနေကြတာ ရှိပါတယ်။ ပြန်ဖြစ်နိုင်သလားမေးရင် ပြန်ဖြစ်နိုင်တယ်လို့ပဲ ဖြေကြားရမှာပါ။ ဒါပေမယ့် လွန်ခဲ့တဲ့ ၅ လလောက်ကလည်း ကမ္ဘာပေါ်မှာ နိုင်ငံတစ်ခုက ဒီလိုပြန်တွေ့တယ်ဆိုတဲ့ သာဓကတွေလည်း ရှိတယ်။ သို့သော် ကျွန်မအနေနဲ့ ပြောကြားချင်တာက အဲဒီလို ပြန်တွေ့တယ်ဆိုတာ အလွန်အလွန် အနည်းငယ်သော အုပ်စုတွေမှာပဲ တွေ့ရပါတယ်။

အဲဒီတော့ မဖြစ်အောင် ဘယ်လိုနေရမလဲဆိုတော့ ဘယ်ဗိုင်းရပ်စ်ကိုမဆို ကာကွယ်တဲ့နည်း၊ တစ်ကိုယ်ရေ သန့်ရှင်းရေးနဲ့ လက်ကို စနစ်တကျ သေချာဆေးကြောတာ၊ ပါးစပ်၊ နှာခေါင်းစည်းကို စနစ်တကျဝတ်ဆင်တာ၊ မလိုအပ်ဘဲနဲ့ အပြင်မထွက်တာ ဒါတွေကိုပဲ လိုက်နာရမယ်။ ဒါတွေကို လိုက်နာခြင်းအားဖြင့် ဘယ်ဗိုင်းရပ်စ်ကိုမဆို ကာကွယ်ပြီးသားဖြစ်သွားမယ်။ ကျွန်မအနေနဲ့ တစ်ခုပြောချင်တာကတော့ ကျွန်မတို့နိုင်ငံမှာ ကာကွယ်ဆေးရရှိပြီးသွားတဲ့နောက်ပိုင်းမှာလည်း နိစ္စဉူဝ ကျန်းမာစွာနေထိုင်မှုပုံစံက ခုနပြောတဲ့ လက်ဆေးခြင်း၊ နှာခေါင်းစည်း ဝတ်ဆင်ခြင်းတွေကို လိုက်နာဖို့ကတော့ လုံးဝလျော့သွားလို့မဖြစ်ပါဘူးလို့ ပြောကြားရင်းနဲ့ ဖြေကြားခြင်းကို ဒီနေရာမှာ နိဂုံးချုပ်ပါရစေ။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ရှင်။  
ဒေါက်တာကြည်စိုး။ ။ ကျွန်တော်က အထွေထွေရောဂါ ကုနဲ့ မြောက်ဥက္ကလာပဆေးရုံ

ကြီးရဲ့ ဆေးရုံအုပ်ကြီးဖြစ်တဲ့အတွက် ဆေးရုံမှာ ကိုဗစ်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး တွေ့ကြုံခဲ့ရတဲ့ အတွေ့အကြုံ၊ ပြင်ဆင်ခဲ့ရတာတွေကို တင်ပြပါမယ်။

ကျွန်တော်တို့ဆေးရုံမှာ ပထမလှိုင်းကို တွေ့ကြုံရတဲ့အခါ Isolation ဆိုတဲ့ ကူးစက်ဆောင် နှစ်ဆောင်နဲ့ လူနာတွေကို ကုသခဲ့ပါတယ်။ ဒုတိယလှိုင်းမှာ နောက်ထပ် ကူးစက်ဆောင် ၁၀ ဆောင်ကို ထပ်မံတည်ဆောက်ခဲ့ရပါတယ်။ တည်ဆောက်တယ်ဆိုတာ ဆောက်လုပ်ပြီးခါစ အဆောက်အအုံတွေကို ပြင်ဆင်မွမ်းမံခဲ့ရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ခုတင်ပေါင်း ၄၀၀ ကျော် ထပ်မံတိုးချဲ့ရပါတယ်။ ခုတင် ၄၀၀ ကို ပေးနိုင်ဖို့ Oxygen Source ရှာရပါတယ်။ Liquid Oxygen Tank ၁၀ တန်ကို တည်ဆောက်ခဲ့ရပါတယ်။ ခုတင် ၄၄၀ ခုတင်မှာလည်း Health Care Worker တွေကို မကူးစက်အောင်၊ လူနာတွေနဲ့ တစ်ပိုင်း၊ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းတွေက တစ်ပိုင်းဖြစ်အောင် ဂရုစိုက်ရပါတယ်။ ကုသရေးနဲ့ Health Care Worker တွေကို ထိခိုက်မှုနည်းအောင် လုပ်ဆောင်ရပါတယ်။

နောက်ပြီး Emergency မှာ ကျပ်တည်းတဲ့အတွက် Emergency ရဲ့ အရေမှာ အရေးပေါ် Tent တစ်ခုကို တည်ဆောက်ခဲ့ရပါတယ်။ ဒီလိုတည်ဆောက်ပြီးတဲ့အတွက် နောက်ထပ်လည်း ပစ္စည်းတွေအများကြီးကို တပ်ဆင်သုံးစွဲရပါတယ်။ အများစုသုံးစွဲခဲ့ရတာကတော့ Oxygen နဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ပစ္စည်းတွေ၊ လူနာကိုကြည့်ရှုတဲ့ Patient Monitor၊ နောက်ပြီး လူနာတွေကို ကြည့်ရှုဖို့အတွက် အင်တာနက်လိုင်းနဲ့အတူ CCTV တွေကို တပ်ဆင်ရပါတယ်။ CCTV တွေကို တပ်ဆင်ရတာလည်း လူနာတွေကနေ ကူးစက်နိုင်ခြေရှိတဲ့အတွက် အမြဲတမ်းလူနာတွေအနားမှာသွားပြီး မကြည့်ရှုနိုင်ဘူး။ PPE တွေ ဝတ်ထားတဲ့အတွက် နားကြပ်တွေနဲ့ နားထောင်လို့ မရဘူး။ ဒါကြောင့် ဒီလိုခေတ်မီ ကိရိယာတွေ၊ တယ်လီဖုန်းတွေနဲ့လည်း ပြောရတယ်။ PA System နဲ့ အတွင်းနဲ့အပြင် ပြောရတယ်။ ဒီလိုနည်းလမ်းတွေကို သုံးဖို့အတွက် တပ်ဆင်ရပါတယ်။

ဒီလို ခုတင်ပေါင်း ၄၄၀ ခုတင်အပြင် ထပ်မံတည်ဆောက်ရတာကတော့ ICU ဖြစ်ပါတယ်။ ကိုဗစ် ICU ကို ၂၄ ခုတင် အသစ်ထပ်မံပြီး အမြန်ဆုံးတည်ဆောက်ရပါတယ်။ ဒီ ICU ကို အရင်က မှန်းထားတာကတော့ ပုံမှန် ICU ပါ။ ဒါပေမယ့် ကိုဗစ်ဖြစ်လာတဲ့အတွက် ကိုဗစ် ICU အဖြစ် ပြောင်းလဲတပ်ဆင်ခဲ့ရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

အခုနောက်ပိုင်းမှာ အောက်ဆီဂျင်သုံးတန်နဲ့က ၁၀ တန် Tank တစ်ခုလုံးကို တစ်ရက်နီးနီး သုံးတဲ့ အခြေအနေ ရောက်လာပါပြီ။ ၁၀ တန် Tank က မလိုလောက်တဲ့ အခြေအနေထိအောင် ဖြစ်လာပါပြီ။ တစ်ရက်ကို ၈ တန် လောက်ကို သုံးစွဲကုသပေးနေရပါတယ်။ အောက်ဆီဂျင်က အတော့်ကို အရေးကြီးနေပါတယ်။ မျိုးစုံသောစက်တွေ ပထမဆုံးတော့ ဖြည်းဖြည်းပဲရှူနိုင်တဲ့ နှာခေါင်းမှာတပ်ရုံ

နဲ့ ရှူတဲ့နှာခေါင်းတပ်ကိရိယာတွေ၊ နောက်ထပ်ပိုပြီး ရှူနိုင်အောင် လုပ်ပေးတာ၊ မြန်နှုန်းမြင့်မြင့်နဲ့ လေကို ရှူနိုင်သွင်းနိုင်အောင် လုပ်ပေးတဲ့စက်တွေ၊ Ventilator တွေနဲ့ အသက်ရှူစက်တွေနဲ့ ရှူနိုင်အောင် လုပ်ပေးတာတွေ ဒီလိုစက်တွေ အမြောက်အမြားကို ထည့်သွင်း တပ်ဆင်ခဲ့ရပါတယ်။

ICU တွေမှာ ၂၄ ခုတင်က ၂၄ ခုတင်နီးပါး အမြဲတမ်း ပြည့်နေတဲ့ အခြေအနေ ဖြစ်လာပါတယ်။ ဒါကြောင့် မလိုလောက်တဲ့အတွက် အထောက်အပံ့ဖြစ်အောင် HDU ကိုလည်း တည်ဆောက်ဖို့ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နေရပါတယ်။ ဖြစ်ပေါ်လာတဲ့ အခြေအနေအလိုက် တဖြည်းဖြည်းနဲ့ ပြောင်းလဲပြီး လူနာတွေကို ကုသပေးနိုင်အောင် စီစဉ်ရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ကတော့ Pump တွေလုပ်ပြီး ပြင်ဆင်ရတဲ့အခြေအနေတော့ ရှိပါတယ်။

ဒီအခြေအနေကိုလည်း အမြန်ဆုံးအချိန်မီအောင် ပြင်ဆင်ရပါတယ်။ အခုဆိုရင် အမြင့်ဆုံး Positive လူနာ ၄၀၀ ကျော်အထိ လက်ခံကုသပေးနေပါပြီ။ ဒါဟာ တော်တော်ကို အမြင့်ဆုံး အခြေအနေဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် လူနာတွေ၊ ပြည်သူတွေဘက်က ကာကွယ်ရမယ့် ကိစ္စတွေကို လေးစားလိုက်နာဖို့ လိုပါတယ်။ လူစုလူဝေးတွေ လုပ်ချင်ကြတာကိုလည်း ကျွန်တော်တို့ နားလည်သဘောပေါက်ပါတယ်။

ဒါပေမယ့်လည်း လူစုလူဝေးလုပ်တဲ့သူတွေက သက်လတ်ပိုင်းတွေ၊ သက်ငယ်ပိုင်းတွေဖြစ်ပြီး ခံနိုင်ရည် ရှိကြပါတယ်။ သူတို့အိမ်ပြန်သွားတဲ့အချိန်မှာ သူတို့ရဲ့ မိဘတွေ၊ ဦးလေး၊ အဒေါ်တွေ၊ အဘိုး၊ အဘွားတွေက နောက် ၃/ ၄/ ၅ ရက်ကြာရင် ကျွန်တော်တို့ ဆေးရုံကို ရောက်လာပါတယ်။ ဒါဟာ အမှန်ပါပဲ။ ဒီလိုအခြေအနေတွေကို သူတို့ နားလည်သဘောပေါက်ဖို့ လိုပါတယ်။ သူတို့ကတော့ ဘာမှမဖြစ်နိုင်ဘူးလို့ တွေးပေမယ့် သူတို့ရဲ့ အဖေ၊ အမေ၊ ဦးလေး၊ အဒေါ်၊ အဘိုး၊ အဘွား ဒါတွေကို ငဲ့ညှာဖို့လိုပါတယ်။

နောက်ပြီး ဒီကနေတစ်ဆင့် အများကြီး ကူးစက်သွားတဲ့အတွက် နိုင်ငံတော်အတွက်လည်း ဝန်ထုပ် ဝန်ပိုး ဖြစ်တယ်။ တိုင်းပြည်အတွက်လည်း စီးပွားရေးကအစ အဘက်ဘက်ကနေ နှောင့်နှေးကြန့်ကြာတဲ့ အခြေအနေတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပြည်သူပြည်သားတွေအနေနဲ့ ကျန်းမာရေးဘက်ကနေ ကုသနေတဲ့ ပစ္စည်းတွေ၊ အဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်တာတွေ စရိတ်စကတွေ များပါတယ်။ လူနာတွေလည်း တကယ်ဖြစ်လာရင် ခံရပါတယ်။ ဒီအတွက်ကြောင့် ကာကွယ်ရမယ့် နည်းလမ်းတွေကို လေးစားလိုက်နာကြပါလို့ ပြောကြားရင်း ကျွန်တော်အနေနဲ့ နိဂုံးချုပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။



































**အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း**  
**ဦးဘတုတ် အငြိမ်းစားသင်္ချာပါမောက္ခ**  
**အသက်(၁၀၀)**

၂-၁၂-၂၀၂၀ ရက်တွင် ဘဝတစ်ပါးသို့ပြောင်းသွားသော အငြိမ်းစားသင်္ချာပါမောက္ခ ဦးဘတုတ်အား သက်ရှိထင်ရှား ရှိစဉ် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ကုသပေးခဲ့ကြသော ဆရာဝန်ကြီးများ၊ နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း လာရောက်ဂါရဝပြုခဲ့ကြပြီး ကွယ်လွန်သည့်အချိန်တွင်လည်း လိုလေသေးမရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးသော သင်္ချာမိသားစုများ၊ မန္တလေးတက္ကသိုလ် မိသားစုများ၊ ရန်ကုန်စက်မှုတက္ကသိုလ်မိသားစုများ၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ဘောလုံးသမားဟောင်းများအား လည်းကောင်း၊ ဝမ်းနည်းကြောင်း သတင်းမေး နှစ်သိမ့်အားပေးခဲ့ကြသည့် လူပုဂ္ဂိုလ်၊ ဌာနဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးတို့အားလည်းကောင်း၊ ပန်းခြင်းများနှင့်လှူဖွယ် ဝတ္ထုအစုစုကို ပေးပို့ကြသူများ၊ နောက်ဆုံးခရီးအား တကူးတက လိုက်ပါပို့ဆောင်ပေးကြသူများနှင့် အဘက်ဘက်မှ မေတ္တာစေတနာရှေ့ထား၍ ဝမ်းနည်းဆောင်ရွက်ကြသူများအားလည်းကောင်းအားလုံးကို အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။

**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)**  
**ဒေါ်ရင်စိန်**  
**အသက်(၉၀)**  
**သက်ကြီးကန်တော့ခံ**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ပါရမီရိပ်သာ၊ မြစ်ပယ်လမ်း၊ အမှတ် (၇-အေ)နေ ဒေါ်ရင်စိန်သည် ၅-၁၂-၂၀၂၀ ရက်တွင် ကွယ်လွန်ပြီး ၇-၁၂-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း။  
**အမှုဆောင်အဖွဲ့**

**အမြန်ဆက်သွယ်ပါ**  
 ယာဉ်တိုက်မှုဖြင့် သေဆုံးသွားသော အမည် / နေရပ် (မသိ) အသက် (၃၇)နှစ်ခန့် အမျိုးသား၏ ယာလက်မောင်းတွင် (ဆေးမှင်ပါရှိ)သူအား သိရှိပါက အမြန်ဆက်သွယ်ပေးပါရန်။



**ဒုရ်အုပ် သက်နိုင်ထွန်း**  
**ဖုန်း-၀၉-၇၈၄၄၅၆၀၅၇**  
**၀၉-၂၆၀၀၀၇၄၄၉**

**ဥတု ရာသီ တောက်ကို မှီ၏**

**ရဟန်း ဒါယကာကြီး ဦးတိတ်ဝမ်း(ကျောက်တန်း)**  
**အသက်(၉၂)နှစ်**  
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တန်းမြို့၊ ဆင်ကန်လမ်း၊ အမှတ်(၁၁၅)နေ (ဦးဘချစ်-ဒေါ်သောင်းမြ)တို့၏ သား၊ (ဦးရီနီ-ဒေါ်စောတင်)တို့၏ သား သမက် (ဒေါ်အုန်းကြည်)၏ ခင်ပွန်း၊ ဒေါ်ယဉ်ယဉ်မာ၊ ဦးသက်လွင်-ဒေါ်ခင်စိုးဝင်းတို့၏ ဖခင်သည် ၈-၁၂-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၁:၅၅ နာရီတွင် လူကြီးရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၀-၁၂-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်မှ ကျောက်တန်းမြို့၊ အနောက်ပိုင်းသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်စီးပွားပြုစုပေးခဲ့ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီး ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးစိန်ဝင်း B.E(AUTO MOBILE) (1969)**  
**အသက်(၇၆)နှစ်**  
**ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အင်ဂျင်နီယာလုပ်ငန်း(ငြိမ်း)**  
**မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း**  
 အမှတ်(၇၀) မာလာမြိုင်(၅)လမ်း၊ (၁၆)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ နေ ဦးစိန်ဝင်း (မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး-ငြိမ်း) သည် ၅-၁၂-၂၀၂၀ (စနေနေ့)ည ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**မိတ်ဆွေသူငယ်ချင်းများ**  
**ဦးထွန်းသန်း၊ ဦးဝင်းမောင်၊ ဦးလှမြင့်မောင်**  
**ဦးတင်လွင်၊ ဦးမြင့်ထွန်းလတ်**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးစိန်ဝင်း B.E(AUTO MOBILE)(1969)**  
**အသက်(၇၆)နှစ်**  
**ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အင်ဂျင်နီယာလုပ်ငန်း(ငြိမ်း)**  
**မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း**  
**သမိုင်းမြို့၊ အထက(၁)မရမ်းကုန်းအသင်းအဖွဲ့**  
 သမိုင်းမြို့၊ အထက(၁)မရမ်းကုန်း စနစ်ပညာသင်ဆရာတော်အဖွဲ့အဖွဲ့ စတင်ထူထောင်ရာတွင်ပါဝင်သူ အာစရီယူပေစေ့ပုံဖြစ်မြောက်ရေး အထက(၁)မရမ်းကုန်းကျောင်းကြီး၌ လှူအပ်သည့်နေရာများတွင် ပါဝင်လှူဒါန်းလေ့ရှိသော ကျောင်းသားဟောင်းကြီး ဦးစိန်ဝင်းသည် ၅-၁၂-၂၀၂၀ (စနေနေ့) ည ၉:၅၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**နာယကနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ**  
**စနစ်မာဆုချီးမြှင့်ရေးအဖွဲ့**  
**သမိုင်းမြို့၊ အထက(၁)မရမ်းကုန်း**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၁၇၅) နေ ပထမထပ်(၆)၊ မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံလမ်းနေ ဒေါ်တင်တင်လှိုင်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး (အုပ်ချုပ်မှု) တံတားဦးစီးဌာန၏ ချစ်လှစွာသော မိခင်ကြီး ဒေါ်ရင်ရင်လှသည် ၇-၁၂-၂၀၂၀ ရက် ညနေ ၅:၁၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ**  
**နှင့်တံတားဦးစီးဌာန မိသားစု**  
**ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန**

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ဝါးတန်းလမ်း၊ အမှတ်(၇)တွင်နေထိုင်သော ကျွန်ုပ်ဦးကျော်စင်ထွန်းမှ ESKIMO (အက်စ်စကီးမို)သောက်ရောသုံးမှု အမည်ဖြင့် သောက်ရောသုံးမှု ထုတ်လုပ်ရောင်းချရန် စီစဉ်ထားရှိပြီးဖြစ်ပါ၍ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင်ရှိသော သောက်ရောသုံးမှုစက်ရုံများမှ အမည်တူရှိပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း လူကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ဖုန်းဖြင့်ဖြစ်စေ ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်ခြင်းမပြုပါက ESKIMO(အက်စ်စကီးမို) အမှတ်တံဆိပ်အမည်ဖြင့် အစားအသောက်နှင့်ဆေးဝါးဦးစီးဌာနနှင့် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်မှတ်ပုံတင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။  
**ဦးကျော်စင်ထွန်း[၁၂/မဟာ(နိုင်)၀၃၁၇၂၄]**  
**Ph:09-5124212**

**ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိခြင်း**  
 (၁-၁၂-၂၀၂၀)ရက်၊ ည(၇:၂၅)နာရီ၌ ကွယ်လွန်အနိစ္စ ရောက်၍ (၃-၁၂-၂၀၂၀)ရက် မွန်းလွဲ (၂:၃၀)နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ခြင်း ပြီးစီးသွားပါသော ကွယ်လွန်သူ ဦးအုံးကျော်ညိုမိခင် အသက်(၇၄)နှစ် [ဗဟိုတရားရုံးချုပ်ရှေ့နေ- ငြိမ်း/ မြို့မကျောင်းသားဟောင်း]၏ နာရေးကိစ္စအဝဝအတွက် အဘက်ဘက်မှ အစစ အရာရာပိုင်းဝန်း ကူညီလုပ်ကိုင် အားပေးစာနာပေးကြသော မိသားစုဝင်များ၊ ဆွေမျိုးများ၊ မိတ်ဆွေများ၊ သူငယ်ချင်းများ၊ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များ၊ ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများအားလုံးတို့အား အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း။

**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မြို့နယ်၊ ဝါးတန်းလမ်း၊ အမှတ်(၇)တွင်နေထိုင်သော ကျွန်ုပ်ဦးကျော်စင်ထွန်းမှ ESKIMO (အက်စ်စကီးမို)သောက်ရောသုံးမှု အမည်ဖြင့် သောက်ရောသုံးမှု ထုတ်လုပ်ရောင်းချရန် စီစဉ်ထားရှိပြီးဖြစ်ပါ၍ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင်ရှိသော သောက်ရောသုံးမှုစက်ရုံများမှ အမည်တူရှိပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း လူကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ဖုန်းဖြင့်ဖြစ်စေ ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်ခြင်းမပြုပါက ESKIMO(အက်စ်စကီးမို) အမှတ်တံဆိပ်အမည်ဖြင့် အစားအသောက်နှင့်ဆေးဝါးဦးစီးဌာနနှင့် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်မှတ်ပုံတင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

**ဦးကျော်စင်ထွန်း[၁၂/မဟာ(နိုင်)၀၃၁၇၂၄]**  
**Ph:09-5124212**

**အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း**  
 ၁-၁၂-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့)တွင် ဘဝတစ်ပါးသို့ ကူးပြောင်းသွားသော ဒေါ်ခင်ရီ အသက်(၉၃)နှစ် (ဘိုကလေး)အားရည်စူး၍ သင်္ဂြိုဟ်မှုနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများပေးပို့လှူဒါန်းပါသော လူပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ သတင်းစာ၊ တယ်လီဖုန်း၊ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများတွင် ဝမ်းနည်းကြောင်း ထည့်သွင်းဖော်ပြပေးခဲ့သည့် လူပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ရုပ်ရှင်ဂီတ စာပေနယ်ပယ်မှ မိတ်ဆွေများနှင့် ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူ အားလုံးကို အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။

**ဗိုလ်ကလေးတင့်အောင် မိသားစု**

**ရဟန်း သိမ်၊ ကျောင်း၊ ကထိန် ဒါယကာ**  
**ဦးသိန်းကြိုင်**  
**လွယ်လွယ်မြို့နယ်ကန်သွယ်ရေ**  
**မြန်မာ့ကုန်တိုက်**  
**ယာဉ်/စက်ကုန်သွယ်ရေး(ဟင်္သာတ)**  
**အသက်(၈၁)နှစ်**  
 ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောင်းကန်မြို့နယ်နေ (ဦးမောင်ပါ-ဒေါ်အေးရီ)တို့၏ သား၊ ကြည့်မြင်တိုင် အရိုးအထူးကုဆေးရုံအဆင့်မြင့် အရာရှိရိပ်သာနေ ဒေါ်အုန်းသန်း ၏ခင်ပွန်း၊ ဦးသက်နိုင် (Liz Star Shipping Ltd.)-ဒေါ်ဝင်းသုဇွန်၊ ဦးစိုင်းဝတ္ထုစိုး-ဒေါ်ကောအိအိခိုင် (SCS Radiologist) ကြည့်မြင်တိုင်အရိုးအထူးကုဆေးရုံ၊ ဦးစိုင်းအောင်-ဒေါ်ခင်ခင်သာအောင် (ဆေးစင်ကာပူ)တို့၏ဖခင်၊ မြေးငါးယောက်တို့၏အဘိုး ဦးသိန်းကြိုင်သည် ၆-၁၂-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၆:၂၅ နာရီတွင် ဘဝတစ်ပါးသို့ ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်သွားပါသဖြင့် ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေများအား သိရှိရပါသော စိတ်ထားဖြင့် အကြောင်းကြားသိအပ်ပါသည်။  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးခန့်**  
**အသက်(၈၈)နှစ်**  
 မီးကုန်းမြို့၊ အမှတ်(၁) ရပ်ကွက်၊ ရွာမလမ်းနေ ဒေါ်ခင်သိန်းညို၏ ခင်ပွန်း အကျဉ်းဦးစီးဌာန ဆေးညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစော်မင်း-ဒေါ်ခင်သုဇွန်တို့၏ ဖခင်ကြီး ဦးခန့် အသက် (၈၈)နှစ်သည် ၇-၁၂-၂၀၂၀ ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၉:၀၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း နှင့် ကောင်းရာသုဂတိဘုံတဝရောက်ပါစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သအပ်ပါသည်။  
**အကျဉ်းဦးစီးဌာန၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး**  
**ဝန်ထမ်းနှင့် မိသားစုများ**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၁၇၅) နေ ပထမထပ်(၆)၊ မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံလမ်းနေ ဒေါ်တင်တင်လှိုင်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး (အုပ်ချုပ်မှု) တံတားဦးစီးဌာန၏ ချစ်လှစွာသော မိခင်ကြီး ဒေါ်ရင်ရင်လှသည် ၇-၁၂-၂၀၂၀ ရက် ညနေ ၅:၁၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**ဒေါ်စန္ဒာရတီ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့်**  
**ဝန်ထမ်းမိသားစု(အုပ်ချုပ်မှုဌာန)**  
**တံတားဦးစီးဌာန**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၁၇၅)နေ ပထမထပ်(၆)၊ မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံလမ်းနေ ဒေါ်တင်တင်လှိုင်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး (အုပ်ချုပ်မှု) တံတားဦးစီးဌာန၏ ချစ်လှစွာသော မိခင်ကြီး ဒေါ်ရင်ရင်လှသည် ၇-၁၂-၂၀၂၀ ရက် ညနေ ၅:၁၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သူငယ်ချင်းများ**  
**ဒေါ်ခင်ခင်လှ၊ ဒေါ်အေးအေးစိုး၊ ဒေါ်ဥမ္မာသန့်**  
**ဒေါ်ဝေဝေထွန်း၊ ဒေါ်ယဉ်ယဉ်အေး**

**ဦးဇော်ဝင်း(YURI INTERNATIONAL GROUP OF COMPANIES Ltd)**  
**နှင့် သက်ဆိုင်ပါဝင်သူများသိစေရန် ကြော်ငြာချက်**

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ စမိုင်၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်း၊ နဝရတ်လမ်းသွယ်၊ အမှတ်(၉)တွင် (YURI INTERNATIONAL GROUP OF COMPANIES) ကုမ္ပဏီကိုတည်ထောင်၍ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများလုပ်ကိုင်ခဲ့သည်ကို အကြောင်းပြ၍ မြန်မာ့ရှေ့ဆောင်ဘဏ်လီမိတက်ထံတွင် နိုင်ငံခြားသုံးငွေများနှင့် မြန်မာငွေများကို ပြန်လည်ပေးဆပ်ရန် ရည်ရွယ်ချက်မရှိဘဲချေးယူခဲ့ခြင်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ နတ်တလင်းမြို့၊ ပုသိမ်မြို့နှင့် ရွှေဘိုမြို့များ၌ တောင်သူလယ်သမားများကို လယ်ယာသုံးပစ္စည်းများဝယ်ယူစေရန် စည်းရုံးကာ မြန်မာ့ရှေ့ဆောင်ဘဏ်လီမိတက်နှင့်ချိတ်ဆက်၍ အငှားဝယ်ရောင်းဝယ်ရေးစနစ်ဖြင့် ရောင်းချခဲ့ရာတွင်လည်း ဘဏ်၏ ယုံကြည်အပ်နှံမှုကိုဖောက်ဖျက်၍ ကိုယ်ကျိုးအတွက် အလွဲသုံးစားပြုခဲ့မှုများကြောင့် ဘဏ်တွင် ဆုံးရှုံးရသည့်အပြင် တောင်သူလယ်သမားများတွင်လည်း မတရားနစ်နာမှုများခံစားနေရခြင်းတို့ကြောင့် ယင်းကိစ္စရပ်များကိုရှင်းလင်းရန် မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဦးဇော်ဝင်းနှင့်အတူ ပါဝင်သူများကို အကြိမ်ကြိမ် ခေါ်ယူဆက်သွယ်သော်လည်း လာရောက်ခြင်းမရှိဘဲ တမင်တိမ်းရှောင်နေသဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှ(၁၀) ရက်အတွင်း ဘဏ်သို့လာရောက်ဖြေရှင်းပါရန်နှင့်ပျက်ကွက်ပါက ဦးဇော်ဝင်းနှင့် ကုမ္ပဏီအပေါ်တွင် မြန်မာ့ရှေ့ဆောင်ဘဏ်လီမိတက်က ရာဇဝတ်ကြောင်းအရဖြစ်စေ၊ တရားမကြောင်းအရဖြစ်စေ တရားစွဲဆို ဆောင်ရွက်သွားတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း ဘဏ်၏လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဦးဇော်ဝင်းနှင့် (YURI INTERNATIONAL GROUP OF COMPANIES Ltd) တို့သိရှိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

**မြန်မာ့ရှေ့ဆောင်ဘဏ်လီမိတက်၏လွှဲအပ်ချက်အရ-**  
**ဒေါ်ဖြိုးဝတ်ရည်သင်း၊ ဦးမောင်မောင်၊ ဦးကောင်းသက်ကြိုင်**  
**အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၅၀၄၃၈) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၃၄၇၃) အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၄၈၁၅၈)**  
**ABEL & Partners LLP**  
**ရုံးအမှတ်-၁၄၂/၁၄၄၄၊ ၃လွှာ(ယာ)၊ လမ်း၄၀၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။**

**ဒီကရီကိုအတည်ပြုလုပ်ရန်အမိန့်မထုတ်သင့်ကြောင်း ထုချေစေရန်အကြောင်းကြားစာ**  
**(တရားမကျင့်ထုံးကိုဥပဒေအမိန့်-၂၊ နည်းဥပဒေ-၂၂) မင်္ဂလာခုံမြို့နယ်တရားမရုံးတော်၌**  
**၂၀၂၀ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်၃၆နှင့်ဆက်သွယ်သည့်**  
**၂၀၂၀ခုနှစ်၊ တရားမဓာရီမှုအမှတ်-၄၃**  
**ဦးနော်အောင် နှင့် ဒေါ်မိုးမိုးထွေး**  
**(၄င်း၏အခွင့်ရကိုယ်စားလှယ်ဒေါ်သိန်းစိန်)**  
**ဒီကရီအနိုင်ရသူ တရားရုံး**  
**အမှတ်(၁၁/၃၈)တနင်္သာရီလမ်း၊ အောင်မင်္ဂလာအဝေးပြေးယာဉ်**  
**ရပ်နားစခန်း၊ မင်္ဂလာခုံမြို့နယ်၊ (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) ဒေါ်မိုးမိုးထွေး**  
**သိစေရမည်။**

၂၀၂၀ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်-၃၆တွင်ကျရည်ဒီကရီကို အတည်ပြုလုပ်ရန် ဤရုံးတော်တွင်တရားနိုင်ငံက လျှောက်ထားသည့် ဖြစ်၍ မည်သည့်အကြောင်းကြောင့် အတည်ပြုလုပ်စေရန် အမိန့်ကို မထုတ်သင့်ကြောင်း အကြောင်းတစ်ခုခုရှိလျှင် ပြု၍ချေဆိုရန်သင်ကိုယ် တိုင်ဖြစ်စေ၊ ရုံးတော်အဖွဲ့အမိန့်ရရှိနေပြန်ဖြစ်စေ၊ အကြောင်းပြချေဆိုနိုင်သူ အခွင့်ရကိုယ်စားလှယ်ဖြင့်ဖြစ်စေ ၂၀၂၀ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၃ ရက် (၁၃၅) ခုနှစ်၊ နတ်တလင်းလမ်း ၉ ရက်)နေ့ မွန်းမတည့်မီ ၁၁ နာရီတွင် ဤရုံးတော်ရှေ့လာရောက်စေ။  
 ၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၈ ရက်တွင် ဤရုံးတော်တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးထုတ်ပေးလိုက်သည်။  
**(အောင်အောင်)**  
**မြို့နယ်တရားသူကြီး**  
**မင်္ဂလာခုံမြို့နယ်တရားရုံး**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဒေါ်ခင်ခင်စိုး (ညောင်လေးပင်)**  
**အသက်(၆၂) နှစ်**  
**အလပြု(ငြိမ်း) အထက (၃) ကမာရွတ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ အောင်ခမ်းသာလမ်း၊ အမှတ် (၁၆၉)၊ အခန်း(၃၀)၊ နေအိမ်အမည်အဖြစ်သို့ ဒေါ်ခင်ခင်စိုးသည် ၅-၁၂-၂၀၂၀ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**ညောင်လေးပင်မြို့နယ်အသင်း (ရန်ကုန်)**

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ တာမွေလေးရပ်ကွက်၊ မင်းရဲကျော်စွာအိမ်ရာ၊ လေးထောင့်ကန်လမ်း၊ တိုက်အမှတ်(၈-၂)၊ အခန်းအမှတ်(၂၀၃)၊ ၃-လွှာ (ခြေရင်းခန်း)၊ ပေ(၁၀x၅၅)အကျယ်အဝန်းရှိ တိုက်ခန်းနှင့်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား ဒေါ်ယဉ်ယဉ်လတ်[၁၃/တကန(နိုင်)၀၀၀၂၀၉]မှ ၎င်းအပြည့်အဝပိုင်ဆိုင်ပါသည်ဟု ဝန်ခံလျက်အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းရောင်းချရာ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူမှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသပေးချေပြီး ဖြစ်ပါ၍ ပိုင်ရေးဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းမှရင်း အထောက်အထားများနှင့်တကွ ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။  
**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-**  
**ဦးစောဇယုထွန်း(စဉ်-၂၀၄၆၉)**  
**LL.B,D.B.L.(အထက်တန်းရှေ့နေ)**  
**အမှတ်(၅၆၁)၊ အခန်း(၆၀၄)၊ MAC Tower ကုန်သည်လမ်းနှင့်**  
**ဘားလမ်းထောင့်၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။**  
**ဖုန်း-၀၉-၅၀၇၉၆၀၂**



ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာကြီး  
ဦးအောင်ဆွေ (ဆကာကြီး)  
အသက်(၉၁)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ စလင်းကျောင်းတိုက်၊ သုခဝါသ ဓမ္မရိပ်သာဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဆကာကြီးအသင်း နာယကကြီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ကြိုင်ခင်းလမ်း၊ တိုက်အမှတ်(၃)၊ ပထမထပ်နေ (ဦးစိုးမောင်-ဒေါ်အုန်းရင်) တို့၏ သား၊ ဦးသွင်-ဒေါ်ကျွန်းတို့၏ သားသမက်၊ (ဒေါ်ကြင်လှိုင်)၏ ခင်ပွန်း၊ (ဦးမောင်မောင်)-ဒေါ်သန်းကြည်ညွန့်၊ (ဦးခင်မောင်တော်)-ဒေါ်မြင့်မြင့်ဆွေ (ဇီဝိတဒါနသံယာဆေးရုံ)၊ ဒု-မျိုးကြီးမောင်မောင်မြင့်(ငြိမ်း)၊ (ရှမ်းရိုးမ ဘိလပ်မြေ)-ဒေါ်လှလှဦးတို့၏ ဖခင်၊ မြေးရှစ်ယောက်တို့၏အဘိုး၊ ဦးအောင်ဆွေ(ခ)ဦးပါကြီး (လူမှုဝန်ထမ်း ဦးစီးဌာန-ငြိမ်း)သည် ၈-၁၂-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၀၀:၄၅ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ OSC အထူးကုဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့တွင်ပင် ရေဝေးသုသာန်၌ သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးနေ ဆွေမျိုးများနှင့် မိတ်ဆွေအပေါင်းအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ မုခ်ဦး ဒါယကာမကြီး  
ဒေါ်ရင်စိန်  
အသက်(၉၀)

ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ပါရမီရိပ်သာ၊ မြစပယ်လမ်း၊ အမှတ်(၇/A)နေ ဦးဘဝင်း (စာရင်းကိုင်ချုပ်-ငြိမ်း၊ MOGE)၏ ဇနီး၊ Dr.ထူးမြတ်ဝင်း၊ ဦးခင် မောင်မြင့်-ဒေါ်တိုးမြတ်ဝင်း (ခေတ္တ-စင်ကာပူ)၊ Dr.မိုးမြတ်မြတ်သိန်းဝင်း (ကထိက-ရူပဗေဒဌာန၊ ဒဂုံတက္ကသိုလ်)တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မိခင်ကြီး၊ မဆုရည်နန္ဒာ (ခေတ္တ-Australia)၊ မဆုရတီတို့၏ ချစ်လှစွာသောဘွားဘွားကြီး ဒေါ်ရင်စိန်သည် ၅-၁၂-၂၀၂၀ (စနေနေ့) ည ၁၁:၀၅ နာရီတွင် ဝိတိုရိယဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန် သွားပါသဖြင့် ၇-၁၂-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မိသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာကြီး  
ဦးခန့် (ဇီးကုန်း)  
အသက်(၈၈)နှစ်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ အနောက်ပိုင်းခရိုင်၊ ဇီးကုန်းမြို့၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ ရွာမ လမ်းနေ (ဦးဘိုးရင်-ဒေါ်မြယု)၏ သား၊ (သခင်ညို-ဒေါ်ကျော်စု)၏ သားသမက်၊ ဦးညိုသိန်း-ဒေါ်သီတာညို၊ ဦးရဲမင်းသိန်း-ဒေါ်ခင်သန်းကြူ၊ ဦးမိုးအောင်၊ ဦးဇော်မင်း-ဒေါ်ခိုင်သူဇာ၊ (ဦးအောင်ဇော်မျိုး)၊ ဒေါ်မိမိထွေး၊ ဦးမောင်မောင်မြတ်ခိုင် တို့၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ မြေး ၁၀ ယောက်၊ မြစ်တစ်ယောက်တို့၏ ချစ်လှစွာ သောအဘိုးသည် ၇-၁၂-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၉ နာရီတွင် ဇီးကုန်းမြို့နယ်၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ နံနက် ၁၁:၃၀ နာရီတွင် မြောင်းကြီးတောသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မိသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း  
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ စရပ်၊ ရေတွင်း၊ ရေကန် ဒါယကာကြီး  
သီဟသူဓမ္မမဏိဇောတရ  
ဦးမျိုးညွန့်  
အသက်(၅၇)နှစ်  
Executive Chairman  
Star Moe Yan Group of Companies

သီဟသူဓမ္မသီဟိုဒေါ်တင်တင်မြင့် (Chairman, Star Moe Yan Group of Companies)၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးအောင် ကျော်၊ ဒေါ်ချမ်းမြမြင့်တို့၏ ဖခင်ကြီးသည် ၁-၁၂-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့)တွင် ဘဝတစ်ပါးသို့ ကူးပြောင်းကွယ်လွန်ကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ အထူးပင် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်းနှင့် ကောင်းရာသုဂတိဘုံဘဝ ရောက်ရှိပါစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာ ပို့သအပ်ပါသည်။ အကြိမ်းနှင့် ညီအစ်မများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း  
ရွှေပန်းတိမ်ဆရာကြီး ဦးမြင့်လှိုင်  
အသက်(၇၇)နှစ်  
အမှတ်(၃)၊ ဒေသကောလိပ်၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်(ကြည့်မြင်တိုင်နယ်မြေ) ကျောင်းသား/သူ ဟောင်းများအသင်း၊ ရာသက်ပန်အသင်းဝင် ဦးမင်းဦးလှိုင် (EC, RC3 AA)၏ ဖခင်ကြီး၊ ဦးမြင့်လှိုင်သည် ၂၀-၁၁-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါသည်။ အမှတ်(၃)၊ ဒေသကောလိပ် ကျောင်းသား/သူ ဟောင်းများအသင်း (RC3 AA)

အနိစ္စ  
ဦးမင်းကျော်နိုင်  
အသက်(၅၈)နှစ်  
B.E (Civil)  
ဦးစီးအရာရှိ (မြို့ပြ-ငြိမ်း)  
ပဲခူးမြို့၊ ဥဒ္ဓသာမြို့သစ်၊ ဆည် မြောင်းပညာရပ်ဖွံ့ဖြိုးမှု လေ့ ကျင့်ရေးဌာနခွဲ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ ဝင်း၊ အမှတ်(B-7)နေ ဒေါ်နေန့် ဇာခင်၏ ခင်ပွန်း၊ မနှင်းရူပါဝင်း ၏ ဖခင်သည် ၇-၁၂-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) ည ၁၂ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၈-၁၂-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် ပဲခူးမြို့၌ သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီး ပါကြောင်း။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာကြီး  
ဦးမင်းဝင်းရှိန်  
အသက်(၄၉)နှစ်  
ရန်ကုန်မြို့၊ (၂)မြောက်ရပ်ကွက်၊ သဒ္ဓါရုံ(၁)လမ်း၊ အမှတ်(၁၂၅)နေ ဦးဘိုးငြိမ်း-ဒေါ်ဖြူတို့၏ သားကြီး၊ မင်းဝင်းထိန်၊ မင်းတင်နိုင်ဝင်းအောင်တို့၏ အစ်ကိုကြီး၊ (ဦးဌေးကျော်)-ဒေါ်စန်းစန်းအေးတို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်သို့-သို့အေး၏ ခင်ပွန်း၊ မင်းဘုန်းပြည့်၊ မင်းဘုန်းမြတ်တို့၏ ဖခင်သည် ၈-၁၂-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၈:၀၅ နာရီတွင် ၉၆ ပါးသောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်သွားပါသဖြင့် ကြွင်းကျန်သောရုပ်ကလာပ်ကို ၁၀-၁၂-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့) ညနေ ၄နာရီ တွင် ကျီစုသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မိသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟ အပေါင်းအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ် မှကားများ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာကြီး  
ဦးချိန်ကွယ်ဝှက် @ ဦးခိုက်ရီ @ ဦးသစ်လွင်  
အသက်(၈၈)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ၇ မိုင်၊ ကုန်းမြင့်ရိပ်သာ လမ်း၊ အမှတ်(၅/၉၁) အေ)နေ ဦးမြင့်ဦး-ဒေါ်မိုးမိုးအေး (ထိုင်ဝမ်)၊ ဦးတင်လွင်ထူး-ဒေါ်စိုးစိုးမော် (ထိုင်ဝမ်)၊ ဦးတင်လွင်စန်း- ဒေါ်စန္ဒာကြီး (USA)၊ ဦးအောင်မျိုးဇော်-ဒေါ်သင်းသင်းဆွေ၊ ဒေါ်သင်းသင်းလှိုင်၊ ဦးစိုးဝင်းသန်း-ဒေါ်သင်းသင်းကြိုင်တို့၏ မွေးသဖလင်ကျေးဇူးရှင်၊ မြေးကိုးယောက်တို့၏ အဘိုး၊ ဒေါ်လှ ညွန့်ရီ၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်းသည် ရန်ကုန်မြို့၊ နေအိမ်၌ ၆-၁၂-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၆:၅၀ နာရီတွင် ဘဝတစ်ပါး သို့ ကူးပြောင်းသွားပါသဖြင့် ၇-၁၂-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါ ကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာကြီး  
ဦးအေးကို (အလုပ်ရုံစွဲမျိုး/စက်မှု စားကုန်)  
အသက်(၈၅)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ မင်းရဲကျော်စွာလမ်း၊ အမှတ်(၃၀၃/B)၊ မြေညီထပ်နေ (ဦးအောင်သန်း-ဒေါ်ခင်လှ)တို့၏ သားကြီး၊ ဦးလွမ်းမိုး-ဒေါ်စိုးစိုးရီ (ဦးကျော်မိုး)၊ ဦးဇော်ကိုလတ်-ဒေါ်မြတ်ကေခိုင်ကျော်၊ ဦးဌေးလှိုင်မိုး-ဒေါ်ခင်မိုးမိုးဝင်း၊ ဦးမြတ်သူရ-ဒေါ်ဖြိုးစာစာထွန်း၊ ဦးဖြိုးဇော် ဟိန်း-ဒေါ်အိချိုဇင်မွန်တို့၏ ဖခင်၊ မြေးကိုးယောက်၊ မြစ်သုံးယောက်တို့၏ အဘိုး၊ ဒေါ်ခင်မွန်သိန်း (ဒု-လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး-စက်မှုစားကုန်) ၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးအေးကိုသည် ၈-၁၂-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၃:၄၂ နာရီတွင် ၉၆ ပါးသောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၀-၁၂-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် မိသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါ၍ ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများက အသိပေးအကြောင်းကြားအပ် ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၉:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာမကြီး  
ဒေါ်ရင်ရင်လှ (ကော့ကရိတ်မြို့)  
အသက်(၈၅)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဦးမြင့်-ဒေါ်ပန်းလှ)တို့၏ သမီး၊ (ဦးတစ်နံ-ဒေါ်သိန်း)တို့၏ သမီးချွေးမ၊ အမှတ်(၁၅၇)၊ ပထမထပ်၊ မဟာဗန္ဓုလမ်းမြို့နယ်(အလယ်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်နေ ဗိုလ်မှူးတင်ထူး(ငြိမ်း-ကကယာ)၏ဇနီး၊ (ဦးထွန်း လွင်)-ဒေါ်နန္ဒာဝင်း (အလပြ-ငြိမ်း)တို့၏ အစ်မ၊ ဗိုလ်မှူးသန်းဝင်း(ငြိမ်း)-ဒေါ်ကတိ သင်းသင်းဦး (ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး-ငြိမ်း၊ မြန်မာစာဌာန၊ မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ်)၊ ဒေါ်တင်တင်လှိုင် (ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အုပ်ချုပ်မှု၊ တံတားဦးစီးဌာန၊ ဆောက်လုပ် ရေးဝန်ကြီးဌာန)တို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်ကြီး၊ ဗိုလ်ကြီးပြည့်စုံအောင် (စစ်တက္က သိုလ်၊ ဖြင့်ဦးလွင်)-ဒေါ်ခင်မြင့်မြတ်တို့၏ အဘွား၊ မခင်ယုစုတို့၏ ဘွားဘွားကြီး သည် ၇-၁၂-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၅:၁၅ နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွား ပါကြောင်း။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်ခြင်း  
ဒေါ်စိန်လျာပန်းဒုတ်  
အသက်(၈၃)နှစ်  
အထက(၂) လသာ(ငြိမ်း)

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၄၃)ရပ်ကွက်၊ အေးရိပ်သာလမ်း၊ အမှတ်(၁၄၉)နေ (ဦးစောပန်းဒုတ်-ဒေါ်ကြည်ကြည်) တို့၏ သမီး၊ Bishop Daniel Hoi Kyin ၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ လန်ဒန်မြို့နေ စောပစ်တာကလိုမူး-နော်ဝါးဖော၊ နော်စေးလွယ်ဖော၊ ထူးနိုင်လင်းတို့၏ ချစ်လှစွာသော ကျေးဇူးရှင်မွေးသမီးခင်၊ အယ်နာ ထီးမူး၊ ဆိုင်းလပ်ထူးလင်းတို့၏ ချစ်လှစွာသော အဘွားသည် ၈-၁၂-၂၀၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂:၀၃ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၉-၁၂-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ရေဝေးခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းပေါင်းစုံ ဥယျာဉ်၌ ဝတ်ပြုဆုတောင်းပြီး မိသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီး ရပ်ဝေး ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာကြီး  
ဦးမြင့်မောင် (ဘူမိဗေဒအရာရှိ-ငြိမ်း)  
အသက်(၇၂)နှစ်

မန္တလေးမြို့၊ လမ်း(၈၀)နေ (ဦးသွင်-ဒေါ်ညွန့်ရီ)တို့၏ သားလတ်၊ ရန်ကုန် မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ပိန္နဲကုန်းရပ်ကွက်၊ ပိတောက်လမ်း၊ တိုက်(၂၉) မြေညီထပ်နေ ဒေါ်ဝင်းမာ၏ ခင်ပွန်း၊ မလှလှခိုင်၊ ကိုအာကာမြင့်မောင်-မထူးထူးခင်၊ ကိုမျိုး သူအောင်-မချယ်ရီမြင့်မောင်၊ ကိုသက်ထူး-မဇူးသီရိဇော်တို့၏ ဖခင်၊ မြေးငါး ယောက်တို့၏ အဘိုးသည် ၅-၁၂-၂၀၂၀ ရက် ညနေ ၆:၄၅ နာရီတွင် မြောက် ဥက္ကလာပဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်သွားပါသဖြင့် ၆-၁၂-၂၀၂၀ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်၌ မိသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။ (ကွယ်လွန် သူအားရည်စူး၍ ၁၁-၁၂-၂၀၂၀ ရက်တွင် နေအိမ်၌ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားနာ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုး မိတ်သင်္ဂဟများအား ညှိုးငယ် သောစိတ်ထားဖြင့် အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း  
ဦးထင်မြင့်(ခ)ဦးကျင်မြင့် (ညောင်လေးပင်)  
လက်ထောက်အင်ဂျင်နီယာ (မြို့ပြ-ငြိမ်း)  
အသက်(၇၇)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ကွက်သစ်လမ်း၊ အမှတ်(၁၆)နေ ဒေါ်ခင်ဖြိုး(ဖြိုး-မြန်မာမုန့်ချုပ်လုပ်ငန်း)၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း အသင်းဝင် ဖြစ်သူ ဦးထင်မြင့်(ခ)ဦးကျင်မြင့်သည် ၆-၁၂-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် ကွယ်လွန် သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ ထပ်မျှ ဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါသည်။ ညောင်လေးပင်မြို့နယ်အသင်း (ရန်ကုန်)

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာကြီး  
ဦးကျော်ဝင်း(ခ)ဦးဘိုဝ (ဟံဇေး)  
အသက်(၈၇)နှစ်  
မန္တလေးဈေးချို (U)ရုံ သစ်မင်းချည်ဆိုင်

မန္တလေးမြို့နေ ဦးမြင့်သန်း-ဒေါ်သစ်သစ် (သစ်မင်းချည်ရောင်းဝယ်ရေး)၊ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်၊ လျှော်ပင်ကျေးရွာနေ ဦးမင်းခိုင်-ဒေါ်အေးအေးလှိုင်၊ ရန်ကုန် မြို့နေ ဦးစောနိုင်-ဒေါ်သီတာ၊ မယုညီယုအေး၊ မအေးမအေး (သစ်မင်း၊ သိမ်ကြီးဈေး၊ B ရုံ)တို့၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်ကြီး၊ မြေးကိုးယောက်တို့၏အဘိုး၊ ရန်ကုန်မြို့နေ ဒေါ်မြစ်နီ၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်းသည် ၆-၁၂-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၆:၃၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ပင်လုံဆေးရုံ၌ (၉၆)ပါးရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်အနိစ္စ ရောက်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ တွင်ပင် ရန်ကုန်မြို့၊ ရေဝေးသုသာန်၌ မိသင်္ဂြိုဟ်ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေး အကြောင်း ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးသိန်းကြိုင်  
အသက်(၈၁)နှစ်  
မြို့နယ်ကုန်သွယ်ရေး (ငြိမ်း)  
လပတ္တမြို့နယ်အသင်း ရာသက်ပန်အသင်းဝင်

ရန်ကုန်မြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင် အရိုးအထူးကုဆေးရုံအဆင့်မြင့် အရာရှိရိပ်သာနေ ဒေါ်အုန်းသန်း၏ခင်ပွန်း၊ ဦးသိန်းကြိုင်သည် ၆-၁၂-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၆:၂၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက် သွားပါသဖြင့် အသင်းသူ/အသင်းသားများအား အကြောင်းကြားသိစေ အပ်ပါသည်။ အမှုဆောင်အဖွဲ့၊ လပတ္တမြို့နယ်အသင်း (ရန်ကုန်)

ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ ကထိန် ဒါယကာကြီး  
ဦးကောင်းကျော်  
အင်ဂျင်နီယာမျိုး(ငြိမ်း)၊ ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေး  
အသက်(၇၇)နှစ်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မြင်းခြံမြို့နယ်၊ မြစ်သာကျေးရွာနေ (ဦးညွန့်- ဒေါ်အုန်းစိန်)တို့၏ သား၊ ရန်ကုန်မြို့၊ သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ (ဆ/က)ရပ်ကွက်၊ ကျိုက္ကဆံဘုရားလမ်း၊ အမှတ်(၄၀၃)နေ ဒေါ်ချိုချို၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးရဲမင်းကျော် (ဆ/က ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး)-ဒေါ်ဝင်းမိုးမိုးဝင်း၊ ဦးဇေယျာကျော်၊ ဦးပြည့်စုံ ကျော်တို့၏ ဖခင်၊ မောင်ကျော်မဟာ၊ မောင်ကျော်သံစဉ်တို့၏ အဘိုး၊ ဦးကောင်း ကျော်သည် ၈-၁၂-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၉:၄၅ နာရီတွင် ၉၆ ပါးသောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ စေတီ၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာမကြီး  
ဒေါ်ခင်ဝင်း(ခ)ချန်ရှာဝီ  
(ထန်းတပင်၊ ပုဇွန်တောင်-ညောင်တန်း)  
အသက်(၇၆)နှစ်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ထန်းတပင်မြို့နယ်နေ (ဦးချန်ရှာ ဝါး-ဒေါ်ခင်)တို့၏ သမီးကြီး၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ညောင်တန်းလမ်း နေ (ဦးမင်းမောင်-ဒေါ်လှခင်)တို့၏ သမီးချွေးမ၊ အခန်းအမှတ် (၆၀၇)၊ မဟာနဂရတ်ကုန်ခို၊ လမ်း(၅၀) ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်နေ (ဦးအောင်လွင်)၏ ဇနီး၊ ဒေါ်အေးအေးလွင်-ဦးကိုကိုကျော်၊ ဒေါ်နီနီ လွင်-ဦးသူရဟိန်း၊ ဦးဇော်မျိုးထွန်းတို့၏ မွေးသမိခင်ကျေးဇူးရှင်၊ မောင်ညွှာဟိန်း၊ မောင်ဗစ်တာကိုကိုကျော်တို့၏ ချစ်လှစွာသော အဘွားသည် ၃-၁၂-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့) ည ၉:၁၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၄-၁၂-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့)တွင် သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီး ဆွေမျိုး မိတ်ဆွေအပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အလွှာအရင်မြတ်အမိန့်တော်ခံယူခြင်း  
ဒေါ်ခင်မျိုးမြင့်(ခ)ကရီမာဘီ  
အသက်(၇၄)နှစ်  
အထက်တန်းပြဆရာမ(ငြိမ်း)  
အထက(၁)လယ်ဝေး၊ အထက-သာဝတီ

လယ်ဝေးမြို့၊ အမှတ်(၆)ရပ်နေ (ဦးထွန်းမြတ်-ဒေါ်စိမ်း)တို့၏ သမီးထွေး၊ ပျဉ်းမနားမြို့၊ ရွာကောက်ရပ်နေ (ဦးဘမောင်-ဒေါ်ချစ်)တို့၏ သမီးချွေးမ၊ ရန်ကုန် မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ မအူကုန်းရပ်ကွက်၊ အမှတ် (၆၀/၆၄)၊ (၁၃၄)လမ်းနေ (ဦးမြင့်ဝေ (တရားရုံးချုပ်ရေနေ)၏ ဇနီး၊ ဟာဂျီဦးထွန်းထွန်း-ဒေါ်စာနည်မျိုးဝေ၊ ဒေါ်သွယ်ဟန်မြိုးဝေ၊ ဟာဂျီဦးကိုကိုဇော်-ဒေါ်အိန်ဝင်းထွန်း (တရားလွှတ်တော် ရှေ့နေ)တို့၏ မိခင်၊ မောင်သူရဝေထွန်း(GRADE-11)၊ မဝန်းနုဝေထွန်း၊ မဟောရဏီ ကိုကိုတို့၏ အဘွား ဒေါ်ခင်မျိုးမြင့်(ခ)ကရီမာဘီသည် ၂၄-၁၁-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၅:၄၅ နာရီတွင် ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းဆေးရုံ၌ အလွှာအရင်မြတ်အမိန့် တော်ခံယူသွားပါသဖြင့် ၂၅-၁၁-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၁၁:၃၀ နာရီတွင် လှိုင် သာယာမြို့နယ်၊ ထိန်ပင် စွန့်စွတ်စိလင်မင်္ဂလာစတုရန်း၌ ဒါဗ္ဗနာပြုဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အကြောင်းကြားသိစေအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ဌေးဌေးဝင်း  
အသက်(၆၃)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ အမှတ်(၂၃၄)၊ ဇေယျသီရိ (၈) လမ်းနေ (ဦးထွန်းသန်း)၏ ဇနီး ဒေါ်ဌေးဌေးဝင်းသည် ၆-၁၂-၂၀၂၀ ရက် ည ၁၁ နာရီတွင် ၉၆ ပါးသောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါ ကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းတို့အား ညှိုးငယ်သောစိတ် ထားဖြင့် အကြောင်းကြားသိစေအပ်ပါသည်။ (ကွယ်လွန်သူအား ရည်စူး၍ ၁၂-၁၂-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာ ကြံရောက်ပါရန် ညှိုးငယ်သောစိတ်ထားဖြင့် ဖိတ်ကြားအပ်ပါ သည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု



# ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက် ည ၈ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိ လူနာသစ် ၁၃၀၈ ဦး တွေ့ရှိ

## COVID-19 ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၈-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

(၇-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၈-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း (၂၃,၃၄၈)ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၁,၃၀၈)ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၈-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲဌာနအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း	ဦးတွေ့ လူနာသစ်
အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကင်း)	(၂၁၂၉) ခု	(၁၈၂) ဦး
ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ရန်ကင်း)	(၆၉၂) ခု	(၅၃) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (မန္တလေး)	(၄၃၁) ခု	(၅၂) ဦး

ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (မော်လမြိုင်)	(၄၄၈) ခု	(၁၇) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (တောင်ကြီး)	(၆၉၈) ခု	(၁၂) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (မုဆယ်)	(၃၅၂) ခု	(၂) ဦး
ရန်ကင်းမြို့ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၈၈၄) ခု	(၅၄) ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၃၅၇) ခု	(၃) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် GeneXpert ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၉၂) ခု	(၂) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁,၃၂၁) ခု	(၂၆၂) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁၅,၉၄၄) ခု	(၆၇၀) ဦး
<b>စုစုပေါင်း</b>	<b>(၂၃,၃၄၈) ခု</b>	<b>(၁,၃၀၈) ဦး</b>

စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

## စေတုတ္တရာမြို့နယ်၌ မျက်နှာအကာနှင့် နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေ

စေတုတ္တရာ ဒီဇင်ဘာ ၈  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စေတုတ္တရာမြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးအတွက် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးရုံး ရုံးချုပ်အောက်တွင် ဈေးဝယ်များအား မျက်နှာအကာ များနှင့် နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ မျက်နှာအကာနှင့် နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေရာတွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါတားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးရုံး ရုံးချုပ်အောက်တွင် ဈေးဝယ်များအား နှာခေါင်းစည်းများ ဝတ်ဆင်ပြီးမှသာ ဈေးရောင်းဈေးဝယ်ပြုလုပ်ကြရန်နှင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးအသိပေးထုတ်ပြန်ချက်များအား လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန် အသိပေးပေးပေးပေးပြောခဲ့ပြီး မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးသုံးပစ္စည်းများ ဖြစ်သည့် မျက်နှာအကာနှင့်နှာခေါင်းစည်း ၆၀၀ အား အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ စည်သူလွင်(ပြန်/ဆက်)



**ကြေးမုံ** ယနေ့ ဖတ်စရာ

ရာပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့မှသည် တိုင်းရင်းသားအားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လို့ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်စို့ .....

ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းများ တိကျစွာ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရေး ကြိုးကြပ်ဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ်များ ဆွေးနွေး

စာမျက်နှာ » ၁၀

လျှိုက်အော်စတင်ကို ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန် ရွေးကောက်ခံသမ္မတ ရှိုးဘိုင်ဒင် လျာထား

စာမျက်နှာ » ၁၂

**အချုပ်ပို ၁၆ မျက်နှာပါရှိ**

ယနေ့ထုတ် ကြေးမုံ သတင်းစာတွင် ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲလွှတ်တော် အသီးသီးမှကိုယ်စားလှယ်လောင်း တစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု အခြေအနေများ အချုပ်ပိုစာမျက်နှာ (၁၆)မျက်နှာ ဖော်ပြပါရှိပါသည်။

**ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်း ရှုံးထွက်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည့်ရက် မြန်မာနေ့ရှင်နယ်လိဂ် လျာထား**

ရန်ကင်း ဒီဇင်ဘာ ၈  
မြန်မာနေ့ရှင်နယ်လိဂ်သည် လာမည့်နှစ်တွင် ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားသည့်ပြိုင်ပွဲများတွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်း ရှုံးထွက်ပြိုင်ပွဲလည်း ပါဝင်သည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကျင်းပနိုင်ခြင်းမရှိသည့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်း ရှုံးထွက်ပြိုင်ပွဲကို လာမည့်နှစ်တွင် ပြန်လည်ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားခြင်းဖြစ်ပြီး ဇွန်လမှ စက်တင်ဘာလအတွင်း ပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနေ့ရှင်နယ်လိဂ်သည် ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်က ပြုလုပ်သည့် လိဂ်ကော်မတီအစည်းအဝေးတွင် လာမည့်နှစ် ကျင်းပမည့်ပြိုင်ပွဲများနှင့်ပတ်သက်၍ ကျင်းပမည့်ကာလများ ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအခြေအနေကြောင့် ပြိုင်ပွဲအချို့လျှော့ချထားကာ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်း ရှုံးထွက်ပြိုင်ပွဲ၊ MNL-2(ပထမတန်း) အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲနှင့် လူငယ်လိဂ်ပြိုင်ပွဲဖြစ်သည့် ယူ-၂၁ လိဂ်ပြိုင်ပွဲသာ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲကိုသာ ပြီးဆုံးအောင်ကျင်းပ

နိုင်ခဲ့ပြီး MNL-2 (ပထမတန်း) အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲနှင့် လူငယ်လိဂ်ပြိုင်ပွဲတို့ကို ပြိုင်ပွဲကျင်းပနေသည့်ကာလတွင် ဖျက်သိမ်းခဲ့ရပြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်း ရှုံးထွက်ပြိုင်ပွဲကို မကျင်းပမီမှာပင် ဖျက်သိမ်းခဲ့ရသည်။

မြန်မာ့အတည်ပြုမည်  
မြန်မာနေ့ရှင်နယ်လိဂ်သည် ပြီးခဲ့သည့်ရာသီတွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်း ရှုံးထွက်ပြိုင်ပွဲ၌ အပျော်တမ်းအသင်းများကို ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ပြုခဲ့သော်လည်း လာမည့်ရာသီတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ပြုမပြု ပြန်လည်အတည်ပြုမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ကျင်းပမည့်ကာလကိုလည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အခြေအနေအပေါ် မူတည်၍ သတ်မှတ်မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနေ့ရှင်နယ်လိဂ်သည် ရှုံးထွက်ပြိုင်ပွဲကို ၂၀၁၅ ပြည့်နှစ်တွင် စတင်ကျင်းပခဲ့ပြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှစတင်ကာ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်းအမည်ဖြင့် ပြောင်းလဲကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

သတင်း-ရှိုင်းထက်စော်  
ဓာတ်ပုံ-ဘုန်းသော်



နောက်ဆုံးကျင်းပခဲ့သည့် ၂၀၁၉ ရှုံးထွက်ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လွှဲတွင် ရန်ကင်းနှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း ယှဉ်ပြိုင်နေစဉ်။





# ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ဗုဒ္ဓဟူး၊ ဒီဇင်ဘာ ၉၊ ၂၀၂၀

အချက်ပို၊ စာမျက်နှာ-၁

## တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီအလိုက် ဆန္ဒမဲရရှိမှုအခြေအနေ (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ)

ယမန်နေ့မှအဆက်

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲအရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်ခိုင်လုံမဲ			ခိုင်လုံမဲရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ်မဲ	ပျောက်မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၂၁၅	စီကင်းမြို့နယ်(၁)	၂၀၅၅၉	၁၇၃၀၄	၅၅၉၀	၂၃၀၉၄	၈၀.၄၅	၃၂	၄	၃၆	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၈၆၆၆	၂၄၀၀	၁၁၀၆၆	၄၈.၄၈%	
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၇၀၁၁	၂၁၂၃	၁၀၉၃၄	၄၇.၈၀%	
										ဒေါ်မြင့်မြင့်သောင်း	၅၆၉	၂၇၉	၈၄၈	၃.၇၁%	
၂၁၆	စီကင်းမြို့နယ်(၂)	၂၈၆၃၆	၁၇၆၃၂	၄၈၂၅	၂၂၄၅၇	၇၈.၄၂	၄၂	၄	၄၆	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၉၁၈၆	၂၂၀၀	၁၁၃၈၆	၅၀.၆၅%	
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၈၈၇၈	၂၄၈၃	၁၁၃၆၁	၄၅.၀၄%	
										ဒေါ်အေးမေအောင်	၂၂၂	၆၇	၂၈၉	၁.၂၅%	
၂၁၇	နတ်တောင်မြို့နယ်(၁)	၇၀၂၃၃	၄၄၉၈၁	၁၂၀၄၁	၅၇၀၂၂	၈၁.၁၉	၁၂၀၀	၁၉	၁၂၁၉	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၃၈၈၃	၁၀၉၂၀	၅၄၈၀၃	၇၇.၉၃%	
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၄၀၉၈	၉၁၀၇	၄၃၂၀၅	၅၇.၄၃%	
										ဒေါ်အေးမေအောင်	၅၉၅၆	၂၅၇၉	၈၅၃၅	၁၂.၆၅%	
										တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၅၄၁	၁၈၀	၇၂၁	၁.၂၅%	
										ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၈၈	၅၅	၃၄၃	၀.၆၅%	
၂၁၈	နတ်တောင်မြို့နယ်(၂)	၇၀၈၈၇	၄၃၀၈၅	၉၈၄၁	၅၂၉၂၆	၇၄.၇၉	၁၄၁၄	၂၀	၁၄၃၄	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၀၈၆၂	၉၇၂၀	၃၀၅၅၂	၄၃.၁၃%	
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၀၈၄၀	၆၈၆၅	၃၇၇၀၅	၅၃.၁၈%	
										ဒေါ်အေးမေအောင်	၉၃၄၈	၂၅၁၇	၁၁၈၆၅	၁၆.၇၃%	
										တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၁၃၀၅	၂၄၁	၁၅၄၆	၂.၁၅%	
										ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၉	၉၇	၄၅၆	၀.၆၄%	
၂၁၉	မိုးညိုမြို့နယ်(၁)	၅၂၆၆၁	၃၂၆၅၅	၁၅၂၇၅	၄၂၉၃၀	၈၁.၃၈	၅၂၆	၁၈	၅၄၄	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၃၉၉၄	၅၃၇၂	၃၉၃၆၆	၇၄.၈၄%	
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၇၈၉၉	၂၆၂၁	၁၀၅၂၀	၂၀.၃၃%	
										ဒေါ်အေးမေအောင်	၂၂၂	၇၆	၃၄၈	၀.၆၅%	
၂၂၀	မိုးညိုမြို့နယ်(၂)	၅၂၃၅၉	၃၁၂၆	၈၈၄၁	၄၀၁၀၇	၇၆.၅၂	၁၀၀၂	၁၂	၁၀၁၄	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၀၁၀၂	၈၄၁၁	၃၈၅၁၃	၇၃.၅၃%	
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၇၀၀၄	၂၄၇၀	၉၄၇၄	၂၄.၃၃%	
										ဒေါ်အေးမေအောင်	၃၉၂	၁၀၁	၄၉၃	၁.၂၅%	
၂၂၁	မင်းလှမြို့နယ်(၁)	၅၇၉၄၂	၂၇၇၆၁	၁၀၀၈၆	၃၇၉၄၇	၇၄.၄၉	၇၈၂	၆၅	၈၄၇	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၇၅၆၇	၉၅၃၃	၃၇၀၀၀	၅၈.၄၅%	
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၄၇၆	၂၄၆၀	၈၉၃၆	၂၄.၀၅%	
										ဒေါ်အေးမေအောင်	၄၆၅	၂၃၃	၇၀၈	၁.၂၅%	
										ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၆၉	၂၅	၃၉၄	၀.၆၅%	
၂၂၂	မင်းလှမြို့နယ်(၂)	၄၈၆၈၉	၂၈၇၈၈	၈၉၃၆	၃၇၆၄၄	၇၅.၃၂	၇၆၄	၃၉	၈၀၃	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၈၆၆၃	၈၇၈၈	၃၆၅၄၁	၇၂.၃၃%	
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၀၆၁	၃၉၁၈	၅၅၇၉	၂၃.၆၆%	
										ဒေါ်အေးမေအောင်	၅၂၂	၁၉၂	၇၁၄	၁.၄၆%	
										ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၆၆	၁၆၅	၅၃၁	၁.၂၅%	
၂၂၃	ထက်ဝဲတန်းမြို့နယ်(၁)	၇၂၁၈၇	၄၁၂၃	၁၀၆၅၈	၅၂၇၈၁	၇၃.၂၀	၁၈၂၈	၁၁	၁၈၃၉	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၀၁၆၂	၁၁၅၈၀	၃၁၇၄၂	၄၃.၅၃%	
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၈၂၁၅	၂၄၄၀	၁၀၆၅၅	၂၃.၅၅%	
										ဒေါ်အေးမေအောင်	၈၉၈	၃၇၉	၁၂၇၇	၂.၄၅%	
										တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၇၃၁	၂၀၇	၉၃၈	၁.၂၅%	
										ပြည်သူ့အလုပ်အကိုင်ပါတီ	၁၁၆	၆၅	၁၈၁	၀.၃၅%	
၂၂၄	ထက်ဝဲတန်းမြို့နယ်(၂)	၆၆၇၅၃	၃၆၉၆၉	၁၀၆၆၃	၄၇၆၃၂	၇၁.၇၈	၁၀၆၀	၂၁	၁၀၈၁	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၆၀၇၁	၁၀၄၈၀	၄၆၅၅၁	၇၀.၃၃%	
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၆၂၉	၁၆၇၉	၇၃၀၈	၁၅.၇၃%	
										ဒေါ်အေးမေအောင်	၁၇၃၇	၆၅၇	၂၃၉၄	၃.၅၅%	
										ဒေါ်မြင့်မြင့်သောင်း	၂၉၉	၁၇၅	၄၇၄	၀.၇၅%	
၂၂၅	သံလွင်မြစ်မြို့နယ်(၁)	၆၀၉၉၄	၃၂၃၃၂	၁၃၃၃၈	၄၅၆၇၀	၇၄.၈၆	၆၀၄	၅၈	၆၆၂	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၀၃၃၃	၃၃၃၃၈	၄၃၅၇၁	၇၁.၅၅%	
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၃၀၂၂	၇၇၃၅	၂၀၇၅၇	၃၃.၈၅%	





# ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ဗုဒ္ဓဟူး၊ ဒီဇင်ဘာ ၉၊ ၂၀၂၀

အချက်ပို၊ စာမျက်နှာ-၂

စာမျက်နှာ ၁ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ် အမည်	မဲဆန္ဒရှင် ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်ခိုင်လုံမဲ			ခိုင်လုံမဲ ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ် မဲ	ပျောက် မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၁	မဲဆန္ဒနယ် (၁)	၁၀၀၀	၈၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%	၀	၀	၀	မောင်မောင်	နိုင်ငံတော်ပါတီ	၆၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%
၂	မဲဆန္ဒနယ် (၂)	၁၀၀၀	၈၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%	၀	၀	၀	မောင်မောင်	နိုင်ငံတော်ပါတီ	၆၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%
၃	မဲဆန္ဒနယ် (၃)	၁၀၀၀	၈၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%	၀	၀	၀	မောင်မောင်	နိုင်ငံတော်ပါတီ	၆၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%
၄	မဲဆန္ဒနယ် (၄)	၁၀၀၀	၈၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%	၀	၀	၀	မောင်မောင်	နိုင်ငံတော်ပါတီ	၆၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%
၅	မဲဆန္ဒနယ် (၅)	၁၀၀၀	၈၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%	၀	၀	၀	မောင်မောင်	နိုင်ငံတော်ပါတီ	၆၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%
၆	မဲဆန္ဒနယ် (၆)	၁၀၀၀	၈၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%	၀	၀	၀	မောင်မောင်	နိုင်ငံတော်ပါတီ	၆၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%
၇	မဲဆန္ဒနယ် (၇)	၁၀၀၀	၈၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%	၀	၀	၀	မောင်မောင်	နိုင်ငံတော်ပါတီ	၆၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%
၈	မဲဆန္ဒနယ် (၈)	၁၀၀၀	၈၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%	၀	၀	၀	မောင်မောင်	နိုင်ငံတော်ပါတီ	၆၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%
၉	မဲဆန္ဒနယ် (၉)	၁၀၀၀	၈၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%	၀	၀	၀	မောင်မောင်	နိုင်ငံတော်ပါတီ	၆၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%
၁၀	မဲဆန္ဒနယ် (၁၀)	၁၀၀၀	၈၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%	၀	၀	၀	မောင်မောင်	နိုင်ငံတော်ပါတီ	၆၀၀	၂၀၀	၈၀၀	၈၀%





# ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ဗုဒ္ဓဟူး၊ ဒီဇင်ဘာ ၉၊ ၂၀၂၀

အချက်ပို၊ စာမျက်နှာ-၃

စာမျက်နှာ ၂၄

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ် အမည်	မဲဆန္ဒရှင် ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်ခွဲလုံးမဲ			ခွဲလုံးမဲ ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ် မဲ	ပျောက် မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၂၄၀	ဆိပ်ဖြူမြို့နယ်(၂)	၄၀၈၉၁	၂၄၉၂၂	၆၇၇၃	၃၁၇၄၅	၇၇.၆၃	၆၇၂	၉၁	၇၆၃	ဦးလှအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၂၄၈	၁၂၇	၃၇၅	၁၀.၉၆
										ဦးစိန်အောင်မင်း	အမျိုးသားစီမံကိန်းရေးဆွဲရေးပါတီ	၁၀၃၇၁	၄၆၇၈	၂၄၉၄၉	၆၁.၃၉
										ဦးလှအောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၂၁၃	၁၅၈၈	၆၈၀၁	၂၁.၉၇
										ဦးစိန်အောင်	တိုင်းရင်းသားအစည်းအရုံးညွှတ်ရေးပါတီ	၄၆၃	၂၅၆	၇၂၀	၂.၃၃
										ဦးလှအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၂၉၈	၁၀၃	၄၀၁	၁.၃၃
၂၄၁	ယုတ္တမြို့နယ်(၁)	၁၃၁၉၉၈	၈၂၀၉၉	၁၉၉၄၄	၁၀၂၀၄၃	၇၇.၃၁	၁၀၅၇	၂၈၉	၁၃၄၆	ဦးလှအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၈၀၄၈၀	၁၉၉၅၇	၁၀၀၄၃၇	၇၆.၁၃
										ဒေါ်မာမာအောင်	အမျိုးသားစီမံကိန်းရေးဆွဲရေးပါတီ	၇၁၂၉၄	၁၆၁၃၁	၈၇၄၂၅	၆၆.၁၃
										ဦးသန်းအောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၉၅၈၉	၂၇၈၀	၁၂၃၆၉	၉.၃၉
										ဒေါ်မာမာအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၄၈၀	၁၂၅	၆၀၅	၀.၄၆
										ဦးသန်းအောင်	တိုင်းရင်းသားအစည်းအရုံးညွှတ်ရေးပါတီ	၄၃၄	၁၅၆	၅၉၀	၀.၅၆
										ဦးတင်ဝင်းကြည်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၇၅	၆၄	၂၃၉	၀.၁၉
										ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်း	အမျိုးသားစီမံကိန်းရေးဆွဲရေးပါတီ	၂၉၈	၉၁	၃၈၉	၀.၃၀
၂၄၂	ပခုက္ကူမြို့နယ်(၂)	၁၁၄၄၈၄	၇၃၃၅၇	၁၆၅၅၈	၈၉၉၁၅	၇၈.၅၄	၁၀၉၂	၃၈	၁၁၃၀	ဦးလှအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၇၄၄၃	၁၆၃၃၂	၈၈၇၈၅	၇၇.၆၃
										ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်း	အမျိုးသားစီမံကိန်းရေးဆွဲရေးပါတီ	၆၀၃၄	၁၃၅၂	၇၃၈၅၆	၆၄.၂၄
										ဦးစိန်အောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၀၈၈၂	၂၄၄၁	၁၃၃၂၃	၁၁.၆၈
										ဦးမြင့်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၄၀၅	၆၈	၄၇၃	၀.၄၂
										ဦးစိန်အောင်	တိုင်းရင်းသားအစည်းအရုံးညွှတ်ရေးပါတီ	၂၅၁	၁၃၇	၃၈၈	၀.၃၄
										ဦးမောင်ထွန်း	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၃၃၂	၅၈	၃၉၀	၀.၃၄
										ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်း	အမျိုးသားစီမံကိန်းရေးဆွဲရေးပါတီ	၂၉၈	၈၄	၃၈၂	၀.၃၄
၂၄၃	ထွန်းမြို့နယ်(၁)	၇၄၄၆၆	၄၇၅၅၁	၇၅၉၃	၅၅၁၄၄	၇၆.၀၆	၁၇၁၇	၁၀၈	၁၈၂၅	ဦးလှအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၄၆၀၇၀	၇၂၄၆	၅၃၃၁၆	၇၆.၆၃
										ဦးအောင်သန်း	အမျိုးသားစီမံကိန်းရေးဆွဲရေးပါတီ	၃၅၇၇၃	၅၂၃၈	၄၁၀၁၁	၅၆.၆၃
										ဦးမြင့်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၉၇၄၃	၁၈၂၄	၁၀၅၆၇	၁၄.၆၈
										ဦးမျိုးမင်းအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၂၉၂	၈၆	၃၇၈	၀.၅၁
										ဦးကြည်စိန်	တိုင်းရင်းသားအစည်းအရုံးညွှတ်ရေးပါတီ	၂၆၂	၁၀၁	၃၆၃	၀.၄၈
၂၄၄	ထွန်းမြို့နယ်(၂)	၇၅၈၀၅	၅၀၅၁၈	၈၆၄၄	၅၉၁၆၂	၇၈.၀၂	၁၅၁၀	၇၂	၁၅၈၂	ဦးလှအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၄၅၃၅	၈၃၄၄	၅၃၆၉၉	၇၆.၆၃
										ဒေါ်မြင့်စိန်	အမျိုးသားစီမံကိန်းရေးဆွဲရေးပါတီ	၃၈၁၀၂	၅၈၆၆	၄၃၉၆၈	၅၆.၆၃
										ဦးစိန်အောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၀၆၃၉	၂၃၁၀	၁၂၉၄၉	၁၇.၆၈
										ဦးကျော်စွာ	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၄၈၄	၁၂၈	၆၂၂	၀.၈၈
၂၄၅	မြိုင်မြို့နယ်(၁)	၁၀၃၅၂၃	၆၃၃၃၃	၁၄၉၇၀	၇၈၃၁၃	၇၅.၆၅	၁၀၀၁	၁၇၉	၁၀၈၀	ဦးလှအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၆၂၀၈၅	၁၄၄၄၈	၇၇၁၃၃	၇၆.၆၃
										ဦးသန်းစိန်	အမျိုးသားစီမံကိန်းရေးဆွဲရေးပါတီ	၄၈၉၉	၁၁၆၉	၆၀၆၈	၇.၇၉
										ဦးစိန်အောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၂၆၄	၃၆၁၈	၆၆၈၂	၆.၆၈
										ဦးမြင့်စိန်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၃၁၄	၉၁	၄၀၅	၀.၃၉
										ဦးကျော်စွာ	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၂၄၈	၇၈	၃၂၆	၀.၃၁
၂၄၆	မြိုင်မြို့နယ်(၂)	၁၀၈၂၈၁	၆၉၂၁၁	၁၅၇၀၀	၈၄၉၂၁	၇၈.၄၃	၁၁၄၄	၂၂၆	၁၃၇၀	ဦးလှအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၆၈၂၉၂	၁၅၂၀၆	၈၃၅၀၁	၇၆.၆၃
										ဦးစိန်အောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၉၃၉၀	၂၈၆၂	၁၂၂၅၂	၁၄.၆၈
										ဦးမြင့်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၃၈၅	၁၇၉	၅၆၄	၀.၆၈
၂၄၇	ကျောက်မြို့နယ်(၁)	၉၇၄၂၁	၆၃၃၄၈	၁၆၈၈၄	၇၇၂၃၂	၇၉.၂၈	၉၆၆	၁၅၁	၁၁၁၇	ဦးလှအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၅၅၆၇၀	၁၆၄၄၄	၇၆.၆၃	
										ဦးကျော်စွာ	အမျိုးသားစီမံကိန်းရေးဆွဲရေးပါတီ	၄၃၇၂	၁၀၃၅	၅၄၀၇	၅.၆၈
										ဦးမြင့်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၂၅၆	၃၃၁၈	၆၅၇၄	၆.၆၈
										ဦးစိန်အောင်	တိုင်းရင်းသားအစည်းအရုံးညွှတ်ရေးပါတီ	၃၅၅	၂၆၂	၆၁၇	၀.၆၈
										ဦးစိန်အောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၃၆၀	၁၃၁	၄၉၁	၀.၆၈
၂၄၈	ကျောက်မြို့နယ်(၂)	၉၅၈၀၆	၅၇၈၀၄	၁၆၆၄၅	၇၄၄၄၉	၇၇.၇၈	၁၀၆၇	၁၂၅	၁၁၉၂	ဦးလှအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၅၆၆၇၆	၁၆၆၈၁	၇၃.၅၇	
										ဦးစိန်အောင်	အမျိုးသားစီမံကိန်းရေးဆွဲရေးပါတီ	၄၀၆၁၄	၁၁၆၅၁	၅၂၂၆၅	၅၆.၆၃
										ဒေါ်စိန်အောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၉၅၇၇	၂၉၆၁	၁၂၅၃၈	၁၃.၆၈
										ဦးကျော်စွာ	အမျိုးသားစီမံကိန်းရေးဆွဲရေးပါတီ	၅၂၉၂	၁၅၃၃	၆၈၂၅	၇.၆၈
										ဦးအောင်စိန်	တိုင်းရင်းသားအစည်းအရုံးညွှတ်ရေးပါတီ	၅၆၀	၂၁၀	၇၇၀	၀.၈၅
၂၄၉	ကျောက်မြို့နယ်(၁)	၈၂၅၆၇	၄၉၈၄၆	၁၂၈၀၂	၆၂၆၄၈	၇၅.၈၈	၉၀၇	၇၂	၉၇၉	ဦးလှအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၄၅၈၈၅	၁၅၄၄၄	၆၁၆၆၉	၇၆.၆၃
										ဒေါ်စိန်အောင်	အမျိုးသားစီမံကိန်းရေးဆွဲရေးပါတီ	၄၁၇၁၀	၁၀၆၇၄	၅၂၃၈၄	၆၄.၆၃
										ဦးစိန်အောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၅၉၂	၁၄၉၈	၇၀၈၂	၈.၆၈
										ဦးကျော်စွာ	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၁၅၈၄	၂၇၆	၁၈၆၀	၂.၆၈
										ဦးစိန်အောင်	အမျိုးသားစီမံကိန်းရေးဆွဲရေးပါတီ	၁၄၂	၇၂	၂၁၄	၀.၃၄
										ဦးစိန်အောင်	တိုင်းရင်းသားအစည်းအရုံးညွှတ်ရေးပါတီ	၁၃၇	၇၂	၂၀၉	၀.၃၄
၂၅၀	ကျောက်မြို့နယ်(၂)	၈၁၅၈၀	၅၂၈၇၃	၁၁၉၇၁	၆၄၈၄၂	၇၉.၄၈	၉၄၅	၁၀၀	၁၀၄၅	ဦးလှအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၅၂၈၈၉	၁၆၆၈၈	၆၃၅၇၇	၇၆.၆၃
										ဦးစိန်အောင်	အမျိုးသားစီမံကိန်းရေးဆွဲရေးပါတီ	၄၃၇၁၁	၉၂၅၁	၅၂၉၆၂	၆၄.၆၃
										ဦးစိန်အောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၉၁၈	၂၃၆၆	၉၂၈၄	၁၄.၆၈
										ဦးကျော်စွာ	ပြည်ထောင်စုကောင်စီ	၁၀၆၉	၂၁၆	၁၂၈၅	၁.၆၈
										ဒေါ်စိန်အောင်	အမျိုးသားစီမံကိန်းရေးဆွဲရေးပါတီ	၄၂၁	၁၈၅	၆၀၆	၀.၇၅





# ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ဗုဒ္ဓဟူး၊ ဒီဇင်ဘာ ၉၊ ၂၀၂၀

အချက်ပို၊ စာမျက်နှာ-၄

စာမျက်နှာ ၃ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ် အမည်	မဲဆန္ဒရှင် ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်ခိုင်လုံမဲ			ခိုင်လုံမဲ ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ် မဲ	ပျောက် မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၂၅၁	တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်(၁)	၁၁၅၀၉၁	၆၇၈၁၇	၁၅၅၉၄	၈၃၄၁၁	၇၆.၄၆	၁၃၂၄	၆၄	၁၃၈၈			၆၆၅၉၁	၁၅၅၉၄	၈၂၁၈၅	၇၂.၇၈%
										ဒေါ်အောင်ကိုကို(ခ) ဇနီးမောင်မောင်	အမျိုးသားတီဇီကစေ့အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၈၈၀၇	၁၀၈၈၁	၅၉၆၈၈	၇၂.၇၈%
										ဒေါ်ကြည်သိန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၆၁၃၄	၃၇၈၅	၁၅၅၁၅	၂၄.၂၈%
										ဒေါ်မောင်ဝင်း(ခ) ဒေါ်အောင်မင်း	တိုင်းရင်းသားအလင်းလုံညီညွတ်ရေးပါတီ	၅၇၆	၂၄၃	၈၁၉	၁.၂၄%
										ဒေါ်ညိုစိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၇၃၆	၁၆၂	၉၀၈	၁.၁၀%
										ဒေါ်စိန်မင်း(ခ) မော်ဟာမာကြီး	မြန်မာနိုင်ငံတောင်သူလယ်သမား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ	၁၆၂	၉၈	၂၆၀	၀.၃၂%
										ဒေါ်စိန်မင်း	အမျိုးသားတီဇီကစေ့အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၆၆	၆၃	၂၂၉	၀.၂၈%
၂၅၂	တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်(၂)	၁၁၀၅၂၁	၆၅၆၃၉	၁၂၈၁၆	၇၈၄၅၅	၇၁.၃၁	၁၆၀၁	၁၀၁	၁၇၀၂			၆၄၄၄၇	၁၂၅၀၆	၇၆၉၅၃	၆၉.၆၁%
										ဒေါ်ခင်မာမာ	အမျိုးသားတီဇီကစေ့အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၆၄၄၂	၉၂၈၀	၅၅၇၂၂	၇၆.၅၂%
										ဒေါ်မောင်မောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၂၅၈၅	၂၅၇၅	၁၅၁၆၀	၁၉.၇၅%
										ဒေါ်ညိုစိန်	တိုင်းရင်းသားအလင်းလုံညီညွတ်ရေးပါတီ	၉၈၅	၂၆၀	၁၂၄၅	၁.၆၂%
										ဒေါ်စိန်မောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၆၈	၁၄၅	၇၁၃	၀.၉၃%
										ဒေါ်မောင်မောင်	ကန်တော်စု	၅၁၅	၇၄	၅၈၉	၀.၇၅%
										ဒေါ်ခင်အောင်	အမျိုးသားတီဇီကစေ့အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၅၂	၆၂	၃၁၄	၀.၄၁%
၂၅၃	နတ်မောက်မြို့နယ်(၁)	၉၄၆၄၆	၅၂၇၉၆	၁၇၀၆၇	၆၉၈၆၃	၇၃.၈၂	၁၄၂၅	၂၅၂	၁၆၇၇			၅၁၆၉၇	၁၆၄၈၉	၆၈၁၈၆	၇၂.၈၃%
										ဒေါ်မောင်အေး	အမျိုးသားတီဇီကစေ့အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၆၂၆၈	၁၄၀၃၅	၆၀၃၀၃	၈၈.၄၄%
										ဒေါ်မောင်မောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၅၃၇	၁၈၂၉	၆၃၆၆	၉.၃၄%
										ဒေါ်မောင်မောင်	တိုင်းရင်းသားအလင်းလုံညီညွတ်ရေးပါတီ	၅၅၂	၅၈၁	၁၁၃၃	၁.၅၁%
										ဒေါ်မောင်အေး	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၄၁	၁၄၄	၄၈၅	၀.၅၁%
၂၅၄	နတ်မောက်မြို့နယ်(၂)	၉၇၀၃၉	၅၆၁၂၂	၁၅၇၆၀	၇၁၉၈၂	၇၄.၁၁	၁၃၃၃	၄၄	၁၃၇၇			၅၅၃၈၂	၁၅၇၆၀	၇၀.၅၅%	
										ဒေါ်ခင်မာမာမောင်မောင်	အမျိုးသားတီဇီကစေ့အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၈၆၉၄	၁၂၅၄၆	၆၁၂၄၀	၈၇.၃၉%
										ဒေါ်စိန်အေး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၉၅၁	၁၆၃၈	၆၅၈၉	၉.၃၄%
										ဒေါ်စိန်ညွန့်	တိုင်းရင်းသားအလင်းလုံညီညွတ်ရေးပါတီ	၈၃၈	၅၄၀	၁၃၇၈	၁.၉၄%
										ဒေါ်အောင်မင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၉၅	၂၃၈	၉၃၃	၁.၃၃%
၂၅၅	မေတ္တာမြို့နယ်(၁)	၁၁၇၈၅၁	၇၂၈၈၅	၁၀၆၇၁	၉၁၅၆၆	၇၇.၆၆	၉၈၈	၆၂	၁၀၅၀			၇၂၀၉၃	၁၀၆၇၁	၉၀.၅၆%	
										ဒေါ်မောင်အေး	အမျိုးသားတီဇီကစေ့အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၇၇၄၅	၃၄၃၉၃	၉၂၁၃၈	၉၅.၇၁%
										ဒေါ်မောင်အေး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၃၂၃၁	၃၅၇၁	၁၆၈၀၂	၁၈.၅၆%
										ဒေါ်မောင်အေး	တိုင်းရင်းသားအလင်းလုံညီညွတ်ရေးပါတီ	၆၂၇	၂၈၆	၉၁၃	၁.၀၁%
										ဒေါ်စိန်ညွန့်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၇၉၈	၁၆၃	၉၆၁	၀.၇၂%
၂၅၆	မေတ္တာမြို့နယ်(၂)	၁၂၄၃၁၈	၇၈၀၀၃	၁၀၇၃၀	၉၆၇၃၃	၇၇.၈၃	၁၁၄၀	၁၆၆	၁၃၀၆			၇၇၀၈၉	၁၀၆၇၁	၉၅.၅၆%	
										ဒေါ်ခင်အောင်	အမျိုးသားတီဇီကစေ့အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၄၇၁၈	၁၃၉၅၆	၇၈၆၇၄	၈၂.၄၅%
										ဒေါ်မောင်အေး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၀၆၉၄	၃၇၃၂	၁၄၄၂၆	၁၅.၁၀%
										ဒေါ်မောင်အေး	ကန်တော်စု	၇၁၃	၂၆၂	၉၇၅	၁.၀၈%
										ဒေါ်အောင်ကြည်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၇၂	၁၄၆	၅၁၈	၀.၅၅%
										ဒေါ်အောင်ကြည်	တိုင်းရင်းသားအလင်းလုံညီညွတ်ရေးပါတီ	၂၈၇	၁၅၉	၄၄၆	၀.၄၅%
										ဒေါ်ခင်မောင်အေး	ပြည်သူ့ကျေးဇူးတင်ပါတီ	၃၇၅	၁၁၂	၄၈၇	၀.၄၄%
၂၅၇	မြို့သစ်မြို့နယ်(၁)	၆၅၉၇၁	၃၈၉၃၃	၉၅၇၅	၄၈၅၂၈	၇၃.၅၆	၁၁၃၅	၃	၁၁၃၈			၃၇၉၅၈	၉၅၇၅	၄၇.၅၁%	
										ဒေါ်စိန်စိန်	အမျိုးသားတီဇီကစေ့အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၀၆၇၀	၇၁၆၉	၃၇၃၈၉	၅၆.၆၀%
										ဒေါ်အောင်မင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၉၆	၁၇၇၇	၇၇၇၃	၁၆.၂၁%
										ဒေါ်ညိုစိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၇၉	၂၂၂	၈၀၁	၁.၂၂%
										ဒေါ်အောင်မင်း	တိုင်းရင်းသားအလင်းလုံညီညွတ်ရေးပါတီ	၄၂၇	၂၇၁	၆၉၈	၁.၀၅%
										ဒေါ်မောင်အေး	ကန်တော်စု	၄၄၆	၁၂၃	၅၆၉	၁.၂၀%
၂၅၈	မြို့သစ်မြို့နယ်(၂)	၇၀၇၂၅	၄၁၃၉၇	၁၁၇၂၃	၅၃၁၂၀	၇၅.၁၁	၈၉၂	၅	၉၀၇			၄၀၅၃၃	၁၁၆၇၀	၅၂.၂၃%	
										ဒေါ်မောင်အေး	အမျိုးသားတီဇီကစေ့အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၂၀၃၃	၉၁၄၀	၄၁၁၇၃	၈၀.၃၉%
										ဒေါ်စိန်ညွန့်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၇၆၀	၂၀၉၀	၈၈၅၀	၁၆.၉၅%
										ဒေါ်စိန်ညွန့်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၄၀	၂၂၀	၇၆၀	၁.၅၁%
										ဒေါ်လှလှ	တိုင်းရင်းသားအလင်းလုံညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၈၀	၂၂၀	၆၀၀	၁.၁၅%
၂၅၉	ကျေးဇူးမြို့နယ်(၁)	၆၂၆၂၂	၃၄၄၄၇	၈၉၄၅	၄၃၃၉၂	၆၉.၂၉	၇၀၅	၅၂	၇၅၇			၃၃၈၅၅	၈၉၄၅	၄၂.၆၃%	
										ဒေါ်စိန်စိန်	အမျိုးသားတီဇီကစေ့အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၇၆၃၃	၆၃၄၃	၃၃၉၇၆	၅၄.၀၈%
										ဒေါ်အောင်မင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၇၅၅၇	၂၁၀၅	၉၆၆၂	၂၂.၈၅%
										ဒေါ်မောင်အေး	တိုင်းရင်းသားအလင်းလုံညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၄၂	၁၆၈	၅၁၀	၁.၂၀%
										ဒေါ်စိန်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၂၃	၈၄	၄၀၇	၀.၉၅%
၂၆၀	ကျေးဇူးမြို့နယ်(၂)	၆၄၂၄၃	၃၅၃၉၈	၉၇၇၀	၄၅၀၆၈	၇၀.၃၁	၅၅၃	၄၅	၅၉၈			၃၅၀၀၂	၉၅၇၀	၄၄.၅၄%	
										ဒေါ်ခင်မောင်မောင်	အမျိုးသားတီဇီကစေ့အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၈၁၄၆	၇၃၈၇	၃၅၅၃၃	၅၉.၇၃%
										ဒေါ်မောင်အေး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၃၁၀	၁၉၄၅	၈၂၅၅	၁၀.၅၂%
										ဒေါ်ကြည်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၄၂	၈၃	၄၂၅	၀.၉၅%
										ဒေါ်မောင်မောင်	တိုင်းရင်းသားအလင်းလုံညီညွတ်ရေးပါတီ	၂၁၁	၁၄၃	၃၅၄	၀.၈၀%





# ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ဗုဒ္ဓဟူး၊ ဒီဇင်ဘာ ၉၊ ၂၀၂၀

အချက်ပို၊ စာမျက်နှာ-၅

စာမျက်နှာ ၄၄

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲအရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်မဲခွဲ			နိုင်လုံးမဲ ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ်မဲ	ပျောက်မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၂၆၁	တဲကြွေမြို့နယ်(ခ)	၁၉၃၉၃	၁၂၂၅၅	၄၂၈၀	၁၆၅၂၅	၈၅၂၂	၃၇၀	၄၃	၄၁၃			၁၁၅၉၅	၄၁၄၅	၁၆၆၁၂	
										ဦးအောင်ကျော်စွန်း(ခ) ဦးအောင်အောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၉၆၂၂	၃၁၀၅	၁၂၇၂၇	၆၅.၅၅%
										ဦးသန်းနိုင်ဦး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၅၂၉	၈၀၅	၂၃၃၄	၁၃.၅၅%
										ဦးအောင်အောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၃၇	၂၅၅	၇၉၂	၄.၈၅%
										ဦးအောင်ဦး	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၇၇	၄၆	၁၂၃	၀.၇၅%
၂၆၂	တဲကြွေမြို့နယ်(၂)	၂၀၂၃၃	၁၂၆၈၉	၄၂၅၇	၁၆၉၄၆	၈၃၃၆	၄၀၄	၉၆	၄၀၉			၁၂၆၈၁	၄၁၆၆	၁၆၈၄၇	
										ဦးကျော်ဝင်း(ခ) ဦးပုထိုး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၄၂၀	၂၃၄၈	၇၇၆၈	၄၇.၆၈%
										ဦးအောင်နိုင်ဝင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၃၃၀	၁၁၅၀	၄၄၈၀	၂၇.၅၅%
										ဦးကျော်စွန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၈၀၇	၃၂၉	၁၁၃၆	၆.၆၃%
										ဆင်္ဂါယောမောင်မောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၉၃	၂၁၄	၈၀၇	၄.၉၉%
										ဦးစိုးဝင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၀၀	၆၄	၁၆၄	၁.၀၆%
၂၆၃	စောင်းမြို့နယ်(ခ)	၉၆၅၆၉	၆၆၅၃၀	၁၂၃၇၄	၇၈၉၀၄	၈၁၇၁	၁၁၃၄	၁၂၅၇				၆၆၅၆၆	၁၂၃၅၁	၇၈၉၁၇	
										ဦးဝင်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၉၃၄၉	၈၆၁၈	၅၇၉၆၇	၅၉.၆၆%
										ဦးအောင်နိုင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၅၈၄၈	၃၁၀၉	၁၉၀၅၇	၂၀.၃၅%
										ဦးစိုးမြင့်	ပြန်လည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၅၁	၂၀၃	၈၅၄	၀.၈၇%
										ဆင်္ဂါယောမောင်မောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၉၃	၂၁၄	၈၀၇	၀.၈၃%
										ဦးစိုးဝင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၀၀	၆၄	၁၆၄	၀.၁၆%
၂၆၄	စောင်းမြို့နယ်(၂)	၁၀၀၈၄၆	၆၃၄၀၈	၁၄၉၉၃	၇၈၃၉၃	၇၆၂၈	၉၂	၁၀၂				၆၆၆၄၆	၁၄၉၇၆	၇၆၃၂၂	
										ဦးသက်နိုင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၈၈၃၈	၁၀၇၆၄	၅၉၆၀၂	၅၇.၁၅%
										မောင်မြင့်နိုင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၃၃၃၃	၃၅၆၆	၁၆၈၉၉	၂၁.၆၂%
										ဦးစိုးဝင်း	ပြန်လည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၃၈	၁၅၂	၄၉၀	၀.၆၆%
										ဦးစိုးမောင်မောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၉၇	၇၄	၄၇၁	၀.၅၇%
၂၆၅	စောဘုရားမြို့နယ်(ခ)	၁၆၉၅၆	၁၀၉၂၆	၃၂၃၀	၁၄၀၅၆	၈၂၉၀	၄၀၀	၆၂	၄၇၂			၁၀၉၀၄	၃၀၈၀	၁၃၉၈၄	
										မောင်မြင့်ဦး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၇၃၂၉	၁၈၈၃	၉၂၁၂	၆၆.၃၃%
										ဦးစိုးထွန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၃၆၂	၇၇၉	၂၄၄၁	၂၀.၃၀%
										ဦးနိုင်ဝင်း	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၅၉၈	၁၄၆	၇၄၄	၅.၄၈%
										ဦးစိုးမြင့်(ခ) မောင်မောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၆၉	၈၀၄	၅၃၄	၃.၉၈%
										ဦးစောနိုင်ထွန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၄၆	၈၀	၃၂၆	၂.၃၀%
										မောင်မောင်မောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၀၀	၈၂	၂၈၂	၂.၁၇%
၂၆၆	စောဘုရားမြို့နယ်(၂)	၁၇၆၅၅	၁၀၃၂၀	၃၇၇၅	၁၄၀၉၅	၇၉၃၁	၃၉၂	၃၀	၄၂၂			၁၀၉၉၂	၃၆၈၀	၁၄၆၆၀	
										ဦးကျော်စွန်း(ခ) ဦးစွန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၈၂၆	၂၆၁၀	၉၄၃၆	၆၄.၈၄%
										ဦးစွန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၀၂၆	၉၂၄	၃၉၅၀	၂၆.၉၂%
										ဦးမြင့်ဦး	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၁၂၉၇	၄၅၁	၁၇၄၈	၁၀.၅၁%
										ဦးစောနိုင်ထွန်း	ပြန်လည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၉၀	၁၂၀	၄၁၀	၂.၈၆%
										ဦးစိုးကျော်စွန်း	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၃၃	၁၂၄	၃၅၇	၂.၅၇%
၂၆၇	မြင့်မြို့နယ်(ခ)	၇၂၃၆	၄၅၉၂	၁၁၃၄	၅၇၂၆	၈၀၈၇	၅၈၀	၂	၅၈၂			၄၇၄၃	၁၀၈၇	၅၈၅၁	
										မောင်စာအောင်စိုးဦး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၆၇၆	၈၂၁	၄၄၉၇	၆၆.၈၇%
										ဦးအောင်နိုင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၀၄၀၃	၂၇၆၃	၁၃၁၆၆	၂၂.၄၈%
										ဦးစိုးမြင့်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၄၄	၉၄	၃၃၈	၀.၆၆%
၂၆၈	မြင့်မြို့နယ်(၂)	၆၃၉၀၀	၄၂၀၃၁	၉၅၇၁	၅၁၆၀၂	၈၀၇၅	၄၄၀	၁၀	၄၅၀			၄၁၆၄၄	၉၅၇၅	၅၁၁၅၁	
										ဦးမြင့်အောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၀၇၉၂	၆၇၄၅	၃၇၅၃၇	၅၉.၃၈%
										မောင်စာအောင်မောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၈၄၈၅	၂၆၄၈	၁၁၁၃၃	၂၅.၆၈%
										ဦးကျော်စွန်း	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၉၇	၈၄	၄၈၁	၀.၆၄%
၂၆၉	မင်းဘူးမြို့နယ်(ခ)	၇၃၆၃၆	၄၆၄၇၃	၁၁၈၈၄	၅၈၃၅၇	၇၉၂၅	၁၀၉၉	၃၁	၁၂၃၀			၄၇၄၅၅	၁၁၄၅၂	၅၈၉၀၇	
										ဦးကျော်စွန်း(ခ) ဦးအောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၆၇၆	၈၄၄၃	၄၅၂၀၉	၆၁.၃၅%
										မောင်စာအောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၈၄၈၃	၂၆၇၈	၁၁၁၆၁	၁၄.၉၅%
										ဦးအောင်စိန်	တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၀၅	၁၅၄	၃၅၉	၀.၆၃%
										ဦးအောင်မြင့်သန်း	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၆၄	၇၈	၂၄၂	၀.၃၃%
										ဦးမြင့်အောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၈၇	၆၀	၁၄၇	၀.၂၀%
၂၇၀	မင်းဘူးမြို့နယ်(၂)	၇၈၃၅၆	၄၄၅၅၆	၁၀၉၅၇	၅၅၅၁၃	၇၈၇၆	၇၈၀	၆၉	၈၅၈			၄၃၉၂၀	၁၀၄၈၃	၅၄၄၀၃	
										ဦးကျော်စွန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၃၈၅၅	၇၄၀၆	၄၁၂၆၁	၅၂.၇၅%
										ဦးစိုးကျော်စွန်း(ခ) မောင်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၈၈၀၇	၂၆၃၆	၁၁၄၄၃	၂၁.၅၇%
										ဦးသိန်းအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၇၂၀	၁၈၃	၉၀၃	၁.၆၆%
										ဦးအောင်စောစော	ပြည်ထောင်စုကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၇၆	၁၀၃	၃၇၉	၀.၄၉%
										ဦးအောင်စိန်ဦး	တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၃၇	၁၁၈	၃၅၅	၀.၆၆%
										ဦးအောင်စိန်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၇၄	၄၅	၁၁၉	၀.၂၂%





# ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ဗုဒ္ဓဟူး၊ ဒီဇင်ဘာ ၉၊ ၂၀၂၀

အချက်ပို၊ စာမျက်နှာ-၆

စာမျက်နှာ ၅ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲအရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်မဲလုံး			နိုင်လုံး ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ်မဲ	ပျောက်မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၂၇၀	တံခွန်မြို့နယ်(၁)	၃၀၅၀၆	၁၈၂၁၂	၇၃၈၈	၂၅၆၀၀	၈၃.၇၅	၂၅၅	၃၆	၃၃၅			၁၈၀၁၃	၇၂၅၂	၂၅၂၆၅	
										ဦးစော်ဝင်း	အမျိုးသားတော်စုပါတီ	၁၂၇၅၇	၅၀၆၅	၁၇၈၂၂	၇၁.၅၀%
										သေါက်ပင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၁၃၆	၂၁၄၄	၇၂၈၀	၂၈.၀၀%
										ဦးမိုးစော်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၁၃၀	၄၃	၁၇၃	၀.၆၅%
၂၇၂	တံခွန်မြို့နယ်(၂)	၂၈၈၈၉	၁၈၅၅၅	၆၅၉၄	၂၅၁၄၉	၈၄.၁၁	၃၄၁	၅၅	၃၉၆			၁၈၀၅၉	၆၅၉၄	၂၄၆၅၃	
										ဦးမြင့်အောင်	အမျိုးသားတော်စုပါတီ	၁၁၄၉၂	၃၀၇၁	၁၄၅၆၃	၆၂.၅၅%
										ဦးချစ်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၅၁၃	၂၅၄၄	၉၀၅၇	၃၆.၀၅%
										ဦးကြည်စိုး	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၁၈၄	၅၉	၂၄၃	၀.၈၉%
၂၇၃	ဆင်ပေါင်မြို့နယ်(၁)	၄၀၅၇၂	၂၇၇၈၉	၉၄၉၂	၃၇၂၈၁	၇၆.၇၅	၇၄၆	၃၅	၇၈၁			၂၇၂၉၂	၉၂၄၈	၃၆၅၄၀	
										ဦးရန်အောင်မျိုး	အမျိုးသားတော်စုပါတီ	၂၀၂၇၃	၆၆၈၂	၂၀၉၄၅	၅၁.၈၃%
										ဦးတင့်ဆွေ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၆၁၇	၂၄၁၉	၉၀၃၆	၂၄.၇၅%
										ဦးခင်မောင်သန်း	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၃၅၂	၁၄၇	၅၀၀	၁.၄၂%
၂၇၄	ဆင်ပေါင်မြို့နယ်(၂)	၄၇၃၇၆	၃၁၀၂၆	၆၈၈၆	၃၇၉၁၂	၈၀.၀၂	၉၈၅	၁၇	၁၀၀၂			၃၀၉၂၁	၆၇၈၉	၃၇၆၁၀	
										ဦးကျော်လွင်	အမျိုးသားတော်စုပါတီ	၂၄၃၈၅	၄၈၇၁	၂၉၂၅၆	၇၆.၅၃%
										ဦးမြင့်ဝင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၄၂၀	၁၃၇၉	၆၇၉၉	၁၈.၄၂%
										ဦးသောင်းမြင့်	တိုင်ဆိုင်သောစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၂၄၅၅	၁၈၀	၂၆၃၅	၁.၄၂%
										ဦးကြည်စိုး	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၁၇၁	၆၈	၂၃၉	၀.၆၃%
၂၇၅	မင်းတုန်းမြို့နယ်(၁)	၂၅၅၂၃	၁၄၀၈၂	၆၅၉၁	၂၀၆၇၃	၈၁.၀၈	၄၀၈	၁၂	၄၂၀			၁၃၈၀၄	၆၄၄၉	၂၀၂၅၃	
										ဦးစော်ဝင်း	အမျိုးသားတော်စုပါတီ	၇၈၂၆	၃၆၃၈	၁၁၄၆၄	၅၆.၆၅%
										ဦးစိုးမိုးဆွေ(မ)	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၃၇၂	၁၆၂၁	၅၀၉၃	၂၄.၆၅%
										ဦးအေးအေး	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၁၆၂၄	၅၇၈	၂၂၀၂	၈.၆၅%
										ဦးအောင်စိုးမင်း	တိုင်ဆိုင်သောစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၃၆	၃၆၆	၇၀၂	၂.၇၅%
										ဦးကျော်လွင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၂၆၁	၂၃၅	၄၉၆	၂.၅၅%
										ဦးစိုးစိုး	ပြည်သူ့ရေးအောင်ပါတီ	၃၆၅	၈၉	၄၅၄	၂.၂၅%
၂၇၆	မင်းတုန်းမြို့နယ်(၂)	၂၅၅၇၂	၁၂၅၆၈	၇၂၅၂	၂၀၂၃၇	၇၉.၅၉	၄၇၃	၁၁	၄၈၄			၁၂၆၇၉	၇၁၆၀	၂၃၈၃၉	
										သော်လှဆွေ	အမျိုးသားတော်စုပါတီ	၈၀၆၈	၄၂၇၈	၁၂၃၄၆	၆၂.၈၅%
										ဦးသော်မြင့်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၁၄၂	၁၈၃၅	၄၉၇၇	၂၁.၂၅%
										ဦးကျော်မြင့်	အမျိုးသားတော်စုပါတီ	၅၁၆	၄၃၅	၉၅၁	၃.၇၆%
										ဦးစော်မောင်ဆွေ	တိုင်ဆိုင်သောစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၃၈	၃၇၃	၇၁၁	၂.၇၅%
										ဦးမျိုးမြင့်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၂၆၅	၂၃၉	၅၀၄	၂.၇၅%
၂၇၇	မင်းတုန်းမြို့နယ်(၁)	၄၉၄၀၂	၂၉၇၆၀	၉၄၂၆	၃၉၁၈၆	၇၉.၃၃	၆၅၉	၂၆	၆၈၅			၂၉၃၁၃	၉၂၀၀	၃၈၅၁၃	
										ဦးလှိုင်မြင့်သန်း	အမျိုးသားတော်စုပါတီ	၁၈၁၆၂	၄၈၇၉	၂၃၀၄၁	၅၅.၈၃%
										ဦးမျိုးမြင့်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၀၈၇၅	၃၇၁၃	၁၁၂၄၈	၃၅.၈၅%
										ဦးစော်မောင်ဆွေ	တိုင်ဆိုင်သောစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၄၅၃	၃၆၇	၈၂၀	၂.၂၅%
										ဦးကျော်စိုး	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၃၀၀	၁၃၀	၄၃၀	၁.၁၀%
										ဦးမျိုးသုဇွန်	ပြည်သူ့ရေးအောင်ပါတီ	၃၃၅	၁၁၂	၄၄၇	၁.၁၀%
၂၇၈	မင်းတုန်းမြို့နယ်(၂)	၅၂၂၅၆	၃၁၀၃၉	၈၄၈၁	၃၁၉၂၀	၇၇.၁၆	၁၀၈၈	၂၉	၁၁၁၇			၃၁၀၅၈	၈၁၅၅	၃၉၂၁၃	
										သော်လှကျော်	အမျိုးသားတော်စုပါတီ	၂၂၉၂၀	၇၄၂၂	၃၀၃၄၂	၅၇.၉၆%
										ဦးလှစိုး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၁၃၆	၂၀၄၇	၈၁၈၃	၂.၀၅%
										ဦးအောင်စိုးစိုး	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၇၈၉	၂၃၅	၁၀၂၄	၂.၆၀%
										သော်လှစာမင်း	အမျိုးသားတော်စုပါတီ	၇၇၁	၁၈၃	၉၅၄	၂.၄၅%
										သော်လှဆွေ	တိုင်ဆိုင်သောစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၄၁၂	၂၅၈	၆၇၀	၀.၇၅%
၂၇၉	သရက်မြို့နယ်(၁)	၄၂၅၉၁	၂၅၅၈၈	၈၄၄၄	၃၃၇၃၂	၇၉.၂၆	၆၈၀	၁၀	၆၉၀			၂၄၇၈၀	၈၂၇၁	၃၃၆၅၁	
										ဦးတင်အောင်စိုး	အမျိုးသားတော်စုပါတီ	၁၈၄၂၆	၆၂၅၅	၂၄၀၅၁	၅၆.၅၅%
										ဦးကျော်ကျော်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၉၉၃	၁၈၄၈	၇၈၄၁	၂၃.၅၅%
										ဦးခင်မောင်လတ်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၁၃၉	၅၇	၂၀၆	၀.၆၅%
										ဦးမြင့်စိုး	ပြည်သူ့ပါတီ	၁၆၇	၄၇	၂၁၄	၀.၆၅%
										ဦးကျော်စမ်း	မြန်မာပြည်သူ့တော်စုပါတီ	၅၅	၂၄	၇၉	၀.၂၅%
၂၈၀	သရက်မြို့နယ်(၂)	၄၃၃၉၁	၂၄၈၅၆	၈၄၄၄	၃၃၃၂၀	၇၇.၁၅	၆၅၅	၁၉	၆၇၄			၂၄၃၈၇	၈၃၃၉	၃၂၆၂၆	
										ဦးစော်စိုးအောင်	အမျိုးသားတော်စုပါတီ	၁၆၄၂၅	၅၂၅၉	၂၁၆၈၄	၆၆.၃၃%
										ဦးစိုးစိုးကျော်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၄၄၈	၂၈၅၃	၈၃၀၁	၂၃.၅၅%
										သော်လှစာမင်း	ပြည်သူ့ပါတီ	၂၅၄	၁၂၂	၃၇၆	၀.၉၅%
										ဦးလှမြိုင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၁၇၇	၁၃၅	၃၁၂	၀.၇၅%
၂၈၁	အောင်လံမြို့နယ်(၁)	၅၃၈၅၁	၃၈၈၁၂	၁၂၈၁၂	၅၀၆၂၄	၉၄.၅၆	၂၂၂	၅	၂၂၇			၃၅၇၅၁	၁၂၈၀၇	၆၆၅၅၈	
										ဦးစော်စမ်း	အမျိုးသားတော်စုပါတီ	၄၃၄၉၈	၅၆၂၂	၅၃၁၂၀	၅၇.၅၅%
										ဦးစော်ဆွေ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၈၁၃၀	၂၉၂၀	၁၀၉၅၀	၂၀.၆၅%
										ဦးစော်မောင်စိုး	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၈၅၂	၂၃၄	၁၀၈၆	၁.၆၀%
၂၈၂	အောင်လံမြို့နယ်(၂)	၅၄၂၅၄	၃၅၄၆၈	၁၃၄၆၅	၅၂၉၃၃	၉၆.၉၁	၁၄၀၆	၂၄	၁၄၃၀			၃၅၈၆၂	၁၃၄၄၁	၅၃၃၀၃	
										ဦးအောင်ကျော်	အမျိုးသားတော်စုပါတီ	၄၅၃၃၅	၅၉၃၄	၅၅၂၆၉	၇၇.၃၈%
										ဦးစော်မောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၂၂၅၁	၃၂၅၄	၁၅၅၀၅	၂၈.၈၅%
										ဦးအောင်ကျော်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၅၁၁	၅၃၈	၁၀၄၉	၀.၆၅%
										ဦးသန်းလွန်းစိုး	ပြည်သူ့ပါတီ	၁၃၆	၅၅	၂၀၁	၀.၃၅%













# ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ဗုဒ္ဓဟူး၊ ဒီဇင်ဘာ ၉၊ ၂၀၂၀

အချက်ပို၊ စာမျက်နှာ-၉

စာမျက်နှာ ၈ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်မဲရလဒ်			နိုင်လုံးမဲ ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ်မဲ	ပျောက်မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၃၈၃	သစ်တောမြို့နယ် (၁)	၅၅၇၂၄	၃၅၇၃၄	၆၅၈၃	၄၂၃၁၇	၇၅.၅၈	၇၅၃	၃	၇၅၆			၃၄၁၁၁	၆၅၅၈	၄၀၆၇၉	၇၂.၈၅%
										ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	အမျိုးသမီးမဲပေးရန်အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၇၂၂၂	၄၅၆၄	၃၁၆၅၆	၇၂.၈၅%
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၅၃၂	၁၆၂၈	၇၁၅၄	၁၂.၆၁%
										တိုင်းရင်းသားလွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	တိုင်းရင်းသားလွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၇၄၇	၁၂၂	၈၆၉	၂.၂၂%
										ပြည်ထောင်စုကောင်စီကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ	ပြည်ထောင်စုကောင်စီကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ	၂၈၄	၅၉	၃၄၃	၀.၇၅%
										ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၈၃	၄၇	၂၃၀	၀.၅၆%
၃၈၄	သစ်တောမြို့နယ် (၂)	၅၈၉၄၅	၃၆၉၂၆	၇၀၆၇	၄၃၉၉၃	၇၄.၆၃	၁၀၅၅	၁	၁၀၅၆			၃၅၈၉၄	၆၅၄၃	၄၂၄၃၇	၇၂.၂၃%
										ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	အမျိုးသမီးမဲပေးရန်အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၈၃၄၃	၄၇၇၈	၃၃၁၂၁	၇၂.၃၂%
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၄၈၉	၁၀၈၄	၇၅၇၃	၁၅.၃၆%
										တိုင်းရင်းသားလွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	တိုင်းရင်းသားလွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၉၁	၂၅	၆၁၆	၁.၀၃%
										ပြည်ထောင်စုကောင်စီကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ	ပြည်ထောင်စုကောင်စီကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ	၄၇၁	၁၃၆	၆၀၇	၁.၀၂%
၃၈၅	ချစ်မြသားစည်မြို့နယ် (၁)	၉၅၇၂၁	၅၇၇၆၁	၃၂၂၂	၆၀၆၈၃	၆၄.၃၃	၃၃၂	၇၅	၄၀၇			၅၇၇၂၉	၆၀၆၈၃	၆၄.၃၃%	
										ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	အမျိုးသမီးမဲပေးရန်အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၀၈၀၅	၁၈၃၅၉	၆၉၂၄၄	၇၃.၆၆%
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၄၈၆	၁၄၆၃	၅၉၄၉	၆.၃၂%
										ပြည်ထောင်စုကောင်စီကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ	ပြည်ထောင်စုကောင်စီကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ	၂၇၇	၂၂	၃၀၉	၀.၃၃%
										ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၂၇၃	၈၂	၃၅၅	၀.၃၇%
										တိုင်းရင်းသားလွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	တိုင်းရင်းသားလွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၈၈	၁၁၁	၃၉၉	၀.၄၂%
၃၈၆	ချစ်မြသားစည်မြို့နယ် (၂)	၁၁၃၉၃၇	၆၇၉၃၁	၁၃၀၉၇	၈၀၀၂၈	၇၁.၁၂	၃၇၃	၁၂၈	၅၀၁			၆၇၉၃၈	၁၂၀၆၉	၈၀၀၂၇	၇၀.၂၃%
										ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	အမျိုးသမီးမဲပေးရန်အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၁၂၂၂	၁၀၈၃၄	၇၂၀၅၆	၆၃.၄၇%
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၄၆၆	၁၇၅၁	၇၂၁၇	၆.၃၃%
										ပြည်ထောင်စုကောင်စီကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ	ပြည်ထောင်စုကောင်စီကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ	၃၈၈	၁၈၂	၅၇၀	၀.၅၀%
										တိုင်းရင်းသားလွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	တိုင်းရင်းသားလွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၉၆	၁၁၁	၄၀၇	၀.၃၅%
										တစ်သီးပုဂ္ဂလ	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၁၅၆	၅၆	၂၁၂	၀.၂၂%
										အမျိုးသမီးမဲပေးရန်အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	အမျိုးသမီးမဲပေးရန်အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၇၇	၃၅	၁၁၂	၀.၁၀%
၃၈၇	ချစ်သောသောင့်မြို့နယ် (၁)	၆၈၈၇၅	၃၈၃၄၆	၁၂၆၉၆	၅၁၀၄၂	၇၄.၃၃	၃၃၆	၁၇	၃၅၃			၃၈၃၄၃	၁၂၆၉၆	၅၁၀၄၃	၇၄.၃၃%
										ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	အမျိုးသမီးမဲပေးရန်အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၇၄၄	၁၈၈၄၂	၅၄၅၈၆	၇၉.၇၈%
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၅၄၄	၁၃၃၂	၃၈၇၆	၅.၅၆%
										တစ်သီးပုဂ္ဂလ	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၅၈၉	၂၇၅	၈၆၄	၁.၂၅%
										ပြည်ထောင်စုကောင်စီကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ	ပြည်ထောင်စုကောင်စီကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ	၈၄၇	၉၅	၉၄၂	၁.၃၆%
										ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၃၈	၆၃	၂၀၁	၀.၃၅%
										တစ်သီးပုဂ္ဂလ	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၉၁	၅၂	၁၄၃	၀.၂၀%
										ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၄	၃၃	၉၁	၀.၁၃%
၃၈၈	ချစ်သောသောင့်မြို့နယ် (၂)	၆၂၃၅၄	၃၉၁၈၇	၁၀၇၇၁	၅၉၉၅၈	၉၆.၁၆	၂၄၁	၅	၂၄၆			၃၈၈၄၁	၁၀၇၇၁	၅၉၉၅၂	၉၆.၁၆%
										ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	အမျိုးသမီးမဲပေးရန်အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၆၁၉၄	၉၆၃၈	၄၅၈၃၂	၉၂.၃၈%
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၁၈၇	၉၃၂	၃၁၁၉	၅.၂၉%
										ပြည်ထောင်စုကောင်စီကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ	ပြည်ထောင်စုကောင်စီကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ	၂၆၁	၁၃၃	၃၉၄	၀.၆၃%
										ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၀၈	၄၂	၁၅၀	၀.၂၄%
										တစ်သီးပုဂ္ဂလ	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၉၁	၂၆	၁၁၇	၀.၂၄%
၃၈၉	ပြည်ခြံစားခွဲမြို့နယ် (၁)	၁၀၄၈၀၂	၅၈၀၆၅	၉၂၆	၆၇၉၉၁	၆၄.၅၉	၈၄၁	၂၇	၈၆၈			၅၇၉၅၇	၅၈၀၆၅	၆၄.၅၉%	
										ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	အမျိုးသမီးမဲပေးရန်အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၂၅၁၀	၇၈၁၅	၅၉၃၂၅	၅၆.၈၈%
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၀၈၄	၁၄၇၈	၅၅၆၂	၅.၃၁%
										ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၄၆၂	၁၇၃	၆၃၅	၀.၆၁%
										ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၂၁၂	၆၄	၂၇၆	၀.၂၆%
										ပြည်ထောင်စုကောင်စီကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ	ပြည်ထောင်စုကောင်စီကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ	၈၉	၇၆	၁၆၅	၀.၂၂%
၃၉၀	ပြည်ခြံစားခွဲမြို့နယ် (၂)	၁၀၈၃၉၁	၅၇၆၄၀	၉၄၈၃	၆၇၆၂၃	၆၂.၅၈	၄၉၅	၁၃၂	၆၂၇			၅၇၆၃၃	၅၇၆၂၃	၆၂.၅၈%	
										ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	အမျိုးသမီးမဲပေးရန်အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၂၅၀၅	၇၅၁၈	၆၀၀၂၃	၅၅.၃၈%
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၂၃၇	၁၅၁၃	၅၇၅၀	၅.၆၆%
										ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၈၄	၄၇	၂၃၁	၀.၂၁%
										ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၅၅	၆၅	၂၂၀	၀.၂၀%
										ပြည်ထောင်စုကောင်စီကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ	ပြည်ထောင်စုကောင်စီကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ	၁၃၈	၆၁	၂၀၉	၀.၂၀%
၃၉၁	ဟောအောင်မြို့နယ် (၁)	၈၉၈၉၂	၅၀၆၄၆	၁၂၁၂၇	၆၂၇၇၃	၇၀.၈၃	၂၆၄	၁၅	၂၇၉			၅၀၆၄၆	၅၀၆၄၆	၇၀.၈၃%	
										ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	အမျိုးသမီးမဲပေးရန်အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၆၇၈၅	၁၈၆၆၂	၅၇၄၄၇	၆၃.၂၉%
										ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၃၄၄	၁၂၁၅	၅၅၆၀	၆.၂၃%
										ပြည်ထောင်စုကောင်စီကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ	ပြည်ထောင်စုကောင်စီကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ	၄၄၇	၁၅၈	၆၀၅	၀.၆၇%





# ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ဗုဒ္ဓဟူး၊ ဒီဇင်ဘာ ၉၊ ၂၀၂၀

အချက်အလက်၊ စာမျက်နှာ-၁၀

စာမျက်နှာ ၉ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်မဲရလဒ်			နိုင်ငံလုံး ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ်မဲ	ပျောက်မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၃၀၂	ဟော့ဆောင်မြို့နယ် (၂)	၈,၂၈၄၅	၅,၅၂၆၅	၁၀၉၉၅	၆၆၃၆၈	၈၀.၁၁	၄၇၅	၂၀	၅၀၀	ဦးအောင်မောင်	အမျိုးသမီးစိစစ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅,၅၂၆	၁၀၉၉၅	၆၆,၃၆၈	၉၁.၈၈%
										ဦးသန်းစိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၈၁၀	၁၀၄၃	၄,၈၅၃	၅.၉၂%
										ဦးကျော်ကျော်နိုင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၃၅၁	၁၂၂	၄၇၃	၀.၇၂%
၃၀၃	ဆောင်မြို့နယ် (၁)	၅,၅၂၄၇	၆၀၈၄၄	၁၄၉၄၉	၇၅၇၈၃	၇၆.၃၇	၄၈၀	၃၄	၅၁၄	ဦးကျော်ကျော်စိန်	အမျိုးသမီးစိစစ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄,၈၅၃	၁၀၉၉၅	၆၆,၃၆၈	၉၁.၈၈%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၀၃၃၉	၄၈၃၂	၁၄,၂၇၁	၁၈.၉၆%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၆၃၈	၁၂၉	၇၆၇	၁.၀၁%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၄၁၄	၁၃၁	၅၄၅	၀.၇၂%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၁၆၇	၈၄	၂၅၁	၀.၃၂%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၈၈	၅၀	၁၃၈	၀.၁၇%
၃၀၄	ဆောင်မြို့နယ် (၂)	၈,၇၀၆၆	၅,၂၈၅၆	၁၃၁၄၈	၆၆၀၀၄	၇၅.၉၃	၄၃၉	၂၂	၄၆၁	ဦးကျော်ကျော်စိန်	အမျိုးသမီးစိစစ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄,၈၅၃	၁၀၉၉၅	၆၆,၃၆၈	၉၁.၈၈%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄,၈၅၃	၁၀၉၉၅	၆၆,၃၆၈	၉၁.၈၈%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	အမျိုးသမီးစိစစ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၆၈	၁၇၉	၇၄၇	၀.၉၂%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၂၆၂	၁၆၃	၄၂၅	၀.၆၂%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၂၅၂	၇၃	၃၂၅	၀.၄၈%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၁၈၆	၁၀၇	၂၉၃	၀.၄၄%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၆၁	၃၅	၉၆	၀.၁၄%
၃၀၅	မုတ်မြို့နယ် (၁)	၉,၆၅၃၉	၆,၃၄၃၃	၁၀၇၇၃	၇၅,၉၈၆	၇၇.၉၈	၉၂၂	၂၄	၉၄၆	ဦးကျော်ကျော်စိန်	အမျိုးသမီးစိစစ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆,၃၄၃	၁၀၇၇၃	၇၅,၉၈၆	၉၁.၈၈%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၈၅၀၅	၂,၆၂၅	၁၁,၁၃၀	၁၃.၀၁%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၁၀၈၅	၂၃၄	၁,၃၂၉	၂.၆၆%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	တိုင်ရင်သတိပေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၂၃	၁၄၃	၅၆၆	၀.၅၉%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၂၈၁	၈၈	၃၆၉	၀.၃၉%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၂၈၄	၅၁	၃၃၅	၀.၃၄%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၂၂၃	၃၄	၂၅၇	၀.၂၇%
၃၀၆	မုတ်မြို့နယ် (၂)	၉,၄၈၈၃	၆,၄၃၄၈	၉၇၈၉	၇၅,၉၈၇	၇၈.၉၂	၁၀၇၄	၃၃	၁,၁၀၇	ဦးကျော်ကျော်စိန်	အမျိုးသမီးစိစစ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆,၃၄၃	၁၀၇၇၃	၇၅,၉၈၆	၉၁.၈၈%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၀၇၆၅	၂,၄၄၂	၁၁,၂၀၇	၁၃.၆၂%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၂,၄၄၂	၁၀၇	၂,၅၄၉	၂.၆၉%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	တိုင်ရင်သတိပေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၈၇	၈၇	၄၇၄	၀.၆၆%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၂၂၀	၅၈	၂၇၈	၀.၃၉%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၂၀၆	၄၃	၂၄၉	၀.၂၇%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၁၇၇	၆၁	၂၃၈	၀.၃၄%
၃၀၇	အမရပူမြို့နယ် (၁)	၉,၂၈၄၄	၆,၃၃၈၈	၁၅၈၄၄	၇၈,၃၅၅	၈၄.၀၀	၆၀၈	၃၀	၆၃၈	ဦးကျော်ကျော်စိန်	အမျိုးသမီးစိစစ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆,၃၃၉	၁၅၈၄၄	၇၅,၉၈၆	၉၁.၈၈%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၈၅၀၅	၂,၆၂၅	၁၁,၁၃၀	၁၃.၀၁%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၄၅၈	၁၀၅	၅၆၃	၀.၆၂%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	တိုင်ရင်သတိပေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၆၃	၁၅၅	၅၁၈	၀.၆၆%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၂၇၂	၁၀၅	၃၇၇	၀.၄၉%
၃၀၈	အမရပူမြို့နယ် (၂)	၈,၈၃၈၃	၆,၃၃၄၄	၁၄၄၄၂	၇၆,၃၅၆	၈၆.၄၂	၉၆၀	၁၄	၉၇၄	ဦးကျော်ကျော်စိန်	အမျိုးသမီးစိစစ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆,၃၃၄	၁၄၄၄၂	၇၅,၉၈၆	၉၁.၈၈%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၈၅၀၅	၂,၆၂၅	၁၁,၁၃၀	၁၃.၀၁%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၂၂၃	၁၂၇	၃၅၀	၀.၄၄%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၂၆၀	၆၉	၃၂၉	၀.၄၄%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၁၀၉	၄၈	၁၅၇	၀.၂၀%
၃၀၉	မလိခမြို့နယ် (၁)	၆,၃၃၅၅	၄,၂၂၈၈	၈၉၂၇	၅၀,၄၄၅	၈၃.၃၅	၇၀၄	၄	၇၀၈	ဦးကျော်ကျော်စိန်	အမျိုးသမီးစိစစ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄,၂၂၈	၈၉၂၇	၅၀,၄၄၅	၉၁.၈၈%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၂,၃၅၅	၂,၂၃၀	၁၄,၅၈၅	၂၃.၅၆%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၃၀၈	၆၆	၃၇၄	၀.၅၇%
၃၁၀	မလိခမြို့နယ် (၂)	၆,၆၈၂၆	၃,၈၀၉၆	၉,၂၂၇	၄၇,၃၂၃	၇၇.၈၀	၆၇၃	၁၈၅	၈၅၈	ဦးကျော်ကျော်စိန်	အမျိုးသမီးစိစစ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃,၈၀၉	၉,၂၂၇	၄၇,၃၂၃	၉၁.၈၈%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၀,၇၇၄	၃,၃၉၄	၁၄,၁၆၈	၂၂.၂၁%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၄၇၇	၁၀၄	၅၈၁	၀.၈၇%
၃၁၁	မလိခမြို့နယ် (၁)	၁၃,၂၈၅၇	၈,၆၃၃၃	၁၉၄၀၀	၁၀၆,၃၃၃	၈၀.၀၂	၁၄၇၁	၇၄	၁,၅၄၅	ဦးကျော်ကျော်စိန်	အမျိုးသမီးစိစစ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၈,၆၃၃	၁၉,၄၀၀	၁၀၆,၃၃၃	၉၁.၈၈%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄,၈၅၃	၁၀,၉၇၀	၅၅,၁၂၃	၅၁.၅၆%
										ဦးကျော်ကျော်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီပါတီ	၆၁၃	၂၃၂	၈၄၅	၀.၇၉%





# ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ဗုဒ္ဓဟူး၊ ဒီဇင်ဘာ ၉၊ ၂၀၂၀

အချက်အလက်၊ စာမျက်နှာ-၁၁

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်ခိုင်လုံမဲ			ခိုင်လုံမဲ ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ်မဲ	ပျောက်မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၃၂၂	မိတ္ထီလာမြို့နယ် (၂)	၁၂၆၁၇၃	၇၆၆၉၈	၁၈၆၄၈	၉၅၃၄၆	၇၅.၅၇	၂၄၈၀	၃၁	၂၅၁၁			၇၄၂၈၇	၁၈၅၄၈	၉၂၈၃၅	၇၄.၃၈%
												၇၄၂၈၇	၁၈၅၄၈	၉၂၈၃၅	၇၄.၃၈%
												၇၄၂၈၇	၁၈၅၄၈	၉၂၈၃၅	၇၄.၃၈%
												၇၄၂၈၇	၁၈၅၄၈	၉၂၈၃၅	၇၄.၃၈%
												၇၄၂၈၇	၁၈၅၄၈	၉၂၈၃၅	၇၄.၃၈%
၃၂၃	တစ်ဆူငယ်မြို့နယ် (၁)	၉၇၆၄၈	၆၉၆၆၇	၁၄၆၆၄	၈၄၃၃၁	၈၆.၃၅	၁၂၃၃	၂၄	၁၂၅၇			၆၈၂၂၈	၁၄၆၆၄	၈၂၈၆၂	၈၄.၇၅%
												၆၈၂၂၈	၁၄၆၆၄	၈၂၈၆၂	၈၄.၇၅%
												၆၈၂၂၈	၁၄၆၆၄	၈၂၈၆၂	၈၄.၇၅%
												၆၈၂၂၈	၁၄၆၆၄	၈၂၈၆၂	၈၄.၇၅%
												၆၈၂၂၈	၁၄၆၆၄	၈၂၈၆၂	၈၄.၇၅%
၃၂၄	တစ်ဆူငယ်မြို့နယ် (၂)	၉၇၆၄၈	၆၉၆၆၇	၁၄၆၆၄	၈၄၃၃၁	၈၆.၃၅	၁၂၃၃	၂၄	၁၂၅၇			၆၈၂၂၈	၁၄၆၆၄	၈၂၈၆၂	၈၄.၇၅%
												၆၈၂၂၈	၁၄၆၆၄	၈၂၈၆၂	၈၄.၇၅%
												၆၈၂၂၈	၁၄၆၆၄	၈၂၈၆၂	၈၄.၇၅%
												၆၈၂၂၈	၁၄၆၆၄	၈၂၈၆၂	၈၄.၇၅%
												၆၈၂၂၈	၁၄၆၆၄	၈၂၈၆၂	၈၄.၇၅%
၃၂၅	သံခဲတန်းမြို့နယ် (၁)	၇၆၁၅၀	၅၁၆၆၄	၁၂၅၉၈	၆၃၂၆၂	၈၃.၃၈	၁၄၅၉	၁၉	၁၄၇၈			၅၉၇၂၆	၁၂၅၉၈	၆၆၃၂၄	၈၇.၂၃%
												၅၉၇၂၆	၁၂၅၉၈	၆၆၃၂၄	၈၇.၂၃%
												၅၉၇၂၆	၁၂၅၉၈	၆၆၃၂၄	၈၇.၂၃%
												၅၉၇၂၆	၁၂၅၉၈	၆၆၃၂၄	၈၇.၂၃%
												၅၉၇၂၆	၁၂၅၉၈	၆၆၃၂၄	၈၇.၂၃%
၃၂၆	သံခဲတန်းမြို့နယ် (၂)	၇၆၁၅၀	၅၁၆၆၄	၁၂၅၉၈	၆၃၂၆၂	၈၃.၃၈	၁၄၅၉	၁၉	၁၄၇၈			၅၉၇၂၆	၁၂၅၉၈	၆၆၃၂၄	၈၇.၂၃%
												၅၉၇၂၆	၁၂၅၉၈	၆၆၃၂၄	၈၇.၂၃%
												၅၉၇၂၆	၁၂၅၉၈	၆၆၃၂၄	၈၇.၂၃%
												၅၉၇၂၆	၁၂၅၉၈	၆၆၃၂၄	၈၇.၂၃%
												၅၉၇၂၆	၁၂၅၉၈	၆၆၃၂၄	၈၇.၂၃%
၃၂၇	သံခဲတန်းမြို့နယ် (၃)	၇၆၁၅၀	၅၁၆၆၄	၁၂၅၉၈	၆၃၂၆၂	၈၃.၃၈	၁၄၅၉	၁၉	၁၄၇၈			၅၉၇၂၆	၁၂၅၉၈	၆၆၃၂၄	၈၇.၂၃%
												၅၉၇၂၆	၁၂၅၉၈	၆၆၃၂၄	၈၇.၂၃%
												၅၉၇၂၆	၁၂၅၉၈	၆၆၃၂၄	၈၇.၂၃%
												၅၉၇၂၆	၁၂၅၉၈	၆၆၃၂၄	၈၇.၂၃%
												၅၉၇၂၆	၁၂၅၉၈	၆၆၃၂၄	၈၇.၂၃%
၃၂၈	ငါးနန်းမြို့နယ် (၁)	၅၅၈၆၁	၃၆၅၂၃	၇၆၀၄	၄၄၁၂၇	၇၈.၈၃	၅၅၈	၂၃	၅၈၁			၃၅၉၆၉	၇၆၀၄	၅၃၆၆၆	၉၆.၁၅%
												၃၅၉၆၉	၇၆၀၄	၅၃၆၆၆	၉၆.၁၅%
												၃၅၉၆၉	၇၆၀၄	၅၃၆၆၆	၉၆.၁၅%
												၃၅၉၆၉	၇၆၀၄	၅၃၆၆၆	၉၆.၁၅%
												၃၅၉၆၉	၇၆၀၄	၅၃၆၆၆	၉၆.၁၅%
၃၂၉	ငါးနန်းမြို့နယ် (၂)	၅၅၈၆၁	၃၆၅၂၃	၇၆၀၄	၄၄၁၂၇	၇၈.၈၃	၅၅၈	၂၃	၅၈၁			၃၅၉၆၉	၇၆၀၄	၅၃၆၆၆	၉၆.၁၅%
												၃၅၉၆၉	၇၆၀၄	၅၃၆၆၆	၉၆.၁၅%
												၃၅၉၆၉	၇၆၀၄	၅၃၆၆၆	၉၆.၁၅%
												၃၅၉၆၉	၇၆၀၄	၅၃၆၆၆	၉၆.၁၅%
												၃၅၉၆၉	၇၆၀၄	၅၃၆၆၆	၉၆.၁၅%
၃၃၀	တောင်သာမြို့နယ် (၁)	၉၇၆၄၈	၅၃၂၅၆	၁၃၇၃၉	၆၆၉၉၅	၆၈.၅၁	၁၆၃၅	၁၈	၁၆၅၃			၅၁၇၈၁	၁၃၇၃၉	၆၆၃၄၂	၆၈.၅၅%
												၅၁၇၈၁	၁၃၇၃၉	၆၆၃၄၂	၆၈.၅၅%
												၅၁၇၈၁	၁၃၇၃၉	၆၆၃၄၂	၆၈.၅၅%
												၅၁၇၈၁	၁၃၇၃၉	၆၆၃၄၂	၆၈.၅၅%
												၅၁၇၈၁	၁၃၇၃၉	၆၆၃၄၂	၆၈.၅၅%
၃၃၁	တောင်သာမြို့နယ် (၂)	၉၇၆၄၈	၅၃၂၅၆	၁၃၇၃၉	၆၆၉၉၅	၆၈.၅၁	၁၆၃၅	၁၈	၁၆၅၃			၅၁၇၈၁	၁၃၇၃၉	၆၆၃၄၂	၆၈.၅၅%
												၅၁၇၈၁	၁၃၇၃၉	၆၆၃၄၂	၆၈.၅၅%
												၅၁၇၈၁	၁၃၇၃၉	၆၆၃၄၂	၆၈.၅၅%
												၅၁၇၈၁	၁၃၇၃၉	၆၆၃၄၂	၆၈.၅၅%
												၅၁၇၈၁	၁၃၇၃၉	၆၆၃၄၂	၆၈.၅၅%
၃၃၂	ရွာထိုက်မြို့နယ် (၁)	၈၀၃၆၃	၅၀၀၀၅	၁၄၀၈၂	၆၅၀၈၇	၈၀.၉၀	၇၀၈	၁၉	၇၂၇			၅၀၀၀၅	၁၄၀၈၂	၆၅၀၈၇	၈၀.၉၀%
												၅၀၀၀၅	၁၄၀၈၂	၆၅၀၈၇	၈၀.၉၀%
												၅၀၀၀၅	၁၄၀၈၂	၆၅၀၈၇	၈၀.၉၀%
												၅၀၀၀၅	၁၄၀၈၂	၆၅၀၈၇	၈၀.၉၀%
												၅၀၀၀၅	၁၄၀၈၂	၆၅၀၈၇	၈၀.၉၀%
၃၃၃	ရွာထိုက်မြို့နယ် (၂)	၈၀၃၆၃	၅၀၀၀၅	၁၄၀၈၂	၆၅၀၈၇	၈၀.၉၀	၇၀၈	၁၉	၇၂၇			၅၀၀၀၅	၁၄၀၈၂	၆၅၀၈၇	၈၀.၉၀%
												၅၀၀၀၅	၁၄၀၈၂	၆၅၀၈၇	၈၀.၉၀%
												၅၀၀၀၅	၁၄၀၈၂	၆၅၀၈၇	၈၀.၉၀%
												၅၀၀၀၅	၁၄၀၈၂	၆၅၀၈၇	၈၀.၉၀%
												၅၀၀၀၅	၁၄၀၈၂	၆၅၀၈၇	၈၀.၉၀%









# ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ဗုဒ္ဓဟူး၊ ဒီဇင်ဘာ ၉၊ ၂၀၂၀

အချက်အလက်၊ စာမျက်နှာ-၁၃

စာမျက်နှာ ၁၂ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်ခိုင်လုံမဲ			ခိုင်လုံမဲ ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ်မဲ	ပျောက်မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၃၄၄	မုဒုံမြို့နယ်(၁)	၈၉၅၂၃	၃၇၄၉၇	၁၆၂၂၀	၅၃၇၁၇	၅၉.၈၇	၁၀၃၅	၁၆	၁၀၅၁	ဦးစောဝင်း	မန်ညီညွတ်ရေးပါတီ	၂၀၃၀	၈၄၂	၂၈၇၂	၇.၈၃%
										ဦးစောအောင်နိုင်ထင်	တိုင်းရင်းသားစည်းရုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၁၆၀	၁၂၉	၂၈၉	၀.၃၃%
										ဦးအောင်စု	ပြည်ထောင်စုကောင်စီဂျီအေပါတီ	၁၅၇	၁၀၀	၂၅၇	၀.၅၄%
										ခေါ်ခက်ကော့ဖြူ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၉၀၆၈	၇၀၀၃	၂၆၀၇၁	၆၉.၆၅%
										နိုင်ငံရေးအဖွဲ့	မန်ညီညွတ်ရေးပါတီ	၁၂၇၈	၅၅၈၂	၆၈၆၀	၂၀.၇၂%
										ဦးဝင်းနိုင်ဦး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၃၅၇	၃၀၄၀	၈၃၉၇	၁၉.၈၃%
										ဦးအောင်စု	ပြည်ထောင်စုကောင်စီဂျီအေပါတီ	၁၀၈	၁၀၉	၂၁၇	၀.၅၃%
										ဦးဝင်းသိန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၉၅	၇၆	၁၇၁	၀.၃၃%
၃၄၅	မုဒုံမြို့နယ်(၂)	၉၂၇၇၉	၃၄၈၀၀	၁၅၁၃၆	၅၀၀၀၆	၅၄.၀၃	၁၆၂၃	၁၃	၁၆၃၆			၃၄၃၃၅	၁၄၉၄၀	၄၉၂၇၅	၅၃.၃၃%
										ဦးစောဝင်း(ခ) နိုင်စွန်းစော	မန်ညီညွတ်ရေးပါတီ	၁၀၂၇၃	၇၈၆၀	၂၈၁၃၃	၅၉.၃၆%
										ခေါ်ခက်တာဘုန်းစေတီ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၃၂၄၅	၃၉၆၆	၁၃၆၄၁	၃၇.၂၂%
										မင်းအောင်မြင့်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၂၇၇	၁၆၇၃	၃၉၅၀	၈.၅၇%
										ဦးအောင်စု(ဦး)	ပြည်ထောင်စုကောင်စီဂျီအေပါတီ	၅၄	၃၂	၈၆	၀.၈၅%
၃၄၆	တောင်မြိုင်မြို့နယ်(၁)	၁၂၅၀၀၃	၅၇၂၃၉	၂၀၇၀၅	၇၇၉၄၄	၆၂.၃၅	၈၃၂	၃၉	၈၇၁			၅၆၃၁၁	၂၀၆၅၆	၇၆၉၆၇	၆၁.၁၃%
										ခေါ်ခက်တာထိန်ထင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၃၃၂၂	၁၄၉၆၇	၅၈၂၈၉	၄၇.၄၃%
										ဦးလွင်မိုး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၀၇၀	၃၀၄၆	၉၁၁၆	၁၁.၉၆%
										ဦးဝင်းဦး(ခ) နိုင်စွန်းစော	မန်ညီညွတ်ရေးပါတီ	၄၇၈၃	၁၈၃၈	၆၆၂၁	၈.၅၅%
										ခေါ်ခက်တာလှဦး	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၁၇၂၈	၅၁၆	၂၂၄၄	၂.၉၂%
										ဦးစိုလ်မောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီဂျီအေပါတီ	၂၀၁	၁၂၁	၃၂၂	၀.၄၂%
										ဦးအောင်ကျော်စွန်း	တိုင်းရင်းသားစည်းရုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၁၂၀	၆၁	၁၈၁	၀.၂၃%
										ဦးအောင်နိုင်ဦး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၀၇	၄၈	၁၅၅	၀.၂၅%
၃၄၇	တောင်မြိုင်မြို့နယ်(၂)	၁၂၅၀၀၃	၅၇၇၁၄	၂၀၀၅၅	၇၇၇၆၉	၆၂.၁၆	၅၃၉	၃၂	၅၇၁			၅၆၇၅၇	၂၀၆၄၁	၇၇၃၉၈	၆၁.၀၃%
										ခေါ်ခက်တာလှဦး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၈၅၂၀	၁၁၅၂၁	၅၀၀၄၁	၆၅.၉၆%
										ဦးဝင်းမောင်ဦး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၁၁၀၆	၅၅၀၃	၁၆၆၀၉	၂၁.၃၇%
										ခေါ်ခက်တာဟိန်စွန်း	မန်ညီညွတ်ရေးပါတီ	၅၈၇၈	၂၁၉၉	၈၀၇၇	၁၀.၂၅%
										ဦးတင်ဇော်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီဂျီအေပါတီ	၈၄၈	၃၄၄	၁၁၉၂	၀.၅၅%
										ခေါ်ခက်ကျော်စွန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၀၅	၆၃	၁၆၈	၀.၂၂%
၃၄၈	တောင်မြိုင်မြို့နယ်(၁)	၁၁၈၆၃၃	၄၃၇၆၂	၁၂၈၀၆	၅၆၅၆၈	၄၈.၃၈	၂၇၅	၇၁	၃၄၆			၄၃၄၀၀	၁၂၄၂၄	၅၅၈၂၄	၄၆.၂၃%
										ဦးဝင်းမိုး(ခ) နိုင်စွန်းစော	မန်ညီညွတ်ရေးပါတီ	၂၃၀၂၁	၆၉၁၉	၃၀၇၄၀	၅၇.၂၂%
										ဦးသက်နိုင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၃၀၄၄	၃၈၇၇	၁၇၉၂၁	၃၂.၉၈%
										ခေါ်ခက်စောဝင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၉၉၀	၁၂၆၆	၄၂၅၆	၇.၉၆%
										ဦးထွန်းမြင့်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီဂျီအေပါတီ	၇၉၅	၂၂၉	၁၀၂၄	၁.၃၅%
										ခေါ်ခက်စောဝင်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၅၀	၁၀၃	၂၅၃	၀.၄၄%
၃၄၉	တောင်မြိုင်မြို့နယ်(၂)	၁၁၈၆၃၃	၅၃၈၈၆	၁၆၅၃၇	၇၀၄၂၃	၅၉.၃၆	၁၅၀၀	၅၈	၁၅၅၈			၅၃၇၅၆	၁၆၅၃၉	၆၀၃၀၅	၅၁.၃၃%
										မင်းအောင်စွာ	မန်ညီညွတ်ရေးပါတီ	၂၆၉၅၆	၈၈၄၂	၃၅၈၀၂	၄၇.၈၅%
										ဦးကျော်စွန်းအောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၃၅၅၀	၆၆၃၆	၃၀၁၈၆	၄၃.၆၃%
										ဦးကျော်စွာ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၈၀၃	၁၄၄၀	၆၂၄၃	၈.၀၈%
										ဦးစိုလ်မောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီဂျီအေပါတီ	၁၂၅	၉၄	၂၁၉	၀.၃၂%
										ခေါ်ခက်တာမောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၂	၁၆	၆၈	၀.၁၀%
၃၅၀	သံဖြူဇရပ်မြို့နယ်(၁)	၇၆၄၆၅	၃၁၀၇၀	၁၀၅၆၆	၄၂၆၃၆	၅၅.၆၃	၈၂၂	၅	၈၂၇			၃၀၅၅၈	၁၀၅၀၀	၄၁၀၅၉	၅၃.၅၆%
										ဦးစိုလ်မောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၃၀၆၃	၅၅၆၇	၂၂၆၃၀	၅၄.၁၈%
										ဦးကျော်စွန်း(ခ) နိုင်စွန်းစော	မန်ညီညွတ်ရေးပါတီ	၁၅၀၅	၃၅၉၆	၁၂၄၀၁	၂၃.၄၉%
										ဦးစိုလ်မောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၂၇၀	၁၉၀၈	၆၁၇၈	၈.၃၄%
										ဦးကျော်စွာ	ပြည်ထောင်စုကောင်စီဂျီအေပါတီ	၁၅၆	၁၆၃	၃၂၉	၀.၄၃%
										ဦးတင်ဇော်	တိုင်းရင်းသားစည်းရုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၁၄၀	၁၅၂	၂၉၂	၀.၃၈%
၃၅၁	သံဖြူဇရပ်မြို့နယ်(၂)	၇၅၀၀၆	၂၈၀၆၂	၁၀၂၆၃	၃၈၃၂၅	၅၁.၂၂	၁၅၅၅	၁၈	၁၅၇၃			၂၆၆၅၈	၁၀၂၅၂	၃၆၉၁၀	၄၇.၈၆%
										နိုင်းလယ်စာ	မန်ညီညွတ်ရေးပါတီ	၁၄၇၆၇	၅၉၀၁	၂၀၆၆၈	၅၆.၀၈%
										ခေါ်ခက်စော	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၉၂၆၉	၂၂၉၅	၃၂၆၆၄	၃၂.၆၈%
										ဦးမောင်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၃၆၅	၁၄၃၂	၃၇၉၇	၃.၈၂%
										ဦးကျော်စွန်း	ပြည်ထောင်စုကောင်စီဂျီအေပါတီ	၂၅၇	၁၂၄	၃၈၁	၀.၄၀%
၃၅၂	ကျောက်တိုင်မြို့နယ်(၁)	၆၇၇၆၅	၃၄၀၀၀	၁၀၈၉၉	၄၄၈၉၉	၆၆.၂၃	၁၂၂၂	၂၃	၁၂၄၅			၃၃၉၂၂	၁၀၄၅၂	၄၉၃၇၄	၇၂.၆၃%
										ခေါ်ခက်တာမောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၃၅၅၆	၆၀၄၂	၂၄၁၉၈	၆၇.၃၈%
										ဦးကျော်စွာ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၃၄၄	၃၄၃၆	၁၀၀၈၀	၂၄.၉၅%
										ခေါ်ခက်စော	မန်ညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၂၅၅	၄၂၁	၃၆၇၆	၃.၉၅%
										ဦးအောင်စွာ	တိုင်းရင်းသားစည်းရုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၆၀၀	၃၃၅	၉၃၅	၂.၁၆%
										ဦးမောင်စိန်ဦး	ပြည်ထောင်စုကောင်စီဂျီအေပါတီ	၂၈၇	၁၇၉	၄၆၆	၀.၅၄%
										ဦးမောင်စိန်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၉၉	၅၉	၁၅၈	၀.၃၆%











